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Głowno | Wybory Miss i Mistera

Laury dla Mai i Jacka
Maja Łaska i Jacek 
Tołkaczewicz zdobyli 
tytuły Miss i Mistera 
Głowna. Finał 
wyborów odbył się 
26 stycznia w Miejskim 
Ośrodku Kultury.

Na pomysł zorganizowania 
w mieście wyborów Miss i Mi-
stera wpadł cztery lata temu ów-
czesny przewodniczący Młodzie-
żowej Rady Miejskiej w Głownie 
Michał Wójcik. Przez kolejne lata 
organizowana wciąż przez MRM 
impreza, skierowana do młodych 
mieszkańców miasta (kandydaci 
mogą mieć od 13 do 21 lat), wy-
robiła sobie całkiem niezłą mar-
kę. Co roku widownia szczelnie 
zapełnia salę, chętnie dopingując 
swoich faworytów i biorąc udział 
w głosowaniu na Miss i Mistera 
Publiczności (drogą internetową 
wybierani są Miss i Mister Face-
booka). 

W tym roku nie było inaczej. 
Na wybory znów przyszło dużo 
młodzieży, ale widać było tak-
że nieco osób dorosłych. W te-
gorocznych zmaganiach wzięło 
udział siedem kandydatek (Mar-
tyna Biskup, Patrycja Frankow-
ska, Dominika Jóźwiak, Maja 
Łaska, Julia Rosińska, Martyna 
Skowrońska i Natalia Włodar-
ska) oraz pięciu kandydatów (Ro-
bert Balcerak, Jakub Pawłowski, 
Patryk Połynkin, Jacek Tołkacze-
wicz i Konrad Wójcik).  

O wyborze Miss i Mistera oraz 
dodatkowych tytułach decydo-
wało jury. W jego skład weszli: 
Alicja Wojciechowska i Jakub 
Pakowski (sponsorzy imprezy), 
Elżbieta Kołodziej (przewodni-
cząca Komisji Oświaty, Zdrowia, 
Kultury i Sportu Rady Miejskiej 
w Głownie), Zuzanna Janicka i 
Magdalena Balcerska (Młodzie-
żowa Rada Miejska), Sandra Le-
dzion i Kuba Kaczmarek (Miss 

i Mister 2016), Michał Wójcik 
(pomysłodawca konkursu) oraz 
Weronika Legat (gość specjal-
ny, Miss Publiczności Nastolatek 
Ziemi Łódzkiej 2016, Najsym-
patyczniejsza Miss Ziemi Łódz-
kiej Nastolatek 2016). Konferan-
sjerkami były Miss Głowna 2015 
Maja Kwiatkowska oraz mająca 
za sobą start w wyborach Miss 
Ziemi Łódzkiej Nastolatek Kari-
na Filipińska.

Kandydaci pojawiali się 
w czterech wejściach: w stroju 
„Hit sezonu”, letnim i wieczo-
rowym. Najciekawiej zrobiło się 
jednak w ostatnim wyjściu, w 
którym to kandydaci prezento-
wali stroje... kobiece, a kandydat-
ki męskie. 

Największą furorę zrobił Jacek 
Tołkaczewicz, który bez potknię-
cia paradował w wysokich szpil-
kach i spódniczce.  str. 6

Występ Jacka Tołkaczewicza zrobił prawdziwą furorę, obok julia rosińska.
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Łódź | Trwa proces nożownika

Pokrzywdzony odczuwa 
skutki do dziś
Przed Sądem Okręgowym 
w Łodzi 31 stycznia 
kontynuowany był po 
przerwie proces Roberta M., 
który 9 sierpnia 2015 roku 
nad zalewem Mrożyczka 
w Głownie zaatakował 
31-letniego Krzysztofa B. 
Przed sądem zeznawał 
wreszcie sam pokrzywdzony.

Przypomnijmy, że do zatargu 
na plaży doszło w czasie trwa-
nia rodzinnego pikniku. Mający 
dziś 41 lat w Robert M. zaatako-
wał nożem 30-letniego Krzysztofa 
B. Miał mu zadać ciosy w głowę, 
kark i przedramię. Pokrzywdzo-
ny mężczyzna ciężko ranny zo-
stał odtransportowany do szpitala 
przez Lotnicze Pogotowie Ratun-
kowe. 

Po ataku Robert M. uciekł do 
swojego domu, znajdującego się 
niedaleko zalewu. Mężczyzna za-
barykadował się w nim. Ludzi, 
którzy ruszyli za nim w pościg, 
a następnie policjantów miał stra-
szyć wysadzeniem domu w po-

wietrze przy pomocy butli z ga-
zem. 

Prokuratura postawiła mu 
w sumie siedem zarzutów. Naj-
poważniejszy dotyczy usiłowa-
nia zabójstwa Krzysztofa B. oraz 
o spowodowanie u niego ciężkie-
go uszczerbku na zdrowiu. Rober-
ta M. oskarża się  m.in. o kierowa-
nie gróźb karalnych, znieważenie 
funkcjonariuszy policji, a nawet 
o posiadanie broni (znaleziono 
u niego nabój do AK47).

Konfl ikt trwał od kilku 
miesięcy
Pokrzywdzony Krzysztof B. 

miał zeznawać przed sądem jako 
pierwszy, jeszcze w grudniu ze-
szłego roku, kiedy to proces się 
rozpoczął. Nie udało się jednak 
dostarczyć mu wezwania, gdyż 
nie przebywał pod znanym sądo-
wi adresem. 

Tym razem udało się po-
krzywdzonego namierzyć. Już 
na pierwszy rzut oka widać, że 
Krzysztof B. ucierpiał w ataku 
z sierpnia 2015. poważnie. Do 
dziś porusza się o kulach i to ze 
sporym trudem.  str. 2

Gmina Głowno | radni uchwalili 

Ceny wody nie ulegną 
zmianie 
W tym roku podwyżki 
nie będzie. Ceny wody 
w gminie Głowno nie 
ulegną zmianie. 
Na sesji, która odbyła się 
31 stycznia, radni 
podjęli uchwałę 
w sprawie przedłużenia 
obowiązujących stawek.

Oznacza to, że za metr sze-
ścienny odbiorcy indywidualni 
nadal będą płacić 2,60 zł +8% 
VAT, natomiast fi rmy – 3, 10 zł 
+8 % VAT. Zmianie nie ulega 
również miesięczna opłata sta-
ła wynosząca 2 zł +8% VAT. 
Uchwała przeszła większością 
głosów. Przeciwnych nie było, 
dwóch radnych wstrzymało się 
od głosu. Dyskusja poprzedza-
jąca podjęcie ostatecznej decyzji 
pokazała, na czym polegały wąt-
pliwości głosujących. 

Inicjatywa utrzymania cen 
wody należała do wójta Mar-
ka Jóźwiaka. Za utrzymaniem 
cen wody przemawiała kalkula-
cja dochodów i wydatków zwią-

zana z utrzymaniem sieci wodo-
ciągowej i dostarczaniem wody 
mieszkańcom. Planowane na ten 
rok kwoty po obydwu stronach 
są takie same i wynoszą 565 tys. 
zł. Gmina planuje sprzedać po-
nad 192 tys. metrów sześcien-
nych wody odbiorcom indywidu-
alnym oraz ponad 9 tys. metrów 
sześciennych fi rmom. 

Jedną z większych składowych 
kosztów utrzymania i eksploata-
cji wodociągów jest energia elek-
tryczna, na którą gmina tym musi 
wyłożyć ok. 180 tys. zł. Po stronie 
bardziej znaczących kosztów leży 
również zakup i montaż czterech 
nowych odżelaziaczy na stacjach 
wodociągowych w Lubianko-
wie oraz Popowie Głowieńskim, 
co może kosztować ok. 90 tys. 
zł. Do pozostałych kosztów włą-
czonych w kalkulację należą: ob-
sługa stacji wodociągowych, pła-
ce konserwatorów, prowizja dla 
inkasentów, zakup wody z gmin 
ościennych, badań sanitarnych, 
opłata środowiskowa, dozór 
techniczny na stacjach, zakupu 
materiałów potrzebnych do bie-
żących remontów.  str. 8

Tak wyglądał las w okolicach Woli Zbrożkowej po „wizycie" 44-letniego mieszkańca Zgierza
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Wola Zbrożkowa
Wyrzucał śmieci 
do lasu, 
ale wpadł przez 
nieostrożność

Na początku stycznia w lesie w 
okolicach Woli Zbrożkowej od-
naleziono kolejne dzikie wysypi-
sko śmieci. Tym razem jednak, 
człowiek, który wyrzucał śmieci 
do lasu pozostawił po sobie ślad 
i został namierzony.

Jak opowiada nam radny Rady 
Gminy Głowno, mieszkaniec 
Woli Zbrożkowej, Jarosław Cha-
łubiec, dzikie wysypisko było na-
prawdę sporych rozmiarów. Ktoś 
zostawił w lesie m.in. części sa-
mochodowe, boczne drzwi, arma-
turę, a nawet biurko. Mieszkańcy 
Woli Zbrożkowej przyjrzeli się 
śmieciom bliżej.  str. 2

elektryczne
autobusy
- czy trafi ą do Głowna? str. 3
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Pokrzywdzony odczuwa skutki do dziś
dokończenie ze str. 1
Ma niedowład prawej nogi. 

Część swoich zeznań składał na 
siedząco. 

Przed sądem Krzysztof B. ze-
znał, że feralnego dnia doszło 
do awantury między nim i jego 
dwoma kolegami, a Robertem 
M. Według niego nie było jed-
nak rękoczynów. W jego opinii 
to oskarżony był prowodyrem 
zajścia. 

Pokrzywdzony stwierdził też, 
że miał przy sobie butelkę z pi-
wem, którą rzucił w kierunku 
oskarżonego, gdy ten go zaata-
kował, ale nie trafi ł. Zaprzeczył, 
jakoby były one potłuczone do 
tzw. tulipanów, co w czasie pro-
cesu sugerował Robert M.

Krzysztof B. przyznał, że 
oskarżony kierował groźby pod 
jego kierunkiem już od dłuż-
szego czasu. Powodem niepo-
rozumień miała być zazdrość. 
Pokrzywdzony spotykał się bo-
wiem z byłą dziewczyną oskar-
żonego. Krzysztof B. drugiego 
z powodów dopatruje się w tym, 
że jakiś czas wcześniej okradł 

mieszkanie Roberta M. (został 
za to ukarany prawomocnym 
wyrokiem).

Z odczytanych przez sąd ze-
znań Krzysztof B. z wcześniej-
szych etapów postępowania wy-
nika, że konfl ikt pomiędzy nim 
a Robertem M. trwał mniej wię-
cej od kwietnia 2015 roku, kie-
dy to związał się on z jego byłą 
dziewczyną.

Pokrzywdzony zeznawał, że 
Robert M. wielokrotnie straszył 
go na mieście śmiercią. Miał 
również strzelać do niego z wia-
trówki (choć zawsze bezskutecz-
nie) i wyciągać w jego obec-
ności nóż. Również od innych 
osób miał słyszeć, że Robert M. 
(świadek nie zaprzecza, że przed 
kwietniem 2015 byli znajomy-
mi – przyp.red.) chce go zabić, 
dlatego go unikał, a gdy widział, 
przechodził na drugą stronę uli-
cy. Według wiedzy Krzysztofa 
B., Robert M. miał go poszuki-
wać na mieście od około 2 tygo-
dni przed zdarzeniem.

Co do samego przebiegu zda-
rzenia, to pokrzywdzony pamię-

ta, że Robert M. zadał mu cios 
nożem w tył głowy. Potem miał 
go także zranić w kręgosłup 
i rękę, ale z tych ran zdał sobie 
sprawę dopiero później. Świa-
dek zeznawał, że w czasie ataku 
nie próbował się bronić (przed 
sądem sprostowano, że taką pró-
bą było nieskuteczne rzucenie 
butelką w czasie zajścia – przyp. 
red.).

Jak zeznawał Krzysztof B., 
po zajściu był hospitalizowa-
ny przez około miesiąc. Prze-
chodził tez rehabilitację. Pytany 
przez prokuratora Janusza Tom-
czaka, czy ma szansę wrócić do 
pełni sprawności, odpowiedział, 
że nie wie.

Robert M. pytał pokrzywdzo-
nego, czy pamięta, że około ty-
godnia przed zdarzeniem wy-
ciągnął do niego rękę na zgodę. 
Krzysztof B. potwierdził. Oskar-
żony pytał także o to, dlaczego 
nigdy nie zgłosił na policję rze-
komego strzelania z wiatrówki 
i grożenia nożem. Ten odpowie-
dział, że nie zgłosił sprawy, bo 
się Roberta M. bał.

zeznania drugiego 
świadka
Po pokrzywdzonym zeznawał 

jeszcze jeden świadek zdarzenia 
z 9 sierpnia. Przed sądem niewie-
le pamiętał, więc odczytano jego 
zeznania. Wspominał on w nich 
o tym, że tego dnia widział się na 
plaży z Robertem M., rozmawiał 
z nim. 

Kilka godzin później był świad-
kiem scysji między oskarżonym 
a Krzysztofem B. i jego kolegami, 
którzy mieli dołączyć chwilę póź-
niej. Według niego obie strony 

sobie wzajemnie ubliżały, ale w 
jego opinii zaczął pokrzywdzony. 

Świadek zeznał również, że 
w pewnym momencie Robert M. 
podszedł do niego i zapalili ra-
zem papierosa. Nie mówił jednak 
o zaistniałym konfl ikcie. Chwilę 
później zaatakował Krzysztofa B. 
nożem.

Wnioski
Z zeznaniami świadka wiązał 

się jeden z przedłożonych przez 
Roberta M. wniosków dowodo-
wych. Chciał on, aby odtworzo-
no zapis monitoringu, na któ-
rym widać, jak puka on w ramię 
świadka i pokazuje mu, że jest 
zaczepiany przez Krzysztofa B. 
i jego kolegów.

Oskarżony wnioskował tak-
że o dodatkowe przesłuchanie 
swojej byłej dziewczyny oraz 
wezwania do sądu osób z fi rm, 
w których pracował, na okolicz-
ność przedłożenia przez nich 
opinii o Robercie M.

Prokuratura wnioskowała 
o oddalenie wszystkich trzech 
wniosków. Sąd również stwier-

dził, że są one bezzasadne. Mo-
nitoring nie nagrywał bowiem 
dźwięku, więc nie dałby odpo-
wiedzi na pytanie o to, co dokład-
nie Robert M. mówi świadkowi. 
Nie dałoby to więc możliwości 
zweryfi kowania zeznań świadka 
oraz stwierdzenia, czy oskarżony 
rzeczywiście prosił o pomoc.

Również przesłuchanie byłej 
dziewczyny oskarżonego uzna-
no za bezzasadne. Zeznawała 
ona już bowiem wcześniej i Ro-
bert M. miał możliwość zadawa-
nia jej pytań. Stwierdzono też, 
że kwestie, o które chciał pytać 
oskarżony, nie miałyby znacze-
nia dla sprawy. Oddalono także 
wniosek o przesłuchanie osób, 
które współpracowały z oskar-
żonym. Uznano, że załączony do 
akt sprawy wywiad środowisko-
wy będzie wystarczający.

Sąd przychylił się za to wnio-
sku przedstawionego przez 
obrońcę Roberta M., aby prze-
słuchać biegłych z Zakładu Me-
dycyny Sądowej na okoliczność 
tego, jak poważne są obrażenia 
pokrzywdzonego.  kl

również od innych 
osób miał słyszeć, 
że robert M. chce 
go zabić, dlatego go 
unikał, a gdy widział, 
przechodził na drugą 
stronę ulicy.

Bratoszewice | sołtys prosi o oznakowanie

Kierowcy powinni 
uważać na zwierzęta

Na sesji Rady Miejskiej 
w Strykowie sołtys Bratoszewic 
Witold Śliwkiewicz zawniosko-
wał o wprowadzenie przy dro-
dze krajowej nr 14 na wyjeździe 
z jego miejscowości oznakowania 
ostrzegającego kierowców przez 
dziką zwierzyną.

W opinii sołtysa (i nie tylko 
jego) newralgiczny jest odcinek 
od końca ogrodzenia kompleksu 
parkowego dalej w kierunku Wy-
skoków i Głowna. Po obu stro-
nach drogi krajowej nr 14 znajdu-
ją się tam otwarte pola, które za 

atrakcyjne miejsca żerowania wy-
bierają sobie dzikie zwierzęta: sar-
ny, dziki czy łosie. Bardzo często 
dochodzi tu do kolizji drogowych 
z udziałem zwierzyny. Zdarzały 
się również wypadki śmiertelne, 
jak choćby ten z 2014 roku, kie-
dy to w skutek zderzenia z łosiem 
zginął 30-letni głownianin.

Radni przyjęli na sesji wniosek 
sołtysa. Gmina zwróci się do za-
rządcy drogi (Gseneralnej Dyrek-
cji Dróg Krajowych i Autostrad 
– przyp. red.) o umieszczenie 
odpowiedniego oznakowania.  kl

Kałęczew | Autostrada A2

Kolizja na skutek 
problemów z oponą

31 stycznia, około godziny 22.26 
na autostradzie A2 na wysokości 
Kałęczewa doszło do kolizji dro-
gowej.

Z niewyjaśnionych przyczyn 
w zmierzającym w kierunku Łodzi 
BMW, prowadzonym przez miesz-

kańca Warszawy, spadła opona 
(sprawna technicznie). Kierujący 
utracił panowanie nad pojazdem 
i uderzył w barierę energochłonną.

Dwie osoby doznały w skutek 
zdarzenia niegroźnych obrażeń, ale 
odmówiły hospitalizacji.  kl

Zelgoszcz | Wpadka kierowcy

Na podwójnym gazie 
i na zakazie

Do pięciu lat pozbawienia wol-
ności grozi 40-letniemu obywate-
lowi Białorusi, który 30 stycznia, 
około godziny 11.30, został złapany 
na prowadzeniu zestawu pojazdów 
pod wpływem alkoholu.

Do kontroli mężczyznę zatrzy-
mała Inspecja Transportu Drogo-

wego.  Okazało się, że miał on w 
organizmie 0,5 promila alkoholu. 
Dodatkowo, wyszło na jaw, że na 
kierowcy ciążył prawomocny za-
kaz prowadzenia pojazdów mecha-
nicznych. 40-latek został zatrzyma-
ny przez policję. Grozi mu nawet 
do pięciu lat za kratami.  kl

Bratoszewice | Zs Nr 1 

Akcja krwiodawstwa
2 lutego, w godzinach 11.30-

13.30, w Zespole Szkół Nr 1 
w Bratoszewicach odbędzie się 
zbiórka krwi. Akcja organizowana 
od kilkunastu lat cyklicznie w pla-
cówce przy pl. Staszica 14, prze-

znaczona jest dla osób pełnolet-
nich. Zazwyczaj uczestniczy w niej  
25-30 osób. Na dawców krwi, jak 
zwykle, czekać będzie zespół Re-
gionalnego Centrum Krwiodawsta 
i Krwiolecznictwa w Łodzi.  ljs

Głowno i okolice
 30 grudnia, około godziny 

12.20, strażacy interweniowali przy 
ul. Moczydła w Głownie, gdzie mu-
sieli usuwać konar drzewa niebez-
piecznie zwisający nad jezdnią.

Stryków i okolice
 23 stycznia, około godz. 7.50, 

w sosnowcu funkcjonariusze policji 
zatrzymali 21-latka z łodzi, który pro-
wadził fiata ducato,mimo cofniętych 
uprawnień do kierowania pojazdami.

 25 stycznia, około godz. 8.00, 
na drodze krajowej nr 14 w smoli-
cach, prowadzący iveco z nacze-
pą 30-letni obywatel rumunii nie 
zachował bezpiecznej odległości 
i uderzył w tył jadącego przed 
nim seata Arosę, którym kierował 
23-latek z Piotrkowa Tryb. W wyniku 

zderzenia nikomu nic się nie stało. 
sprawcę ukarano mandatem.

 29 stycznia, około godziny 
19.49, na drodze wojewódzkiej 
nr 708 w Niesułkowie Kolonii za-
trzymano 39-letniego mieszkańca 
powiatu brzezińskiego, który pro-
wadził samochód marki Mazda pod 
wpływem alkoholu. Mężczyzna „wy-
dmuchał” 1,78 promila.

Dmosin i okolice 
 22 stycznia, około godziny 

10.50, na parkingu MOP w Nowo-
stawach dolnych doszło do poża-
ru samochodu ciężarowego daf. 
Najprawdopodobniejszą przyczyną 
była nieszczelność układu paliwo-
wego. Kierowca ugasił pożar przed 
przybyciem strażaków. straty wyce-
niono na 3 tys. zł.

Rokitnica | Autostrada A1

Porsche uderzyło w Renault
Dwóch nieletnich chłopców tra-

fi ło do szpitala z ogólnymi potłu-
czeniami w skutek kolizji drogo-
wej, do której doszło 28 stycznia, 
około godziny 19.50, na autostra-
dzie A1 w okolicach Rokitnicy. 

Jadący w stronę Gdańska Po-
rsche Panamerą 57-letni mieszka-
niec Redy, nie zachował należytej 
odległości i uderzył w tył poprze-
dzającego go Renault Trafi c, za 
kierownicą którego siedział 41-let-
ni pruszkowianin. W wyniku zde-

rzenia z ogólnymi potłuczeniami 
trafi ło do szpitala dwóch nieletnich 
chłopców – pasażerów Porsche. 
Nie stało się im nic poważnego.

Policja najprawdopodobniej 
skieruje wniosek o ukaranie kie-
rowcy do sądu, chyba, że zgłosi 
się on wcześniej na policję, to wte-
dy zostanie mu wręczony mandat. 
W dniu zdarzenia nie było można 
jeszcze określić, czy będzie to wy-
padek drogowy, czy jedynie koli-
zja.  kl

Głowno | interwencja straży

Fałszywy alarm
Fałszywym alarmem okazało 

się zgłoszenie o pożarze pustosta-
nu przy ul. 18 stycznia w Głownie, 
które otrzymali 27 stycznia stra-
żacy. 

Na miejsce udały się dwa zastę-
py strażaków z JRG PSP w Stry-
kowie oraz jeden zastęp z OSP 
Głowno. Okazało się, że pożaru 
nie było. Strażacy sprawdzili do-
kładnie pustostan i jego najbliższe 
otoczenie, jednak nie stwierdzili 
niczego niepokojącego. 

W tym przypadku strażacy 
nie zgłaszali sprawy na policję. 
Gdyby jednak uznali, że alar-
my fałszywe stają się uciążli-
we, mogą z takiej opcji skorzy-
stać. Jak tłumaczył nam zastępca 
JRG PSP w Strykowie st. kapt. 
Adam Antczak, strażacy wolą 
reagować na każde wezwanie. 
– Lepiej było się niepotrzebnie 
przejechać, niż miałyby się spa-
lić dwa sąsiednie domy – powie-
dział nam.  kl

Wola Zbrożkowa | Wysypisko 

Wyrzucał śmieci do lasu, ale 
wpadł przez nieostrożność

dokończenie ze str. 1
Okazało się, że odpowiedzial-

na za zaśmiecanie lasu osoba sama 
zostawiła ślad, dzięki któremu uda-
ło się ją namierzyć. Była to zapa-
kowana w foliową koszulkę kartka 
formatu A4 z ogłoszeniem o sprze-
daży samochodu – jedna z takich, 
jakie spotyka się na drzewach czy 
słupach ogłoszeniowych. 

 Jarosław Chałubiec wezwał na 
miejsce policję. Okazało się, że las 
zaśmiecał 44-letni mieszkaniec 
Zgierza. Mężczyznie 23 stycznia 
przedstawiono zarzuty, do których 
się przyznał. Zostanie sporządzo-
ny wniosek do sądu o ukaranie go. 
Może liczyć się z koniecznością 
zapłacenia nawet kilku tysięcy zło-
tych grzywny. Co istotne w tej spra-
wie, sprawca uprzątnął także pozo-
stawione przez siebie śmieci z lasu. 

Tym razem udało się namierzyć 
osobę zaśmiecającą las. Teraz po-
niesie ona konsekwencje. Jarosław 
Chałubiec przyznaje jednak, że to 
odosobniony przypadek. Dzikich 
wysypisk w lesie w okolicach Woli 
Zbrożkowej jest więcej. W prze-
szłości zdarzało się znaleźć tam 
np. całą masę ścinek ze szwalni. 
W innym miejscu leżała masa pla-
stykowych butelek.

Mieszkańcy Woli Zbrożkowej 
cyklicznie organizują akcję sprzą-
tania lasu. Niestety, często to tyl-
ko walka z wiatrakami, bo po ja-
kimś czasie pojawiają się nowe 
dzikie wysypiska. – Boli nas 
to – nie ukrywa Jarosław Cha-
łubiec. – Co roku organizuje-
my akcję sprzątania, a potem 
i tak powstają nowe dzikie wysy-
piska.  kl



3www.lowiczanin.info  nr 5      2 lutego 2017

Aktualności

Gmina Głowno | Taniec towarzyski

Ogólnopolski turniej już w tę sobotę
Tancerze z całej Polski 
zawalczą o puchar wójta 
gminy Głowno na pierwszym 
Ogólnopolskim Turnieju 
Tańca Towarzyskiego, 
organizowanym w najbliższą 
sobotę, 4 lutego, w Popowie 
Głowieńskim.

 
Turniej organizuje Szkoła Tań-

ca „Jedynka” z Łodzi razem 
z władzami gminy Głowno, a ini-
cjatorami tego wydarzenia była 
utalentowana i obsypana pucha-
rami para taneczna Aleksandra 
i Marek Markiewiczowie, trenu-
jący właśnie w „Jedynce”. Do 
zorganizowania turnieju na tere-
nie gminy Głowno z jednej strony 
udało im się przekonać swoich tre-
nerów i właścicieli łódzkiej szkoły 

tańca, Jacka i Małgorzatę Fidur-
skich, a z drugiej – wójta gminy 
Głowno Marka Jóźwiaka. 

Taneczne pary 4 lutego staną 
w szranki na parkiecie sali Ze-
społu Szkół w Popowie Głowień-
skim. Tego dnia o godz. 10.00 ru-
szy rejestracja i równolegle z nią, 
do godz. 10.45, tancerze będą mo-
gli wypróbować parkiet. Sam tur-
niej wystartuje o godzinie 11.00 
i od tego momentu będzie go mo-
gła obserwować publiczność, dla 
której wstęp na wydarzenie jest 
wolny. 

W pierwszym bloku, do godz. 
13.00, na parkiecie będą rywalizo-
wali tancerze startujący w katego-
riach wiekowych Juvenile1 i 2, Ju-
nior oraz powyżej 15 lat (w klasie 
D). Blok drugi wystartuje o godzi-
nie 14.00 i tutaj na parkiet wyjdą 
tancerze z kategorii Junior 2 i po-

wyżej 15 lat (w klasie C), a także 
Senior 3 w klasach C, B i D. 

Na godzinę 18.00 zaplanowa-
no start części galowej OTTT, 
a zarazem ostatniego turniejowego 
bloku 3, w którym zatańczą pary 
w kategoriach Junior 1 i 2 (w kla-
sie E+F), powyżej 15 lat (w klasie 
B), i Senior 2 (w klasach C, B i D). 

Każdy, kto niespecjalnie roz-
różnia kategorie i klasy, ale lubi 
patrzeć na wirujące na parkiecie 
pary, na pewno znajdzie w Popo-
wie coś interesującego o dowol-
nej porze dnia. Przypominamy, że 
tancerze rywalizują osobno w tań-
cach standardowych (SL) oraz la-
tynoamerykańskich (LA), a klasy 
taneczne liczone są od niższych 
E+F ku wyższym: D, C, B i A. 

Dla pierwszych trzech par z ka-
tegorii powyżej 15 lat przewidzia-
no nagrody fi nansowe.  ewr

Stryków | Kościół św. Marcina

Kolędy w ludowych aranżacjach
Zespół ludowy Okaryna 29 
stycznia koncertował 
w kościele św. Marcina 
w Strykowie. 

Publiczność nie była wielka, 
ale za to bardzo artystom życzli-
wa i nagrodziła ich występ owa-
cjami na stojąco. 

Zespół Okaryna przyjechał 
do Strykowa z gminy Andre-
spol, gdzie skupia pieśniarzy 
i instrumentalistów z Justynowa 
i Janówki. Artyści zagrali i za-
śpiewali wybór kolęd w ludo-
wych aranżacjach. Strykowianie 
usłyszeli m.in.: „O gwiazdo be-
tlejemska”, „Teraz śpij Dzieci-
no mała” czy pastorałkę z folko-
wym refrenem „Hejże ino, dyna 
dyna, narodził się Bóg dzieci-
na”. W przerwach między utwo-

rami śpiewanymi, zabrzmiały 
wykonania instrumentalne oraz 
bożonarodzeniowe wiersze. Po 
udanym koncercie i owacjach 

publiczności, utalentowanym 
gościom podziękował proboszcz 
parafi i św. Marcina ks. Karol 
Andrzejczak.  ewr 

Koncert kolęd. dla parafi an kościoła św. Marcina w strykowie wystąpił 
zespół ludowy Okaryna.  

Głowno | Przed dużą inwestycją

Autobusy elektryczne bez tajemnic
Od dłuższego czasu wiadomo, że miasto Głowno 
przymierza się do zakupu dwóch autobusów 
elektrycznych. O specyfi ce tego typu pojazdów 
na posiedzeniu Komisji Gospodarki i Budżetu, 
które odbyło się 24 stycznia, opowiadał specjalista 
w dziedzinie autobusów – Piotr Drabek.

Przypomnijmy, że miasto pla-
nuje, w ramach Łódzkiego Ob-
szaru Metropolitalnego, wartą 
ponad 4,5 mln złotych (z czego 
ponad 3,2 mln miałoby pochodzić 
ze środków unijnych – przyp. red.) 
inwestycję, polegającą na zakupie 
dwóch autobusów elektrycznych 
wraz z budową stacji ładowania 
transportu zbiorowego. W ramach 
tego zadania przeprowadzona 
miałaby zostać także budowa ul. 
Dworskiej, na odcinku od ul. Ło-
wickiej do ul. Wigury.

Początkowo mówiło się 
o możliwości zakupu autobu-
sów elektrycznych lub hybrydo-
wych (na gaz i olej napędowy) 
oraz o budowie stacji ładowa-
nia lub tankowania. Z czasem 
okazało się, że unijne dofi nan-
sowanie będzie można uzyskać 
tylko dla autobusów elektrycz-
nych. Żeby jednak w dokumen-
tach, opracowaniach i samym 
wniosku funkcjonowały jednoli-
te zapisy, magistrat nie zmieniał 
później pierwotnej nazwy całego 
zadania.

Przygotowanie tzw. Specyfi -
kacji Istotnych Warunków Za-
mówienia oraz opisu przedmio-
tu zamówienia magistrat zlecił 
Piotrowi Drabkowi. Na co dzień 

pracuje on w Przedsiębiorstwie 
Komunikacji Miejskiej w So-
snowcu. Odpowiada tam m.in. 
za tabor. W czasie swojej ponad 
25-letniej kariery odpowiadał za 
zakup ponad dwustu autobusów. 
Ostatnio przygotowywał prze-

targ na 22 autobusy elektryczne 
dla gminy Jaworzno.

Jako że inwestycja w autobu-
sy elektryczne budzi wątpliwo-
ści, zaproszono Piotra Drabka na 
posiedzenie komisji, by opowie-
dział radnym o planowanym za-

kupie oraz przybliżył nieco spe-
cyfi kę autobusów elektrycznych.

Jakie autobusy
Miasto chciałoby zakupić dwa 

autobusy elektryczne o długości 
8,5-10,5 metra. Każdy mógłby 

pomieścić 64 pasażerów. Auta 
miałby być przystosowane do 
potrzeb osób niepełnospraw-
nych. W autobusach zapowiada-
ne byłby przystanki, prezentowa-
na trasa itp.  str. 8

KoleJNy KroK 
W stroNę iNWestyCJi
dzień po posiedzeniu komisji 
Urząd Miejski podjął kolejne 
kroki w celu realizacji budowy 
stacji tankowania (ładowania) 
i zakupu nowych autobusów 
hybrydowych lub elektrycznych. 
Magistrat wystosował 
zaproszenie do złożenia oferty 
na opracowanie studium 
wykonalności tej inwestycji 
oraz przygotowanie wniosku 
o dofi nansowanie tego zadania 
ze środków Unii Europejskiej. 
O tym, czy znajdzie się 
podmiot zainteresowany 
przygotowaniem dla miasta 
tej dokumentacji, dowiemy 
się po 2 lutego. klAutobus elektryczny na łowickiej. 

JAKub
leNArt

jakub.lenart@lowiczanin.info
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Charytatywny 
maraton fit
już w sobotę. str. 6

Głowno
Projekt zmian 
będzie do wglądu

Od 27 stycznia do 20 lutego  
w Urzędzie Miejskim w Głownie 
będzie można się zapoznać z pro-
jektem zmian miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego 
dla kolejnego obszaru miasta.

Zmiany dotyczyć będą terenu 
ograniczonego linią kolejową Bed-
nary – Łódź Kaliska, ul. Grun-
waldzką, Piątkowską, Swoboda, 
Traugutta i Dąbrowskiego i dro-
gą krajową nr 14 i rzeką Mrożycą. 
Dyskusja publiczna nad założenia-
mi projektu: 17 lutego, godz. 11.00, 
w dworku Urzędu Stanu Cywilne-
go. Uwagi do projektu zmian w pla-
nie będzie można składać do 6 mar-
ca. W przypadku uwag i wniosków 
do prognozy oddziaływania na śro-
dowisko termin to 14 marca.  kl

Głowno | Trzeba znaleźć blisko 7 milionów złotych

Czas na remont oczyszczalni
Inwestycyjne plany 
Miejskiego Zakładu 
Wodociągów i Kanalizacji 
w Głownie były jednym  
z tematów posiedzenia 
Komisji Gospodarki  
i Budżetu 24 stycznia. 

Największym wyzwaniem cze-
kającym zakład jest konieczność 
rozbudowy oczyszczalni ścieków.

Jak wyjaśniał radnym prezes 
MZWiK Jerzy Olejniczak, choć 
przepustowość oczyszczalni jest 
dobra, to jej rozbudowa będzie 
konieczna do osiągnięcia wyma-
ganych przepisami parametrów 
redukcji azotu. O ile posiadana in-
stalacja pozwala na wystarczają-
cym poziomie redukować fosfor, 
o tyle w przypadku azotu potrzeb-
na będzie rozbudowa reaktora bio-

logicznego (azot redukuje się przy 
pomocy procesów biologicznych). 
Ma być on nawet czterokrotnie 
większy od obecnego. 

Przebudowa oczyszczalni to in-
westycja na kilka lat. Jej zakoń-
czenie przewiduje się na rok 2021.  
W tym roku MZWiK będzie szu-
kał dofinansowania dla tej inwesty-
cji. Zamierza go poszukać przede 
wszystkim w Narodowym Fundu-
szu Ochrony Środowiska i Gospo-
darki Wodnej. Pieniędzy potrzeba 
naprawdę dużych. Szacunkowy 
koszt modernizacji oczyszczalni to 
ponad 6,6 miliona złotych.

MZWiK planuje także inne in-
westycje. Znaczącym zadaniem 
będzie choćby budowa wiaty do 
składowania osadu z oczyszczalni. 
W tym roku zakład chciałby wy-
budować przynajmniej część silo-
sową. W planach zakładu są także 

standardowe inwestycje, takie jak 
budowa kolejnych odcinków ka-
nalizacji sanitarnej. Prezes Olej-
niczak zapowiedział przy tym, że 
postara się, aby w inwestycjach 
nie trzeba było angażować dodat-
kowych środków z budżetu mia-
sta (MZWiK jest spółką, w któ-
rej stuprocentowym udziałowcom 
jest miasto – przyp. red.). Liczy na 
to również burmistrz Grzegorz Ja-
neczek, który na posiedzeniu ko-
misji zauważał, że spółka ma na 
swój „towar” (dostarczanie wody, 
odbiór ścieków – przyp. red.) zbyt.

Przygotowany przez Miejski 
Zakład Wodociągów i Kanaliza-
cji plan rozwoju i modernizacji tej 
spółki będzie musiał zostać przy-
jęty przez Radę Miejską. Dojdzie 
do tego najpewniej na sesji, plano-
wanej na 3 lutego, czyli już po za-
mknięciu tego numeru Wieści.  kl

Stryków | Echa pisma z Urzędu Wojewódzkiego

Burmistrz i rada udzielili odpowiedzi
Jednym z tematów 
podejmowanych na sesji 
Rady Miejskiej  
w Strykowie 26 stycznia 
było udzielenie do Urzędu 
Wojewódzkiego  
odpowiedzi na pismo 
dotyczące działalności 
burmistrza Strykowa 
Andrzeja Jankowskiego  
w strukturach Ochotniczych 
Straży Pożarnych.

Przypomnijmy, że pod koniec 
zeszłego roku do rad miejskich/
gmin oraz do wójtów, burmi-
strzów i prezydentów m.in. miasta 
i gminy Głowno oraz gminy Stry-
ków wpłynęły pisma z Urzędu 
Wojewódzkiego. Jak wynika z tre-
ści tych pism, Urząd Wojewódzki 
został poinformowany o możliwo-
ści naruszenia przez burmistrzów/
wójtów tzw. Ustawy Antykorup-
cyjnej, mówiącej m.in. o ograni-

czeniu prowadzenia działalności 
gospodarczej przez osoby pełnią-
ce funkcje publiczne.

Wątpliwości prawników Urzę-
du Wojewódzkiego budziło „za-
siadanie, uczestnictwo i zarzą-
dzanie w zarządzie ochotniczej 
straży pożarnej, jako podmiotu 
prowadzącego działalność gospo-
darczą”. Gdyby uznano, że dany 
włodarz zasiadał w zarządzie pro-
wadzącej działalność gospodarczą 
OSP, wojewoda mógłby wystąpić 
do rady o wygaszenie mandatu 
wójta/burmistrza.

W Głownie sprawą zajmowa-
no się na sesji nadzwyczajnej 11 
stycznia. Zarówno burmistrz, jak 
i rada, złożyli wyjaśnienia, w któ-
rych poinformowano Urząd Woje-
wódzki o tym, że burmistrz Grze-
gorz Janeczek był w zarządzie 
OSP Głowno od marca do grud-
nia 2016 roku. Zaznaczano jed-
nak, że OSP nie prowadziło dzia-
łalności gospodarczej.

W Strykowie specjalnej sesji 
w tym temacie nie zwoływano. 

Tematem zajęto się na sesji zwy-
czajnej 26 stycznia. Burmistrz 
Andrzej Jankowski poinformował 
zebranych, że przekazał do Urzę-
du Wojewódzkiego wyjaśnie-
nia, w których wyliczone zostały 
wszystkie jednostki OSP z terenu 
gminy Stryków. Burmistrz infor-
muje także, że nie zasiadał w za-
rządzie żadnej z nich. Jest jedynie 
członkiem zwykłym OSP Stry-
ków (dodajmy, że jest on przy tym 
członkiem zarządów terenowych 
jednostek organizacyjnych Związ-
ku OSP RP, a mianowicie: Od-
działu Miejsko-Gminnego ZOSP 
RP w Strykowie, a także Oddziału 
Powiatowego ZOSP RP w Zgie-
rzu). 

W Strykowie również stoi się na 
stanowisku, że OSP nie prowadzą 
działalności gospodarczej. Radni 
przyjęli do wiadomości wyjaśnie-
nia burmistrza, a następnie zobli-
gowali przewodniczącego Rady 
Miejskiej Pawła Kasicę do udziele-
nia wojewodzie odpowiedzi na pi-
smo w imieniu rady.  kl

Stryków | Grzegorz Kuna apeluje na sesji

Laptopy także 
dla sołtysów?

Radny powiatowy, a na co 
dzień również sołtys Sosnowca 
Pieńków Grzegorz Kuna, zwró-
cił na na sesji Rady Mieskiej 26 
stycznia uwagę na fakt niewystar-
czającego informowania sołtysów 
i przewodniczących osiedli o po-
dejmowanych przez Radę Miejską 
uchwałach.

Grzegorz Kuna miał tu na my-
śli fakt, że sołtysi i przewodniczą-
cy nie wiedzą często o czym jest 
mowa na sesji. Wyposażeni kilka 
lat temu w laptopy radni otrzymu-
ją projekty uchwał w formie elek-
tronicznej. Potem dyskutują nad 
nimi na posiedzeniach komisji, 
a na sesjach ograniczają się czę-

sto jedynie do głosowania. Nie 
znając projektów uchwał, sołtysi 
i przewodniczący rad nie wiedzą 
więc często, co właściwie zostało 
przed chwilą przegłosowane lub 
nad czym toczy się dyskusja. – Je-
śli chodzi o uchwały, to jesteśmy 
biedni – mówił Grzegorz Kuna.  
– Albo przywróćmy papierową 
formę, albo nas też wyposażcie  
w sprzęt.

Burmistrz Andrzej Jankowski 
w odpowiedzi na ten głos popro-
sił, aby na najbliższej, lutowej na-
radzie z sołtysami i przewodniczą-
cymi rad osiedli, ci wypowiedzieli 
się jakich konkretnie materiałów 
oczekują przed sesjami.  kl

Stryków | Zagospodarowanie przestrzenne

Nie wszystkie tereny da się odrolnić
Na sesji 26 stycznia radni 
Rady Miejskiej w Strykowie 
przyjęli uchwałę ws. 
przyjęcia miejscowego 
planu zagospodarowania 
dla rejonu obejmującego 
Sosnowiec i Smolice. 

Na posiedzeniu burmistrz An-
drzej Jankowski opowiedział o pro-
blemie z odrolnieniem terenów.

O przygotowywanym miejsco-
wym planie zagospodarowania 
przestrzennego pisaliśmy szero-
ko przed tygodniem, relacjonując 
obszernie obrady Komisji Rolnic-
twa i Infrastruktury. Przypomnij-
my, w wielkim skrócie, że dzięki 
nowemu planowi południowa ob-
wodnica Strykowa nie stanie na 

przeszkodzie w planowanej w ob-
rębie Smolic (teren motocrossu) 
budowy szkoły podstawowej wraz 
z halą sportową. Zapisy nowego 
planu to także pójście na rękę oko-
licznym firmom. Plan dopuszcza 
choćby budowę garaży wielopo-
ziomowych, o co wnioskowali do 
gminy inwestorzy. Z drugiej strony, 
gmina również dzięki nowemu pla-
nowi zabezpiecza też swoje intere-
sy. Jego zapisy nie dopuszczają na 
przykład na tym terenie lokowania 
przedsięwzięć mogących znacząco 
oddziaływać na środowisko, takich 
jak choćby produkcja chemiczna.

Na sesji projekt uchwały ws. 
przyjęcia nowego planu miejsco-
wego zagospodarowania prze-
strzennego nie był już dłużej dys-
kutowany. Jedynie burmistrz 

Andrzej Jankowski mówił obec-
nym o problemach, jakie napoty-
ka gmina. Otóż Ministerstwo Rol-
nictwa kategorycznie sprzeciwia 
się odrolnianiu terenów, na któ-
rych występują gleby tzw. 3 klasy. 
Tłumaczy to tym, że takich obsza-
rów jest zbyt mało i nie można ich 
przekształcać na na tereny przezna-
czone pod jakąkolwiek działalność 
poza tą związaną z rolnictwem. 

Burmistrz Jankowski zaznaczał, 
że w przyszłości ten sam problem 
gmina będzie miała także przy 
konstruowaniu nowych planów za-
gospodarowania dla większych te-
renów, m.in. w Bratoszewicach czy 
Tymiance. Nowy miejscowy plan 
zagospodarowania na sesji został 
przegłosowany przy jednym głosie 
wstrzymującym się.  kl

Burmistrz Andrzej Jankowski odnosił się na sesji do pisma z Urzędu Wojewódzkiego.
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RZUT OKIEM | WArsZTATy CErAMiCZNE W MOK

Około  
czterdziestu osób 

wzięło udział  
w prowadzonych 

przez Annę 
Jabłońską 
warsztatach 

ceramicznych, 
które odbyły się 25 

stycznia w Miejskim 
Ośrodku Kultury. 

dzieci, niekiedy przy 
pomocy rodziców, 

wykonywały 
m.in. talerzyki, 

miseczki, filiżanki 
czy też minipatery. 

Przygotowane 
przedmioty każdy 

uczestnik mógł 
zabrać ze sobą  

do domu na 
pamiątkę. kl
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Stryków | Międzynarodowy projekt finansowany przez UE

Gmina badawczym poligonem naukowców
Gmina Stryków przystąpiła 
do międzynarodowego 
projektu badawczego, 
którego celem jest (w dużym 
skrócie) opracowanie systemu 
wspomagania decyzji 
władz lokalnych w sferze 
gospodarki śmieciowej, co  
na swój sposób ma przełożyć 
się na lepszą jakość życia 
jego mieszkańców. 

W tym roku planowane są po-
czątkowe etapy badań, właściwe 
powinny być zrealizowane w przy-
szłym. Wstępnych wyników moż-
na spodziewać się za 2 lata. 

Całością kierują naukowcy 
z Wydziału Architektury Uni-
wersytetu Technicznego w Delft 
(Holandia). Po stronie polskiej za 
sprawy merytoryczne odpowiada 
Instytut Geografii i Przestrzenne-
go Zagospodarowania Polskiej 
Akademii Nauk. Swój wkład  

w projekt ma również Uniwersy-
tet Łódzki. Wsparcie zarządzania 
projektem leży po stronie firmy 
Pheno Horizon (Łódź).

Najogólniej mówiąc chodzi 
o zwiększenie recyklingu, czy-
li odzyskiwania, a później prze-
twarzania odpadów, które można 
przekształcić na produkty wy-
korzystywane ponownie w roz-
woju lokalnym i regionalnym, 
przy jednoczesnym zmniejsze-
niu składowania odpadów. Stry-
ków uczestniczy w projekcie ze 
względu na przynależność do 
Łódzkiego Obszaru Metropoli-
talnego – jednego z sześciu re-
gionów w Europie, dla których 
naukowcy opracują i na których 
przetestują innowacyjny system. 

Oprócz Łodzi są to: Neapol 
(Włochy), Pecz (Węgry), Am-
sterdam (Holandia), Gandawa 
(Belgia) i Hamburg (Niemcy) 
– obszary zróżnicowane i repre-
zentatywne dla większości kra-
jów europejskich. Trzy z nich: 

Amsterdam, Gandawa i Ham-
burg mają wysoki wskaźnik re-
cyklingu i niski składowania od-
padów. Zdaniem naukowców, 
kluczowym wyzwaniem dla 
tych ośrodków jest rozwój okręż-

nego gospodarowania odpadami 
na miejscu, zamiast spalania lub 
wywożenia odpadów. Pozosta-
łe trzy przypadki, wśród których 
jest Łódź, przy niższych stopach 
recyklingu i wyższych składo-

wania odpadów stoją przed wy-
zwaniem zwiększenia poziomu 
recyklingu, przy jednoczesnym 
zmniejszeniu skali składowania 
odpadów.

Z pytaniami na czym konkret-
nie polegać będzie rola Strykowa 
szczegółowych badaniach, kiedy 
i w jaki sposób zostaną one prze-
prowadzone oraz w jaki sposób 
z udziału w projekcie faktycznie 
może skorzystać gmina Stryków 
zwróciliśmy się do Katedry Geo-
grafii Regionalnej i Społecznej 
Wydziału Nauk Geograficznych 
Uniwersytetu Łódzkiego. – Stry-
ków, stanowiąc poligon badaw-
czy i pomagając w badaniach, ma  
na zakończenie otrzymać uży-
teczne narzędzie do bieżące-
go zarządzania rozwojem prze-
strzennym na swoim terenie 
związanym z celem projektu 
– mówi uczestniczka projektu 
Anna Traczyk.

Pierwsze robocze spotka-
nie dotyczące projektu REPAiR  

(w tłumaczeniu Zarządzanie za-
sobami na obszarach podmiej-
skich – wykraczając poza kon-
cepcję metabolizmu miejskiego) 
odbyło się w Strykowie 9 stycz-
nia. Burmistrz Andrzej Jankow-
ski, przy wsparciu pracowników 
Urzędu Miejskiego, przedstawił 
jak na przestrzeni ostatniej deka-
dy rozwinął się Stryków i z jakim 
problemami boryka się obecnie. 
– Teraz, oprócz ogólnych ana-
liz w całej aglomeracji łódzkiej,  
w gminie zostanie przeprowa-
dzona dokładna inwentaryzacja 
zasobów i ich przepływów. Pro-
jekt trwa 4 lata, do końca sierpnia 
2020 r. Badania będą realizowane 
sukcesywnie przez cały ten okres 
– mówi Anna Traczyk.

Projekt jest finansowany przez 
Komisję Unii Europejskiej w ra-
mach badań naukowych i inno-
wacji Horyzont 2020. Jego koszt 
to 5 mln euro. Gmina Stryków  
z tytułu udziału w nim nie poniesie 
żadnych kosztów.  ljs

Stryków | Urząd Miejski

Skarbnik odchodzi, ale zostaje
Na sesji Rady Miejskiej 
w Strykowie burmistrz 
Andrzej Jankowski 
przedłożył radnym 
uchwałę ws. odwołania 
dotychczasowego skarbnika 
Barbary Walak. Powołano 
także nowego skarbnika, 
którym została...  
Barbara Walak.

To wszystko może wydawać 
się na pierwszy rzut oka skompli-
kowane, ale tak nie jest. Jak wytłu-
maczono na sesji, Barbara Walak 
nabyła bowiem po prostu prawa 
emerytalne. Żeby móc korzystać  
z tego świadczenia, musiał ustać 
dotychczasowy stosunek pra-
cy między panią skarbnik a urzę-
dem. Dzięki podjęciu uchwały  
o odwołaniu z funkcji, Barbara Wa-
lak będzie mogła zacząć korzystać 
z emerytury.

Burmistrz Andrzej Jankowski 
przyznawał na sesji, że sytuacja 
go zasmuciła, gdyż uważa Barbarę 

Walak za doskonałego fachowca.  
– Pani skarbnik przez ten czas dała 
się poznać jako odpowiednia oso-
ba na odpowiednim stanowisku  
– mówił na sesji burmistrz.

Jako że sprawy finansowe, 
zwłaszcza w jednej z najbogat-
szych gmin w Polsce, są kwestiami 
skomplikowanym, włodarz gmi-

ny poprosił Barbarę Walak, by, już 
będąc na emeryturze, zgodziła się 
pełnić funkcję skarbnika jeszcze 
przez jakiś czas. Ta wyraziła zgo-
dę. Jak przyznał burmistrz Jankow-
ski, będzie to także okazja do nauki 
dla osoby szykowanej na następcę 
Barbary Walak. Choć odwołanie 
i ponowne powołanie na stanowi-
sko było pewną kwestią formalną, 
cała sytuacja stała się okazją do 
miłych gestów. Miłe słowa kiero-
wał w kierunku Barbary Walak 
nie tylko burmistrz. Radny Bogdan 
Walczak, który przyznał, że także 
namawiał panią skarbnik do konty-
nuowania pracy w urzędzie, mówił 
np. o tym, że Barbara Walak abso-
lutnie nie wygląda na osobę, któ-
ra przechodzi na emeryturę. Pani 
skarbnik otrzymała także kwiaty 
od prezydium rady. 

Sama Barbara Walak podzięko-
wała radnym za umożliwienie jej 
przejścia na emeryturę, ale i po-
nowne powierzenie jej tak ważnej 
funkcji w gminie. – Dołożę wszel-
kich starań, żeby działo się w gmi-
nie dobrze – mówiła na sesji.  kl

Gmina Stryków | jednostki OsP 

Druhowie podsumowują i planują
Strażacy ochotnicy z terenu 

gminy Stryków podsumują swoją 
ubiegłoroczną działalność i kreślą 
tegoroczne plany. W jednostkach 
OSP trwa kampania sprawozdaw-
cza. Sprawozdania z działalności 
oraz sprawozdania finansowe po-
winny zostać przedstawione dru-
hom przez zarządy jednostek do 
końca marca. Walne zebrania to 
również okazja do zaplanowania 
niezbędnych remontów, zakupów 
i imprez na bieżący rok.

Cykl zebrań sprawozdaw-
czych otworzyła 21 stycznia jed-
nostka OSP Stryków. W jej te-
gorocznych planach znalazło się 
utworzenie Młodzieżowej Dru-
żyny Pożarniczej, spełniającej re-

gulaminowe wymogi zawodów 
sportowo-pożarniczych. Przed 
druhami ze Strykowa również 
uroczystość 125-lecia jednostki, 
którą planują na 6 maja. 

W ubiegłą sobotę, 28 stycz-
nia, obradowali z kolei druhowie  
z OSP Swędów. W ustalonych 
planach znalazły się: urządzenie 
sanitariatów na parterze remizy 
z wyjściem na plac zabaw, wyko-
nanie sufitu w garażu oraz insta-
lacji alarmowej w całym obiek-
cie. Ponadto jednostka ma zamiar 
zakupić przede wszystkim: 5 do-
datkowych kompletów umundu-
rowania bojowego, po to, by każ-
dy z druhów dysponował swoim 
własnym, 2 dodatkowe apara-

ty ochrony dróg oddechowych,  
2 poduszki powietrzne wysokie-
go ciśnienia przydatne w drogo-
wych akcjach ratunkowych lub 
zawaleniach budynków. Z cy-
klicznych imprez w Swędowie na 
pewno możemy się spodziewać 
integracyjnego rajdu wózkowo-
-rowerowego organizowanego od 
2 lat w miesiącach letnich. 

Kolejne zebrania odbywać się 
będą również w soboty, o godz. 
17.00. W najbliższą, 4 lutego, ob-
radować będą druhowie z OSP 
Koźle, a później kolejno: Brato-
szewice, Kiełmina (18 lutego), 
Lipka (25 lutego), Gozdów i Do-
bra (4 marca), Warszewice (11 
marca) oraz Ługi (18 marca).  ljs

Stryków | O problemach na sesji rady Miejskiej

Czy w Smolicach potrzebne są ulice?
Do dyskusji na temat 
oznakowania Smolic oraz 
potencjalnego pomniejszenia 
administracyjnego tej 
miejscowości dyskutowano 
26 stycznia na sesji Rady 
Miejskiej w Strykowie.

Przyczynkiem do dyskusji było 
pytanie radnego Bogdana Wal-
czaka. Nawiązywał on do planów 
budowy szkoły i hali sportowej 
na terenie dzisiejszego toru moto-
crossowego. Administracyjnie te-
ren ten należy właśnie do Smolic. 
Radny pytał więc, czy nie byłoby 
możliwości powiększenia terenu 
miasta, tak, aby szkoła miała ad-
res w Strykowie właśnie.

Do tej wypowiedzi nawiązał 
chwilę później w swojej wypo-
wiedzi były radny, a obecnie soł-
tys Bratoszewic Witold Śliwkie-

wicz. Zauważał on, że biorąc pod 
uwagę, iż w Smolicach miesz-
czą się obecnie głównie hale ma-
gazynowe, pomysł zabrania tej 
miejscowości jeszcze nieco te-
renu i przyłączenia go do Stry-
kowa spowodować może znik-
nięcie Smolic jako osobnej wsi. 
Również sołtys Smolic Damian 
Perek odpowiedział, że szkoła  
i hala mogą przecież mieścić się 
w Smolicach. 

Przy tej okazji podjęto drażli-
wy temat oznakowania Smolic. 
Jako że bardzo dużo firm ma wpi-
sane swoje adresy właśnie w tej 
miejscowości, próbujący do nich 
dotrzeć kierowcy bardzo często 
po prostu się gubią. Dość płynne 
przenikanie się granic Strykowa  
i Smolic sprawia też problemy 
kierowcom karetek pogotowia.

Zdaniem sołysa Perka roz-
wiązaniem problemu mogłoby 

być wprowadzenie w Smolicach 
ulic. Burmistrz Andrzej Jankow-
ski odpowiedział jednak, że to 
rozwiązanie sołtysi miejscowo-
ści, w których chciano by wpro-
wadzić ulice, powinni przedysku-
tować na spotkaniach sołeckich. 
Wprowadzenie ulic wiązało-
by się bowiem z koniecznością 
zmieniania adresu, wymiany do-
kumentów itp. Nie wszystkim 
może się to spodobać. Burmistrz 
zasugerował więc, aby takie pro-
pozycje przedstawione zosta-
ły w formie uchwały zebrania 
wiejskiego, która wskazywałaby, 
gdzie dana ulica miałaby się mie-
ścić, jaką nosić nazwę itp.

Andrzej Jankowski zapowie-
dział, że w najbliższej przyszłości 
w gminie trzeba będzie usiąść do 
rozwiązania problemów związa-
nych z usystematyzowaniem ob-
rębów administracyjnych.  kl

Dr Konrad Czapiewski z iGiPZ PAN przedstawia założenia projektu. 
spotkanie robocze w strykowie. 
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Uczestnicy feryjnych zajęć z OHP mogli m.in. nauczyć się tego jak wykonać karmnik w niekoniecznie 
konwencjonalnej formie.

Barbara Walak przechodzi 
na emeryturę, ale skarbnikiem 
pozostanie. 

Dobieszków | CKiW OHP

Tutaj zima nie mogła być nudna
30 dzieci w wieku 6-14 lat  

z terenu gminy Stryków uczest-
niczyło w tegorocznych zimo-
wych półkoloniach zorganizowa-
nych przez Centrum Kształcenia 
i Wychowania OHP Dobieszków 
w ramach akcji „Zima w OHP”. 

Trwające tydzień, od 23 do 27 
stycznia, urozmaicone zajęcia 
pozwoliły dzieciom nauczyć się 
m.in. budowy karmników dla pta-
ków czy pracy z masą plastyczną. 
Feriowicze uczyli się samoobrony, 

brali udział w warsztatach profi-
laktycznych i sportowych, odwie-
dzili również muzeum Animacji 
Se-Ma-For w Łodzi, gdzie wzięli 
udział w warsztatach z tworzenia 
animacji. Pozostały wolny czas 
wypełniały im gry i zabawy pla-
styczne, komputerowe i sportowe. 

Na zakończenie zimowiska 
zorganizowano bal przebierań-
ców i zabawę taneczną. Uczest-
ników zimowisk odwiedzili też 
goście: dzielnicowy mł. asp. Da-

wid Błażejewski z KP Stryków, 
który mówił o zasadach bezpie-
czeństwa na drodze oraz w czasie 
zimowych zabaw oraz Malwina 
Sitek z Ługów, która poprowa-
dziła ćwiczenia na trampolinach 
oraz zajęcia taneczne podczas 
balu karnawałowego. Półkolonie 
zostały dofinansowane z fundu-
szy Gminnej Komisji Rozwiązy-
wania Problemów Alkoholowych  
w Strykowie. Kolejne półkolonie 
latem.  opr. ljs
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Głowno | Wybory Miss i Mistera

Laury dla Mai i Jacka
dokończenie ze str. 1
Przy okazji jednego z wyjść 

kandydatki i kandydaci odpo-
wiadali także na pytania jurorów. 
Miały one szerokie spektrum, od 
ulubionego piłkarza, motta życio-
wego, po pytania typu „Co byś 
zrobił, gdybyś był kobietą przez 
jeden dzień”. 

Między poszczególnymi wyj-
ściami nie zabrakło dodatkowych 
atrakcji. Swoim talentami wokal-
nymi pochwalili się: Patrycja Ja-
kubiak, Kuba Szcześniak i Mate-
usz Warzywoda. Tańczyły z kolei: 
Laura Ubysz, Amelia Latosiewicz 
i Marta Wilk. 

Dla kogo laury
Jurorzy za każde wyjście przy-

znawali kandydatom punkty. Po-
tem, w czasie narady, zsumowano 
je. I tak, najważniejsze tytuły, czyli 
Miss i Mistera Głowna, otrzymali 
Maja Łaska i Jacek Tołkaczewicz. 
Wicemiss została Dominika Jóź-
wiak, zaś wicemisterem Konrad 
Wójcik. Miss Gracji została Mar-
tyna Skowrońska, zaś Misterem 
Męskiej Postawy Konrad Wój-
cik. Na Miss Uśmiechu jury wy-
brało Julię Rosińską, a na Mistera 
Uśmiechu Roberta Balceraka. Na-
grodę dla Miss Publiczności oraz 
Miss Facebooka trafiły do Domi-
niki Jóźwiak. Te same laury, tylko 
w kategorii Mistera, trafiły do Pa-
tryka Połynkina. 

Nowa Miss Głowna Maja Ła-
ska to uczennica Katolickiego Li-
ceum Ogólnokształcącego. Swój 
wolny czas lubi spędzać z przy-
jaciółmi. Interesuje się muzyką 
oraz modą. – Do wzięcia udzia-
łu w wyborach zachęciła mnie 
moja przyjaciółka – powiedziała 
nam. – Ten konkurs był przede 

wszystkim dobrą zabawą. Rów-
nież dzięki namowom znajomych 
do udziału zgłosił się uczeń Gim-
nazjum Miejskiego w Głownie 
Jacek Tołkaczewicz. – Pomyśla-
łem, że to niezła zabawa – przy-
znał Jacek. – Wygrana dla mnie 
jest mało ważna. Poszedłem tam 
ze znajomymi, żeby rozbawić wi-

downię. Nowy Mister Głowna 
interesuje się muzyką i sportem. 
W wolnych chwilach lubi też wy-

chodzić ze znajomymi i pozna-
wać nowych ludzi.

Może pora coś zmienić
– Cieszę się, że mój pomysł 

jest kontynuowany i trwa już od 
czterech lat – powiedział nam 
po finale Michał Wójcik. Osoby,  
z którymi rozmawialiśmy, zwra-
cały jednak uwagę, że warto by-
łoby pomyśleć nad zmienieniem 
formuły wyborów. 

Najczęściej poruszanym pro-
blemem jest tu zdecydowanie za 
długa przerwa między główną 
częścią imprezy a ogłoszeniem 
wyników. W sumie oczekiwanie 
trwało niemal tyle samo co pre-
zentacje. Wiele osób po prostu 
zrezygnowało z dalszego czekania 
na werdykt. 

Wydaje się, że pomóc mogłaby 
rezygnacja z wyborów Miss i Mi-
stera Publiczności, bo to właśnie 
liczenie głosów w tej kategorii 
zajęło większość czasu. Zamiast 
tego można byłoby np. ograniczyć 
się do głosowania przez Facebo-
oka, co i tak się robi. 

Jurorzy zwracali też uwagę, 
że same prezentacje kandydatów 
mogłyby być dłuższe. Może war-
to byłoby też pomyśleć o większej 
liczbie atrakcji w przerwie, aby za-
chęcić do pozostania na widowni. 
Pomysły można mnożyć. Warto, 
żeby młodzi radni oraz ich opie-
kunowie z Rady Miejskiej pomy-
śleli, jak usprawnić tę w sumie cie-
kawą imprezę.  kl

rEKlAMA

Stryków | Maraton charytatywny

Bądź fit i pomóż Tymkowi
Strykowski Klub Fit Up w najbliższą sobotę, 4 lutego, 
organizuje w swojej siedzibie maraton charytatywny 
na rzecz 11-miesięcznego Tymoteusza Kaczmarka, 
zmagającego się z bardzo rzadką genetyczną chorobą 
Krabbego o podłożu neurologicznym.

O dramatycznej sytuacji ma-
lutkiego chłopca i jego 21-letniej 
mamy, która sama, szukając po-
mocy dla synka, zorganizowa-
ła wideokonferencję z lekarzami  
z USA, jedynymi, którzy są w sta-
nie pomóc dziecku, załoga klubu 
dowiedziała się z reportażu telewi-
zyjnego. Chłopiec pochodzi z Pła-
wia w pow. lubuskim. 

W Polsce nie ma ani ośrodków, 
ani specjalistów leczących rzad-
ką chorobę, jaka dotknęła Tym-
ka, mały pacjent kwalifikuje się 
jedynie do rehabilitacji. Rokowa-
nia nie są pomyślne – 90% dzie-
ci dotkniętych chorobą Krabbego 
żyje zwykle do 2 lat, wcześniej 

tracą wzrok, słuch, zanika u nich 
napięcie mięśniowe, nie rozwijają 
się prawidłowo. 

Jedyną szansą na wyleczenie 
Tymoteusza jest przeszczep ko-
mórek macierzystych w specja-
listycznej klinice w USA. Koszt 
operacji jest horrendalny i szaco-
wany nawet na 600 tysięcy dola-
rów. Na pierwszy wyjazd na lecze-
nie do Stanów rodzinie potrzeba 
200 tys. zł. Zbiórkę na ten cel pro-
wadzą Caritas oraz Fundacja „Ry-
cerze i Księżniczki”, a do akcji po-
mocy dla maluszka teraz włącza 
się także strykowski Fit Up. Jego 
szefowa, Monika Grabarczyk, po-
wiedziała nam, że pierwsza cha-

rytatywna akcja klubu, miesz-
czącego się przy ul. Targowej 
2/4, „Maraton dla Tymka” 4 lute-
go rozpocznie się o godz. 10.30. 
Wstęp kosztuje 15 zł/os na jedną 
godzinę zajęć, wszystkie zebra-
ne fundusze zostaną przekazane  
na fundacyjne subkonto Tymka. 

Program imprezy obejmuje 
różne formy ćwiczeń i przedsta-
wia się następująco: 

 10.30 – oficjalne otwarcie
 11.00 – trening GT (ćwicze-

nia z gumami treningowymi)
 12.00 – step & shape
 13.00 – poczęstunek od piz-

zerii Kelo i firmy Chude Ciacho
 14.30 – tabata (interwałowy 

trening metaboliczny) 
 15.00 – płaski brzuch
 16.30 – trampoliny (jedynie 

na te zajęcia obowiązują zapisy 
pod nr tel. 504-851-370)

 17.30 – oficjalne zakończe-
nie maratonu.  ewr

Bratoszewice

Choinka  
dla dzieci

W sobotę, 4 lutego, Stowarzy-
szenie Przyjaciół Bratoszewic 
organizuje, jak co roku, choinkę 
dla najmłodszych. Odbędzie się 
ona w Świetlicy Wiejskiej przy 
ul. Nowości 16, a rozpocznie  
o godz. 17.00. Organizatorzy za-
pewniają muzykę i liczne kon-
kursy. Mile widziane przebrania 
karnawałowe. Wstęp wolny.  ljs

Niesułków | dK
Giełda 
pamiątek 
sportowych

W sobotę, 4 lutego, w Domu 
Kultury w Niesułkowie w godz. 
10.00-12.00 odbędzie się spotka-
nie kolekcjonerów pamiątek spor-
towych. Na miejscu będzie moż-
na kupić, sprzedać czy wymienić 
każdą polską oraz zagraniczną pa-
miątkę sportową. Organizator za-
prasza wszystkich kolekcjonerów 
oraz tych, którzy po prostu inte-
resują się sportem. Będą odznaki, 
proporczyki, bilety, książki, zdję-
cia, koszulki, szaliki i wiele innych 
sportowych gadżetów.  ljs

Miss i Mister Głowna 2017: Maja łaska i jacek Tołkaczewicz. 

Kandydatki na Miss Głowna w czasie jednej z prezentacji.
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Bronisławów | Ośrodek kultury

Teatr, pizza, plastyka
i planszówki
Przez pełne dwa feryjne 
tygodnie Ośrodek 
Upowszechniania Kultury 
i Gminna Biblioteka 
w Bronisławowie 
organizowały ciekawe 
zajęcia dla dzieci.

Ostatniego dnia ferii, w piątek, 
27 stycznia, wszystkich ich uczest-
ników zaproszono na spektakl te-
atru cieni i warsztaty artystyczne.

We wcześniejszych dniach na 
dzieci czekały liczne zajęcia pla-
styczne, gry i zabawy, organizo-
wane przez panie Barbarę Parys  
i Agnieszkę Grzegdalę. Na zajęcia 
przychodziły przede wszystkim 

dzieci w wieku szkolnym i nie-
liczne przedszkolaki – te zazwy-
czaj ze starszym rodzeństwem. Na 
miejscu do dyspozycji uczestni-
ków ferii były kolorowanki i mate-
riały plastyczne, a także liczne gry 
planszowe. Z tych ostatnich wiel-
ką popularnością cieszyły się kla-
syki – Bingo i Eurobiznes. Chęt-
nie grywano też w karty, a gdy 
sprzyjała pogoda – bawiono się  
na śniegu. 

Codziennie do Bronisławowa 
na ferie przychodziło po kilka, kil-
kanaście osób – trochę mniej niż 
na zajęcia wakacyjne latem, ale 
też sporo dzieci w tym sezonie 
chorowało lub korzystało ze zor-
ganizowanych wyjazdów. 

My odwiedziliśmy uczestni-
ków ferii właśnie ostatniego dnia, 

27 stycznia, gdy w oczekiwa-
niu na przedstawienie teatru cieni 

spędzali czas przy grach. Znaleź-
li chwilę, by podzielić się z nami 
wrażeniami z minionych tygodni, 
opowiedzieć o tym, co podobało 
im się najbardziej. 

10-letni Karol najlepiej wspo-
mina robienie śnieżnego aniołka 
z czasu, gdy śnieg sięgał dzieciom 
po kolana. Siostrze Karola, 5-let-
niej Kasi, najbardziej podobało się 
rysowanie i granie w planszówki. 
Wielbicielami gier są też 7-letni 
Michał i 8-letnia Agata. Rodzeń-
stwo, 9-letnia Michalina i 5,5-let-
ni Mateusz, najmilej wspomina-
ło środę z drugiego tygodnia ferii, 
która upłynęła pod znakiem degu-
stacji smakowitej pizzy. 

Barbara Parys z biblioteki  
z dumą zaprezentowała nam 
efekty feryjnych warsztatów pla-
stycznych, m.in. bardzo pomy-
słowe figurki z plasteliny. Zajęcia  
w ośrodku odbywały się codzien-
nie od 11.00 do 15.00, transport 
dzieci na miejsce rodzice zapew-
niali we własnym zakresie.  ewr
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Piaski Rudnickie | ferie z lokalnym stowarzyszeniem 

Lodowisko, ognisko, wyjazd do kina
Jak co roku Stowarzyszenie na Rzecz Rozwoju Wsi 
Piaski Rudnickie podczas ferii zimowych miało kilka 
pomysłów dla okolicznych mieszkańców – małych  
i dużych – by przyjemnie i rodzinnie spędzić ten czas.

Jeszcze przed feriami panowie 
Marcin Drożdzyk z tatą, a zara-
zem sołtysem wsi, Zygmuntem, 
postanowili stworzyć lodowisko 
na boisku do koszykówki. Pomoc-

ni przy okopywaniu go piaskiem 
byli także synowie pana Marci-
na – Antek i Janek. Przygotowa-
nie tafli wymagało kilkakrotnego 
zalania jej wodą. Mróz sprzyjał  

i okoliczne dzieci praktycznie 
przez całe ferie korzystały z uro-
ków lodowiska, na przykład gry-
wając w hokeja. Dorośli nie pozo-
stali w tyle i również w wolnych 
chwilach sięgnęli po łyżwy i kije. 

W połowie ferii, w niedzielę, 22 
stycznia, na placu Stowarzyszenia 
w ramach obchodów Dnia Babci  
i Dziadka zorganizowano ogni-
sko. Były pieczone kiełbaski, jazda 

na łyżwach i zabawa na sankach, 
która połączyła kilka pokoleń. Po 
atrakcjach, które odbywały się na 
świeżym powietrzu, dzieci i dorośli 
udali się razem do budynku na go-
rącą herbatę i słodki poczęstunek, 
przygotowany przez mieszkanki 
wsi. Dzieci uświetniły uroczystość 
recytacją kilku wierszy i obdaro-
wały babcie serduszkami, a dziad-
ków breloczkami do kluczy. 

Po uroczystości babcie udały 
się do położonego niedaleko Miej-
skiego Ośrodka Kultury w Głow-
nie na koncert rodziny Kaczmar-
ków, który okazał się wspaniałym 
dopełnieniem popołudnia. 

Z kolei w poniedziałek, 23 
stycznia, 21 dzieci z Piasków, 
wraz z rodzicami i babciami, poje-
chało do Łodzi na film pt. „Sing”.  
W czasie projekcji najmłodsi ba-

wili się tak dobrze, że klaskali, 
śpiewali, a nawet tańczyli – tak 
bardzo dali się wciągnąć akcji. Po 
filmie wszyscy udali się na posi-
łek do restauracji, w której dzie-
ci miały okazję zamówić zestawy  
z figurkami bohaterów „Sing”. 

– Dzieci bawiły się świetnie i już 
pytają o następne wyjazdy – rela-
cjonuje Agnieszka Małecka z Pia-
sków Rudnickich.  oprac. ewr

Niesułków | dK
Walentynkowy 
konkurs 
fotograficzny

Rozpoczął się doroczny walen-
tynkowy konkurs fotograficzny 
Zakochane Zdjęcie, organizowany 
przez Dom Kultury w Niesułko-
wie. Prace można zgłaszać do 10 
lutego. Konkurs przeznaczony jest 
dla mieszkańców miasta i gminy 
Stryków nie zajmujących się foto-
grafią zawodowo. Każdy z uczest-
ników może zgłosić 3 zdjęcia i do-
starczyć je w formacie co najmniej 
13 na 18 do siedziby niesułkow-
skiego lub strykowskiego ośrodka 
kultury. Autorzy najciekawszych 
prac zostaną zaproszenie na uro-
czystość rozdania nagród, którą 
zaplanowano na 13 lutego, o 16.00, 
w Domu Kultury Niesułków. Wy-
stawę pokonkursową będzie moż-
na oglądać od 21 lutego.  ljs

Uczestnicy ferii w Bronisławowie. Nasi młodzi rozmówcy (od lewej): 
Michał, Kasia, Agatka, Michalina, Karol i Mateusz. 

Dzień Babci i Dziadka w Piaskach Rudnickich. Po zabawie na świeżym powietrzu przyszedł czas  
na poczęstunek.
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Na lodowisku. Pośrodku twórca tafli Marcin drożdżyk z synami Antkiem i jankiem. Po lewo jakub Kubiak  
z synem frankiem, a po prawo Halina Cybulska z wnukami Olkiem i julkiem. 

G
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Głowno | Przed dużą inwestycją

Autobusy elektryczne 
bez tajemnic

dokończenie ze str. 3
Piotr Drabek podkreślał, że nie 

ma on nic wspólnego z żadną firmą 
produkującą autobusy elektryczne, 
a chce jedynie przedstawić wady i 
zalety tego rozwiązania.

Wadą na pewno jest ich cena. 
Jest to bowiem rozwiązanie droż-
sze niż autobusy z napędem hy-
brydowym czy silnikiem die-
sla. Jeśli chodzi o zalety, to  
z całą pewnością jest zerowa emi-
sja zanieczyszczeń i niemal zerowa 
emisja hałasu (o obu tych aspek-
tach jeszcze w dalszej części tekstu 
– przyp. red.). – W tej chwili nie ma 
bardziej zaawansowanych, przyja-
znych mieszkańcom i środowisku 
autobusów – podkreślał.

W Polsce autobusy elektrycz-
ne zaczęły się pojawiać na więk-
szą skalę dopiero 3-4 lata temu. 
W swoim taborze mają je przed-
siębiorstwa komunikacyjne w Ja-
worznie, Krakowie czy też War-
szawie.

Na ile ofert  
można liczyć
Sporo pytań do Piotra Drabka 

mieli radni. Przewodniczący Ko-
misji Gospodarki i Budżetu Prze-
mysław Milczarek przypomniał 
na wstępie, że w Głownie w 2016 
roku testowano autobus elektrycz-
ny. Spotkał się on z bardzo pozy-
tywnym przyjęciem mieszkańców. 

Radny Milczarek chciał wie-
dzieć, ilu oferentów w tej chwili 
działa na rynku autobusów elek-
trycznych w naszym kraju. Piotr 
Drabek przyznał, że ogólnie firm 
produkujących tego typu pojaz-
dy w Europie jest kilkanaście. Po-
tężnym (niedawno chińska firma 
BYD zakontraktowała dostawę 
800 autobusów elektrycznych do 
Stanów Zjednoczonych) producen-
tem są także Chiny, ale sprowadze-
nie pojazdów z Kraju Środka na 
Stary Kontynent jest w tej chwili 

obciążone wieloma zawiłymi pro-
cedurami. Chińczycy przymierza-
ją się jednak do budowy fabryki na 
Węgrzech, więc prędzej czy póź-
niej chińskie autobusy zaczną jeź-
dzić po europejskich drogach.

Według Piotra Drabka, w przy-
padku przetargu na autobusy dla 
Głowna, miasto może liczyć na 
około trzy oferty. Jego zdaniem 
zainteresowane takim postępowa-

niem byłoby konsorcjum Ursusa 
z AMZ Kutno, Solaris oraz, być 
może, czeska firma Sor.

Jakie koszty
Przemysław Milczarek chciał 

także wiedzieć, jak wahają się ceny 
tego typu autobusów. Ekspert od-
powiedział, że w przypadku au-
tobusów przegubowych mowa o 
kwotach rzędu 1,5-2,4 mln złotych 
netto. Pojazdy mniejsze, takie ja-
kimi zainteresowane jest miasto, 
kosztują od 1,5 do 1,7 mln zło-
tych netto. Radni chcieli także wie-
dzieć, czy w najbliższym czasie 
można spodziewać się jakichś no-
wych rozwiązań na rynku autobu-
sów elektrycznych. Według Piotra 
Drabka w najbliższych latach nie 
należy się spodziewać przełomu. 
Długo trwały prace nad dobraniem 
najlepszego rozwiązania, jeśli cho-
dzi o akumulatory. Wydaje się, że 
stosowane baterie litowo-jonowe to 
w tym momencie optymalne roz-
wiązanie.

Pytany o koszty eksploatacji au-
tobusów elektrycznych, Piotr Dra-
bek szacował, że, o ile w przy-
padku pojazdów napędzanych 
silnikiem diesla koszt kilome-
tra to około 1,30 zł, to dla autobu-
sów elektrycznych to 45-55 gro-
szy. Specjalista podkreślał też, że 
tego typu pojazdy są bardzo mało 
awaryjne. W jego wnętrzu nie ma 
bowiem nawet elementów, które 
często psują się w samochodach 
o silniku diesla – tłumika, silnika. 
Najważniejsza jest bateria, do tego 
dochodzi też elektronika. 

Żywotność baterii trudna jest 
do określenia. Po ulicach polskich 
miast autobusy elektryczne jeż-
dżą na tyle krótko, że ciężko po-
wiedzieć po jakim czasie baterię 
trzeba będzie wymienić. Na pew-
no bateria rozładowuje się szybciej 
przy dużych mrozach i upałach. 
Piotr Drabek dodał także, że w 

jego opinii miasto powinno ocze-
kiwać od startujących w przetargu 
firm, choć na pewno spowoduje to 
wzrost ceny, możliwie najdłuższej 
gwarancji. Z ciekawszych tematów 
poruszono także kwestię serwiso-
wania. Jeśli do zakupu autobusów 
dojdzie, miasto będzie oczekiwało, 
że baza serwisowa mieścić będzie 
się nie dalej niż 100 km od Głowna. 
Do napraw ma być wzywany ser-
wis zewnętrzny.

Piotr Drabek na posiedzeniu 
przyznawał, że autobusy elektrycz-
ne to przyszłość komunikacji. – 
Gdy 2-3 lata temu zaczęto mówić 
o szerokim zastosowaniu autobu-
sów elektrycznych, patrzyłem na 
to trochę jak na lot na Marsa – nie 
ukrywał ekspert. – Okazało się, że 
to ruszyło i realizują go różne gmi-
ny, nie tylko bardzo bogate. 

Komisja jest za
Burmistrz Grzegorz Janeczek 

podkreślał, że miasto nie planowa-
łoby takiej inwestycji, gdyby nie 
możliwe uzyskanie tak dużego do-
finansowania ze środków unijnych. 
Zauważał także, że i w planach rzą-
dzących krajem jest inwestowanie 
w tego typu rozwiązania, jak po-
jazdy elektryczne. 

Włodarz miasta zauważał także, 
że taka inwestycja niosłaby za sobą 
także element promocyjny. Gdyby 
udało się również zrealizować pla-
nowaną budowę wyciągu do wake-
boardingu, Głowno mogłoby stać 
się miejscem rozpoznawalnym.

Burmistrz poprosił również 
członków komisji o wyrażenie sta-
nowiska, czy magistrat powinien 
kontynuować działania mające do-
prowadzić do realizacji inwestycji 
związanej z zakupem nowych au-
tobusów. Radni obecni na posie-
dzeniu (poza Wojciechem Baleją, 
który wstrzymał się od głosu) za-
głosowali za wyrażeniem pozy-
tywnej opinii w tym temacie.  kl
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Autobusy są 
potrzebNe

Choć komunikacja miejska  
w Głownie jest prawdopodobnie 
najmniejszą w kraju, mieszkańcy 
ciągle jej potrzebują. jak 
szacuje Miejski Zakład 
Komunalny, który prowadzi 
komunikację miejską w Głownie,  
z bezpłatnych przejazdów 
najwięcej ludzi korzysta rano  
i w godzinach dopołudniowych, 
kiedy to autobusem jeżdżą 
uczniowie szkół. rano zdarza 
się, że nie wszyscy chętni 
są w stanie się do autobusu 
zmieścić. W godzinach 14.00-
19.00 obłożenie sięga 15-20 
osób na kurs. Czy autobus z 
64 miejscami (w tym 20-25% 
to miejsca siedzące) nie 
będzie za duży na potrzeby 
miasta? jak wyjaśniono nam w 
magistracie, nie ma obecnie na 
rynku mniejszych autobusów 
elektrycznych. dodajmy, że 
autobus elektryczny testowany 
z powodzeniem na ulicach 
miasta w zeszłym roku był 
podobnej wielkości (miał 
22 miejsca siedzące, reszta 
stojących). spotkał się on z 
pozytywnym odbiorem ze strony 
mieszkańców, więc wydaje 
się, że taki pojazd jest skrojony 
akurat na potrzeby komunikacji 
w Głownie.

Gmina Głowno | radni uchwalili 

Ceny wody 
nie ulegną zmianie 

dokończenie ze str. 1

Czy gmina jednak  
nie za głęboko sięga  
do kieszeni 
mieszkańców? 
Swój pogląd na ustalanie opłat 

za wodę oraz gospodarowanie pie-
niędzmi uzyskanymi w ten sposób 
przez gminę przedstawili radny 
Władysław Mikołajczyk oraz prze-
wodniczący rady Łukasz Łukasik. 
Obydwaj odnieśli się do tematu pa-
trząc na niego z perspektywy kilku 
ostatnich lat. 

Radny Władysław Mikołajczyk 
miał wątpliwości, czy dochody  
z opłat ponoszonych przez miesz-
kańców można lokować w bu-
dowę nowych wodociągów. 
Sięgając do danych przedstawia-
nych na komisjach i mówiących  
o tym, że ze sprzedaży wody  
w 2016 roku gmina uzyska-
ła 626.263 zł, z kolei poniesione  
w tej sferze koszty wyniosły 
524.639 zł, podkreślił, że nad-
wyżka w kwocie 101.624 zł zosta-
ła wkalkulowana właśnie w inwe-
stycje. – Czy my, jako podatnicy  
i odbiorcy wody, musimy po-
krywać koszty budowy nowe-
go wodociągu czy połączenia już 
istniejących? Przecież są inwesty-
cje, leżące w gestii gminy. Rozu-
miem koszty ponoszone na hy-
droforniach, inwestycje stricte  
w te obiekty. Natomiast nie uwa-
żam, żeby z pieniędzy pochodzą-
cych z opłat za wodę musiały być 
budowane wodociągi, bo na to są 
środki zewnętrzne, podatki – mó-
wił radny Mikołajczyk. 

W odpowiedzi wójt Marek Jóź-
wiak poinformował, iż jego zda-
niem wszystko jest w porząd-
ku, ale mimo to zapowiedział 
dokładniejsze przeanalizowanie 
tematu wg. obowiązujących prze-
pisów. Marek Jóźwiak dodał na-
tomiast, że w przypadku, kiedy  
w ciągu roku zachodzi koniecz-
ność doszacowania inwestycji, 
przyjętym jest, że gmina szuka 
źródeł pokrycia kosztów w swoim 
budżecie. Zdaniem radnego Mi-
kołajczyka tak być nie powinno,  
a sposobem na uniknięcie tego 
typu sytuacji powinno być bar-
dziej precyzyjne szacowanie kosz-
tów planowanych na dany rok 
inwestycji oraz odpowiednia re-
zerwa budżetowa. 

Wątpliwości Władysława Mi-
kołajczyka podzielił również prze-
wodniczący rady Łukasz Łukasik. 
Co więcej podtrzymał on wyraża-
ną już w trakcie obrad komisji opi-
nię, że stawki opłat za wodę po-
winny wrócić do poziomu sprzed 
ubiegłorocznej podwyżki, która 
wyniosła 20 gr na m3. 

Przewodniczący Łukasik miał 
ponadto zastrzeżenia co do do-
kładności przedstawionych przez 
gminę kalkulacji. Jako przykład 
podał zwiększone koszty badań 
wody. – Tak na prawe nikt nie 
był nam w stanie powiedzieć, ile 
konkretnie te badania będą kosz-
towały. Wzrost wynosi około 
17 tys. zł, ale nie ma konkretów. 
Uważam, że te stawki powinny 
być jednak ustalane na bardziej 
konkretnych wyliczeniach – ko-
mentował.  ljs

Bratoszewice | Zs Nr 1

Profesjonalni Zawodowcy 
- szansa na dodatkowe kwalifikacje

Zaawansowany Excel, obsługa 
wózków widłowych, sztuka bar-
mańska, przeprowadzanie opry-
sków chemicznych – na zdobycie 
takich dodatkowych umiejętno-
ści popartych praktyką w firmach 
mogą liczyć uczniowie Zespo-
łu Szkół Nr 1 w Bratoszewicach. 
Młodzież będzie uczestniczyła 
również w dodatkowych zajęciach 
praktycznych przygotowujących 
ją do egzaminu potwierdzającego 

kwalifikacje zawodowe. Z począt-
kiem lutego placówka rozpoczyna 
wśród swych uczniów rekrutację 
na dodatkowe zajęcia w ramach 
unijnego projektu Profesjonalni 
Zawodowcy współfinansowanego 
z Europejskiego Funduszu Spo-
łecznego. 

Na młodych ludzi czeka 41 
miejsc na dodatkowych zajęciach, 
które rozpoczną się w marcu. Do-
datkowo trzech nauczycieli przed-

miotów zawodowych nabędzie 
nowe kwalifikacje. Wcześniej 
szkoła za pozyskane pieniądze 
doposaży pracownię gastrono-
miczną, zakupi nowy sprzęt kom-
puterowy i multimedialny oraz  
sprzęt rolniczy. Na liście zaku-
pów gastronomicznych znalazły 
się m.in: chłodziarka z zamrażar-
ką, kuchenka mikrofalowa, garn-
ki, sztućce i aparatura pomiarowa. 
Zakupiony sprzęt będzie służył 

do  przygotowana stanowisk egza-
minacyjnych.  Warsztaty rolnicze 
wzbogacą się m.in. o nowy opry-
skiwacz, agregat uprawowy, pług 
obracalny, prostownik, myjkę, na-
rzędzi oraz odzież ochronną. Na 
wyposażeniu szkoły pojawi się 
również nowy komputer przeno-
śny, drukarka, projektor, ekran  
i tablica suchościeralna. 

Realizacja projektu potrwa do 
września przyszłego roku. Łącz-
na wartość projektu 281 068,43 zł 
w tym: dofinansowanie ze środ-
ków europejskich  238 908,16 zł 
(85%), ze środków dotacji celo-
wej 14 025,45 zł; wartość wkła-
du własnego gminy Stryków to 
28 134,82 zł.  ljs

Radny Władysław Mikołajczyk pyta o to, czy gmina zasadnie sięga do 
kieszeni mieszkańców finansując z opłat inwestycje.
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Głowno | spotkanie noworoczne

Goście zjawili się tłumnie
Wielu gości pojawiło się  
31 stycznia w dworku 
Urzędu Stanu Cywilnego  
na organizowanym 
tradycyjnie przez Urząd 
Miejski w Głownie 
spotkaniu noworocznym.

Spotkanie było doskonałą oka-
zją do złożenia sobie życzeń na 

nowy rok i porozmawiania w mi-
łej atmosferze. Jak co roku, na za-
proszenie burmistrza Grzegorza 
Janeczka odpowiedzieli przed-
stawiciele samorządów różnego 
szczebla. Urząd Marszałkowski 
reprezentował zastępca dyrektora 
Departamentu Rolnictwa i Ochro-
ny Środowiska, głownianin z po-
chodzenia, Andrzej Woźniak. 

str. 34
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Gmina Głowno | reforma oświatowa 

Obwody szkół
nie ulegną zmianie
Rada Gminy Głowno na posiedzeniu 31 stycznia przyjęła 
jednogłośnie projekt uchwały w sprawie dostosowania 
sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 
szkolnego wprowadzonego ustawą Prawo oświatowe. 
Dokument ma na razie charakter intencyjny.  
Ostateczna decyzja zostanie podjęta do końca marca. 

3-letni okres wygaszania gim-
nazjów w gminie Głowno po-
legał będzie na tym, że zostaną 
one włączone do szkól podstawo-
wych. Gmina jest w o tyle dobrej 
sytuacji, że zarówno szkoły pod-
stawowe, gimnazja, jak i przed-
szkola znajdują się w zespołach. 
Ich łączenie będzie się odbywało 
od 1 września 2017 roku. Oznacza 
to, że na rok szkolny 2017/2018 nie 
ma już naboru do klasy pierwszej 
gimnazjum. Natomiast klasy dru-
gie i trzecie gimnazjum, które mu-
szą dokończyć edukację według 
starego systemu, zostaną od wrze-
śnia włączone do szkół podstawo-
wych. 

W wykazie nowych, a w rze-
czywistości dotychczasowych pu-

blicznych szkół podstawowych, 
znalazły się: Szkoła Podstawo-
wa w Lubiankowie, Szkoła Pod-
stawowa w Mąkolicach i Szkoła 
Podstawowa w Popowie Głowień-
skim. Obwody placówek nie ule-
gają zmianie. Oznacza to, że do 
Szkoły Podstawowej w Lubian-
kowie będą należały rejony: Al-
binów, Kadzielin, Kamień, Ko-
narzew, Lubianków, Ostrołęka, 
Piaski Rudnickie, Różany, Rudni-
czek, Wola Lubiankowska. 

Obwód Szkoły Podstawowej 
w Mąkolicach obejmował będzie 
wsie: Feliksów, Jasionna, Mąkoli-
ce, Wola Mąkolska. 

Natomiast do Szkoły Podsta-
wowej w Popowie Głowieńskim 
przypisane są tereny: Antoniew, 

Bronisławów, Boczki Domaradz-
kie, Boczki Zarzeczne, Dąbrowa, 
Domaradzyn, Gawronki, Glinnik, 
Helenów, Karasica, Chlebowice, 
Karnków, Mięsośnia, Popów Gło-
wieński, Popówek Włościański, 
Władysławów Bielawski, Włady-
sławów Popowski, Wola Zbroż-
kowa i Ziewanice. Obwody dla 
klas dotychczasowych gimnazjów 
będą tożsame z obwodami dla 
szkół podstawowych. 

Procedowanie uchwały zwią-
zanej z reformą oświatową ma 
charakter dwustopniowy. Przy-
jęty 31 stycznia projekt uchwały 
o dostosowaniu sieci szkół pod-
stawowych i gimnazjów zostanie 
przedstawiony do zaopiniowania 
Łódzkiemu Kuratorowi Oświa-
ty i związkom zawodowym. 
Na przyjęcie właściwej uchwa-
ły z ewentualnymi poprawkami 
wskazanymi przez kuratora rada 
ma czas do 31 marca. Na samo-
rządzie nie ciąży rygor uzyska-
nia pozytywnej opinii ze strony 
związkowej.  ljs

Stryków | szkolenia rolnicze 

Czwartek ze 
specjalistami ŁODR

W przyszły czwartek, 9 lute-
go, w Urzędzie Miejskim w Stry-
kowie, odbędą się dwa szkole-
nia zorganizowane przez Łódzki 
Ośrodek Doradztwa Rolniczego. 
Pierwsze, zaplanowane na godzi-
nę 10. dotyczyć będzie restruktu-
ryzacji małych gospodarstw i po-

prowadzi je Teresa Tracz. Z kolei 
tematem drugiego, które roz-
pocznie się o godz. 11.45, będzie 
promocja i sprzedaż produktów 
regionalnych i lokalnych – popro-
wadzi je Edyta Kijak. Spotkania 
odbędą się w sali konferencyjnej 
urzędu.  ljs

Gmina Dmosin 
Nabór  
wniosków  
o dofinansowanie
już niebawem 

Gmina Dmosin w tym roku pi-
lotażowo rozpoczyna program bu-
dowy przydomowych oczyszczal-
ni ścieków. To próba rozwiązania 
problemu odprowadzania nieczy-
stości, w przypadku gdy zabudo-
wa jest rozproszona, więc budowa 
sieci jest nieopłacalna, a miesz-
kańcom pozostają tylko zbiorni-
ki bezodpływowe, czyli szamba. 
Uruchomienie programu przez 
samorząd oznacza możliwość 
otrzymania dotacji do proekolo-
gicznych instalacji na prywatnych 
posesjach. 

Właśnie trwają prace nad okre-
śleniem wysokości i zakresu tych 
dotacji i warunków ubiegania się 
o dofinanoswanie. Regulamin 
przyznawania dotacji będzie jed-
nym z przedmiotów obrad najbliż-
szej sesji Rady Gminy Dmosin, 
która odbędzie się w połowie lu-
tego. Oznacza to, że nabór wnio-
sków wraz z wymaganymi załącz-
nikami ruszy prawdopodobnie już 
w marcu. Złożone wnioski będą 
weryfikowane. Pozytywna ocena 
będzie podstawą do podpisania 
umowy o dofinansowanie przydo-
mowej oczyszczalni ścieków. 

Ile instalacji uda się wybudo-
wać w tym roku? – Nie określi-
liśmy sztywnej liczby. Zasadni-
czo umowy będą podpisywane do 
momentu wyczerpania środków 
zabezpieczonych w tegorocznym 
budżecie, choć nie jest wykluczo-
ne, że w trakcie roku uda nam się 
zwiększyć tą pulę – mówi Arka-
diusz Garnys, zastępca wójta gmi-
ny Dmosin. 

W budżecie 2017 na dopłaty 
dla mieszkańców zarezerwowa-
no 60 tys. zł. Kwota ta powinna 
wystarczyć na ok. 20 instalacji. 
Oczyszczalnie będą budowane  
w ramach umowy z wybranym  
w przetargu wykonawcą, któ-
ry zajmie się całością montażu  
i uruchomienia.  ljs

Powiat Zgierski | Zwarte szeregi

Na wypadek pojawienia się
ptasiej grypy

W związku z ujawnieniem 
przypadku ptasiej grypy w po-
wiecie łowickim, w Starostwie 
Powiatowym w Zgierzu w po-
niedziałek, 30 stycznia, odbyło 
się szkolenie, podczas którego 
przedstawiciele służb weteryna-
ryjnych oraz zarządzania kryzy-
sowego z urzędów miast i gmin 

wypracowali wspólne procedu-
ry postępowania na wypadek po-
jawienia się takich przypadków 
również na tym terenie. Powiato-
wy Lekarz Weterynarii przekazał 
zalecenia, których powinni prze-
strzegać hodowcy drobiu, aby 
zminimalizować ryzyko zaraże-
nia. Chodzi przede wszystkim  

o ochronę hodowli przed kon-
taktem z dzikim, wolno żyjącym 
ptactwem, które może przeno-
sić wirusa. – Powiat zgierski jest 
zagłębiem drobiarskim – mówił 
starosta zgierski – Bogdan Jaro-
ta podczas szkolenia. – Na na-
szym terenie znajduje się ponad 
50 gospodarstw ptactwa hodow-
lanego, liczących łącznie ponad 3 
mln. sztuk drobiu, dlatego wirus 
ptasiej grypy byłby katastrofalny  
w skutkach – mówił starosta. 

Urzędnicy wrócili do swoich 
gmin z pakietem ulotek zawiera-
jących apel Ministra Rolnictwa  
i Rozwoju Wsi odnośnie rozprze-
strzeniania się ptasiej grypy. – Są 
one szczególnie skierowane do 
gospodarstw rolnych, które utrzy-
mują po kilka kur czy kaczek, 
ponieważ duże fermy są pod sta-
łym nadzorem Powiatowego Le-
karza Weterynarii, natomiast nie 
ma on możliwości obserwowanie 
wszystkich małych gospodarstw 
– mówi Jolanta Szkup, sekretarz 
gminy Głowno. Broszury za po-
średnictwem sołtysów rozdawane 
są obecnie wśród właścicieli go-
spodarstw rolnych.  ljs

Burmistrz Grzegorz Janeczek w towarzystwie przewodniczącej rady 
Miejskiej Magdaleny szajder. 
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Głowno | Co czeka miasto po reformie oświatowej?

Nauczyciele gimnazjalni 
chcą odtworzenia „Czwórki”
Choć dla burmistrza Głowna, opierającego swoje stanowisko o wyliczenia matematyczne, ta propozycja jest nielogiczna, 
nauczyciele Gimnazjum Miejskiego im. Jana Pawła II jako najsprawiedliwsze rozwiązanie kryzysu nadciągającego wraz 
z wdrażaną reformą oświatową proponują ponowne utworzenie w Głownie czwartej szkoły podstawowej. SP 4 już 
w Głownie funkcjonowała, a została zlikwidowana na etapie tworzenia gimnazjów. 

Była o tym mowa w dysku-
sji na posiedzeniu miejskiej Ko-
misji Oświaty, Zdrowia i Kultury 
w poniedziałek, 30 stycznia. Jako 
przedstawiciel Rady Pedagogicz-
nej Gimnazjum Miejskiego w dru-
giej połowie spotkania głos zabrał 
nauczyciel Maciej Stępień. W swo-
jej wypowiedzi odniósł się do tego, 
co wcześniej usłyszał od dyrekto-
rów trzech miejskich szkół pod-
stawowych, którzy jeszcze niepre-
cyzyjnie mówili o perspektywach 
zatrudnienia nauczycieli gimna-
zjalnych w ich placówkach w kon-
tekście tworzenia od września 2017 
r. klas siódmych, a od września 
2018 r. również ósmych. 

Maciej Stępień nie chciałby od 
września być „petentem” u dyrek-
torów podstawówek i nie bardzo 
wierzy w zapewnienia, że nauczy-
ciele wygaszanej placówki gimna-
zjalnej będą mieli pierwszeństwo 
w obsadzie wolnych godzin 
w szkołach podstawowych, które 
„może się znajdą”. To zbyt krucha 
podstawa, by budować na niej po-
czucie stabilności zawodowej. 

– Najbardziej sprawiedliwe by-
łoby utworzenie Szkoły Podsta-
wowej nr 4. Wiem, wprowadza-
my coś, czego nie lubimy – pewną 
rywalizację szkół, ale ja zapytywa-
łem pana burmistrza, czy jest moż-
liwe utworzenie nowych obwodów, 
żeby to było w miarę sprawiedli-
wie. Usłyszałem, że raczej nie ma 
takiej możliwości i, krótko mó-
wiąc, rodzice wybieraliby szkołę. 
To, że będą straty w nauczycielach, 

w sensie: część ludzi będzie musia-
ła odejść z zawodu, jest dla mnie 
oczywiste. Jest tylko kwestia tego, 
w jakiej sytuacji są nauczyciele 
obecnych szkół podstawowych, 
a w jakiej nauczyciele gimnazjum? 
Jak byłoby najsprawiedliwiej? (...) 
Uważamy, że należy poważnie 
rozważyć utworzenie Szkoły Pod-
stawowej Nr 4 i danie szansy wy-

kazania się nauczycielom – prze-
konywał przedstawiciel nauczycieli 
gimnazjalnych. 

Burmistrza Grzegorza Janeczka 
raczej nie przekonał, bo, jego zda-
niem, nierealne jest utworzenie od 
razu nowej szkoły siedmioklaso-
wej, a powstanie klasy pierwszej 
specjalistom przedmiotów naucza-
nych na dalszych etapach eduka-

cji w niczym nie pomoże. Gdyby 
w „czwórce” miały równocześnie 
powstać, oprócz klasy pierwszej 
także i inne, to zapewne rodzice 
dzieci przenoszonych do niej ży-
czyliby sobie przejścia konkretnych 
nauczycieli, które uczą ich pocie-
chy obecnie. Przed laty, na etapie 
likwidowania SP 4, tak to się wła-
śnie odbywało – klasy przechodzi-

ły do innych szkół wraz z wycho-
wawcami. 

– Przez najbliższe trzy lata „uro-
bek” nauczyciela gimnazjum na 
nowej szkole podstawowej jest ze-
rowy. Po drugie – wy będziecie 
tracić godziny i również nauczy-
ciele w szkołach podstawowych. 
Jestem przekonany, że trzy szkoły 
podstawowe to rozwiązanie lepsze, 

to jest matematycznie wyliczalne, 
a ja się z matematyką nie kłócę 
– argumentował burmistrz, nawią-
zując do wyliczeń z poprzedniego 
posiedzenia komisji oświatowej, 
a także swoich wcześniejszych wy-
powiedzi, z których wynika, że 
miasto nie zamierza na reformie 
oszczędzać, czyli np. tam, gdzie 
w danym roczniku będzie można 
utworzyć opcjonalnie dwie lub trzy 
równoległe klasy, wybierane bę-
dzie rozwiązanie z większą ilością 
klas, a tym samym godzin do obsa-
dzenia przez nauczycieli wygasza-
nego gimnazjum. 

Grzegorz Janeczek mówił tak-
że, że na straży pierwszeństwa 
w zatrudnianiu nauczycieli gim-
nazjalnych w podstawówkach bę-
dzie stało nowe prawo oświatowe, 
nad którego przestrzeganiem czu-
wać ma Kurator Oświaty w Łodzi 
i jego wizytatorzy. To kurator bę-
dzie musiał zatwierdzić arkusze or-
ganizacyjne szkół na najbliższe lata 
szkolne zanim zrobi to burmistrz 
i zanim dokumenty wejdą w życie.

Część dzieci nie 
wyjedzie do łodzi 
czy łowicza
Nadzieją na poradzenie sobie 

z wyzwaniami wdrażanej refor-
my ma być też fakt, że docelowo 
w podstawówkach będzie więcej 
klas siódmych i ósmych niż było 
pierwszych i drugich w Gimna-
zjum Miejskim. Raczej bowiem 
mało prawdopodobne wydaje 
się burmistrzowi, by rodzice za-
bierali z ośmioklasowej szkoły 
swoje dzieci na ostatnie dwa lata 
nauki, podczas gdy przy wybo-
rze gimnazjów bardzo często de-
cydowano się na placówki leżą-
ce poza Głownem: w Łowiczu, 
Łodzi czy chociażby Lubianko-
wie.  str. 34

Głos nauczycieli. stanowisko rady Pedagogicznej Gimnazjum Miejskiego przedstawił na posiedzeniu miejskiej komisji nauczyciel Maciej stępień. 
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w Głownie funkcjonowała, a została zlikwidowana na etapie tworzenia gimnazjów. 

jestem przekonany, że 
trzy szkoły podstawowe 
to rozwiązanie lepsze, 
to jest matematycznie 
wyliczalne, a ja się 
z matematyką nie kłócę

burmistrz 
Grzegorz Janeczek
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10 lat doświadczenia 1.000.000 zadowolonych Klientów   
 20 banków i � rm pożyczkowych w jednym miejscu

  kredyty i pożyczki w jednym miejscu

Dziecinnie
Proste

Pierwsza
 pożyczka 

za 0 zł

SZYBKIE 

Maksymalna wysokość i okres pierwszej pożyczki Vivus.pl wynosi 1600 zł i 30 dni. Reprezentatywny przykład dla pierwszej pożyczki Vi-
vus.pl: Rzeczywista Roczna Stopa Oprocentowania (RRSO) to 0% przy założeniach: całkowita kwota pożyczki 1200 zł; całkowita kwota do 
spłaty 1200 zł; oprocentowanie stałe w skali roku 0%; całkowity koszt pożyczki 0 zł; umowa na 30 dni. Stan na 18.04.2016 r. Przyznanie 
pożyczki zależy od wyniku oceny zdolności kredytowej. Fines S.A. z siedzibą w Sopocie (81-842), ul Józefa Wybickiego 13C, wpisana do 
Krajowego Rejestru Sądowego prowadzonego przez Sąd Rejonowy Gdańsk-Północ pod numerem KRS 0000416708, 
NIP 585-141-25-21, o kapitale zakładowym w wysokości 500.000 zł, działa poprzez swoich Autoryzowanych Partnerów jako pośrednik 
kredytowy banków: Alior Bank SA, Getin Noble Bank SA, FM Bank PBP SA, Bank BPH SA, Bank Pocztowy SA, Plus Bank SA, TF Bank AB, 
Ferratum Bank p.l.c, BZ WBK SA, 
Deutsche Bank Polska SA, Rai¤ eisen Bank Polska SA oraz ¥ rm pożyczkowych: Aasa Polska SA, Axcess Financial Poland Sp. z o.o., APRO 
Financial Poland Sp. z o.o., SMS Kredyt Sp. z o.o., Incredit Sp. z o.o., Netcredit Sp. z o.o., Regita Sp. z o.o., Vivus Finance Sp. z o.o., Zaplo Sp. 
z o.o., TAKTO Finanse Sp. z o.o., Optima Sp z o.o., Fundusz Mikro Sp. z o.o. oraz Aforti Finance SA. W zakresie umów ze współpracującymi 
bankami i ¥ rmami pożyczkowymi Fines SA jest umocowany do: przedstawiania oferty kredytowej/pożyczkowej; przetwarzania danych, 
informacji i dokumentów dotyczących osób ubiegających się
o kredyt/pożyczkę oraz przekazywania im informacji i dokumentów kredytowych; (w niektórych przypadkach) podpisywania umów 
kredytu/pożyczki i/lub wypłaty kwoty kredytu/pożyczki na podstawie otrzymanych pełnomocnictw; wyjaśniania przyczyn braku spłaty 
kredytu/pożyczki. Stan na dzień 18.04.2016 r.

Fines Operator Bankowy 
ŁOWICZ ul. Krakowska 18

tel. 46 895 18 59

Punkt zapalny
Łowicz | Zastrzeżenia do sklepu biedronka na Górkach 

Inna cena na produkcie, inna przy kasie 
– Jako mieszkaniec Górek zaopatruję się 
w Biedronce przy ulicy Łęczyckiej. Błaha sprawa, 
oszukano mnie na 5 zł (...) – zgłosił czytelnik 
problem do redakcji Nowego Łowiczanina (imię 
i nazwisko zastrzegł do wiadomości redakcji). 
Sprawa dotyczy ceny za produkt, którą zapłacił 
przy kasie – wyższej od tej, jaka widniała 
bezpośrednio na produkcie – kaczce z warzywami. 

Klient zweryfi kował paragon 
dopiero po około dwóch godzi-
nach, będąc już w domu. Według 
tego, co widnieje na etykiecie, ki-
logram kaczki z warzywami miał 
kosztować 9,90 zł, zaś na parago-
nie fi skalnym cena wynosiła 11,99 
zł za kilogram. 

Zdenerwował się, ponieważ 
– jak twierdzi – do podobnych po-
myłek dochodziło w tym sklepie 
już wcześniej. Różnice w cenie 
były mniejsze i zwykle je baga-
telizował. Tym razem też różnica 
w ostateczna cenie nie była jakaś 
kolosalna, ok. 5 złotych, ale posta-
nowił, że sprawy tak nie pozostawi. 
– Kilka razy już mi się zdarzało zo-
stawić jakiś towar na kasie, bo cena 
była inna niż ta, która widniała na 
etykiecie. Najbardziej mnie wku-
rzyło jednak to, że to nie pierwszy 
raz – powiedział w rozmowie z NŁ. 

Klient wrócił więc z interwencją 
do sklepu przy ul. Łęczyckiej. Naj-
pierw próbował wyjaśnić sprawę 
bezpośrednio z kasjerką, która go 
wcześniej obsługiwała. – Pani tłu-
maczyła, że to nie jej wina, że tak 
ma w systemie. Rozumiem to, ale 
poprosiłem o wyjaśnienie sprawy 
przez kierownika sklepu – relacjo-
nował nam czytelnik. Nie krył, że 

był podenerowany sprawą i wca-
le nie dlatego, że różnica w cenie 
była znacząca, tylko tym, że – we-
dług niego – z taką sytuacją już się 
spotykał. 

– Pani kierowniczka orzekła de-
monstracyjnie, że zwróci te 5 zł za 
niby nadpłaconą cenę kaczki, ale to 
nie o to chodzi, żeby mi oddać kil-
ka złotych i na tym zamknąć spra-
wę – uważa. – Skoro sklep miał na 
przykład tysiąc porcji kaczki, to 
na ile zostali oszukani klienci Bie-
dronki na Górkach? – zadaje pyta-
nie i sam od razu na nie odpowia-
da: – Z moich szybkich wyliczeń: 
na 5 tysięcy złotych. Zwrotu pie-
niędzy nie przyjął. – Odmówiłem, 
nikt mi nie będzie robił łaski, zapy-
tałem: odda pani i co dalej? Klienci 
dalej płacą o 5 zł więcej? Nie było 
odpowiedzi – mówił. Sprawą po-
stanowił też zainteresować centralę 
Jeronimo Martins Polska S.A. 

O sprawę spytaliśmy w biurze 
rzecznika prasowego spółki. Czy 
w związku z tym fi rma zamierza 
podjąć jakieś kroki, żeby nie do-
chodziło do podobnych sytuacji? 
Czy były sygnały, że coś takiego 
już się zdarzało? – Musimy zwe-
ryfi kować zdarzenie bezpośrednio 
w sklepie, na miejscu i dopiero 
wtedy będziemy w stanie udzielić 
jednoznacznej odpowiedzi – uzy-
skaliśmy odpowiedź, z obietnicą, 
że do weryfi kacji dojdzie najpóź-
niej do poniedziałku, 30 stycznia. 

W przesłanej nam odpowie-
dzi fi rma przyznała się do błędu 
i przeprasza klienta za tę sytu-
ację i niedogodności. – Wyja-
śniamy, że niezgodność ceny 
tego produktu przy kasie z ceną 
jednostkową deklarowaną na 
opakowaniu była w tym dniu 
związana z błędem naszego pra-

cownika, który ustalił w syste-
mie kasowym zbyt krótki zakres 
czasowy obowiązywania obni-
żonej ceny 9,99 zł/kg – czytamy 
w piśmie z biura prasowego Je-
ronimo Martins Polska S.A. 

Biuro informuje też, iż w tej 
sprawie zwróciło się do tej pory 
do kilku klientów. (...) – Wszyst-
kim zaproponowaliśmy zwrot go-
tówki. Wyjaśniamy bowiem, że 
w każdym przypadku stwierdze-
nia niezgodności ceny na etykie-
cie produktu z ceną przy kasie, pra-
wem klienta jest nabycie artykułu 
w niższej cenie. 

Zapewniono nas, że sprawa ta 
potraktowana została poważnie. 
– Przeprowadziliśmy postępowa-
nie wyjaśniające i podjęliśmy dzia-
łania mające na celu zminimalizo-
wanie ryzyka wystąpienia takich 
sytuacji w przyszłości – czytamy 
w wyjaśnieniu. 

Przy okazji wyjaśniamy, że je-
żeli w sklepie np. ktoś pomylił się 
i cena produktu umieszczona bez-
pośrednio na nim różni się od tej 

podanej przy kasie, to klient ma 
prawo wybrać tę niższą – na co 
zwróciło uwagę również biuro 
prasowe Jeronimo Martins Polska 
S.A. 

Interes klienta chroniony jest 
w tym przypadku przez zapisy ko-
deksu cywilnego. Zgodnie z art. 
543 wystawienie rzeczy w miej-
scu sprzedaży na widok publicz-

ny z oznaczeniem ceny uważa się 
za ofertę sprzedaży, więc konsu-
menci mają prawo domagać się 
zakupu produktów po cenach za-
prezentowanych im przy wyborze 
oraz podjęciu decyzji o dokonaniu 
transakcji. 

Jednocześnie sprzedawca 
– zgodnie z prawem – nie może 
odmówić mu wydania tego towa-
ru. Mówiąc krócej: klienta obo-
wiązuje korzystniejsza cena, jeżeli 
inne są na produkcie, a inna na ka-
sie. Warto więc za każdym razem 
sprawdzać to, co jest na paragonie, 
z tym, co wydrukowano na ety-
kiecie produktowej. 

Powiat łowicki | O skargach, które w 2016 roku wpłynęły do starostwa

Urzędnik ma obowiązek ujawnić dane inwestora
Radni z Komisji Rewizyjnej 
Rady Powiatu Łowickiego 
30 stycznia zapoznawali się 
ze skargami, które 
w ubiegłym roku wpłynęły 
do Starostwa Powiatowego 
w Łowiczu i były 
rozpatrywane przez starostę 
Krzysztofa Figata. Skargi 
tego typu były dwie, 
o zupełnie innej tematyce. 

Pierwsza dotyczyła nie docho-
wania terminów przez Wydział 
Geodezji, Katastru i Gospodar-
ki Nieruchomościami, a złożył 
ją geodeta, który w 6 paździer-
nika 2015 roku złożył w wydzia-
le operaty szacunkowe do wery-
fi kacji. Do dnia składania skargi 
– 5 stycznia 2016 – jego pismo 
nie zostało rozpatrzone. Stało się 
to dopiero 7 stycznia 2016 roku. 
Jak wyjaśniała radnym sekretarz 
powiatu Joanna Jaros, nie ma ści-
słych terminów weryfi kacji ope-
ratów, choć powinny być one 

rozpatrzone niezwłocznie. Jak 
wyjaśniła jej dyrektor Wydzia-
łu Geodezji Krystyna Nowińska-
-Świeszkowska, opóźnienie wyni-
kało z trwającej od 15 listopada do 
1 grudnia 2015 modernizacji baz 
danych gmin Łyszkowice, Zduny 
i Nieborów, przez co urzędnicy 
nie mieli dostępu do nich. Geode-
ci – w tym skarżący – byli o tym 
poinformowani.

Drugim powodem było odej-
ście 30 listopada 2015 roku z pra-
cy urzędnika, który miał przepro-
wadzić weryfi kację właśnie tego 
operatu. Z wyjaśnień można było 
zrozumieć, że sprawa nie została 
przekazana konkretnej osobie, tyl-
ko utknęła w urzędzie do momen-
tu aż geodeta poskarżył się. Wte-
dy szybko została odnaleziona 
i załatwiona. 

Jak zapewniała Joanna Ja-
ros, starosta Krzysztof Figat po-
uczył pracowników tego wydziału 
o ciążących na nich obowiązkach, 
m.in. o obowiązku przestrzegania 
terminów oraz sprawnego wyko-

nywania zadań. Ustalono, że choć 
w tym przypadku nie ma ścisłych 
terminów, to petenci na załatwie-
nie tego typu sprawy nie powinni 
czekać dłużej niż 3 tygodnie. 

Drugą skargę złożył 30 listo-
pada 2016 roku inwestor, który 
w Strzelcewie w gminie Łowicz 
stawia budynek gastronomiczno-
-usługowy. Zdaniem skarżącego, 
Wydział Architektoniczno-Bu-
dowlany bezprawnie udostępnił 
mieszkańcom Strzelcewa doku-
mentację projektu budowlanego 
oraz jego dane osobowe. W spra-
wie chodziło o to, że inwestor 
otrzymał pozwolenie na budowę, 
natomiast mieszkańcy, obawia-
jący się, że obiekt tego typu za-
kłóci ich mir domowy, wystąpili 
o uchylenie pozwolenia na budo-
wę. Wydział A-B wznowił swo-
je postępowanie, w toku którego 
pozwolenie na budowę zostało 
utrzymane w mocy.

Dyrektor Wydziału Tade-
usz Miksa wyjaśnił staroście 
(i to samo radnym powtórzyła se-

kretarz powiatu), że na mocy obo-
wiązujących obecnie przepisów 
starostwo, jako organ wydający 
pozwolenie na budowę, jest zo-
bligowany do umieszczania go na 
ogólnodostępnej stronie interneto-
wej Głównego Urzędu Nadzoru 
Budowlanego, w systemie, który 
nazywa się Rejestr Wydanych De-
cyzji i Zgłoszeń. Każdy zaintere-
sowany może tam odczytać imię 
i nazwisko inwestora, adres pro-
jektowanej inwestycji i jej po-
łożenie na mapie, dane osobo-
we projektantów – a więc zarzut 
ujawnienia danych osobowych in-
westora jest bezpodstawny. 

Sprawdziliśmy we wskazanym 
rejestrze i faktycznie, są tam za-
mieszczone dane dotyczące in-
westycji w Strzelcewie, na któ-
rą Bogusław Sierota otrzymał 
zezwolenie 30 czerwca 2016. Na 
działce o powierzchni 14.530 m2 
powstanie budynek budynek usłu-
gowy o funkcji gastronomicznej 
o kubaturze 15.900 m3 wraz z par-
kingiem na 166 pojazdów.  mwk

jeżeli w sklepie ktoś 
pomylił się i cena 
produktu umieszczona 
bezpośrednio na nim 
różni się od tej podanej 
przy kasie, to klient ma 
prawo wybrać tę niższą.

MArCiN
KuCHArsKi

marcin.kucharski@lowiczanin.info

skoro sklep miał na 
przykład tysiąc porcji 
kaczki, to na ile zostali 
oszukani klienci 
biedronki na Górkach? 
– zadaje pytanie 
i sam od razu na nie 
odpowiada: – Z moich 
szybkich wyliczeń: 
na 5 tysięcy złotych.
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Łowicz | OsP – ratownictwo Wodne

Drugie nurkowanie pod lodem
Jednostka OSP 
– Ratownictwo Wodne 
w Łowiczu w minioną 
niedzielę, 29 stycznia, 
zorganizowała dla swoich 
członków drugie 
w tym sezonie ćwiczenia 
nurkowania pod lodem 
na wyrobisku pożwirowym 
w okolicach Guźni.

Pierwsze, o których pisaliśmy 
obszernie na naszych łamach, od-
były się 15 stycznia. Wtedy 5 płe-
twonurków po raz pierwszy ze-
szło pod lód. Tym razem ćwiczyło 
6 druhów, a w gronie tym był je-
den, który po raz pierwszy nur-
kował pod lodem. Na pierwszych 
i drugich ćwiczeniach nie zabra-
kło bardziej doświadczonych nur-
ków, którzy asekurowali młod-
szych kolegów, czuwając nad ich 
bezpieczeństwem. 

Prezes łowickiej jednostki OSP 
– RW Janusz Bilczewski powie-
dział nam, że ćwiczenia przebie-
gły wzorowo. Z wyznaczonym 
zadaniem wszyscy poradzili so-
bie bardzo dobrze i bez większego 
stresu. A mieli do wykonania ta-
kie samo zadanie jak poprzednio. 
Polega ono na tym, że po wejściu 
pod tafl ę lodu nurek wkręca śrubę 
w lód, aby się do niej przymoco-
wać. Potem musi się nożem prze-
bić się przez lód i włożyć w otwór 
rurkę do oddychania. Gdy to zro-
bi, musi wyjąć swój aparat odde-
chowy i oddychać powietrzem 
znad lodu (a nie z butli). 

Trudność zadania wynika 
przede wszystkim z grubości lodu, 
który z 15-18 cm, jakie miał przed 
2 tygodniami, zwiększył się do 20 
cm. I – jak podkreśla prezes – bar-

dzo ważne w tym zadaniu jest do-
bre zamocowanie, ponieważ każ-
de uderzenie w lód sprawia, że 
człowiek będący pod wodą głębiej 
się zanurza. 

Jak nam zrelacjonował prezes, 
aura była wyjątkowo sprzyjająca 
do ćwiczeń pod lodem, ponieważ 
niedziela była słonecznym dniem, 
więc widoczność pod wodą się-
gała 6-8 m. Atrakcją, jaka spotka-
ła płetwonurków pod wodą, było 
bliskie spotkanie ze szczupakiem, 
który miał około 1,2 m długości 
i bez żadnej obawy podpłynął do 
nich. – Można powiedzieć, że się 
z nami bawił. Szczupak nie ma 
naturalnych wrogów, więc nie boi 
się człowieka. 

Nie ryzykować 
na lodzie!
Prezes, pytany o to, czy może 

za chwilę nie wyłowił go ktoś 
z wędkarzy, zażartował, że ra-
czej nie, ponieważ przeręble, któ-

re oni wykuwają, są zbyt małe na 
taki połów. Ale ponownie wyra-
ził dużą obawę o bezpieczeństwo 
wędkarzy na zamarzniętym, ale 
przecież bardzo głębokim akwe-
nie. Stają oni w bliskiej odległości 
od siebie i dość daleko od brzegu. 
Tymczasem 20-centymetrowy lód 
może się pod nimi zarwać i łatwo 
może dojść do nieszczęścia. 

W miejscu, gdzie ratownicy 
ćwiczą, na lodzie widoczne są też 
ślady kół samochodu, który mu-
siał tam driftować na lodzie. Zda-
niem ratowników wodnych jest to 
wyjątkowo niebezpieczna zaba-
wa – na każdym zbiorniku wod-
nym. A w miejscu, gdzie odbywa 
się nurkowanie, ryzyko zarwania 
się lodu jest jeszcze większe, po-
nieważ po ćwiczeniach pod lodem 
pozostają pęcherzyki powietrza 
i gdy powstają kolejne warstwy 
lodu, to są one gąbczaste. Taki 
lód jest wyjątkowo kruchy. Warto 
mieć tego świadomość.  mwk

Dwie kadencje
Propozycje zmian w ordynacji 

wyborczej, polegające na ograni-
czeniu kadencji wójtów, burmi-
strzów i prezydentów miast do 
dwóch kadencji, podobnie jak 
zmiany w organizacji szkolnic-
twa, wywołały lawinę komenta-
rzy. Z tą tylko różnicą, że refor-
ma szkolnictwa jest już faktem, 
a o zmianach w ordynacji wy-
borczej dopiero się mówi. Jeśli 
się nie mylę, to pierwsi zapropo-
nowali te ograniczenia posłowie 
ugrupowania Kukiz’15, ale rzą-
dząca obecnie partia ma niepo-
równywalnie większą siłę prze-
bicia, także medialną, więc teraz 
to jest „ich” propozycja. Spotka-
ła się ona zarówno z poparciem, 
jak i zajadłą, zaciekłą krytyką, 
przede wszystkim „totalnej” opo-
zycji. Trzeba jednak uważać, by 
niechcący nie wylać dziecka z ką-
pielą, a tak może tu i ówdzie się 
zdarzyć. Każda reforma ma jed-
nak swoje koszty.

Najbardziej krytyczni, i to 
jest oczywiste, są ci spośród wój-
tów, burmistrzów i prezydentów 
miast, którzy rządzą co najmniej 
drugą kadencję, a mają wiel-
ką ochotę porządzić jeszcze. Na-
wet trudno im się dziwić, bo ich 
uposażenia są często zdecydowa-
nie wyższe niż na stanowiskach 
wcześniej przez nich zajmowa-
nych. Nie mówiąc o kwestiach 
ambicjonalnych, bo teraz w swo-
ich środowiskach są kimś. Za-
praszani na różne „otwarcia”, ce-
remonie, uroczystości. Od czasu 
do czasu wyjeżdżający na służ-
bowe zagraniczne eskapady. Nie 
wyrabiający się w czasie przed 
Wielkanocą i Bożym Narodze-

niem, kiedy wiele � rm, instytu-
cji, szkół, fundacji itp. zaprasza 
na coraz bardziej wchodzące 
w rytuał, swoistą lokalną celebrę, 
„jajeczka”, „śledziki” i „opłatki”. 
Teraz bywają na studniówkach, 
co dla sprawujących wybieralne 
urzędy ma i tę zaletę, że „stud-
niówkowicze” to już ludzie peł-
noletni, którzy za półtora roku 
pójdą po raz pierwszy do wybo-
rów.

W niepewności, nawet lek-
kiej panice, jest też personel urzę-
dów gminnych i miejskich, bo ni-
gdy nie wiadomo, co też wymyśli 
nowa „miotła”. Tym bardziej, że 
u nas nepotyzm zakorzenił się 
na dobre. Czasem trudno taki 
(szeroko rozumiany) nepotyzm 
uznać za zjawisko naganne, bo-
wiem każdy szef chce mieć wokół 
siebie ludzi, do których ma zaufa-
nie. Jeśli to wysokie zaufanie wią-
że się z równie wysokimi kwali� -
kacjami, to ja takie kumoterstwo 
jestem w stanie zrozumieć.

W popieraniu swoich wyspe-
cjalizowała się niemal każda 
partia, ale szczególne osiągnię-
cia na tym polu ma z pewno-
ścią PSL, co można by rozwinąć 
jako: Pomóż Swemu – dokład-
nie „swemu” – Ludowi). Więc 
szczególnie w gminach rządzo-
nych przez przedstawicieli tego 
ugrupowania zapanowała wiel-
ka niepewność. Przekonałem się 
o tym dzwoniąc do Bedlna, gdzie 
wójtem od kilkunastu lat jest 
Krzysztof Kołach. Protegowa-
ny Waldemara Pawlaka w wie-
ku lat 33 był już płockim woje-
wodą, a gdy Pawlak przestał być 
premierem, musiało mu starczyć 

stanowisko wójta. Na moje pyta-
nie, która to kadencja pana wój-
ta, otrzymałem od aroganckich 
urzędniczek odpowiedź: „każ-
de pytanie proszę na piśmie”. 
Jak mało trzeba, żeby ludziom 
w głowach się poprzewracało! 
Podobnie zareagowano w Pacy-
nie, pawlakowym mateczniku. 
Coś z tego pawlakowego obycza-
ju (słynne „a sio!” do dziennika-
rzy) im jednak zostało. 

W pozostałych gminach i mia-
stach, do których dociera „Nowy 
Łowiczanin” albo jego muta-
cje, tego problemu oczywiście 
nie było i stąd, nie śledząc prze-
cież na co dzień gminnego życia, 
wiem, że tylko w Kocierzewie 
i Kiernozi sprawujące pierw-
szą kadencję panie będą mogły 
ubiegać się o reelekcję. Praw-
dę powiedziawszy szkoda mi 
byłoby szczególnie tych, którzy 
swój urząd piastują po raz dru-
gi, co dotyczy m.in. burmistrzów 
z Głowna i Strykowa. 

Reforma przez Sejm i Senat 
zapewne przejdzie. Ciekawe, jak 
do niej ustosunkuje się Trybunał 
Konstytucyjny. Opozycja uważa, 
że powinna mieć tu zastosowa-
nie zasada „lex retro non agit” 
czyli „prawo nie działa wstecz”. 
W moim przekonaniu, rozumu-
jąc w ten sposób, doprowadzili-
byśmy system prawny do para-
noi. Może więc pójść na całość 
i wybierać na urzędy dożywot-
nio. Jak króla w wolnej elekcji. 
A swoją drogą szkoda, że wśród 
wybieralnych urzędów nie zna-
lazły się (na razie) stanowiska 
starostów, bo w wielu powiatach 
przydałoby się przewietrzenie. 

Przerębel w kształcie trójkąta już został wycięty w lodzie, a jego brzegi 
zabezpieczone czerwonymi deskami. Za chwilę nurkowie wejdą do wody. 
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Kocierzew Płd. | sKr w stanie likwidacji

Trwa wyprzedawanie sprzętu
Od połowy ubiegłego roku Spółdzielnia Kółek 
Rolniczych w Kocierzewie została postawiona 
w stan likwidacji. Decyzja taka zapadła na 
walnym zgromadzeniu członków, z powodu 
bardzo trudnej już sytuacji fi nansowej. Trwa 
wyprzedawanie sprzętu rolniczego.

O problemach Spółdzielni pi-
saliśmy już na łamach NŁ w 2015 
roku, gdy walne zgromadzenie 
przyjęło uchwałę intencyjną o jej 
likwidacji. Z rozmowy, jaką prze-
prowadziliśmy wtedy z księgową 
i członkiem zarządu Krystyną 
Wołek oraz prezesem Waldema-
rem Woźniakiem, dowiedzieliśmy 
się o przedłużających się kłopo-
tach fi nansowych Spółdzielni. Jak 
nam wtedy powiedziano, wynika-
ły one przede wszystkim z braku 
zamówień na usługi. Nie pomógł 
nawet fakt, iż SKR wygrywała 
przetargi na zimowe utrzymanie 
dróg gminnych, gdyż zima była 
krótka, a śniegu jak na lekarstwo. 

Zleceń było też stosunkowo 
mało w trakcie żniw. Prezes mó-
wił nam wtedy, że większość rol-
ników w gminie dysponuje no-
wym sprzętem, jaki zakupili przy 
udziale środków unijnych i nie 
potrzebują oni korzystać z usług 
SKR. – Kiedyś, jak zbliżały się 
żniwa, to tu były kolejki, żeby się 
zapisać – wspominała podczas po-
przedniej naszej rozmowy księgo-
wa. 

Narastające 
zadłużenie 
Spółdzielnię wykańczały też po-

datki oraz spłata rat kredytu obro-
towego, zaciągniętego na bieżącą 
działalność. Kulą u nogi były też 
straty powstałe jeszcze w latach 
ubiegłych. Bieżący przychód wy-
starczał jedynie na spłatę poprzed-
nio zaciągniętych zobowiązań. 

Po podjęciu uchwały inten-
cyjnej, Spółdzielnia wkroczyła 
w okres szczególny. Z nadzieją 
oczekiwano nowych zleceń lub 
bardzo śnieżnej i mroźnej zimy. 
Nic takiego się jednak nie wyda-
rzyło. 

W maju ubiegłego roku zwo-
łane zostało walne zgromadzenie 
członków, w którego skład wcho-
dzą przedstawiciele gminnych Kó-
łek Rolniczych. Po przedstawieniu 
trudnej sytuacji fi nansowej, w ja-
kiej znalazł się SKR, podjęto de-
cyzję o postawieniu go w stan li-
kwidacji od 1 czerwca 2016 roku. 
Od tego czasu trwa wyprzedawa-
nie majątku Spółdzielni. 

Likwidatorem mianowano Mi-
rosława Rześnego, który pełnił 
obowiązki prezesa SKR od cza-
su, gdy jego poprzednik, z powo-
du poważnej choroby, przeszedł 
na rentę. Jego rolą jest wyprosto-
wanie wszystkich spraw związa-
nych ze Spółdzielnią. 

– Zadłużenie rosło, zapotrzebo-
wania na usługi nie było, a roko-
wań na poprawę sytuacji brakowa-
ło – powiedział nam p.o. prezesa 
Mirosław Rześny. 

bazy w prywatnych 
rękach 
Nabywców znalazły już obie 

bazy SKR, obie trafi ą najprawdo-
podobniej w prywatne ręce. Bazę 
główną w Kocierzewie Południo-
wym wyceniono na 300 tys. zł, 
zaś jej fi lię w Kocierzewie Pół-
nocnym na 115 tys. zł. 

Plac z kompleksem budyn-
ków w Kocierzewie Południo-

wym zakupił Dariusz Zakościelny 
z Wejsc. Jak nam powiedział, ku-
pił tę nieruchomość z myślą o po-
szerzeniu działalności. Chciałby 
otworzyć tam coś w stylu skupu 
maszyn rolniczych, pośrednictwa 
sprzedaży lub warsztatu. 

Swoich planów na zagospo-
darowanie bazy w Kocierzewie 
Północnym do czasu podpisania 
umowy nie chciał nam jeszcze 
zdradzić Andrzej Siekiera, miesz-
kaniec tej miejscowości. Potwier-
dził jednak, że ma wstępny plan 
na tę nieruchomość. 

Do 22 lutego bieżącego roku 
można składać oferty zakupu 

sprzętu, jaki pozostał po likwidacji 
SKR. Są to 4 ciągniki marki Ur-
sus, przyczepa, bańka asenizacyj-
na na ścieki oraz siewnik do ku-
kurydzy. We wskazanym terminie 
odbędzie się rozpatrzenie ofert. 
Informacji udziela likwidator pod 
numerem tel. 661-145-861. 

To, co zostanie z majątku SKR, 
zostanie podzielone pomiędzy 
koła członkowskie. 

Mirosław Rześny spodziewa 
się, że procedura likwidacyjna 
zakończy się na przełomie marca 
i kwietnia. 

Łowicz | Zespół szkół Ponadgimnazjalnych nr 3

Dodatkowe pieniądze na nauczanie zawodowe
Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych nr 3 w Łowiczu 
otrzymał 778 tys. zł unijnego dofi nansowania, które pomoże 
w organizacji praktyk, stażów i kursów zawodowych, 
a także w doposażeniu pracowni zawowodowych.

Szkoła przystąpiła do realiza-
cji kolejnego w tym roku szkol-
nym projektu. Ma on zwiększyć 
kreatywność zawodową uczniów 
i ich szanse na rynku pracy. Plano-
wana zadania dotyczą kierunków, 
które są w szkole nauczane, czyli 
branży hotelarsko-gastronomicz-

nej, usług fryzjerskich i reklamy. 
Będą też kształcone dodatkowe 
umiejętności praktyczne, społecz-
ne i gospodarcze. 

W praktykach i stażach weźmie 
udział 102 uczniów szkoły, którzy 
będą uczestniczyli w wybranych 
przez siebie zadaniach (maksy-

malnie dwóch), w fi rmach współ-
pracujących ze szkołą. Za prak-
tyki i staże uczniowie otrzymają 
stypendium stażowe w wysokości 
1.800 zł.

W ofercie znalazły się rów-
nież kursy zawodowe: barman/
barista, dietetyk, grafi k kompu-
terowy, obsługa kasy fi skalnej, 
stylizacja włosów i paznokci, 
kucharz. Zajęcia te odbywać się 
będą w godzinach pozalekcyj-
nych, również w soboty. Otrzy-

mane dofi nansowanie umożliwi 
szkole również zakup wyposaże-
nia, sprzętu i materiałów dydak-
tycznych. W związku z tym pla-
nowane jest stworzenie nowej, 
profesjonalnej pracowni reklamy, 
rozbudowa pracowni fryzjerskiej, 
zakup oprogramowania i pomo-
cy dydaktycznych umożliwiają-
cych tworzenie diet, doposaże-
nie pracowni obsługi konsumenta 
i dwóch pracowni gastronomicz-
nych.  oprac. tm

Budynek główny SKR. jedynymi rezydującymi jeszcze w nim osobami 
są księgowa i pracownik, którzy porządkują sprawy spółdzielni.

Większość rolników 
w gminie dysponuje 
nowym sprzętem, jaki 
zakupili przy udziale 
środków unijnych 
i nie potrzebują oni 
korzystać z usług sKr.

To jeden z ciągników marki Ursus, jaki pozostał do sprzedania 
z majątku spółdzielni. Większość maszyn została już wyprzedana.

AGNieszKA
ANtosieWiCz

agnieszka.antosiewicz@lowiczanin.info
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Po Spółdzielni Kółek Rolniczych w Kocierzewie został już tylko szyld. 
Niedługo zniknie i on, bo nieruchomość ma już nowego właściciela.
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Łowicz | W 110. rocznicę stracenia działaczy PPs fr

Szlakiem pomników upamiętniających 
walkę o niepodległość
W sobotę, 4 lutego, warto zarezerwować sobie wolny 
czas przed południem na około 6-kilometrowy spacer 
z przewodnikami oddziału Polskiego Towarzystwa 
Turystyczno-Krajoznawczego w Łowiczu.

Poprowadzą oni rajd spod ło-
wickiego ratusza do znajdują-
cej się w Lesie Miejskim mogiły 
członków Polskiej Partii Socja-
listycznej Frakcja Rewolucyjna, 
którzy 110 lat temu wzięli udział 
w obrabowaniu kasy carskiego 
poborcy podatkowego na dzisiej-
szej ulicy 3 Maja. Organizato-
rem rajdu są członkowie oddziału 
PTTK w Łowiczu, koło przewod-
ników oraz łowicki ratusz. Rajd, 
który ma potrwać około 3 godzin, 

wystartuje o godz. 10.00 spod ra-
tusza, aby po drodze zatrzymać 
się pod pomnikiem Synom Zie-
mi Łowickiej i dwoma pomnika-
mi dotyczącymi powstania stycz-
niowego – na Nowym Rynku  
i ul. Powstańców 1863 roku. Pod 
każdym z nich przewodnicy opo-
wiedzą historię związaną z wy-
darzeniami i osobami, które upa-
miętniają. 

Podobnie będzie nad mogi-
łą bojowników PPS FR. Przypo-

mnijmy, że w styczniu tego roku 
dwie piątki bojowników w wyni-
ku rabunku zarekwirowały 1567 
rubli. Krótko po tym wydarzeniu 
aresztowanych zostało trzech nie-
spełna 20-letnich ludzi, pracowni-
ków cukrowni w Dobrzelinie: Jó-
zef Antczak, Adam Merc i Stefan 
Porosieński, których po szybkim 
osądzeniu i skazaniu rozstrzelano 
17 stycznia na terenie łowickiego 
lasu.

Rajd zakończy się ogniskiem 
na polanie kempingowej w Lesie 
Miejskim. Organizatorzy zapew-
niają dla uczestników kiełbaski. 
Udział w rajdzie jest bezpłatny. 
Grupy zorganizowane muszą do-
konać rejestracji do 2 lutego.  tb

Łowicz | Za mało chętnych

Hufiec w tym roku nie pojechał na narty
Nie udało się w tym roku 
zorganizować Hufcowi 
Związku Harcerstwa 
Polskiego w Łowiczu  
w czasie ferii zimowego 
wyjazdu do Zakopanego.

Zastępca komendanta Katarzy-
na Kordecka powiedziała nam, że 
nie udało się skompletować wy-
starczającej ilości osób. Jak za-
znaczyła, zainteresowanie było 
spore, bo program 10-dniowego 

wyjazdu (18-27 stycznia) był cie-
kawy, znalazły się w nim m.in. ca-
łodniowa wycieczka do Bochni, 
wjazd wyciągiem krzesełkowym 
na Wielką Krokiew, wycieczka na 
Gubałówkę, wyjazd na baseny ter-
malne do Bukowiny Tatrzańskiej, 
wieczór góralski oraz spacery po 
Zakopanem z przewodnikiem. 
Zakwaterowanie przewidziano  
w pensjonacie, w pokojach 2-4 
osobowych. Zainteresowanie to 
jednak nie znalazło odzwiercie-
dlenia w ilości zapisów.

Cena zimowiska miała wy-
nieść 1.100 zł dla członków ZHP 
i 1.150 z dla osób spoza związku. 
Główna atrakcja wyjazdu, szko-
lenie narciarskie i jazdy na snow-
boardzie pod okiem instruktora  
w wymiarze 14 godzin, mia-
ła kosztować dodatkowo 600 zł. 
Cena obejmowała pełne koszty: 
pracę instruktora oraz korzysta-
nie z wyciągu. Przypomnijmy, że  
w ubiegłym roku na podobne zi-
mowisko z harcerzami wyjechało 
30 młodych osób. tb

Łowicz i okolice | Psy wróciły do Uchania – czekały na nie dzieci

Historia
z happy endem
Jaki przygoda ta miała 
przebieg – pewnie  
nigdy się nie dowiemy,  
bo jej bohater nie mówi.  
Na podstawie poszlak, 
możemy spróbować ją 
odtworzyć. Finał jednak 
znamy: z pomocą lokalnych 
mediów, psy, które zabrał ze 
sobą do domu w Łowiczu 
chory mężczyzna, wróciły 
do właścicieli w Uchaniu  
w gm. Łyszkowice.

Taką informację przekazała 
nam telefonicznie w czwartek, 26 
stycznia, prezes Łowickiego Sto-
warzyszenia Przyjaciół Zwierząt 
Grażyna Wołynik. 

Jak się dowiedzieliśmy, czwo-
ronogi zdążyły wcześniej tra-
fić do schroniska w Lasku Miej-
skim, jednak ich pobyt tam nie 
trwał zbyt długo. Zostały odebra-
ne przez właścicielkę. Skontak-
towała się ona z matką chorego 
mężczyzny, dzięki znalezieniu te-
lefonu kontaktowego w lokalnych 
mediach. Na czworonożnych pu-
pili czekały już w Uchaniu dzieci, 
które płakały po ich stracie. 

Psy wydostały się na ulicę naj-
prawdopodobniej przez otwartą 

furtkę. Wówczas musiały spotkać 
mężczyznę, z którym udały się 
na wędrówkę w kierunku Brze-
zin. Psy ponoć są nierozłącznymi 
kompanami z podwórka, co wyja-
śniałoby fakt, że gdy mężczyzna 
przywiązał jednego z nich rajtuzą, 
drugi poszedł za nim dobrowolnie. 

Chory umysłowo 35-latek, za 
którym poszły psy, znany jest ło-
wickiej policji za sprawą swo-
ich dalekich, pieszych wędrówek. 
Dlatego, gdy funkcjonariusze zna-
leźli go w sobotę, 21 stycznia, na 
granicy sąsiedniego powiatu, wie-
dzieli, że trzeba go odwieźć do 
domu w Łowiczu. Do radiowozu 
nie chciał jednak wsiąść bez psów, 
które mu towarzyszyły. Policjanci 
nie mieli możliwości zweryfiko-
wania czy czworonogi należą do 
niego, gdyż upośledzony mężczy-
zna nie mówi. Jak się dowiedzieli-

śmy, zdaniem psychologa to wła-
śnie wędrówkami rekompensuje 
sobie niemożność komunikowa-
nia się z otoczeniem. 

W domu, w którym mieszka 
mężczyzna, są już dwa, zupeł-
nie inne psy. Te, które przywiózł 
ze sobą, trafiły do komórki. Gdy 
nikt się po nie nie zgłaszał, zostały 
przekazane do schroniska. 

W rozpowszechnieniu informa-
cji o poszukiwaniach właścicieli 
bardzo pomogli nasi czytelnicy, 
którzy licznie udostępniali ją za 
pośrednictwem Facebooka. 

– Zawsze powtarzam, że razem 
możemy więcej. W przypadku 
psiaków zabranych przez chore-
go mężczyznę potwierdziło się to 
całkowicie – mówi nam Grażyna 
Wołynik. 

Historia zakończyła się happy 
endem.  aa

To te psy zabrał ze sobą upośledzony mężczyzna. 
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Łowicz | PCK zapowiada na luty

Pobory krwi w szkołach
Łowicki oddział Polskiego Czerwonego Krzyża,  
wspólnie z Regionalnym Centrum Krwiodawstwa  
i Krwiolecznictwa z Łodzi, wyznaczył kolejne terminy  
poboru krwi w szkołach ponadgimnazjalnych,  
w których mogą brać udział pełnoletni uczniowie.

Jest to także okazja dla osób 
mieszkających w bezpośrednim 
sąsiedztwie szkoły, by czynnie 
włączyć się do akcji. Pobory będą 
prowadzone w godzinach 9.00-
12.00.

Krew będzie można oddać: 
2 lutego w ZSP nr 3 przy ul. Po-
wstańców, 3 lutego w II LO przy 
ul. Ułańskiej, 8 lutego w ZSP nr 4 
Łowicz przy ul. Kaliskiej, 9 lutego 
w ZSP nr 1 przy ul. Podrzecznej, 

10 lutego w ZSR w Zduńskiej Dą-
browie i 15 lutego w I LO przy ul. 
Bonifraterskiej. Pobór w ZSP nr 2 
na Blichu odbył się w środę, 1 lu-
tego. Kolejny pobór zaplanowano 
na kwiecień.

Organizatorzy akcji przypomi-
nają, by zainteresowani zabierali 
ze sobą dowody osobiste lub inne 
dokumenty potwierdzające ich 
tożsamość, co umożliwi im odda-
nie krwi. Przypomnijmy, że oprócz 
tego krew jest pobierana regularnie 
w Łowiczu, zawsze w poniedzia-
łek, w godz. 9.00-12.00, w prywat-
nej przychodni lekarskiej przy ul. 
Powstańców 37.  tb

RZUT OKIEM | „KOCiErZEWiACy” W MATECZNiKU MAZOWsZA

Drugi tydzień ferii był bardzo pracowity dla Dziecięcego Zespołu Ludowego „Kocierzewiacy”, który wziął 
udział w serii prób z choreografami. Atrakcję stanowił wyjazd do Otrębusów, zwanych matecznikiem zespołu 
„Mazowsze”. Uczestnicy wycieczki wzięli udział w koncercie edukacyjnym i warsztatach tanecznych  
z członkami zespołu oraz zwiedzali tamtejszy pałacyk. Niczyjej uwadze nie uszło, że instruktorka koncertu  
miała na sobie ludowy strój łowicki, a dokładniej kocierzewski. dla dziecięcego zespołu wyjazd był dobrą  
okazją do zaprezentowania się w nowych koszulkach z logo zespołu. aa 
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Strzebieszew | sukcesy Kasi Kopani

Kolarska kariera
stoi przed nią otworem
Choć w klubie trenuje dopiero od kilku miesięcy,  
ma już na koncie sporo sukcesów.  
Przed Kasią Kopanią ze Strzebieszewa otworem  
stoi kolarska kariera. Zdaniem jej trenera,  
jest materiałem na bardzo dobrą zawodniczkę.

Kasia na co dzień uczy się  
w Szkole Podstawowej w Doma-
niewicach. Chodzi do szóstej kla-
sy, ale do szkoły poszła rok przed 
swoimi rówieśnikami. Od zawsze 
nie lubiła bezczynności. Lubiła za 
to sport. Gra np. w piłkę nożną, 
próbowała sił w siatkówce. Jej tzw. 
konikiem jest jednak kolarstwo. 
Na rowerze jeździła już w wieku 
czterech lat. Zaczynała od małe-
go roweru górskiego. Początkowo 
rodzice wozili Kasię na zawody 
sami. Udało jej się bez większe-
go przygotowania zająć choćby 13 
miejsce na 60 startujących w Mini 
Tour de Pologne.

Kasi zamarzyła się prawdziwa, 
profesjonalna „kolarka” (rower 
kolarski). W te wakacje zapadła 
decyzja, aby spróbować swoich 
sił w klubie. Największym klu-
bem kolarskim w okolicy, zajmu-
jącym się szkoleniem młodzie-
ży, jest Szkółka Kolarska LUKS 
„Dwójki” Stryków. Świeżo upie-
czona zawodniczka otrzymała od 
klubu rower i niezbędny sprzęt. 

Trenerem Kasi został Wojciech 
Pożarlik. Młoda kolarka trenuje 
dwa razy w tygodniu po dwie go-
dziny. Trenują m.in. na torze KS 
„Społem” w Łodzi. Do tego do-
chodzą zawody. Jak sama mówi, 
między przygotowywaniem się 
samemu a trenowaniem pod 
okiem profesjonalnego trenera, 
jest różnica.

Na szosie i na torze
Kasia lubi jeździć zarówno na 

szosie, jak i na torze (w tym przy-
padku preferuje tory kryte nad 
otwartymi – przyp. red.). – Nie 

ma większej różnicy – mówi Ka-
sia. – Lubię jeździć i na tym, i na 
tym. Najdłuższa trasę, jaką poko-
nała na szosie dotychczas, wy-
nosiła 25 km. Jako że do klubu 
zapisała się już w końcówce se-
zonu, w jego barwach najwięk-
sze sukcesy osiągnęła, póki co, 
na torze. W grudniu wystąpiła 
wraz z kolegami i koleżankami 
na Mistrzostwach Polski Szkółek 
Kolarskich na zadaszonym torze 
w Pruszkowie. To bardzo presti-
żowe zawody. Występuje na nim 
bowiem nieco ponad stu najlep-
szych młodych kolarzy z tysiąca 
zrzeszonych w dwustu szkółkach 
w całej Polsce. Strykowska ekipa 
okazała się absolutnym domina-
torem. Zdobyła w sumie siedem-
naście medali! 

Kasia Kopania została wice-
mistrzynią w swojej kategorii 
wiekowej (11-12 lat) w aż czte-
rech konkurencjach: sprincie na 
250 metrów ze startu lotnego, 
wyścigu scratch (kolarze startu-
ją w jednej grupie, wygrywa ten, 
który najszybciej pokona okre-
śloną liczbę okrążeń), wyści-
gu eliminacyjnym oraz wyścigu 
punktowym. Musiała uznać je-
dynie wyższość trenującej już od 
kilku lat doświadczonej zawod-
niczki z Kórnika.

przyszłość przed Kasią
Kasia nie ukrywa, że wiąże 

swoją przyszłość z kolarstwem. 
Młoda kolarka systematycznie 
wykonuje pracę, która przynosi 
efekty. – Nie trzeba jej pomagać 
– tłumaczy mama Beata. – Ona 
sama wie, kiedy ma treningi. Jak 
nie mieliśmy czasu jej zawieźć, 
podwoziliśmy na pociąg do Stry-
kowa. Później ją odbieraliśmy.

Kasia może trenować także 
dzięki wsparciu wychowawczyni 
Jadwigi Wojcieszek, która nieraz 
wstawiała się za swoją uczennicą, 
gdy ta wskutek wyjazdów opu-
ściła jakiś sprawdzian czy też coś 
musiała zaliczyć.

Marzeniem Kasi jest występ 
na Mistrzostwach Polski. Osią-
gnięcie tego celu nie powinno być 
poza jej możliwościami. Zdaniem 
trenera Kasi, Wojciecha Pożarli-
ka, jest ona materiałem na zawod-
niczkę naprawdę wysokiej klasy.  
W rozmowie z nami szkoleniowiec 
wspomina, że gdy w październi-
ku Instytut Sportu przeprowadzał 
badania wydolnościowe dla mło-
dych kolarzy ze szkółek, zawod-
niczka ze Strzebieszewa osiągnęła 
wyniki porównywalne z chłop-
cami! – Ma warunki, ma charak-
ter, to dziewczyna z przyszłością 
– chwali swoją podopieczną Woj-

ciech Pożarlik. – To bardzo inte-
ligenta zawodniczka. Potrafi wy-
konać polecenia taktyczne, jakby 
jeździła w klubie kilka lat. Myślę, 
że od czasów Karoliny Garczyń-
skiej (w latach 2005/06 Mistrzy-
ni Polski) nie mieliśmy takiej za-
wodniczki. Może stanowić trzon 
zespołu na lata.

Aktywne siostry
Kto wie, czy za niedługi czas 

nie usłyszymy także o którejś  

z sióstr Kasi. Jak wyjaśnia mama, 
rodzice od zawsze starali się, aby 
ich córki: Kasia, Nikola i Kor-
nelia, zamiast siedzieć w domu, 
przed komputerem, jak najwię-
cej czasu spędzały na dworze. 
Przynosi to efekty. Niewykluczo-
ne bowiem, że w ślady Kasi pój-
dzie także 9-letnia Nikola, która 
również ma smykałkę do jeżdże-
nia na rowerze i która także mia-
ła już okazję spróbować swoich sił  
w Mini Tour de Pologne.  kl

Gablota z pucharami i medalami Kasi z roku na rok wypełnia się  
coraz szczelniej.
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Ma warunki,  
ma charakter,  
to dziewczyna  
z przyszłością.

Wojciech Pożarlik
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Zmagania Zbigniewa Bródki | Puchar świata w berlinie

Bródka wraca do formy, kibice 
z Domaniewic mu towarzyszą
27-29 stycznia  
w Berlinie odbyły 
się kolejne zawody 
Pucharu Świata  
w łyżwiarstwie 
szybkim. 

Był to ostatni sprawdzian formy 
zawodników przed najważniejszą 
imprezą sezonu – rozgrywanymi w 
dniach 9-12 lutego mistrzostwami 
świata w koreańskim Gangneung.  
Stolica Niemiec jest dla nas naj-
bliżej i najłatwiej dostępnym to-
rem krytym, na którym rozgrywa-
ne są zawody łyżwiarskie. Z tego 
powodu zjawiło się tam wielu pol-
skich kibiców. Wśród nich wyróż-
niali się kibice z Domaniewic i Ło-
wicza. Po raz pierwszy na zawody 
tej rangi wybrali się strażacy z KP 
PSP w Łowiczu. Wyjazd zorga-
nizował bezpośredni przełożony 
oddziału, w którym służył Zbi-
gniew Bródka – Witold Wiechno. 
Oprócz niego do Berlina wybra-
li się mieszkający w Domaniewi-
cach strażacy: Roman Perzynski 
i Marcin Sekalski, a także Rado-
sław Szymajda, Łukasz Kacprzyk, 
Artur Miziołek, Maciej Szkop, Ja-
cek Moruzgała, Wojciech Guzek, 
Rafał Wojtysiak, Kamil Owcza-
rek; Sebastian Adamas, Piotr Mal-
czyk, Grażyna Krysiak. 

Nie mogło też zabraknąć naj-
bliższych – rodziców Zbyszka – 
Andrzeja i Haliny Bródków, dla 
których był to pierwszy wyjazd 
na zawody Pucharu Świata. Pani 
Halina często pojawia się na za-
wodach rozgrywanych w Polsce. 
W Berlinie byli również: Tomasz 
Mroczkowski z żoną i synami, Ra-
fał Wróbel, Radosław Tafliński.

Pierwszego dnia zawodów roz-
grywany był koronny dystans Zbi-

gniewa Bródki – czyli bieg na 
1500 m. Panczenista z Domanie-
wic rywalizował w 4 parze z mniej 
znanym i utytułowanym Nowo-
zelandczykiem Peterem Micha-
elem. Jest to niewygodny zawod-
nik, który wolno rozpoczyna bieg, 
lecz ma niesamowitą wydolność 
i potrafi mieć bardzo mocny ko-
niec biegu. Wyścig rozpoczął się 
od falstartu Michaela. Pierwszy 
falstart nie niesie za sobą żad-

nych konsekwencji. Drugi skut-
kuje dyskwalifikacją zawodnika, 
który go popełnił. Z tego względu 
przy powtórzonym starcie trzeba 
go, nieco opóźnić go aby nie na-
razić się na wykluczenie z biegu. 
Zgodnie z oczekiwaniami bieg 
rozpoczął się od lekkiej przewa-
gi Zbigniewa Bródki. Przewaga 
ta jednak była nie na tyle duża, 
aby na prostej krzyżówkowej Po-
lak mógł schować się za przeciw-

nika, wykorzystać tunel aerodyna-
miczny, wytworzony przez niego.  
W tym przypadku to Nowoze-
landczyk „chował się” za naszym 
panczenistą. 

Przed ostatnim okrążeniem 
przewaga naszego zawodnika wy-
nosiła ponad 0,6 s. Ostatnie okrą-
żenie Domaniewiczanin pojechał 
jednak o 1 sekundę wolniej od 
swego rywala i przez to minimal-
nie przegrał ten bieg. Zawodni-
cy uzyskali jednak jak do tej pory 
najlepsze wyniki, które długo nie 
zostały pobite. Ostatecznie bieg na 
1500 metrów wygrał Kjeld Nuis 
przed Denisem Juskovem i Pete-
rem Michaelem. Zbigniew Bród-
ka zajął bardzo dobre 5 miejsce. 

Podczas biegu polscy kibice,  
a przede wszystkim łowiccy stra-
żacy, mocno dopingowali swe-
go kolegę. Dla większości z nich 
były to pierwsze zawody w łyż-
wiarstwie szybkim, na których 
mieli okazje być. Do tej pory za-
wody zazwyczaj oglądali tylko  
w relacjach telewizyjnych. Witold 
Wiechno tak skomentował swój 
pobyt w Berlinie. – Wspierając 
głośnym dopingiem start Zbysz-
ka chcieliśmy zmotywować go do 
przejazdu w jak najlepszym czasie 
i mamy nadzieję, że nasza obec-
ność go zmobilizowała.

Wieczorem po zawodach Zbi-
gniew Bródka pojawił się na chwi-
lę w hotelu, gdzie mieszkali kibi-
ce. Podziękował im za przybycie, 
gorący doping i wsparcie którego 
mu udzielili. W sobotę strażacy 
zwiedzili Berlin, po czym powró-
cili do Łowicza.

W sobotę Bródka rywalizował 
na 1000 metrów w grupie B. Nie 
był z tego biegu zadowolony, choć 
zajął 6 miejsce. 

Pierwotnie zawodnik UKS 
Błyskawica Domaniewice miał 
zamiar startować tylko w dwóch 
biegach (1500 i 1000 m) i zaraz 
po zakończeniu drugiego z nich 
wrócić wraz ze swymi rodzicami 
do domu. Niezadowalający wynik 
sobotniego startu przyczynił się 
do zmiany planów i mistrza olim-
pijskiego mogliśmy oglądać jesz-
cze w kolejnych dwóch biegach 
niedzielnych.

Start na 500 metrów potrakto-
wał wybitnie treningowo, zajmu-
jąc w nim przedostatnie miejsce. 

Po nieco ponadgodzinnym od-
poczynku rywalizował na 1000 
metrów w grupie B. Bródka jechał 
w ostatniej parze z Holendrem Lu-
kasem van Alphem. Po raz pierw-
szy podczas tych zawodów bieg, 
w którym brał udział Bródka roz-
począł się bez falstartu. Początek 
biegu to prowadzenie Holendra. 
Jednak perfekcyjne przejechanie 
ostatniej rundy przez naszego za-
wodnika sprawiło, że nie tylko 
wygrał on rywalizację w parze, ale 
i cały bieg. Dzięki temu wrócił do 
domu z kwiatkami dla żony... 

Dla Zbigniewa Bródki występ 
w Berlinie był najlepszym od star-
tów w sezonie olimpijskim, kie-
dy to w marcu 2014 roku na PS  
w Inzell zajął 5, a w Heerenveen 
3 miejsce. Starty te potwierdziły, 
że Bródka jest obecnie w dobrej 
dyspozycji, że może włączyć się  
w walkę o medale mistrzostw 
świata. Co prawda w Gangneung 
nie będzie mógł liczyć na taki do-
ping jak w Berlinie, ale na pew-
no może liczyć na doping przed 
ekranami monitorów i telewizo-
rów. Zawody będzie transmitowa-
ła TVP SPORT.  

 Radosław Tafliński

W sektorze zajmowanym przez polskich kibiców w większości byli znajomi i koledzy Zbigniewa bródki.
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Żeglarstwo | regaty „setką przez Atlantyk” 

Klimczak prawie na finiszu
Łowiczanin Marcin Klimczak ma jeszcze  
do przepłynięcia około 200 mil morskich w regatach 
„Setką przez Atlantyk”, w których wystartował  
w listopadzie z Portugalii. Jest jedynym spośród jej 
uczestników, który jeszcze nie dopłynął do celu,  
ale nie o wyścigi, ale o przygodę tu chodzi.

– Prąd Północnorównikowy już 
nie pomaga Lilu (tak nazywa się 
łódka „setka” Marcina Klimcza-
ka – przyp. red.). Skręcił na pół-
nocny zachód, biegnie wzdłuż 
łańcucha Karaibów ku Florydzie 
by dołączyć do wód tworzących 
Golfsztrom. Rozległy wyż rozcią-
gnięty w poprzek niemal całego 
Atlantyku wzmacnia pasat. Dmu-
cha. Dzisiaj  stopni Beauforta. Od 
jutra będzie piątka. Fale urosły do 
średnio trzech metrów. Najwięk-
sze sięgają dwa razy wyżej. Moc-
na i piękna końcówka (...) – re-
lacjonował kilka dni wcześniej, 
kiedy Klimczak miał do przepły-
nięcia jeszcze około 300 mil mor-
skich, Janusz Maderski na blogu 
maderski.pl związanym z budową 
jachtów itp. 

Pozycję łódki o nazwie „Lilu 
2012” można było śledzić również 
na portalu www.zeglarski.info. 

Inny uczestnik regat, Lech 
Stoch na jachcie „Giga” pokonał 
ponad 3.000 mil morskich w cią-
gu 29 dni, 10 godzin i 33 minut. 
Przy czym pokonanie I etapu re-
gat, czyli przepłyniecie z Sagres 
w Portugalii na Teneryfę trwało 6 
dni, 20 godzin i 50 minut, a z Te-

neryfy na Karaiby – 22 dni, 13 go-
dzin i 43 minuty.

Według szacunków z tzw. że-
glarskiego trackingu, Klimczako-
wi może to zająć nieco ponad 56 
dni. Od początku on jednak mó-
wił, że nie nastawia się na bicie 
żadnych rekordów, tym bardziej, 
że miał mniejsze doświadczenie 
niż pozostali uczestnicy regat. 

– Na samej końcówce łódka 
Marcina może być niewidoczna 
na trackingu, ponieważ urządze-
nie Yellow Brick obsługujące ów 
tracking jest opłacone do 31 stycz-
nia – powiedział nam Janusz Ma-
derski. Według niego jednak nie 
ma powodu do niepokoju. – Pa-
radoksalnie brak wiadomości od 
Marcina to będzie w tym momen-
cie dobra wiadomość. W razie cze-
go ma cały czas działający osobisty 
nadajnik lokacji PLB (Personal Lo-
cator Beacon), który nadaje w razie 
potrzeby sygnał bezpośrednio do 
służb ratunkowych – tłumaczy

Użytkownicy forum żeglarskie-
go związanego z portalem www.
zeglarski.info cały czas śledzą po-
stępy Marcina Klimczaka i moc-
no mu kibicują. Niektórzy z nich 
są już w Polsce. – Zapakowali łód-

ki na kontenery 26 stycznia, a sami 
wsiedli w samolot – powiedział 
nam Janusz Maderski. Dyskusje 
na forum prowadzone są czasami 
językiem fachowym, zrozumia-
łym pewnie tylko dla osób, które 
choć trochę „liznęły” żeglarstwa. 
– Widać, że Lilu cały czas halsu-
je, ale zmierza w dobrą stronę.(...) 
Może na pełnych kursach samo-

ster sobie nie radzi i lepiej pracuje 
w baksztagu? – czytamy w jednym  
z wątków. – Jeśli Marcin halsuje  
na baksztagach, to świadczy o tym, 
że ma zacięcie regatowe – jest napi-
sane w innym miejscu. 

Zarówno użytkownicy forum, 
jak również i my trzymamy kciu-
ki, by szczęśliwie dopłynął. Hartu 
ducha mu nie brakuje.  mak 

RZUT OKIEM | „PArKOWy” KONKUrs

Reprezentacja uczniów Gimnazjum w Dzierzgówku okazała się 
najlepsza spośród sześciu gimnazjów, które wzięły udział w etapie 
„parkowym” XVi edycji konkursu Poznajemy Parki Krajobrazowe Polski, 
który odbył się 13 stycznia w skierniewicach. Organizatorem etapy 
był bolimowski Park Krajobrazowy. Aleksandra Ziębińska, Weronika 
dzik, Maciej Grotkowski i Weronika burzyńska, których przygotowała 
nauczycielka przyrody beata brodecka, najlepiej odpowiedzieli na 
25 pytań testowych z zakresu biologii i geografii oraz wiedzy o bPK. 
Zwycięska drużyna będzie reprezentować park na etapie wojewódzkim 
konkursu. Nagrodę za najlepszą pracę otrzymała Weronika burzyńska. tb

Powiat łowicki | Cykl otwartych spotkań 

Smog a odnawialne źródła energii
Przedstawiciele Centrum Ener-

gii i Nowych Technologii oraz 
Flexi Power Group w cyklu kil-
ku spotkań zwrócą uwagę na eko-
nomiczne korzyści wiążące się 
z instalacjami fotowoltaicznymi 
(wykorzystującymi energię sło-
neczną).

– Społeczeństwo trzeba infor-
mować o szkodach, jakie przynosi 
zanieczyszczone powietrze, a tak-
że o tym, że istnieją dostępne dla 
większości portfeli rozwiązania al-
ternatywne, które w efekcie prze-

łożą się dodatkowo na oszczędno-
ści dla osób z nich korzystających 
– przekonuje Michał Post, właści-
ciel Flexi Power Group. 

Spotkania w samym Łowiczu 
są planowane 15 lutego, o godz. 
11 oraz 17 w Centrum Promo-
cji i Kultury w Łowiczu na Sta-
rym Rynku. Ponadto takie same 
spotkania odbędą się 13 lutego 
o godz. 10 w Urzędzie Gminy  
w Kiernozi oraz 17 lutego o godz. 
17 w Gminnej Bibliotece Publicz-
nej w Chąśnie II.   tm
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Marcin Klimczak przed wypłynięciem z Teneryfy. 
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WSPOMNIENIA | POZOsTANą W NAsZEj PAMięCiODESZLI OD NAS | 16.01.2017 – 29.01.2017

 16 stycznia: jerzy firlej, 
l.84, seroki; Antoni szewczyk, 
l.80, Zawady.

 17 stycznia: stanisława 
skrzypczyńska, l.92, łowicz; 
jacenty Zakrzewski, l.73, 
łowicz; Marianna Nasalska, 
l.98.

 18 stycznia: stanisław 
Woźniak, l.69; janina 
słowińska, l.93.

 20 stycznia: Henryk Kolos, 
l.86, łowicz; Wanda Głuszcz, 
l.85.

 21 stycznia: daniela Znyk, 
l.92; leokadia łąpieś, l.86; 

leokadia Wasilewska, l.75; 
Marek Kotarski, l.60, łowicz.

 22 stycznia: Krzysztof 
Walczak, l.57; Andrzej Pakuła, 
l.51.

 23 stycznia: Marianna 
Kaźmierczak, l.85.

 24 stycznia: Elżbieta 
borkowska, l.65, łowicz; 
Henryk dumaj, l.75, łowicz; 
janusz Goś, l.65, Głowno.

 25 stycznia: irena 
Zawadzka, l.91, Osiny.

 29 stycznia: 
Edward Wutka, l.65; Klemens 
Pierzchała, l.73.

rEKlAMA

25 stycznia br. bliscy 
i znajomi pożegnali jedną 
z najstarszych mieszkanek 
ulicy Łowickiej w Głownie 
– Bronisławę Szymajdę, 
która 3 lutego obchodziłaby 
93 urodziny. W rozmowie 
z naszym tygodnikiem 
zmarłą babcię wspomniała 
jej jedyna wnuczka 
Anna Walczak.

Bronisława Szymajda, z domu 
Jałowiecka, przyszła na świat 3 lu-
tego 1924 r. w Łodzi, jako pierw-
sze dziecko Stanisławy i Bronisła-
wa Jałowieckich. Miała młodsze 
rodzeństwo – siostrę Helenę i bra-
ta Henryka, obydwoje już nie żyją. 
W dzieciństwie, początkowo spę-
dzanym na łódzkiej Retkini, Bro-
nisława często chorowała. Kiedy 
miała kilka lat, rodzice sprowadzi-
li się razem z nią do Głowna (bo 
z tych okolic pochodził jej tato), 
gdzie powietrze było zdrowsze 
i dziewczynka przestała zapadać na 
infekcje. Państwo Jałowieccy po-
budowali się na ulicy Bielawskiej. 

W Głownie Bronisława ukoń-
czyła szkoły i zawodowo związa-
ła się z handlem. Przyszłego męża, 
Stanisława Szymajdę, poznała 
w domu swoich rodziców, gdyż był 
on młynarzem i dowoził im mąkę. 
Pracował w nieistniejącym dziś 
młynie na Patykach, przy drodze 
na Ziewanice. 

Młodzi wzięli ślub, w 1943 r., 
a w 1944 r. doczekali się narodzin 
swego jedynego syna Mariana, któ-
ry zmarł w 2016 r. Przez szereg lat 
pani Bronisława prowadziła sklep 

z ubrankami dla dzieci na Placu 
Wolności pod numerem 22. Wcze-
śniej pracowała w sklepie spożyw-
czym i mięsnym. Kiedy wnuczka 
Ania spędzała u babci wakacje, 
uwielbiała pomagać jej w obsłu-
giwaniu klientów. Pani Bronisława 
nie miała daleko do pracy – wraz 
z mężem i synem od 1945 r. miesz-
kała w domu przy Łowickiej 20, 
w którym przed wojną mieściła się 
olejarnia. Na starych fotografi ach 
miejskich budynek ten oznaczony 
jest charakterystycznym szyldem 
– olejarką. 

Pani Bronisława lubiła spędzać 
czas w ogrodzie, który z przyjem-
nością pielęgnowała, wypatrując 
co roku pierwszych dni wiosny. 
Kiedy odwiedzała ją wnuczka ze 
swoją rodziną – na stałe mieszkają-
cy w Łodzi – chwalili sobie spokój 
tego zakątka, położonego w cen-
trum miasteczka, a kojarzącego się 
z sielskimi urokami wsi. 

Bronisława Szymajda od naj-
młodszych lat była związana 
z Głownem. Przez wiele dziesię-
cioleci aktywnie uczestniczyła 
w życiu miasta, zarówno od stro-
ny religijnej, jak i społecznej. Jako 
osoba głęboko wierząca bra-
ła udział w pielgrzymkach do 
sanktuariów na Jasnej Górze czy 
w Licheniu. Uczestniczyła w pro-
cesjach Bożego Ciała w Głownie 
i w Łowiczu. Przez wiele lat, razem 
z sąsiadami, zajmowała się usta-
wianiem i dekorowaniem czwar-
tego ołtarza na procesję Bożego 
Ciała przy ul. Łowickiej 18. Opo-
wiadała wnuczce, że prace rozpo-
czynano bardzo wcześnie rano, by 
ze wszystkim zdążyć przed proce-
sją. Była aktywną członkinią Towa-

rzystwa Przyjaciół Miasta Głowna. 
W czasach swojej aktywności za-
wodowej zasiadała również w Ra-
dzie Miejskiej i zabiegała o uregu-
lowanie rzeki oraz o budowę na jej 
brzegu drogi, która stanowiłaby al-
ternatywny dojazd do posesji przy 
Łowickiej, co niestety się nie udało. 

Wnuczka Anna wspomina, że 
jej babcia była osobą bardzo go-
ścinną. Cieszyła się, gdy jej dom 
był pełen gości i do ostatnich 
swych dni z radością czekała na 
każde spotkanie z bliskimi. Naj-
ważniejsza była dla niej zawsze ro-
dzina. Miała jedną wnuczkę Annę 
i jedną prawnuczkę Zuzannę. 

Ostatnie cztery lata życia Bro-
nisława Szymajda spędziła z Za-
kładzie Opiekuńczo-Leczniczym, 
najpierw w Łodzi, a następnie 
w Konstantynowie Łódzkim. 
Mimo chorób i operacji, jakie 
w tym czasie przechodziła, za-
wsze miała uśmiech na twarzy, nie 
poddawała się i przejawiała wiel-
ką wolę życia. Jej optymizm i po-
zytywna energia sprawiły, że była 
bardzo lubiana przez personel. 
Mimo upływu lat, z serdecznością 
mówiono tam na nią „Bronia”.

Bronisława Szymajda zmarła 
20 stycznia 2017 r. w Konstanty-
nowie Łódzkim. Jej pogrzeb odbył 
się 25 stycznia w kościele św. Ja-
kuba Apostoła w Głownie. Zosta-
ła pochowana w grobie rodzinnym 
na cmentarzu parafi alnym przy ul. 
Rynkowskiego.  ewr

rodzina zmarłej chciałaby na-
wiązać kontakt z krewnymi ze strony 
pradziadka bronisława jałowiec-
kiego, w tym celu można pisać na 
adres: ania.walczak@poczta.fm. 

Bronisława Szymajda (1924-2017) 

 Bronisława Szymajda 
(1924-2017) 

bronisława szymajda, 
z domu jałowiecka, urodziła 
się w łodzi, ale jako 
kilkulatka, wraz z rodzicami, 
stanisławą i bronisławem 
jałowieckimi, przeprowadziła 
się do Głowna. Z miastem 
tym związała się na całe 
życie. Tu wyszła za mąż 
za młynarza stanisława 
szymajdę, tu przez szereg lat 
prowadziła sklep z ubrankami 
dla dzieci na Placu Wolności. 
była aktywną członkinią 
Towarzystwa Przyjaciół Miasta 
Głowna, zasiadała również 
w radzie Miejskiej. Związana 
z parafi ą św. jakuba 
Apostoła, wraz z sąsiadami 
przez wiele lat uczestniczyła 
w przygotowywaniu 
i dekorowaniu ołtarza 
na boże Ciało przy ulicy 
łowickiej 18. 

Łowicz | Plan kolędy w parafi ach

Kogo odwiedzą księża
 Parafi a p.w. Świętego Du-

cha: czwartek 2 lutego od godz. 
16. blok nr 4 na os. Starzyńskiego 
(3 kapłanów), od godz. 17. blok nr 
6 na os. Noakowskiego (1 kapłan). 
Piątek, 3 lutego od godz. 16. blok 
nr 3 na os. Noakowskiego (2 ka-
płanów), od godz. 17. blok nr 5 na 
os. Noakowskiego (1 kapłan). So-
bota, 4 lutego od godz. 9. blok nr 
2 na os. Noakowskiego (2 kapła-
nów). Poniedziałek, 6 lutego od 
godz. 16. blok nr 1 na os. Noakow-
skiego (2 kapłanów).

Ważne dla parafi an: podczas 
trwania kolędy kancelaria para-
fi alna będzie czynna w godz. 8.30 
– 10.00, osoby pragnące skorzy-
stać z sakramentu pokuty podczas 
wieczornej Eucharystii, w czasie 
trwania wizyty, powinny przyjść 
do świątyni  kilka minut przed 
mszą świętą.

 Parafi a katedralna: wizy-
ty duszpasterskie będą kontynu-
owane od piątku, 3 lutego. O go-
dzinie 16. księża rozpoczną wtedy 
wizyty wśród parafi an mieszka-
jących przy Końskim Targu, uli-
cach 1 Maja i 11 Listopada, a tak-
że przy Starym Rynku.  4 lutego 
od godziny 10. zaczną wizyty 
u mieszkańców ul. Klickiego, Tu-
rystycznej, Pałacowej, Parkowej, 

Basztowej, Napoleońskiej i Maga-
zynowej. Od 6 do 10 lutego księża 
będą chodzili z kolędą po godzi-
nie 16. 6 lutego odwiedzą parafi an 
przy ul. Sienkiewicza, Chopina, 
Aptekarskiej i Pijarskiej. 7 lutego 
ul. Szarych Szeregów, Akademic-
kiej i Nowej. 8 lutego ul. Skarżyń-
skiego, Poprzecznej, Arkadyjskiej, 
Ikara i Dedala. 9 lutego ul. Socha-
czewskiej, Nadbzurzańskiej i Dol-
nej. 10 lutego ul. Żwirki i Wigury, 
Warchałowskiego, Bajana i Skal-
skiego.

Ostatnim w tym roku dniem 
wizyt będzie sobota 11 lutego. 
Wówczas, po godzinie 10 wizyty 
mogą się spodziewać parafi anie 
mieszkający przy ul. Armii Krajo-
wej, Ogrodowej, Chełmońskiego, 
Zagrodowej, Przemysłowej, Spół-
dzielczej, Krótkiej, Cichej, Grun-
waldzkiej, a po 12.30 także Pie-
karskiej.

 Parafi a p.w. Matki Bożej 
Nieustającej Pomocy oraz pa-
rafi a pw. Chrystusa Dobrego 
Pasterza zakończyły kolędowa-
nie.

Do programu mogą być wpro-
wadzone ewentualne drobne 
zmiany, dlatego warto uważnie 
słuchać niedzielnych ogłoszeń pa-
rafi alnych.  tb, tm
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Sanniki | 90 lat orkiestry dętej OsP sanniki

Trudno sobie wyobrazić straż bez ich grania
Założono ją w 1927 roku i – nie licząc krótkich, 
kilkuletnich przerw – gra do dzisiaj. Podczas 
walnego zebrania Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Sannikach świętowano jubileusz orkiestry dętej.

Spotkanie było okazją do przy-
pomnienia historii jednostki i sa-
mej orkiestry, wręczenia hono-
rowych odznaczeń i wyróżnień, 
zarówno muzykom z orkiestry, 
jak i innym zasłużonym stra-
żakom. Dzieje orkiestry z San-
nik ocalały od zapomnienia, 
w znacznej mierze dzięki spisa-
nym wspomnieniom dh Stani-
sława Skoniecznego, który grał 
w niej na basie od 1936 r. Orkie-
stra powstała dzięki staraniom 
Stanisława Nowakowskiego, któ-
ry muzyczne szlify zdobywał 
w orkiestrze wojskowej. Znamy 
nazwiska druhów, przynajmniej 
niektórych, którzy tworzyli orkie-
strę u jej zarania: Matusiak, Pytel, 
Zieliński, Trepa, Siedlarek, a na-
uczycielem był P. Iwanow. Pró-
by odbywały się w sali przy starej 
karczmie przy ul. Warszawskiej, 
a latem na rynku. 

Z czasem orkiestra zaczęła 
dawać koncerty i uczestniczyła 
w uroczystościach. Problemem 
był odpływ członków do miast, 
dlatego w 1935 r. zdecydowano 
się przyjmować jedynie synów 
rolników ze stałym miejscem 
zamieszkania. Innym poważ-
nym problemem był brak remi-
zy, przez co próby odbywały się 
wciąż w różnych miejscach – na-
wet w prywatnych domach czy 
budynkach gospodarczych. 

Remizę zbudowano i odda-
no do użytku w 1937 roku, jed-
nak strażacy cieszyli się nią nie-
zwykle krótko – już w 1939 roku 

została doszczętnie zniszczona 
w czasie działań wojennych. Po 
wojnie niestrudzony Stanisław 
Nowakowski reaktywował or-
kiestrę. Kierownikami orkiestry 
byli m.in. Szczepan Bartosiak, 
Jan Durmaj, Michał Wróblewski 
i Zygmunt Pytel. Kolejnej remi-
zy strażacy doczekali się w 1963 
roku. Jak mówił na spotkaniu 
prezes jednostki dh Marek Ol-
czak – dziś trudno sobie wyobra-
zić straż i gminne uroczystości 
w Sannikach bez dźwięków tej 
orkiestry.

Obecnie grają w niej 22 osoby 
w różnym wieku. Tylko w ubie-
głym roku jej członkowie spo-
tkali się na próbach i koncertach 
70 razy. Wielokrotnie reprezen-
towali gminę i powiat podczas 
różnych uroczystości.

Funkcję kapelmistrza pełni dh 
Waldemar Kidźun, a opiekuna 
orkiestry dh Roman Grochow-
ski. 

Każdy z obecnych na jubi-
leuszu członków otrzymał dy-
plom uznania i podziękowania, 
podobnie jak osoby wspierające 
orkiestrę, a także byli jej człon-
kowie. Druhowie Jan Olczak, 
Józef Kotowicz i Stanisław Paw-
lak wstąpili do orkiestry w latach 
1964-1965, kiedy to nowy nabór 
przeprowadził kapelmistrz Zyg-
munt Pytel. Grali przeszło 50 
lat, jeszcze do niedawna, odpo-
wiednio na: barytonie, trąbce 
i tenorze. Obecnie, ze względu 
na słuszny wiek i stan zdrowia, 
oddali instrumenty młodszym, 
ale na uroczystości nie mogło 
ich zabraknąć.

– Tenor, na jakim grałem 
przez lata, był w orkiestrze chyba 

od jej początku i nadal jej służy 
– mówił nam dh Józef Kotowicz. 
– Tak się do niego przyzwycza-
iłem, że kiedy jakieś 10 lat temu 
dostałem nowy instrument, nie-
zbyt chciałem na nim grać.

odznaczenia 
dla zasłużonych
Podczas sobotniego jubile-

uszu wręczono medale i od-

znaczenia. Srebrny Medal 
za Zasługi Dla Pożarnictwa 
odebrał dh Adam Zieliński, 
a medale brązowe druhowie: 
Rafał Serwach, Wiesław Mil-
czarski, Andrzej Olczak, Zyg-
munt Zawadzki i Roman Gro-
chowski. Odznaki „Wzorowy 
strażak” odebrali druhowie: Ka-
tarzyna Olczak,  Mateusz Tarka 
i Patryk Duda. Brązowe od-

znaki Młodzieżowych Drużyn 
Pożarniczych otrzymali druho-
wie: Karolina Wojno, Hubert 
Przewoźny, Wojciech Duda. 
Z kolei dh Joanna Milczarska 
została odznaczona za wysłu-
gę 10 lat.

Wcześniej, bezpośrednio 
przed jubileuszem, miało miej-
sce walne zebranie OSP San-
niki, na którym zarząd uzyskał 

absolutorium za ubiegły rok. 
Zarówno w walnym zebraniu, 
jak i w jubileuszu, brały udział 
delegacje zaprzyjaźnionych jed-
nostek OSP z Czyżewa i Osmo-
lina. Podczas spotkania wójt 
(i zarazem prezes zarządu 
gminnego OSP) Gabriel Wie-
czorek obiecał, że w tym roku 
przekaże 5.000 zł na zakup 
bądź remont instrumentów. 

Łowicz | Parafi a Chrystusa dobrego Pasterza 

Spore zainteresowanie 
randką małżeńską
Ponad 50 par zgłosiło 
chęć udziału w randce 
małżeńskiej, którą 12 
lutego zorganizują parafi a 
Chrystusa Dobrego Pasterza 
w Łowiczu oraz II Liceum 
Ogólnokształcące im. 
Mikołaja Kopernika. 

To znacznie więcej niż spo-
dziewali się organizatorzy, któ-
rzy planowali przez dwie nie-
dziele stycznia (22 i 29 stycznia) 
rozdać zaproszenia dla 30 par, 
ale na taką, a nawet większą licz-
bę chętnych, parafi a i szkoła są 
przygotowane. Dlatego wydru-
kowano już więcej zaproszeń 
i będą one rozdawane jeszcze do 
końca tego tygodnia, tj. do nie-
dzieli 5 lutego włącznie. Najle-
piej jeśli osoby zainteresowane 
przychodzić będą do zakrystii 
kościoła, ponieważ tam przecho-
wywane są zaproszenia. 

Przypomnijmy, bo pisali-
śmy już o tym przed tygodniem, 
że randka małżeńska rozpocz-
nie się w niedzielę, 12 lutego, 
o godz. 15.00, mszą św. w koście-
le przy ul. Jana Pawła II. W cza-

sie jej trwania odnowione zosta-
ną przyrzeczenia małżeńskie. Po 
niej pary przejdą do II LO przy 
ul. Ułańskiej, gdzie zaplanowana 
jest projekcja fi lmu „Fireproof” 
(Odnioodporny). Po fi lmie na te-
renie szkoły planowana jest nie-
spodzianka dla małżeństw, a tak-
że herbata, kawa i ciastka. Udział 
w randce jest bezpłatny.

Jak nam powiedział jeden 
z organizatorów przedsięwzię-
cia, ks. Jacek Zieliński, wśród 
osób, które zgłosiły się po zapro-
szenia, są małżeństwa ze stażem 
ok. 40-letnim, a także takie, któ-
rym on sam ślubu udzielał ok. pół 
roku temu. I o to właśnie chodzi-
ło organizatorom – żeby była to 
propozycja dla wszystkich zain-
teresowanych, bo zaproszenie na 
randkę małżeńską jest otwarte. 
Nie ma limitu wieku, ani ogra-
niczeń dotyczących wyłącznie 
mieszkańców parafi i Chrystusa 
Dobrego Pasterza. Wszyscy chęt-
ni będą mile widziani. 

Celem randki małżeńskiej 
jest stworzenie parom możliwo-
ści wspólnego spędzenia czasu, 
co zawsze dobrze robi małżeń-
stwu.  mwk

Osiedle Kostka | Zarząd zorganizował zabawę noworoczną 

Bawiła się prawie setka dzieci
Ponad dwugodzinną zabawę 
noworoczną, połączoną 
z poczęstunkiem i wizytą 
Mikołaja, zafundował 
dzieciom z dzielnicy zarząd 
osiedla Kostka w Łowiczu. 

Zabawa odbyła się w ostat-
nią sobotę, 28 stycznia, w ma-
łej sali na piętrze Ośrodka Sportu 
i Rekreacji przy ul. Jana Pawła II 
w Łowiczu. Tam też zawsze od-
bywają się np. coroczne zebrania 
z mieszkańcami. 

Frekwencja na zabawie cho-
inkowej była spora, w zabawie 
uczestniczyło ponad 90 dzieci, 
niektórym przez cały czas towa-
rzyszyli rodzice bądź dziadkowie, 
innych – tych starszych – rodzice 
tylko przyprowadzili i po zakoń-
czonej zabawie odebrali. Wraz 
z dziećmi z dzielnicy Kostka 
w kilku przypadkach przyszło 
na zabawę rodzeństwo, które nie 
mieszka w tej dzielnicy. Organiza-
torzy nie robili z tego problemu. 

Dzieci zabawiał wynajęty 
przez zarząd osiedla wodzirej 
Janek, on też – jednoosobowo 
– zapewnił oprawę muzyczną 
zabawy. Na miejscu można było 
się napić zdrowych soków – nie 

było napojów gazowanych, po-
silić się, a na koniec otrzymać 
paczkę ze słodkościami od Mi-
kołaja. W rolę Mikołaja wcieli-
ła się przewodnicząca zarządu 
osiedla Teresa Milczarek. – Nie 
było nikogo na tyle odważnego, 
więc padło na przewodniczącą... 
– żartowała w rozmowie z NŁ. 

Koszty organizacyjne zosta-
ły pokryte z funduszu zarzą-
du osiedla. Zabawa noworocz-
ną kosztowała około 3 tysiące 

złotych. Pieniądze na działal-
ność zarząd otrzymuje z Urzędu 
Miejskiego w Łowiczu. Każda 
z paczek dla dzieci kosztowała 
około 30 złotych. – Kiedyś były 
paczki o wartości kilkunastu zło-
tych i było to trochę za skrom-
nie. Myślę, że tym razem paczki 
były dużo lepsze – uważa szefo-
wa zarządu osiedla Teresa Mil-
czarek. Zapraszamy do obejrze-
nia galerii zdjęć na stronie www.
lowiczanin.info.  mak 

Bal dla dzieci z dzielnicy Kostka w łowiczu. 

Lata 70. Orkiestra dęta OsP sanniki podczas pochodu 1 Maja. 

Kapelmistrz dh Waldemar Kidźun z jubileuszową, pamiątkową tabliczką. Występ orkiestry podczas sobotniej uroczystości w remizie OsP sanniki. 
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Lata 30. Pierwszy okres w bogatej historii orkiestry. 
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Łowicka grupa „AleBabki” 
znów zaprezentowała 
swój spektakl „Syreny” 
– tym razem, 25 stycznia, 
na scenie żyrardowskiej resursy 
dla słuchaczek i słuchaczy 
żyrardowskiego Uniwersytetu 
Trzeciego Wieku. Głównym 
tematem spektaklu jest nasze 
wewnętrzne dobro, a nawiązuje 
on do baśni H. Ch. Andersena. 
Oprócz nich, na scenie pokazała 
się też skierniewicka grupa
„babki z rodzynkami” 
z komedią „Grunt to rodzinka”. 
Uczestnicy spotkania wysłuchali 
też dyrektor Centrum Kultury 
w żyrardowie izabelli Worony, 
która  wygłosiła wykład na temat 
teatru seniorów. tm
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Łowicz | Charytatywny koncert w Klubie Pracownia

Metalowa armia zagrała dla Kuby
W łowickim Klubie Pracownia zespoły Koios  
i Sickroom zagrały 27 stycznia w charytatywnym 
koncercie w ramach akcji „Armia Kuby”. Zebrane 
w czasie tego wydarzenia pieniądze – przeszło 
2.000 zł – zostaną w całości przeznaczone  
na leczenie 11-letniego Kuby Chrabańskiego  
z łowickich Bratkowic.

Główną organizatorką była Ka-
rolina Antoniak, a pomagała jej 
Agnieszka Kołaczek – obie panie 
już nie pierwszy raz podejmowały 
się w Łowiczu szlachetnych inicja-
tyw. – Pomysł, jak zawsze, wziął 
się z serca – mówiła nam Karoli-
na Antoniak. – Ostatnio nieco ci-
szej zrobiło się o Kubie, a przecież 
on ciągle potrzebuje naszej pomo-
cy. Tak się złożyło, że kiedy my-
ślałam o zrobieniu jakiejś akcji dla 
Kuby, nie miałam jeszcze spre-
cyzowanego pomysłu, odezwał 
się do mnie Robert Zaczkowski 
z Sickroom, który powiedział, że 
chłopaki chcieliby wspomóc jakąś 
charytatywną akcję. Później za-
prosili jeszcze drugi zaprzyjaźnio-
ny zespół, czyli Koios.

Wejściówką na koncert była ce-
giełka o wartości 15 zł, do której 

każdy zainteresowany dostawał 
najnowszą EP-kę zespołu „Księ-
ga samotnika”, z trzema kompo-
zycjami do słów legendarnego 
młodopolskiego poety Tadeusza 
Micińskiego. Koncert był okazją 
do promocji tej, wydanej na razie  
w liczbie 1000 egzemplarzy, płyty. 
Utwory z niej zostały wówczas po 
raz pierwszy wykonane przed pu-
blicznością.

– W naszym przypadku, jeste-
śmy tu z trzech powodów – mówi-
li nam Karolina Kucińska i Adam 
Knera, młodzi mieszkańcy Łowi-
cza. – Po pierwsze, chcemy po-
móc Kubie, po drugie posłuchać 
muzyki, bo lubimy metal, wresz-
cie, po trzecie, być może najważ-
niejsze, w końcu się zobaczyć, bo 
już dawno nie mieliśmy ku temu 
okazji.

– Jest to muzyka daleka od 
tego, w jakiej ja tkwię na co 
dzień, ale liczy się cel – mó-
wił nam Jarosław Więcek, zna-
ny jako DJ Vaco, który towarzy-
szył Karinie Polak, kwestującej 
do puszki. Karina była też pro-
jektantką plakatu promującego 
imprezę.

Nie tylko młodzież gości-
ła na koncercie. – To raczej nie 
jest muzyka dla naszego pokole-
nia, ale jesteśmy tu, żeby pomóc 
Kubie – mówiła nam pani Maria 
Kazimierczak z Bratkowic, która 
przyszła wraz z koleżanką, panią 
Teresą Teską. – Sama mam nie-
pełnosprawną córkę, więc wiem, 

jak bardzo liczy się każdy gest 
dobrej woli.

Pojawiła się też grupa nauczy-
cieli z Zespołu Szkół z Oddziałami 
Integracyjnymi w Łowiczu – szko-
ły, której uczniem jest Kuba.

Dodatkowo można było wspo-
móc chłopca wrzucając pienią-
dze do puszek, albo kupując wy-
stawione na sprzedaż przedmioty 
– wyroby rękodzieła przygotowa-
ne przez łowickie twórczynie lu-
dowe, albo pluszowe misie prze-
kazane przez firmę Sun-Day. Do 
kupienia pluszaków zachęca-
ło troje sympatycznych młodych 
wolontariuszy – Agata Kołaczek, 
Katarzyna Kalota i Max Anczar-

ski. Na nasze pytanie, dlaczego 
zaangażowali się w akcję, tylko 
wzruszali ramionami, mówiąc, 
że to przecież oczywiste...

– Mama od dziecka wpa-
jała mi, że trzeba pomagać  
innym i dzielić się, jeśli tylko 
można – dodała po chwili Aga-
ta Kołaczek. – Tym bardziej nie 
mogło mnie zabraknąć tutaj, kie-
dy jedne, co poświęcamy, to tro-
chę czasu.

Mocne granie  
w słusznej sprawie
Jako pierwszy na scenie poja-

wił się zespół Koios. Zagrali gło-
śno, ciężko i dynamicznie już od 

pierwszego kawałka. Ci, którzy 
przyszli bardziej dla akcji chary-
tatywnej, niż samego koncertu, 
mogli być w szoku, ale fani me-
talowych brzmień byli zachwy-
ceni. Skład grupy ukształtował się 
na początku 2013 roku, ale wszy-
scy jej członkowie mieli już wów-
czas muzyczne doświadczenie, 
zresztą nie tylko w metalu. Ze-
spół tworzą: Filip Pikulski – wo-
kal, Paweł Sitnicki – gitara, Ma-
rek Bereda – gitara, Jan Domański  
– bass i Michał Żardecki – perku-
sja. Większość składu jest z War-
szawy, a Filip Pikulski pochodzi  
z Łowicza. – Pochodzę stąd, tu się 
wychowałem, a w Pracowni 10 

Reportaż

Karina Polak i Jarosław „DJ Vaco” Więcek kwestują do puszki. 

Agnieszka Kołaczek i Karolina Antoniak – dobre serca są ich 
motorami do działania dla potrzebujących.

Piotr Stawicki podpisuje autografy dla fanów na nowych płytach sickroom. 

Filip Pikulski – łowiczanin w warszawskiej kapeli Koios. W Pracowni, z innym składem, zaczynał swoją koncertową karierę. 
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lat temu zagrałem swój pierwszy 
koncert, z innym zespołem – mó-
wił nam Filip Pikulski. – Nic więc 
w tym dziwnego, że koncerty tu-
taj zawsze mają dla mnie osobiste 
znaczenie. 

Pozostali muzycy dodali w roz-
mowie z nami, że często angażu-
ją się w akcje charytatywne. Nie-
dawno na przykład, wystawili na 
aukcję WOŚP egzemplarze swojej 
najnowszej płyty „Triangulate the 
triangle”.

Później na scenie zaprezen-
tował się Sickroom. Zespół na 
scenie obecny jest już od 2007 
i nieraz już grywał koncerty 
w Pracowni. W ostatnim cza-
sie wyraźnie zmienia brzmienie, 
chociaż wciąż jest ono ciężkie 
i agresywne, podobnie ekspery-
mentował w warstwie tekstów 
– przeszedł z angielskiego na pol-
ski, odwołując się też do klasyki. 
Grupa wystąpiła w składzie: Ka-
mil Słubik – wokal, Piotr Stawicki 
– gitara, Maciej „Jimi” Sadokier-
ski – gitara, Tomasz „Malowany” 
Malowaniec i Robert „Żaku” Za-
czkowski – perkusja.

Walka o życie 
i sprawność Kuby 
wciąż trwa
Kuba Chrabański urodził się 

6 sierpnia 2006 roku. W 2009 
roku, po wielu niepokojących ob-
jawach, zdiagnozowano u niego 
rozległego guza mózgu. Dzię-
ki terapii udało się tymczaso-
wo zmniejszyć i ustabilizować 
guza, ale od 2013 znów zaobser-
wowano jego znaczny rozrost. 
W kwietniu ubiegłego roku prof. 
Martin Schuhmann z kliniki 
w niemieckim Tübingen doszedł 
do wniosku, że guz w głowie 
Kuby ustabilizował się, od pew-
nego czasu nie rośnie. 

Niestety, po wielomiesięcz-
nym podawaniu chemii, organizm 
chłopca jest bardzo osłabiony. 
Z tego względu lekarze zwleka-
ją z podjęciem leczenia neurochi-
rurgicznego – ale może okazać się 
to konieczne, gdyby guz znów za-
czął się powiększać. 

Wciąż są zbierane pieniądze 
na bieżące leczenie, dawki che-
mii, dzięki którym guz nie się po-
większa, a także na turnusy reha-
bilitacyjne. Będą też potrzebne na 
kosztowną i długotrwałą kurację 
po operacji, jakiej Kuba zostanie 
poddany w Niemczech. Obecnie 
chłopiec dzielnie walczy o powrót 
do sprawności poprzez ciężką 
(i kosztowną) rehabilitację.

Wciąż aktywne jest też sub-
konto Kuby, prowadzone przez 
Fundację Pomocy Dzieciom 
„Ludzie serca” o numerze: 
1249000050000453026399793, 
na które można wpłacać dowol-
ne kwoty z dopiskiem: „Jakub 
Chrabański – darowizna na po-
moc i ochronę zdrowia”. Moż-
na również odpisać na ten cel 1% 
podatku, wpisując w rozliczeniu 
cel szczegółowy: „Jakub CHRA-
BAŃSKI – leczenie i rehabilita-
cja”, KRS 0000478010.

Podczas piątkowego koncertu 
w klubie Pracownia udało się ze-
brać 2.091,53 zł. tm

Wciąż są zbierane 
pieniądze na bieżące 
leczenie, dawki chemii, 
dzięki którym guz 
nie się powiększa, 
a także na turnusy 
rehabilitacyjne. 

Łowicz | Zakonnice z przedszkola – życie spełnione

Szczęśliwe dziewczyny w habitach
Dziś opowieść o ludziach nieco innych niż 
większość z nas. Tak samo cieszących się, czasem 
martwiących, wywodzących się z normalnych 
rodzin, przeżywających miłość – tyle że zakochanych 
w Jezusie. W Dniu Życia Konsekrowanego, 
przypadającym dokładnie dziś, 2 lutego, opowiadamy 
o siostrach pracujących w przedszkolu diecezjalnym 
przy ul. Seminaryjnej.

Są trzy, w jasnych, lekko beżo-
wych habitach, ze zgromadzenia 
Misjonarek Świętej Rodziny. Żad-
na nie rodziła się w Łowiczu, dwie 
– s. Elwira i s. Rita – pochodzą 
z samego Białegostoku, trzecia 
– s. Weronika – też z Podlasia,
 z okolic Brańska. We trzy pro-
wadzą przedszkole, w którym 
pracuje łącznie 20 osób, do któ-
rego chodzi kilkadziesiąt dzieci, 
mają kontakt z kilkuset rodzicami 
i dziadkami, więc tkwią mocno 
w społeczeństwie, znaj ą życie 
zwykłych ludzi – ale same wy-
brały inną drogę. W pewnym mo-
mencie swego życia odpowiedzia-
ły na wezwanie,  głęboko w sercu.

Weronika
W zakonie 17 lat. Właściwie 

od zawsze czuła pragnienie, by 
zostać siostrą zakonną. Nie miała 
wcześniej styczności z tym wła-
śnie zgromadzeniem, założonym 
przez łowiczankę, Bolesławę La-
ment, ale kiedyś wpadł jej w ręce 
egzemplarz „Rycerza Niepokala-
nej”, a w nim strona z adresami 
różnych zgromadzeń żeńskich. 
Pociągnęło ją to, że w swej nazwie 
zgromadzenie miało ujęty charak-
ter misyjny. 

Powołanie było mocne, co nie 
znaczy, że decyzja łatwa. Kilka 
dni przed datą, kiedy miała wstą-
pić do postulatu (najwcześniej-
szy, początkowy, mający pomóc 
rozeznać, etap życia zakonnego – 
przyp. red.) była druhną na czyimś 
weselu, potem, 1 września, miała 
wyruszyć – i gdy miała już wsia-
dać do autobusu – wycofała się. 
Bardzo szybko jednak odczuła, 
że zrobiła źle, że zostając zaprze-
czy temu, co czuje – i tydzień póź-
niej, 8 września, zameldowała się 
w klasztorze w Mławie. 

Pochodzi z parafi i p.w. Mat-
ki Bożej Nieustającej Pomocy – 

i podkreśla, że tej pomocy Maryi 
doświadczała i doświadcza nadal. 
Dodaje, że na pewno wielki udział 
w tym, że powołanie do takiego 
a nie innego życia zostało do niej 
skierowane, miała jej babcia, która 
była dla niej autorytetem – a była 
osobą głęboko wierzącą, żyjącą 
modlitwą. 

A rodzice? – Tata się nawet 
wzruszył, mama była zdziwiona 
– wspomina. – Kierowała mnie 
z początku w stronę jakiegoś 
zgromadzenia bezhabitowego, 
ale nie odwodziła. Czułam z ich 
strony wsparcie. Tata już nie żyje, 
a mama jest spokojna, że odkry-
łam swoje powołanie.

elwira
Dyrektorka przedszkola. Lat 

w zakonie…. – Hm… – uśmie-
cha się – bardzo dużo – mówi. 
Po chwili precyzuje, że 36, tyle 
że bardzo wcześnie zaczęła. Była 
z tych, które nie mogły się docze-
kać, by pójść do zakonu najwcze-
śniej jak to możliwe. Wtedy przyj-
mowano jeszcze dziewczęta po 
podstawówce, dziś już tak się nie 
robi – ale dla niej i to było za póź-
no, zgłosiła się do zakonu mając 
13 lat. Wspomina, że była uparta, 
rodzice znali ją z tej strony, prze-
żyli już to, że chciała zostać har-
cerką i została, że gdy chciała iść 
na zabawę w remizie ze starszym 
rodzeństwem – to postawiła na 
swoim i poszła. Więc nie opono-
wali, mówili jedynie, by się nie 
spieszyła, by trochę odczekała.

To samo powiedzieli jej w zako-
nie. Nie dawała za wygraną razem 
z dorosłymi, przed normalnym 
terminem, przyjęła sakrament 
bierzmowania, rozglądała się za 
możliwościami interwencji u sa-
mego papieża, by ją przyjęto 
wcześniej – w końcu jednak pra-
wie półtora roku musiała odcze-
kać. – Rodzice widzieli w moim 
upartym trwaniu przy postano-
wieniu palec Boży – wspomi-
na. Nie wstrzymywali jej więcej. 
Ostatecznie trafi ła do postulatu 
w wieku 15 lat. 

Co ją tak gnało do zakonu? 
Myślała o różnych zawodach: 
chciała być fryzjerką, nauczyciel-
ką (– Ciągle kredą po meblach 
w domu pisałam…), prezenterką 
telewizyjną jak Krystyna Loska… 
– Tyle pragnień, zawsze takich, 
by robić coś dobrego, ważnego 
dla ludzi – mówi. Ale szybko do-
strzegła „to coś” w zakonnicach: 
zachwyciła się postawą sióstr 
w relacji do Boga i do drugiego 
człowieka. – Zwróciłam uwagę, 
że były szczęśliwe – wspomina. 

I ona też miała babcię, poboż-
ną kobietę, która każdemu wnuko-
wi i dalszym krewnym z młode-
go pokolenia życzyła, by zostało 
księdzem lub zakonnicą. – Z przy-
mrużeniem oka to odbierałam – 
wspomina – ale tym życzeniom 
towarzyszyła prawdziwa, gorliwa 
modlitwa o powołanie. Modlitwa 
była skuteczna: w rodzinie jest te-
raz i ksiądz, i zakonnik, i ona– za-
konnica. 

rita
W zakonie zaczyna szósty rok, 

jest w tzw. junioracie, czyli jeszcze 
przed ślubami wieczystymi. Szu-
kała swej drogi w życiu, ale aku-
rat o takim powołaniu – do życia 
zakonnego – z początku nie my-
ślała, choć miała w dzieciństwie 
i młodości do czynienia z dwiema 
dobrymi siostrami. Pierwsza, s. 
Krystyna, przygotowywała ją do 
I Komunii Św., druga, s.Tomira, 

w liceum organizowała dla dziew-
cząt rekolekcje. Rita lubiła te wy-
jazdy, lubiła też pielgrzymki. 

Na jednych wyjazdowych reko-
lekcjach, gdy mówiono o różne-
go rodzaju bożych powołaniach,  
kierowanych do człowieka, po 
raz pierwszy zadała sobie pytanie 
o powołanie zakonne. Nosiła to
 w sercu pół roku, na kolejnych re-
kolekcjach – zresztą połączonych 
z pieszą pielgrzymką na Litwie, 
po raz pierwszy zwierzyła się kil-
ku koleżankom, że o tym myśli. 
Wtedy, w Ostrej Bramie, powie-
działa Jezusowi, że jeśli On chce 
dla niej tej drogi, to ona na nią wej-
dzie, choć robiła zastrzeżenie, że 
to ma być Jego wola, że jeśli On 
zechce inaczej, to ona się nie po-
gniewa…

To było w klasie maturalnej, 
wszystko działo się szybko. Zimą, 
na kolejnych rekolekcjach, odkry-
ła, że teraz to już i ona sama tego 
po prostu chce – i chce już, od 
razu. Za kilka miesięcy była już 
w postulacie w Komorowie. 

Jej tata, z którym często chodzi-
ła na spacery, wiedział o jej prze-
myśleniach już rok wcześniej. 
Powiedział wtedy: – To Twoja de-
cyzja, nie mówię ani tak, ani nie, 
ale jak się zdecydujesz, to będzie-
my Cię wspierać. Więc gdy się 
zdecydowała, nie był zaskoczo-
ny. Mamie było trudniej, dowie-
działa się o jej wyborze tuż przed 
zgłoszeniem się do postulatu, była 
zaszokowana, z początku było jej 
trudno, teraz już akceptuje jej dro-
gę.

Wolność
Wybierały w wolności, szły za 

pragnieniem serca, za najgłęb-
szym jego poruszeniem. Czy te-
raz, związane ślubami, w tym ślu-
bem posłuszeństwa, nie straciły tej 
wolności? Odpowiedzi na pytania 
tylko potwierdzają to, co widać, 
co wyrażają twarze. Człowieka 
szczęśliwego poznaje się na odle-
głość. – Wiedziałam, że chcę być 
między siostrami, bo widziałam, 
że są szczęśliwe, że łączą kontem-
plację z pracą – mówi s. Elwira. 

Praca jest różna, blisko 300 
sióstr zgromadzenia w Polsce 
i kilku innych krajach pracuje 
w przedszkolach i szkołach 
z dziećmi i młodzieżą, w szpita-
lach, domach i hospicjum , w kil-
ku krajach Afryki bezpośrednio 
w ewangelizacji i w służbie ubo-
gim. Decyzje o tym, która siostra 
czym się będzie zajmować, nie 

są arbitralne. Brane są pod uwa-
gę predyspozycje każdej z nich, 
jej chęci, potrzeby zgromadzenia. 
– To jest takie jakby powołanie 
w powołaniu – mówi s. Elwi-
ra. – Nie skazuje się u nas ludzi, 
w wolności podejmujemy decy-
zje, „Proszę się przyjrzeć” – sły-
szymy. Rzeczy, które się robi bez 
powołania, nie dają radości.

A one są radosne.

odkryte 
szczęście
S. Weronika spotkała kil-

ka lat temu na chodniku młodą 
kobietę prowadzącą swe dzieci 
w wieku szkolnym. Znały się nie-
co z widzenia. – Zapytała mnie, 
czy jestem szczęśliwa w zakonie. 
Rozmawiałyśmy i doszłyśmy do 
zgodnej konkluzji, że trzeba od-
kryć swoje powołanie, takie ja-
kie Bóg daje – i być potem jemu 
wiernym. Jedna jest szczęśliwa 
jako siostra zakonna, druga jako 
matka – i chyba odwrotnie nie by-
łoby dobrze.

S. Elwira przytacza inną histo-
rię. Kiedyś do jej mamy podeszła 
sąsiadka, kobieta jej życzliwa, też 
wierząca, i chcąc może okazać 
troskę, powiedziała, nawiązując 
do jej odejścia z domu do zako-
nu, że Jagoda – a takie było cywil-
ne imię s. Elwiry – teraz „tak jak-
by umarła”. – Mama odparła jej, 
że to było najgorsze porównanie, 
jakiego mogła użyć, powiedziała, 
że ja jestem im teraz bliższa, niż 
kiedykolwiek przedtem. Oni są 
szczęśliwi, że ja jestem szczęśli-
wa – mówi.

Jest szczęśliwa, bo może być  
przed Panem. Stara się zachować 
równowagę między pracą, która 
nawet w zakonie może pochłonąć, 
a życiem modlitwą. Jest szczęśli-
wa, bo dała się pociągnąć Jego mi-
łości. Choć każda miłość kosztuje. 
– Jesteśmy szczęśliwe, co nie zna-
czy, że nie ma łez, wyklęczonych 
kolan, znaków zapytania – za-
strzega. – Ale żyje się z Panem Je-
zusem, żyje się wsparciem wspól-
noty, która jest jak rodzina.

Gdzie jest ich Ukochany, za 
którym poszły? Gdzie Go od-
najdują w chwilach, gdy praca 
nie daje czasu na kontemplację? 
W dzieciach z przedszkola, któ-
rym niosą opiekę? Odpowiedź 
nie wymaga od siostry Elwiry ani 
chwili namysłu. – Jezusa chcemy 
widzieć i w dzieciach, i w ich ro-
dzicach, i w pracownikach przed-
szkola – mówi. 

WoJCieCH 
WAliGórsKi

wojciech.waligorski@lowiczanin.info

Godzina 16.30, w sali już niewiele dzieci. Obok sióstr dwie świeckie wychowawczynie: od lewej Ewelina 
Mamcarz, w głębi stoi Ewa Kosiorek.

To jest chyba najmniejszy gabinet dyrektorski w placówce oświatowej w Łowiczu. 
Od lewej: s. Weronika, dyrektor s. Elwira i s. rita.
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Nieborów 
Bombki, szopki 
i stroiki

Tuż przed przerwą feryjną 
Gminny Ośrodek Kultury w Nie-
borowie rozstrzygnął i wręczył na-
grody w konkursie pt. Kolorowo 
i świątecznie”, w którym udział 
wzięli młodzi mieszkańcy gminy. 

W konkursie wzięło udział 91 
prac z siedmiu szkół i dwóch filii 
Ośrodka Kultury. Uczestnicy mie-
li zadnie wykonać szopki, koloro-
we bombki oraz stroiki świąteczne.  
W kategorii bombki pierwsze 
miejsca zajęli: w grupie kl. „0”  
i kl. I-III: Paulina Podrażka z kl. 
„0” z SP w Mysłakowie, w grupie 
kl. IV-VI Wiktoria Morawska z kl. 
IV z SP w Dzierzgówku, w gru-
pie Gimnazjum Karolina Pęszko  
z Gimnazjum w Dzierzgówku, 

W kategorii szopki w grupie kl. 
„0” i kl. I-III: Gabriela Podrażka  
z kl. „0”z SP w Mysłakowie,  
w grupie kl. IV-VI Szymon Ko-
łyszko z kl. IV, reprezentujący filię 
GOK w Bobrownikach, w grupie 
gimnazjów Jakub Kędziora z kl. III 
z Gimnazjum w Dzierzgówku.

Kategoria stroiki w grupie kl. 
„0” i kl. I-III: Amelia Wnuk z kl. 
„0”z SP w Bełchowie, w grupie 
kl. IV-VI: Kacper Osadowski z kl. 
IV w SP w Mysłakowie, w grupie 
gimnazjów Martyna Stefańska z kl. 
II z Gimnazjum w Dzierzgówku.

Laureaci otrzymali dyplo-
my oraz nagrody rzeczowe, pra-
ce konkursowe można oglądać  
w GOK.  tb

Łowicz | 18. Och! film festiwal

Mocne otwarcie, jeszcze wiele przed nami
Rozpoczęło się trwające 
blisko miesiąc święto kina, 
a także muzyki, jakim co 
roku jest w Łowiczu Och! 
Film Festiwal. Imprezę 
otworzył 28 stycznia 
koncert zespołu Raz Dwa 
Trzy, a dzień później 
widzowie kina Fenix  
po raz pierwszy obejrzeli 
„Powidoki”.

Fani Raz Dwa Trzy z pewno-
ścią nie wyszli z sobotniego kon-
certu rozczarowani. Zespół jest 
obecny na scenie od 1990 roku. 
W zasadzie nie trzeba go specjal-
nie przedstawiać, bo choć wyko-
nuje muzykę spokojną, liryczną, 
a momentami eksperymentalną, 
popularności może mu pozazdro-
ścić niejedna formacja popowa. 
Świadczy też o tym tempo, w ja-
kim – jeszcze w grudniu – roze-
szły się bilety na występ otwie-
rający festiwal, podczas którego 
zajęte były wszystkie krzesełka 
kina Fenix.

 Grupa wystąpiła w stałym 
składzie: Adam Nowak (gitara, 
wokal), Grzegorz Szwałek (pia-
nino elektryczne, akordeon), 
Jacek Olejarz (perkusja), Jaro-
sław Treliński (gitara elektrycz-

na, akustyczna), Mirosław Ko-
walik (gitara basowa, kontrabas) 
i Tadeusz Kulas (trąbka). Przez 
dwie godziny grali repertuar, 
którego trzon stanowiły najbar-
dziej znane piosenki grupy. Au-
torem większości tekstów jest li-
der Adam Nowak, ale są wśród 
nich też teksty klasyków polskiej 
poezji i piosenki. 

ostatni film  
Andrzeja Wajdy
Każdy film Andrzeja Wajdy był 

dla polskiego kina wydarzeniem,  
a sam fakt, że „Powidoki” są ostat-
nim z nich, wystarczył do ogłosze-
nia go pozycją obowiązkową dla ki-
nomanów. Nic więc dziwnego, że 
i zainteresowanie w Łowiczu jest 
bardzo duże. Początkowo plano-

wano dwa seanse, 29 i 30 stycznia, 
ale byłoby to za mało. Dlatego film 
można było jeszcze oglądać, poza 
programem festiwalu, 31 stycznia  
i 1 lutego, a będzie można jeszcze 
3 i 4 lutego.

Warto było przyjść na film 30 
stycznia, bo poprzedziło go wtedy 
krótkie wprowadzenie Andrzeja 
Biernackiego. Łowicki artysta i ko-

lekcjoner sztuki, właściciel Galerii 
Browarna, w skrócie omówił bio-
grafię Władysława Strzemińskiego 
(główny bohater filmu, grany przez 
Bogusława Lindę), wspomniał 
też o jego znaczeniu dla świato-
wej sztuki i rozległych kontaktach  
z najściślejszą czołówką XX-
-wiecznych artystów. Było to cen-
ne, ponieważ film Wajdy w zasa-
dzie nie jest biografią – opowiada 
tylko o czterech ostatnich latach 
życia artysty, przypadających na 
czasy stalinizmu – to właśnie zma-
gania z totalitarną władzą uwypu-
klone są w filmie najbardziej. 

Andrzej Biernacki przypo-
mniał te zdecydowanie lepsze dla 
Strzemińskiego czasy, w tym naj-
bardziej twórczy okres, spędzony 
wraz z małżonką Katarzyną Kobro  
w Koluszkach (lata 1928-1931). 
Prelegent podkreślił też, że Strze-
miński przeszedł do historii jako 
jedyny polski artysta, któremu 
przypisuje się stworzenie nowego 
kierunku w sztuce – unizmu.

Z nami też dwa seanse „Aż do 
piekła” Davida Mackenziego, bę-
dącego zgrabnym połączeniem 
kryminału z dramatem społecz-
nym. Więcej jednak przed nami 
– w ramach festiwalu zostanie za-
prezentowane jeszcze 16 filmów 
(wiele z nich po dwa seanse)  
i trzy koncerty. Festiwal potrwa 
do 26 lutego.   tm

Gmina Kocierzew Płd. | Nagrody zostały rozdane 

Aż 70 aniołów wpłynęło na konkurs
Sukcesem zakończyła się 
pierwsza edycja konkursu 
plastycznego  
„Z aniołem w roli głównej”, 
organizowanego przez 
Gminną Bibliotekę 
Publiczną w Kocierzewie 
Płd. 30 stycznia  
nagrodzono laureatów. 

Jak powiedziała dyrektor GBP 
Hanna Samek, do konkursu wpły-
nęło 70 prac, spośród których 
przyznano nagrody w trzech ka-

tegoriach wiekowych: szkoła pod-
stawowa, gimnazja i dorośli. Jak 
podkreśliła dyrektor, z powodu 
wysokiego poziomu zgłaszanych 
prac jury zdecydowało o nie przy-
znawaniu miejsc, a równorzędnych 
nagród.

Prac wykonanych przez osoby 
dorosłe wpłynęło do konkursu 7, 
a wszystkie zostały nagrodzone. 
Należały one do Genowefy Mada-
nowskiej z Osieka, Justyny Durmaj 
z Kocierzewa Płd., Jadwigi Wró-
bel z Wicia, Elżbiety Urbańskiej  
z Różyc (Stara Wieś), Agnieszki 

Sitkiewicz z Kocierzewa Płd., Mar-
ty Grzesiak z Gągolina Płd. i Stefa-
nii Borkowskiej z Boczek.

Anioł zgłoszony do konkursu 
przez Agnieszkę Sitkiewicz został 
wykonany metodą utwardzania 
tkaniny. Polega ona na tym, że na 
materiał leje się specjalny roztwór 
utwardzający, po czym formuje się 
pożądany kształt. Na zakończenie 
całość maluje się lakierem, by za-
chować nadaną formę. Na zakoń-
czenie autorka doczepiła swoje-
mu aniołowi złote włosy i skrzydła  
z koronki. Jak powiedziała nam 

pani Agnieszka, wykonuje ona 
ozdoby także innymi technikami, 
a większość z nich trafia jako upo-
minki do znajomych i rodziny. 

– Cieszę się, że wzięły panie 
udział w zabawie. Obserwując 
zdjęcia dzieł, które zamieszczacie 
w internecie, wiem, że jesteście 
bardzo uzdolnione – doceniła wójt 
Agnieszka Wojda, która uczestni-
czyła w nagradzaniu najlepszych 
prac. 

W kategorii gimnazjalnej nagro-
dy przyznano dla Patrycji Tomasz-
kiewicz i Justyny Modelewskiej  
z Gimnazjum w Łaguszewie oraz 
Izabeli Pawliny i Patrycji Siekier-
skiej z Gimnazjum w Kocierzewie 
Płd. str. 24

Adam Nowak – lider raz dwa Trzy, autor większości tekstów. 
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Wystawę prac, w której znajduje się 70 aniołów, wykonanych różnymi 
technikami, można oglądać w sali biblioteki do końca tygodnia.
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Łowicz-Warszawa | Odcinek zostanie wyemitowany w Wielkanoc 

Zespoły i twórcy ludowi 
na planie „Ziarna”
Dziecięco-młodzieżowy 
zespół „Koderki”  
i śpiewaczy „Ksinzoki”  
oraz delegacja twórców 
ludowych uczestniczyli 
26 stycznia w siedzibie 
Telewizji Polskiej  
w nagraniach wielkanocnego 
odcinka programu „Ziarno”.

Odcinek został poświęcony ło-
wickim tradycjom obchodzenia 
świąt Wielkiejnocy. Delegacja z 
Łowicza pojechała na nagrania 
dzięki zaproszeniu, jakie TVP 
skierowała za pośrednictwem 
Urzędu Miejskiego. Plan zdję-
ciowy trwał od godziny 11.30 

do 17.00, ale, jak powiedział 
nam Michał Zalewski, kierow-
nik miejskiego Biura ds. Kultury, 
Sportu, Turystyki i Organizacji 
Pozarządowych, ekipa progra-
mowa pochwaliła wszystkich za 
dyscyplinę i zapowiedziała, że 
w przyszłości chcieliby nakręcić 
odcinek wyjazdowy w Łowiczu. 

Na potrzeby programu wielka-
nocnego najmłodsza sekcja „Ko-
derek” zaprezentowała obrzędy 
chodzenia z kogutkiem i gaikiem 
w Lany Poniedziałek, wycinan-
karka Wiesława Wojda pokaza-
ła ozdoby świąteczne, a wśród 
nich kodry (jeden z trzech typów 
wycinanki łowickiej), świąteczne 
kartki pocztowe, palmy i pisanki 
wykonane metodą wyklejania. 

Urszula Okraska opowiedziała  
o tradycjach kulinarnych naszego 
regionu, a mówiąc o nich przypo-
mniała, że szynka jajeczna wy-
wodzi się właśnie z Łowicza. 

Poetka ludowa Joanna Boli-
mowska gawędziła zaś o obrzę-
dach i zwyczajach związanych ze 
Świętami Wielkanocnymi, jakie 
występowały na łowickiej wsi. 

Program zostanie po raz 
pierwszy wyemitowany w Wiel-
kanoc, zaś potem będzie można 
oglądać powtórki w TVP Polo-
nia i TVP ABC. Będzie to oka-
zja, by sprawdzić, jak delegacja  
z Łowicza poradziła sobie na 
planie, a przy okazji dowiedzieć 
się więcej o tradycjach wielka-
nocnych naszego regionu.  aa 

Łowicz 
Podziel się 
wspomnieniami

Konkurs literacki „Za moich 
czasów...” ogłosiła Miejska Biblio-
teka im. A.K. Cebrowskiego w Ło-
wiczu. Kieruje go do wszystkich, 
którzy zechcą podzielić się wspo-
mnieniami rodzinnymi zasłysza-
nymi od rodziców, dziadków czy 
krewnych. Czasu na rodzinne roz-
mowy – zebranie i napisanie wspo-
mnień – wcale nie jest tak dużo jak-
by się wydawało. Termin składania 
prac mija 17 marca. 

Konkurs jest formą włączenia 
się łowickiej biblioteki do ogólno-
polskiego projektu „Marsz dla ży-
cia i rodziny”. – Chodzi nam mię-
dzy innymi o utrwalanie więzi 
rodzinnych, przy okazji rozwijanie 
wyobraźni oraz umiejętności wy-
powiedzi artystycznej – dowiedzie-
liśmy się w bibliotece

Formuła konkursu jest szeroka, 
można zgłosić dowolną formę li-
teracką – może być to wiersz, opo-
wiadanie, reportaż, esej itp., ale  
o objętości maksymalnie do 2 stron 
A4. Autor może zgłosić do oceny 
jedną pracę, której jest wyłącznym 
twórcą. 

Prace będą oceniane w trzech 
kategoriach wiekowych. Laure-
aci konkursu otrzymają nagrody,  
a ich utwory zostaną opubliko-
wane w wydawnictwie pokon-
kursowym. Ogłoszenie wyników 
i wręczenie nagród odbędzie się 
podczas tegorocznego „Marszu dla 
życia i rodziny”.  mak 

Łowicz | Gimnazjum nr 2

W świecie książek o Harrym Potterze
14 uczniów wzięło 
udział w kolejnym 
konkursie czytelniczym 
zorganizowanym  
w Gimnazjum nr 2  
w Łowiczu. Tym razem 
temat konkursu brzmiał 
„W świecie książek  
o Harrym Potterze”.

Pytania konkursowe – a było 
ich 127 – dotyczyły serii 7 książek 
o słynnym czarodzieju oraz nie-
dawno wydanego tytułu „Harry 
Potter i przeklęte dziecko”.

Jak nam powiedziała organi-
zatorka konkursu, bibliotekarka 
Ewa Więcek, uczniowie sami za-
proponowali tematykę konkur-
su. Ona sama przygotowała pyta-
nia otwarte i zamknięte o różnym 
stopniu trudności. – Myślę, że 
konkurs był prosty dla tych, któ-
rzy dokładnie przeczytali książ-
ki – powiedziała nam tytułem 
podsumowania. Zdania uczniów  
na temat trudności konkursu były 
podzielone. Zwycięzcy ocenili, że 
pytania nie były trudne, choć nie-
które wymagały chwili zastano-
wienia. 

Dlaczego Harry Potter? – Za-
pewne dlatego, że książki o jego 

przygodach skradły serca wie-
lu osobom – powiedziała jedna 
z uczestniczek konkursu, Maria 
Dębska. Konkurs został przepro-
wadzony 21 grudnia, rozstrzy-
gnięty – 13 stycznia. Każdy 
uczestnik otrzymał, poza dyplo-
mem, drobne nagrody (brelocz-
ki, zakładki do książek, słodycze),  
a laureaci także wybraną przez 
siebie książkę. 

Miejsce I zajął Maciej Tomasz-
kiewicz z klasy III B, który zdo-
był 125,5 pkt. na 127 możliwych. 
Miejsce II zajęła Julia Odolczyk 
z klasy II E z wynikiem 125 pkt. 
Miejsce III ex aequo zajęły Zuzan-
na Siewierska z I C i Maria Dęb-
ska z II D, które zdobyły po 122 
pkt. Młodzież, pytana o zaintere-
sowanie książkami o Harrym Pot-
terze, mówi, że nadal istnieje, choć 

nie jest bardzo duże. Osoby, któ-
re przeczytały całą serię, można w 
danej klasie policzyć na palcach 
jednej ręki. Ale są też prawdziwi 
pasjonaci, którzy szukają dodatko-
wych informacji o bohaterach serii  
i Szkole Magii i Czarodziejstwa w 
Hogwarcie. 

Zwycięzca Maciej Tomaszkie-
wicz przyznał, że całą serię czy-
tał wiele razy, ale przed konkur-

sem jeszcze raz po nią sięgnął, 
żeby sobie przypomnieć. Nato-
miast Marysia Dębska przez sa-
mym konkursem książek nie czy-
tała ponownie, ale praktycznie co 
roku w wakacje sięga po Harrego 
Pottera. Z kolei Zuzanna Siewier-
ska czytała całą serię dwa razy – 
w 2014 i 2015 roku, ale z zaintere-
sowaniem szuka i czyta biografie 
bohaterów i ciekawostki. 

Jak nam powiedziała Ewa Wię-
cek, wszyscy uczniowie, któ-
rzy zmierzyli się z testem, po raz 
pierwszy wzięli udział w kon-
kursie czytelniczym w szkole.  
Spośród laureatów Marysia zade-
klarowała, że w przyszłym roku 
zamierza również wystartować. 
Ale co będzie tematem przewod-
nim – to bibliotekarka dopiero 
ustali z uczniami.  mwk  

Wszyscy uczestnicy konkursu czytelniczego chwilę po rozwiązaniu testu składającego się ze 127 pytań. 

W siedzibie Telewizji Polskiej: od lewej Anna staniszewska, Kazimierz Odolczyk, joanna bolimowska, Michał 
Zalewski, Urszula Okraska i i prowadzący program „Ziarno” ks. dr Mariusz Karbowski.

Marysia dębska przez 
samym konkursem 
książek nie czytała 
ponownie, ale 
praktycznie co roku 
w wakacje sięga po 
Harrego Pottera.
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Gm. Kocierzew Płd. | Nagrody rozdane 

Aż 70 aniołów  
wpłynęło na konkurs

dokończenie ze str. 22
Dla uczniów szkół podstawo-

wych przyznano nagrody z po-
działem na podkategorie: rysunek 
i forma przestrzenna. W tej pierw-
szej trafiły one do Julii Durmaj, 
Mileny Zakościelnej, Aleksandry 
Siejki, Małgorzaty Brzozowskiej  
i Anieli Miazek – uczennic ZSP  
w Kocierzewie Płd., a także Na-
talii Jabłońskiej i Jakuba Jabłoń-
skiego ze Szkoły Podstawowej  w 
Gągolinie Płd. oraz Amelii Fritz-
kowskiej ze Szkoły Podstawowej 
w Łaguszewie.

Aleksandra Siejka i Małgorza-
ta Brzozowska wykonały swoje 
anioły z masy solnej. Jak powie-
działy, technikę tę poznały na lek-
cji w szkole, jednak prace wyko-
nały już w domu.

Za przestrzenne anioły nagro-
dzono aż 10 osób. Wśród nich 
znaleźli się uczniowie Szkoły 

Podstawowej w Gągolinie Płd. – 
Kacper Kaniewski, Oliwier Bar-
tłosiewicz, Natalia Bartłoszewska, 
Amelia Kaniewska, Magdalena 
Słoma, Paweł Płacheta, Oliwia 
Jędrzejuk i Aleksandra Gładka,  
a także Kinga Łopata z ZSP  
w Kocierzewie Płd. i Katarzyna 
Nowak z SP w Łaguszewie.

Jak powiedziała Hanna Samek, 
biblioteka zdecydowała się, żeby 
motywem przewodnim konkur-
su był motyw aniołów, z uwagi na 
oryginalność tematu i różnorod-
ność metod, jakimi można wyko-
nać konkursowe prace. Cel został 
osiągnięty, gdyż powstawały róż-
norodne anioły: od wykonanych  
z masy solnej, aż po formy wikli-
nowe. Wystawę prac konkurso-
wych można oglądać w sali przy 
bibliotece do końca tygodnia. Ko-
lejny konkurs będzie ogłoszony w 
okresie wielkanocnym.  aa 

rEKlAMA

Zajęcia i warsztaty w Łodzi na dobre pobudziły kreatywność uczestników. 

Łowicz, Łódź | ferie z teatrem

To nie była zwykła wycieczka do teatru
Nie trzeba wyjeżdżać 
daleko, aby przeżyć udane 
i zarazem rozwijające 
ferie. Potwierdzeniem 
tej tezy może być 
czterodniowy wyjazd 
do Łodzi grupy dzieci 
realizujących projekt 
„Ferie z teatrem”.

Zorganizowała je nieodpłatnie 
łowicka firma Eltom. Kierowni-
kiem była Magdalena Kłosińska, 
a opiekunem grupy Marzena Ko-
towicz. Wzięło w nich udział 11 
dzieci z klas II-IV różnych łowic-
kich podstawówek. – Nie trzeba 
mieć zarejestrowanego biura po-
dróży, żeby zorganizować cie-
kawy wyjazd na ferie – mówiła 
nam Magdalena Kłosińska. – Bra-
ły w nim udział dzieci, z który-

mi współpracuję na różnych zaję-
ciach.

Uczestnicy obejrzeli dwa sean-
se w Teatrze „Pinokio” – pierw-
szego dnia „Maszynę do opo-
wiadania bajek” i trzeciego dnia 
„Ronję”. Samo oglądanie to jed-
nak nie wszystko – było inspiracją 
dla pracy warsztatowej. Uczestni-
cy wzięli udział w zajęciach na te-
mat kostiumu teatralnego i warsz-
tatach z twórczego opowiadania. 
Zajęcia odbywały się w scenogra-
fii, w której uczestnicy wcześniej 
oglądali spektakl. By jeszcze bar-
dziej poczuć niezwykłego ducha 
teatru, odwiedzili też jego niedo-
stępne dla widowni pomieszcze-
nia. 

Na podstawie wymyślonych 
przez siebie historii stworzyli też 
film animowany metodą anima-
cji poklatkowej. Przekonali się, że 

to zajęcie inspirujące, ale też nie-
zwykle pracochłonne – stworze-
nie 7 sekundowego filmiku zajęło 
im dwie godziny.

Wyjazd był też okazją do zwie-
dzania Łodzi i poznawania jej 
charakterystycznej architektury,  
w tym także Muzeum Miasta Ło-
dzi. Nie zabrakło tez czasu na re-
kreację w aquaparku czy na lodo-
wisku – dla dwójki uczestników 
była to w ogóle pierwsze w życiu 
przygoda z łyżwami.

Magdalena Kłosińska zwra-
ca uwagę, że edukacja teatralna 
ma wielki potencjał w rozwijaniu 
kreatywności i twórczego myśle-
nia. – Ważna była też współpra-
ca, przebywanie ze sobą i wspól-
ne jedzenie posiłków – dodaje. 
– To pomogło w tym bardzo krót-
kim czasie jeszcze zacieśnić więzi  
w całej grupie.     tm

Łowicz | Warsztaty w muzeum

Kreatywne zajęcia w ferie i na Walentynki
W Muzeum w Łowiczu 
wciąż nie brak pomysłów 
na propozycje kreatywnego 
spędzania wolnego czasu. 
Najbliższe planowane 
warsztaty odbędą się 
12 lutego, a związane będą 
z dniem św. Walentego.

22 stycznia uczestnicy rodzin-
nych warsztatów „Ale gratka! 
Pocztówka dla Babci i Dziadka” 
wykonali dla seniorów pocztówki, 
inspirowane kartami z początków 
ubiegłego stulecia. 

Już tydzień później, 29 stycz-
nia, na pożegnanie ferii zorgani-
zowano zajęcia „Księżacki kolaż 
tęcza barw w stroju łowickim”. 
Po obejrzeniu muzealnej kolekcji 
uczestnicy, wykorzystując różno-
rodne materiały plastyczne, stwo-
rzyli techniką kolażu prace w ko-
lorystyce charakterystycznej dla 
łowickich strojów ludowych.

Kolejna propozycja warsztato-
wa związana jest ze zbliżającym 
się świętem zakochanych. 12 lu-
tego, na dwa dni przed Walentyn-
kami. Na nich uczestnicy stworzą 
kartę w oparciu o odbitkę linoryt-
niczą. Kartki te oczywiście bę-
dzie można dwa dni później wrę-

czyć ukochanej osobie. Zajęcia te, 
przeznaczone dla dzieci powyżej 
szóstego roku życia, odbędą się  
w dwóch grupach – o godzinie 
11 i 13. Zapisywać można się po-
przez Muzeum w Łowiczu (tel. 46 
837 39 28 wew. 36). Koszt uczest-
nictwa to 6 zł od osoby.     tm

Stachlew 
Przedłużenie 
świąt

29 stycznia podczas niedziel-
nej mszy świętej w kościele pw. 
NMP Jasnogórskiej w Stachle-
wie wierni mogli posłuchać śpie-
wu chóru „Lutnia”, działającego 
przy parafii katedralnej w Łowi-
czu wraz z akompaniamentem 
Jerzego Filipowicza.

Chór stworzył oprawę muzycz-
ną sumy. Wykonał pięć utworów, 
które jeszcze przedłużyły na-
strój niedawno obchodzonych 
świąt Bożego Narodzenia. Były 
to: „Pastorałka łowicka”, „Po-
śpieszcie już wszyscy”, ,,Wielka, 
Boska moc”, ,,Zaśnij dziecino”  
i ,,W noc mroźną”. 

Chór wystąpił w Stachlewie 
na zaproszenie proboszcza ks. 
Andrzeja Kłoszewskiego. Był to 
jego drugi występ w tym koście-
le, a w ogóle dziewiąty poza wła-
sną parafią. Parafianie ze Stachle-
wa wynagrodzili koncert owacją.   
 oprac.   tm

„Księżacki kolaż” – warsztaty z 29 stycznia. 
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Łowicz | spotkanie z burmistrzem o skutkach reformy oświaty

Nie na wszystkie pytania
znane są odpowiedzi
Burmistrz Łowicza Krzysztof Kaliński oraz dyrektor Delegatury Łódzkiego Kuratorium Oświaty 
w Skierniewicach Irena Lesiak odpowiadali na pytania nauczycieli i rodziców uczniów
Gimnazjum nr 2 im. Jana Wegnera dotyczące reformy oświaty. Spotkanie zostało zorganizowane
z inicjatywy szkoły i w jej murach we wtorek, 31 stycznia. 

Na wstępie burmistrz przedsta-
wił dane liczbowe dotyczące szkół 
w mieście. Mówił, że w szkołach 
podstawowych i gimnazjach uczy 
się łącznie około 2.200 uczniów, 
ale trzeba założyć, że jeden rocz-
nik mniej oznaczać będzie o 300 
mniej uczniów. I pamiętać trzeba 
o tym, że choć klasy miały liczyć 
po 26 uczniów, to średnia ich licz-
ba to 20,76. Ponieważ subwencja 
na 1 ucznia wynosi 5.300 zł, to 
mniejsza liczba uczniów będzie 
skutkowała mniejszą o ok. 1,6 mln 
zł subwencją na ten cel.

Podkreślał też, że mierząc się 
z reformą, miasto musi wziąć pod 
uwagę przede wszystkim dobro 
dzieci, w drugiej kolejności dobro 
rodziców, następnie – troskę o na-
uczycieli, sytuację demografi cz-
ną i stronę fi nansową – która choć 
wymieniona w ostatniej kolejno-
ści, jest pokaźnym wydatkiem 
w skali miasta. W 2016 roku szko-
ły miejskie kosztowały ponad 38 
mln zł, przy subwencji oświato-
wej ok. 18 mln zł. Miasto dołoży-
ło więc do utrzymania szkół około 
20 mln zł. – Na szczęście pozy-
skujemy dużo zewnętrznych środ-
ków na infrastrukturę, to możemy 
sobie pozwolić na to, aby wyda-
wać na oświatę i inne sprawy spo-
łeczne, również przedszkola. 

„Dwójkę” wchłonie 
„Dwójka”
Następnie przedstawił wy-

pracowaną już koncepcję zmian 
w oświacie, która zostanie przed-

stawiona do zaakceptowania przez 
Radę Miejską, o czym pisaliśmy 
przed tygodniem. Zakłada ona 
przekształcenie zespołów szkół 
na Korabce (SP 3 i G. 3) oraz 
na Bratkowicach (SP 7 i G. 4) 
w 8-letnie szkoły podstawowe, 
pozostawienie SP 4 oraz włą-
czenie Gimnazjum nr 1 do SP 1, 
a  Gimnazjum nr 2 do SP 2. Mó-
wił też o planach zagospodaro-
wania budynku Gimnazjum nr 
1 na potrzeby SP 1, Miejskiej Bi-

blioteki, przedszkola z os. Sta-
rzyńskiego czy dla stowarzyszeń 
i organizacji.  

Wyjaśniał też, że włączenie 
G. 2 do Szkoły Podstawowej nr 
2 będzie powrotem do sytuacji 
sprzed 1999 roku. Zresztą szkoły 
cały czas funkcjonują w jednym 
budynku, który formalnie jest 
w administracji podstawówki. 
Próbując przekonać zebranych do 
wypracowanej koncepcji dodał, 
że możliwych było kilka rozwią-
zań: nie robienie nic, co by skut-
kowało wygaszeniem gimnazjów, 
nauczyciele straciliby pracę, a od-
prawy dla nich pochłonęłyby ok. 
1,5 mln zł. Druga to przekształ-
cenie G. 1 i G. 2 w 8-letnie szko-
ły podstawowe – co nie byłoby 
dobrym rozwiązaniem dla mia-
sta i pozostałych szkół. Trzecia 
to włączenie tych dwóch gim-
nazjów do szkół podstawowych 
z obowiązkiem zatrudnienia na-
uczycieli gimnazjów. Deklaro-
wał, że przyłoży wielką wagę do 
tego, aby stało się to jak najmniej-
szym kosztem tych szkół. – De-
klaruję, że zrobię wszystko, aby 
nikt pracy nie stracił, aby ją miał 
chociażby na część etatu. 

Z jednej strony dawał na-
dzieję, że może się okazać, że 
w miejskich szkołach braku-
je pracowników, ponieważ do 1 
września 2019 roku praw emery-

talnych nabędzie 11 nauczycieli, 
a 35 innych będzie miało możli-
wość skorzystania ze świadczeń 
kompensacyjnych. To jest łącznie 
46 osób, natomiast w wyniku re-
formy liczba etatów w miejskich 
szkołach zmniejszy się o oko-
ło 30. Z drugiej strony przypo-
mniał jednak, że nikogo nie moż-
na zmusić do przejścia na takie 
świadczenie czy na emeryturę.   

szkoły średnie 
nie zatrudnią 
nauczycieli gimnazjów
Krzysztof Kaliński nie dał na-

uczycielom nadziei na możliwość 
znalezienia pracy w szkołach po-
nadgimnazjalnych, podległych 
powiatowi. Rozmawiał już na ten 
temat ze starostą Krzysztofem Fi-
gatem i dowiedział się, że wszyst-
kie powiatowe szkoły cierpią na 
niedobór godzin dydaktycznych, 
a niektórzy nauczyciele zamiast 
pełnego pensum (18 godzin tygo-
dniowo – przyp.red.) mają 12-14 
godzin tygodniowo, więc dyrek-
torzy na pewno w pierwszej ko-
lejności będą starali się uzupełnić 
etatu swoim pracownikom. – 
Szkoły średnie w 2019 roku „łyk-
ną” te dodatkowe klasy. Ruchu 
etatów nie będzie – podkreślał. 

Ze strony pedagogów pa-
dło wiele pytań do burmistrza 
i przedstawiciela kuratorium. 

Dotyczyły one m.in. tego, czy 
w 8-letniej szkole podstawowej 
będzie podział na grupy na lek-
cjach języków obcych. Dotąd taki 
podział był możliwy, gdy klasa 
była bardziej liczna niż 25 osób. 
Burmistrz nie odpowiedział jed-
noznacznie, ale przyznał, że na 
pewno języków bardziej skutecz-
nie można się uczyć w mniejszej 
grupie. 

Padły też pytania dotyczą-
ce tego, kto będzie podpisywał 
świadectwo ukończenia gimna-
zjum, skoro szkoły takiej formal-
nie nie będzie. Okazało się, że 
dyrektor podstawówki. 

Nauczyciele wf pytali o to, czy 
będą mogli w SP 2 uczyć innych 
przedmiotów, ponieważ z pew-
nością szkoła ta nie będzie po-
trzebowała 6 dodatkowych wu-
efi stów, a tylu jest zatrudnionych 
w Gimnazjum nr 2. Padła odpo-
wiedź, że będzie to możliwe, jeśli 
mają kwalifi kacje, ale o tym, kto 
ile godzin nauki będzie prowa-
dził, decydować będzie dyrektor 
szkoły. Nauczyciele będą mieć 
wiedzę o tym pod koniec maja. 

Jak ocalić 
miejsca pracy?       
Irena Lesiak zabierając głos 

starła się studzić emocje, które 
się na sali pojawiały, choć nie za-
wsze to się udawało. Wyjaśnia-
ła, że niektóre zmiany „zadzieją 
się” z mocy ustawy – np. prze-
kształcenie 6-letnich szkół pod-
stawowych w 8-letnie i miasto 
nie będzie miało możliwości wy-
konania innych ruchów. Samo-
rząd musi jednak podjąć decyzje 
w sprawie samodzielnych gimna-
zjów. Mówiła, że w przypadku 
włączenia gimnazjum do szkoły 
podstawowej nikt z nauczycieli 
gimnazjum nie dostanie wypo-
wiedzenia. 

Trudno było w to uwierzyć dy-
rektorce gimnazjum Mirosławie 
Walczak. Z jej wyliczeń wynika, 
że przez najbliższe 2 lata liczba 
etatów w SP 2 może się zwiększyć 
o 10-13, a ponieważ w gimnazjum 
są 34 etaty, to około 20 osób pracę 
straci. Etatów by wystarczyło je-
dynie w przypadku pracy na pół 
etatu. Jak będą one faktycznie roz-
dzielone – zależeć będzie od dy-

rektor szkoły podstawowej, której 
na spotkaniu nie było. 

Burmistrz deklarował, że gdy 
będą mu przedstawiane arkusze 
organizacyjne na przyszły rok 
szkolny, na pewno zwróci uwa-
gę, aby nikt z nauczycieli nie 
miał godzin więcej niż przypada 
na jeden etat. Deklarację o wni-
kliwym tego sprawdzaniu złożyła 
też przedstawicielka kuratorium. 

Pytania zadawali też rodzice 
gimnazjalistów, m.in. o możli-
wość przekształcenia gimnazjum 
w nową szkołę podstawową oraz 
o to, czy obecni nauczyciele na-
dal będą uczyć ich dzieci. Bur-
mistrz oparł, że miasto nie chce 
powołania do życia nowej podsta-
wówki, nie taki jest cel reformy 
i nie byłoby w mieście akcepta-
cji dla takiej decyzji. Irena Le-
siak próbowała obiecywać rodzi-
com, że gimnazjaliści będą mieć 
tych samych nauczycieli, ale za-
przeczyła temu Mirosława Wal-
czak, mówiąc, że tego obiecać 
nie można. – Dlaczego pani tak 
mówi? – pytała panią dyrektor 
przedstawicielka kuratorium. – 
Bo tak będzie – odpowiedziała jej 
Mirosława Walczak, wyjaśnia-
jąc rodzicom, że jeśli nawet na-
uczyciele się zmienią, to powinni 
być spokojni, że obecnych zastą-
pią wykwalifi kowani pedagodzy. 
W dalszej części spotkania Irena 
Lesiak dodała, że ruch w kadro-
wy w szkołach był zawsze.

Nauczyciele pytali też o to, czy 
planowany jest nabór nie tylko do 
klasy I SP 2, ale także do klasy 
IV, aby zachęcić rodziców spoza 
obwodu do zapisywania dzieci 
do „Dwójki” (w Gimnazjum nr 2 
uczy się obecnie 88 uczniów spo-
za Łowicza). Było to trudne pyta-
nie, bo choć władze miasta upa-
trują w tym szanse, dla swoich 
placówek, to już przedstawicielka 
kuratorium nie była zachwycona 
konkurowaniem miasta z ościen-
nymi gminami w walce o ucznia. 
Burmistrz dodał jednak, że moż-
na przecież zachęcać rodziców 
do zapisania dzieci do szkół 
w Łowiczu. 

Na pytanie o rozliczenie Era-
smusa, który gimnazjum realizu-
je do 31 sierpnia br. nikt nie umiał 
odpowiedzieć. Bo gdy przyjdzie 
czas rozliczeń, gimnazjum już 
nie będzie. Nie było też odpowie-
dzi na pytania, czy od 1 września 
znajdzie się praca dla bibliote-
karzy gimnazjum i sekretarza tej 
szkoły. 

Spotkanie zakończyło się jesz-
cze jednym zapewnieniem bur-
mistrza, że władze miasta będą 
się starały zapewnić pracowni-
kom gimnazjum pracę. Dyrek-
tor Mirosława Walczak mówiła 
do swoich nauczycieli, że wy-
pada się cieszyć z połowicznego 
rozwiązania – że gimnazjum zo-
stanie włączone do szkoły pod-
stawowej. Gdyby zostało wyga-
szone, wszyscy jego pracownicy 
straciliby pracę.  

Aktualności

W spotkaniu z burmistrzem i przedstawicielem kuratorium udział wzięła liczba grupa nauczycieli Gimnazjum 
nr 2 oraz rodzice. 
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Przedstawicielka 
kuratorium nie była 
zachwycona 
konkurowaniem miasta 
z ościennymi gminami 
w walce o ucznia.

burmistrz deklarował, 
że gdy będą mu 
przedstawiane arkusze 
organizacyjne na 
przyszły rok szkolny, 
na pewno zwróci uwagę, 
aby nikt z nauczycieli 
nie miał godzin więcej 
niż przypada na etat. 

szkoły średnie 
w 2019 roku „łykną” te 
dodatkowe klasy. ruchu 
etatów nie będzie.

MirKA WolsKA
-KobiereCKA

mirka.wolska@lowiczanin.info



26  www.lowiczanin.info2 lutego 2017      nr 5

rEKlAMA

Bielawy | Harcerze w gimnazjum

Zimowisko ZHR z baśniową fabułą
Grupa 56 zuchów, 
harcerek i harcerzy 
Związku Harcerstwa 
Rzeczypospolitej  
przez pięć dni wypoczywała  
w Bielawach. Był to bardzo 
aktywny wypoczynek, 
obfitujący w wiele atrakcji.

W zimowisku uczestniczy-
ła młodzież z Łódzkiego Szcze-
pu Harcerskiego Horyzont,  
w tym: gromada zuchenek 
Pszczółki z Miodowej Krainy, 16 
Łódzka Drużyna Harcerek i 17 
Łódzka Drużyna Harcerzy. Przy-
jechali do Bielaw w piątek 20 
stycznia, a zostali do wtorku 24. 
Na czas zimowiska skorzystali  
z gościnności Gimnazjum im. Jó-

zefa Chełmońskiego, w murach 
którego zostali zakwaterowani. 

Przywieźli ze sobą kanadyjki 
(składane łóżka), materace, koce. 
Rozlokowali się w salach, ale dużo 
czasu spędzali w plenerze. Równo-
cześnie z uczestnikami zimowiska, 
11 kandydatów na zastępowych 
przechodziło kurs przygotowują-
cy ich do uzyskania patentów, czyli 
uprawnień do samodzielnej pracy 
z najmniejszą jednostką w harcer-
skiej strukturze czyli zastępem. 

Komendantką całej Akcji Zi-
mowej ZHR w Bielawach była 
Agnieszka Drążek i to ona 23 
stycznia opowiedziała nam o tym, 
co kadra przygotowała dla uczest-
ników: – Fabuła naszych zimo-
wisk stanowi nawiązanie do filmu 
„Strażnicy marzeń” z 2012r. Każdy 

z drużynowych wciela się w postać 
jednego ze strażników marzeń: Jac-
ka Mroza, Zająca Wielkanocnego, 
Św. Mikołaja, Piaskowego Ludka  
i Zębowej Wróżki. Fabuła pole-
ga na tym, że zła strona mocy, re-
prezentowana przez wysłanników 
Mroku, chce pozbawić strażni-
ków mocy i przejąć panowanie 
nad światem, co będzie skutko-
wało tym, że ludzie przestaną ma-
rzyć. Fabuła cały czas się rozwija,  
a uczestnicy zimowiska mają do 
wykonania kolejne zadania Na 
przykład wczoraj odbyła się gra 
nocna poza szkołą,  polegająca na 
tym, że trzeba było zapalić światło 
na wszystkich kontynentach Zie-
mi, którą chciał zawładnąć mrok. 
Uczestnicy musieli po ciemku od-
naleźć miejsca, w których należa-
ło odpalić światło od ognia. Dzisiaj 
natomiast próbujemy dodać mocy 
naszym strażnikom marzeń. 

Tego dnia, w poniedziałek, 
uczestnicy zimowisk wyszli w te-
ren, by zbierać podpisy od miesz-

kańców gotowych zadeklarować, 
że marzenia są ważne. W kilku 
punktach (w Urzędzie Gminy, na 
poczcie, w przychodni, w banku 
i kwiaciarni) czekały też na nich 
do wykonania różne zadania np. 
grupowe skakanie przez skakan-
kę. Wcześniej na miejscu w szkole 
rzeźbiono w masie solnej, uczono 
się porozumiewać w języku migo-
wym itp. – a wszystko to wpisywa-
ło się w misję dodawania strażni-
kom mocy. 

Wieczorem na harcerzy i harcer-
ki czekało najpoważniejsze, fina-
łowe wyzwanie – uwolnienie po-
rwanych przez Mrok strażników. 
Udało się, zbiorowy wysiłek do-
prowadził do osiągnięcia wspólne-
go celu.

Dla uczestników kursu zastępo-
wych poniedziałek był dniem re-
alizacji kolejnych wyznaczonych  
w harmonogramie zadań, które 
były oceniane. 

Czasu na nudzenie się brakowa-
ło.  ewr 

Łowicz | bajkowa choinka w Trójce 

Przebrali się prawie wszyscy
Uczniowie klas I-V Szkoły Pod-

stawowej nr 3  na Korabce bawi-
li się  31 stycznia na szkolnej za-
bawie choinkowej. Zdecydowana 
większość uczniów przebrała się  
za bajkowe postaci.

Bal przebierańców poprowa-
dzony przez wodzireja z Łodzi 
trwał dwie godziny. Były też wy-
bory króla i królowej balu oraz 
poczęstunek przygotowany przez 
rodziców. Niektóre stroje były wy-
pożyczone, ale były też takie, które 
własnoręcznie przygotowali rodzi-
ce i uczniowie. – W tym roku prze-
brało się wyjątkowo dużo dzie-
ci i widać, że niektórzy się przy 
strojach naprawdę napracowali 
– powiedziała nam wicedyrektor 
Agnieszka Rutkowska. 

Tradycją zabawy choinkowej  
w Trójce jest wybór króla i kró-
lowej balu. W tym roku królową 
balu została Amelia Gładka z kla-
sy IV B, która z pomocą rodziców 
przygotowała strój Charlie Chapli-

na. Na balu prezentowała też spe-
cyficzny chód aktora. Królem balu 
został Kacper Borchard z tej samej 
klasy – przebrał się za kolorowego 
ptaka. Wicekrólem został przebra-
ny za skrzata Krystian Góra z kla-
sy I A, zaś wicekrólowymi: sio-
stry Ola i Julia Tadeusiak z klasy 
III C, które wystąpiły przebrane 
za bardzo podobne do siebie Ja-
ponki. Nagrodzeni otrzymali duże 
pluszowe maskotki, wyróżnieni – 
mniejsze. Wszystkich przebierań-
ców nagrodzono też słodyczami, 
które ufundowała Rada Rodziców. 

Tego samego dnia w godzi-
nach południowych na dyskotece 
noworocznej bawili się uczniowie 
klas szóstych oraz gimnazjaliści ze 
szkoły na Korabce. – Starsi ucznio-
wie już nie chcą się przebierać, 
dlatego była to dyskoteka, a nie bal 
przebierańców – powiedziała nam 
wicedyrektor Rutkowska.  mak

Zapraszamy do obejrzenia galerii 
zdjęć na www.lowiczanin.info 

Królewny, księżniczki i inne bajkowe postaci zapełniły we wtorek, 31 stycznia salę gimnastyczną Trójki. 
Zabawa była wyśmienita. 
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Strażnicy marzeń. Od lewej: jan dankowski, Nina rawicka,  
Zofia janaszkiewicz,  stanisław jaksa, Olga Majka, Marta żaworonek 
i komendantka zimowiska Agnieszka drążek.
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Łowicz 
Z życzeniami 
prawidłowej 
glikemii 

11 stycznia w restauracji Po-
lonia w Zaciszu odbyło się spo-
tkanie noworoczne diabetyków 
zrzeszonych w Miejsko-Powia-
towym kole w Łowiczu. 

Dla około 70 członków i sym-
patyków koła, jasełka wystawi-
ła młodzież z Gimnazjum Nr 1  
w Łowiczu.  

Zanim wszyscy podzielili się 
opłatkiem, życzenia zebranym 
złożyli ks. Jarosław Swędrak - 
proboszcz parafii w Zdunach 
oraz prezes koła Bożena Gór-
czyńska. Życzyli oni zebranym 
zdrowia, wszelkiej pomyślności, 
Bożego błogosławieństwa i - jak 
to wśród cukrzyków - wyrówna-
nej glikemii (stężenie glukozy 
we krwi). 

Po życzeniach uczestnicy zjedli 
dietetyczny obiad i wysłuchali pa-
storałek w wykonaniu m.in. chóru 
z Klubu Seniora Radość.  aa 
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Łowicz | sprawa broni wniesionej na salę sądową

Oskarżyciel posiłkowy 
znów w roli głównej
28 grudnia było głośno o 65-letnim mężczyźnie Jacku 
Ł., który trafił do aresztu po tym, jak na sali rozpraw 
wyjął z torby przedmioty uznane za niebezpieczne. 
Sąd Rejonowy w Łowiczu przerwaną wówczas sprawę 
kontynuował 27 stycznia i znowu nie obyło się bez 
kontrowersji związanych z osobą Jacka Ł, który 
występuje w sprawie jako oskarżyciel posiłkowy.

Jacek Ł. chciał tym razem 
wejść do sądu z dużą czarną tor-
bą, ale nie wpuścili go ochronia-
rze. Kazali mu ją otworzyć przy 
wejściu, ten jednak nie chciał 
tego zrobić. Mówił, żeby zrobi-
li to ochroniarze – ci z kolei nie 
mają takich uprawnień. Jacek Ł. 
podczas trwania rozprawy stał 
więc w wejściu do sądu przed 
bramkami. – Ja się na terenie sądu 
stawiłem – mówił. – Jeśli nie mogę 
przejść przez bramki, to niech sąd 
zejdzie do mnie tutaj.

Zapewniał, że w torbie nie ma 
niebezpiecznych przedmiotów. Je-
dyny taki, jaki ma w domu – we-
dług jego słów –  to składany afry-
kański łuk bambusowy, zbyt duży, 
by przemycić go do sądu. Zajście 
w wejściu do sądu przez cały czas 
obserwowali dwaj funkcjonariusze 
policji.

Rozprawa była więc kontynu-
owana bez oskarżyciela posiłko-
wego, który miał też zeznawać w 
charakterze świadka. Zdaniem sę-
dzi Magdaleny Piwowarczyk (któ-
ra miała informacje od ochrony na 
temat zajścia na dole) – wezwany 
nie stawił się w wyznaczonym ter-
minie, pomimo powiadomienia w 

sposób właściwy. Ze względu na 
konieczność odtworzenia zeznań 
osoby nieletniej, większa część po-
siedzenia toczyła się tego dnia za 
zamkniętymi drzwiami.

W sprawie tej oskarżonemu 
Kamilowi A. stawianych jest kil-
ka zarzutów, dotyczą one m.in. na-
ruszenia nietykalności cielesnej, 
miru domowego i niszczenia mie-
nia. Oskarżyciel posiłkowy uwa-
ża, że oskarżony dopuścił się 
również stosunku seksualnego 
z jego nieletnią córką. Podobny 
zarzut, również dotyczący czyn-

ności seksualnych z tą dziewczy-
ną, postawiono już w przeszłości 
innemu młodemu mężczyźnie, 
przeciwko któremu wkrótce roz-
pocznie się rozprawa przed Są-
dem Okręgowym w Łodzi.

Jacek Ł. przedstawił nam swo-
ją wersję wydarzeń z 28 grud-
nia. Przypomnijmy, że decy-
zją sądu, umieszczony na 10 
dni w zakładzie karnym. Za-
pytany przez naszego reportera  
w wejściu do sądu, mówił, że na 
sali wyjął tamtego dnia dwa pi-
stolety sygnałowe, pistolet na 
kapiszony i pudełko od jednego  
z pistoletów, które miało potwier-
dzić, że przedmiot został nabyty 
w sposób legalny. Jego zdaniem 
były to „przedmioty broniopo-
dobne”, którymi nie dało się ni-
komu wyrządzić krzywdy, były 
bez nabojów, a nawet bez kapi-
szonów. 

Przedmioty jego zdaniem nie 
zostały do sądu przemycone, ale 
znajdowały się w torbie, która zo-
stała prześwietlona przy wejściu. 
Miały posłużyć jako materiał do-
wodowy w sprawie, a nie do za-
straszania kogoś. Mówił też, że 
nieprawdą jest, jakoby został 
obezwładniony – nie stawiał opo-
ru, policjanci zakuli go w kajdan-
ki przeszło pół godziny po zaj-
ściu, kiedy czekał na korytarzu na 
wznowienie rozprawy. Jego zda-
niem całe zamieszanie ma przy-
kryć istotę sprawy, w której pro-
kuratura rzekomo ukrywa istotne 
dowody dotyczące pedofilii.   tm

rEKlAMA

Z sali sądowej
Skierniewice | Komendant Wojewódzki MO skazany

Sprawiedliwość po latach
Działał z pogwałceniem prawa i miał tego pełną świadomość 
– Sąd Rejonowy w Skierniewicach uznał Czesława R., 
byłego komendanta wojewódzkiego MO w Skierniewicach  
za winnego zarzutów, postawionych mu przez pion 
śledczy IPN. Wyrok skazujący, chociaż w zawieszeniu, 
satysfakcjonuje pokrzywdzonych podczas stanu wojennego 
działaczy i zwolenników „Solidarności”.

Sędzia Katarzyna Wielichow-
ska-Opalska w znacznej mierze 
przyznała rację argumentom za-
wartym w akcie oskarżenia o prze-
kroczenie uprawnień, wydanie 
decyzji o bezprawnym pozbawie-
niu wolności niczemu niewinnych 
osób, co stanowi zbrodnię komuni-
styczną i zbrodnię przeciwko ludz-
kości. 36 stawianych Czesławowi 
R. zarzutów sędzia potraktowała 
jako jeden ciąg przestępstw, ponie-
waż były one podobne i nastąpiły 
w krótkim czasie – przypomnijmy, 
że dotyczą one osobistego podpisa-
nia decyzji o internowaniu 36 osób.

Sędzia zwróciła uwagę, że spra-
wa opierała się na obiektywnych 
dokumentach i solidnie opracowa-
nym materiale dowodowym, któ-
rego nikt nie zakwestionował. Pod-
kreśliła, że decyzja o internowaniu 
działaczy i sympatyków „Soli-
darności” nie miała ani podstawy 
prawnej, w postaci ważnego dekre-
tu, ani żadnego uzasadnienia – „So-
lidarność” była zarejestrowanym, 
legalnie działającym związkiem 
zawodowym. Dekret, na który po-
woływał się oskarżony wydając 
decyzję, nigdy nie wszedł w życie. 
To, że późniejszy „Dekret o stanie 
wojennym” (którego sporządzanie 
zaczęło się 17 grudnia) teoretycznie 
zezwalałby na takie działania jest 
bez znaczenia – sąd oceniając dany 
czyn, odwołuje się do stanu praw-
nego obowiązującego w momen-

cie jego popełniania. To, że później 
został wydany taki dekret, było nie-
zależne od Czesława R.

Na korzyść oskarżonego w tym 
procesie przemawiało to, że był 
on dotąd osobą nie karaną, a tak-
że wiek (90 lat), stan zdrowia, czas 
jaki upłynął od popełnienia prze-
stępstwa oraz fakt, że nie ma moż-
liwości na popełnienie go ponow-
nie. Te argumenty zadecydowały  
o zawieszeniu kary więzienia. 

Sąd odrzucił natomiast linię 
obrony, utrzymującą, że Czesław 
R. jedynie wykonywał rozkazy 
przełożonych – jako funkcjonariusz 
MO nie podlegał on rozkazom 
wojskowym, a poza tym – zarówno 
według obowiązującego wówczas, 
jak i dzisiejszego Kodeksu Karne-
go, funkcjonariusz musi odmówić 
wykonania rozkazu, jeśli ma świa-
domość jego niezgodności z pra-
wem. W tym przypadku nie może 
być mowy o niewiedzy, ponieważ 
internowania nie były akcją podję-
tą spontanicznie, ale przygotowy-
waną i planowaną przynajmniej od 
lata 1980 r. Czesław R. miał zresztą 
ukończone studia prawnicze. 

Odrzucony został też wnio-
sek obrony o odstąpienie od kara-
nia finansowego. Zdaniem sądu 
Czesław R. przez lata zgromadził 
znaczny majątek, a miesięcznie 
pobierał emeryturę dużo wyższą 
niż średnia krajowa, można więc 
uznać karę grzywny za uzasad-

nioną. Czesław R. został skazany 
na dwa lata więzienia w zawiesze-
niu na trzy i grzywnę w wysokości 
6000 zł. Sąd nakazał mu zamiesz-
czenie na łamach prasy płatnych 
przeprosin dla pokrzywdzonych  
i częściowe pokrycie kosztów pro-
cesu w wysokości 900 zł (pozosta-
łe koszty pokryje Skarb Państwa). 

Wyrok nie jest jeszcze prawo-
mocny.

Nie chodziło  
o wysokość kary
– Wyrok nas zadowala – mówi-

ła nam Elżbieta Sadowniczyk ze 
Skierniewic, jedna z pokrzywdzo-
nych. – Nie chodziło nam o jego 
rozmiar, ani o to, żeby tego czło-
wieka posadzić do więzienia. Dla 
nas największe znaczenie ma to, że 
w końcu, po tylu latach, przyznano 
oficjalnie, że została nam przez nie-
go wyrządzona wielka krzywda. 

– Zadowoleni jesteśmy z tego, że 
wyrok w końcu zapadł – mówiła dr 
Halina Morgaś, również pokrzyw-
dzona. – Z tego, że dożyliśmy tego 
momentu, niestety nie było to dane 
wszystkim z nas. Cieszymy się też, 
że dożył wyroku Czesław R., cho-
ciaż, jak widać, nie zmieniła się 
jego postawa w stosunku do nas, 
do państwa i do prawa. Ten pro-
ces dużo nas kosztował, dla wielu 
moich koleżanek i kolegów wizyty 
tutaj były jak ponowne przeżywa-
nie tamtego koszmaru. Jednemu 
z kolegów, przeszło 80-letniemu, 
po pierwszych rozprawach lekarz 
zabronił tu przychodzić. Mimo to 
było warto, dla sprawiedliwości, 
dla usłyszenia rzetelnego wyroku.

Wśród pokrzywdzonych w tej 
sprawie był też m.in. Wojciech Gę-
dek, znany działacz „Solidarności” 
z Łowicza.    tm

Zapewniał, że w torbie 
nie ma niebezpiecznych 
przedmiotów. jedyny 
taki, jaki ma w domu  
– według jego słów  
– to składany afrykański 
łuk bambusowy,  
zbyt duży, by przemycić 
go do sądu. 
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NIEBORóW, Al. lEGiONóW POlsKiCH 18, sKlEP P. fiGATA; NOWA SUCHA 22, sKlEP P. siEWiEry; OSTRóW 20, sKlEP P. bEjdy; OSMOLIN, Ul. ryNEK 2, sKlEP P. sErWACH; PSZCZONóW 147, sKlEP P. liPińsKiEGO; SANNIKI,  
Ul. WArsZAWsKA 183, sKlEP P. OlKOWiCZ; SOBOTA, Pl. ZAWisZy CZArNEGO 12, sKlEP P. bińCZAK; SOKOŁóW 19, sKlEP P. GłOWACKiEGO; STACHLEW 113A, sKlEP P. WiErZbiCKiEj; STARy DęBSK 6A, sKlEP P. PAWłA TArGA-

sZEWsKiEGO, ŚLESZyN, Ul. GórNA 5, sKlEP P. MąCZyńsKiEj;  WALISZEW STARy 19, sKlEP  P. PAbijAńCZyK; ZABOSTóW DUŻy, sKlEP P. sZAlENiEC; ZAWADy 67, sKlEP P. sOKAlsKiEj; ZŁAKóW BOROWy 139A, sKlEP P. PiECKi.
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samochodowe

kupno
 �Aktualnie kupię osobowy jeżdżący 

lub lekko uszkodzony, tel. kom. 
513-375-786.

 �Auto skup pojazdów z roczników 
2000-2015, tel. kom. 694-547-204.

 �Kupię auta, również uszkodzone,  
tel. kom. 662-031-656.

 �Kupię każde auto, tel. kom. 
690-694-705.

 �skup aut do 5.000 zł. Uczciwa 
wycena, tel. kom. 667-902-077.

 �skup aut, w każdym stanie, 
najlepsze ceny, zadzwoń, 
tel. kom. 604-191-186.

 �Skup pojazdów 
samochodowych. Zaświadczenia 
do WK. Sprzedaż części,  
tel. kom. 605-695-882.

 �skup powypadkowych, starych, 
skorodowanych samochodów,  
tel. kom. 512-476-760.

 �Subiekt Nieborów Auto-kasacja, 
sprzedaż części,  
tel. (46) 838-55-41.

 �Złomowanie Pojazdów- 
zaświadczenia, auto-skup: 
uszkodzone, rozbite, 
wyeksploatowane, rząśno 13,  
tel. kom. 602-123-360.

sprzedaż
 �AUdi A3, 1.9 Tdi, 2001 rok, 

niebieski metalik, bogate wyposażeni, 
5-drzwiowy, tel. kom. 513-329-718.

 �AUdi Q7, 4.2 Tdi, 2008 rok, tel. 
kom. 516-180-997.

 �bMW 1, 2.0 d, 2006r., 
pięciodrzwiowy, tel. kom. 609-246-646.

 �bMW X1, 2013 rok, tel. kom. 
660-408-769.

 �bMW X5, 3.0 diesel, 2004 rok,  
tel. kom. 609-999-189.

 �CiTrOËN C3 diesel,  
tel. kom. 668-162-199.

 �CiTrOËN jumper, 2004 rok, 
tel. kom. 600-627-148.

 �CiTrOËN Xsara,  
tel. kom. 511-311-145.

 �dAEWOO lanos, 1.5 16V lPG, w 
dobrym stanie, cena 3.300 zł  
do negocjacji, tel. kom. 791-280-210.

 �dAEWOO Nubira, 1.6 benzyna, 
2004 rok, tel. kom. 509-837-633.

 �dAEWOO Tico, 1998 rok, 
tel. kom. 607-447-730.

 �fiAT 126p, całość lub na części,  
tel. kom. 663-319-284.

 �fiAT CC, 700, 1994 rok,  
tel. kom. 791-187-027.

 �fiAT Cinquecento, 700, stan bdb, 
tel. kom. 604-245-140.

 �fiAT Panda, 1.1, 2007 rok,  
6.000 km, i właściciel, kupiony 
w polskim salonie, tel. kom. 
600-944-728.

 �fiAT Punto, 1.2, 2002 rok, 
5-drzwiowy, tel. kom. 609-155-035.

 �fiAT Punto, 1996 rok, 150.000 km, 
stan dobry, tel. kom. 784-825-314.

 �fiAT scudo, 2008 rok, furgon, fVAT, 
tel. kom. 608-295-214.

 �fiAT seicento, 2002 rok, el. szyby, 
zadbany, tel. kom. 663-647-088.

 �fiAT seicento, 900, 1999 rok, stan 
bdb, tel. kom. 609-155-035.

 �fiAT Uno, 0.9, 2001 rok,  
133.600 km, cena do uzgodnienia, 
tel. kom. 502-554-245.

 �ford focus, 2002 rok,  
tel. kom. 606-193-168.

 �fOrd focus, 1.6, benzyna,  
1998 rok, tel. kom. 668-189-441.

 �fOrd focus, 1.8 d, 2003 rok, 
kombi, klimatyzacja, Głowno,  
tel. kom. 503-118-367.

 �fOrd Mondeo, MK3 TdCi,  
2003 rok, tel. kom. 502-534-738.

 �fOrd Mondeo, 2002 rok, 5.300 zł, 
tel. kom. 510-328-571.

 �fOrd Mondeo, 2.0 TdCi, 2003 
rok, ciemny niebieski, tel. kom. 
606-702-148.

 �HONdA CrV, 2.0 gaz, 2000 rok, 
napęd na 4 koła, srebrny metalik, 
bezwypadkowa, możliwość zamiany 
(mniejszy), tel. kom. 513-375-786.

 �HONdA HrV benzyna, 2002 rok, 
5-drzwiowy, tel. kom. 609-999-189.

 �KiA Ceed, 1.6 benzyna, 2007 rok, 
bordowy, salon Polska, serwisowana, 
stan bdb, 19.900 zł, tel. kom. 
608-174-892.

 �KiA sephia, 1.5, 1999 rok, stan 
dobry, i właściciel,  
tel. kom. 888-618-151.

 �KiA sportage, 2.0 diesel, 2008 rok, 
tel. kom. 604-956-747.

 �lublin 3, kontener 3,5 t., 190.000 
km, 4.500 zł, tel. kom. 691-590-452.

 �MAZdA 3 benzyna, 2007 rok, 
5-drzwiowy, tel. kom. 609-999-189.

 �MErCEdEs 208, 1991 rok, paczka, 
Mercedes sprinter, 2003 rok,  
tel. kom. 880-177-221.

 �MErCEdEs C180, 2.0 benzyna, 
stan idealny, tel. kom. 606-687-756.

 �MErCEdEs sprinter 311 CdT, 
2001 rok, blaszak,  
tel. kom. 509-299-676.

 �MErCEdEs sprinter 313 CdT, 
2007 rok, blaszak, 6-osób, 
tel. kom. 509-299-676.

 �MiTsUbisHi Carisma, 1.6 benzyna, 
1998 rok, tel. kom. 509-837-633.

 �NissAN Almera, 1.5 benzyna/gaz, 
2000 rok, garażowany,  
tel. kom. 668-158-360.

 �NissAN Primera kombi P11, 2.0 
Turbodiesel, 2001 rok, 2.600 zł, 
tel. kom. 605-695-882.

 �OPEl Astra iii, 1.7 CdTi, 2004 rok, 
hatchback, tel. kom. 509-837-633.

 �OPEl Astra gaz, 1998 rok, hak, 
tel. kom. 662-599-499.

 �OPEl Astra, 2003 rok, hatchback, 
5-drzwiowy, tel. kom. 609-999-189.

 �OPEl Astra benzyna/gaz, 1997 rok, 
kombi, tel. kom. 515-064-223.

 �OPEl Astra, 2.0 d, 2000 rok, kombi, 
tel. kom. 798-765-412.

 �OPEl Astra, 1998 rok, kombi, 
tel. (42) 710-94-59.

 �OPEl Corsa, 1.7, 2001 rok,  
tel. kom. 729-424-031.

 �OPEl Corsa C, 2006 rok, 
sprowadzona, tel. kom. 696-886-742.

 �OPEl insignia, 2010 rok, stan bdb, 
tel. kom. 603-573-706.

 �OPEl Vectra C, 2.0 turbo, 2004 rok, 
tel. kom. 661-937-419.

 �OPEl Vectra C, sedan 1.6,  
2002 rok, tel. kom. 510-622-223.

 �OPEl Vectra GTs, 1.8 benzyna, 
2007 rok, tel. kom. 509-837-633.

 �OPEl Vectra, 1.6 16V, 1998 rok, 
bordo metalik, rzeczywisty przebieg: 
160.000 km, oryginalny lakier, stan 
rewelacyjny, tel. kom. 513-375-786.

 �OPEl Vivaro, 1.9 dTi, 2001 rok,  
stan bdb, tel. (46) 838-81-43,  
tel. kom. 609-907-092.

 �PEUGEOT 207, 1.4 Hdi, 2010 rok, 
zadbany, i właściciel,  
tel. kom. 881-921-060.

 �PEUGEOT 307, 2002 rok,  
tel. kom. 669-480-828.

 �PEUGEOT 406, 1999 rok,  
tel. kom. 609-687-241.

 �PEUGEOT Partner ciężarowy,  
1.9 diesel, 1999 rok,  
tel. kom. 509-837-633.

 �rENAUlT Master, 2.8 dTi, 2001 rok, 
tel. kom. 609-788-373.

 �rENAUlT scenic, 1.9 Tdi,  
2001 rok, tel. kom. 604-631-704.

 �rENAUlT Thalia, 1.4 benzyna/gaz, 
2002 rok, tel. kom. 792-180-011.

 �sEAT Altea Xl, 2007 rok, 
5-drzwiowy, tel. kom. 609-999-189.

 �sEAT Cordoba, 1.4 benzyna/gaz, 
2001 rok, tel. kom. 796-596-085.

 �sEAT Cordoba, 1.4 benzyna, 2000 
rok, cena do uzgodnienia, sprzedam, 
tel. kom. 669-805-731.

 �sEAT ibiza, 1997 rok, zadbany,  
tel. kom. 534-977-949.

 �sEAT Toledo, 1.6 benzyna,  
2001 rok, tel. kom. 509-837-633.

 �sKOdA felicia, 1.3 gaz, 1999 rok, 
tel. kom. 504-033-173.

 �sKOdA superb ii, 2.0 Td, 2009 rok, 
czarny metalik, automat, jasne skóry, 
wyposażenie Platinium.

 �sTAr 742, na części, 
tel. kom. 509-481-762.

 �sUZUKi sX4, 1.6, 2013 rok, 
salon Polska, i właściciel,  
tel. kom. 785-584-900.

 �TOyOTA Corolla diesel, 2005 rok, 
5-drzwiowy, tel. kom. 609-999-189.

 �TOyOTA yaris, 1.3 benzyna,  
2007 rok, niebieski met., stan bdb, 
salon Polska, 14.900 zł,  
tel. kom. 608-174-892.

 �TrAbANT 601, 1968 rok,  
po renowacji, tel. kom. 534-047-923.

 �VW bora, 1.9 Tdi, 2002 rok, 
tel. kom. 509-837-633.

 �VW Golf iii, 1.9 Tdi, 1996 rok, 
zielony, 2 komplety kół, szyberdach, 
tel. kom. 602-829-803.

 �VW Golf V, 2008 rok, 66.600 km, 
cena do uzgodnienia,  
tel. kom. 500-390-682.

 �VW lT46, 2.5 Tdi, 2003 rok, 
kontener+winda,  
tel. kom. 724-098-671.

 �VW Passat b7, 2.5 benzyna,  
2012 rok, pełna opcja, 
tel. kom. 606-490-951.

 �VW Polo, 1.2 lPG, 2003 rok, czarny, 
tel. kom. 606-702-148.

 �VW Polo, 1.4 16V, 2001/2002 rok, 
klimatyzacja, bogate wyposażenie, tel. 
kom. 604-706-309.

 �VW Polo sedan, 1998 rok, 
uszkodzony, tel. kom. 605-934-998.

inne
 �sprzedam koła kompletne 

do lublina, stan bdb, tel. kom. 
501-247-193.

 �Opony, felgi z Niemiec, hurtownia. 
Największy skład w rejonie, 
klimatyzacja, mechanika. 
bratoszewice, ul. łódzka 28,  
www.opony-gaweda.pl,  
tel. (42) 719-63-08,  
tel. kom. 505-151-701.

 �lPG montaż i serwis instalacji 
gazowych lPG Auto Zagaj. 
Konkurencyjne ceny,  
tel. kom. 512-210-072.

 �Przyczepka zaplandekowana, 
tel. kom. 607-150-316.

 �sprzedam felgi aluminiowe 15, 
tel. kom. 605-924-268.

 �sprzedam dwa kompletne koła  
do żuka rozmiar 16x650,  
tel. (46) 838-13-05, po 18.00.

 �silnik andori do lublina,  
tel. kom. 518-078-820.

motorowe

kupno
 �Kolekcjoner kupi stare motocykle, 

samochody, części, tel. kom. 
513-185-357.

 �Kupię stare motocykle: WsK, MZ, 
Komarek itp., tel. kom. 609-942-407.

sprzedaż
 �skuter yamaha X-Max 250,  

2010 rok, tel. kom. 785-584-900.

 �Motorower marki Kymco Nexxon, 
2008 rok, tel. kom. 785-649-884, 
697-646-533.

 �jawa 350 w oryginale, stan idealny, 
1981 rok, tel. kom. 602-820-852.

garaże

sprzedaż
 �sprzedam garaż, murowany, 

Tkaczew (światło, siła),  
tel. kom. 604-912-351.

 �Garaż do wynajęcia, bolimowska, 
tel. kom. 537-600-402.

wynajem
 �do wynajęcia garaż w centrum, 

tel. kom. 698-349-492.

nieruchomości

kupno
 �Kupię 1,5-2 ha ziemi  

pod działalność gosp., okolice 
łowicza (z dobrym dojazdem 
asfaltowym), tel. kom. 509-426-530.

 �Kupię ziemię, gm. łyszkowice 
i okolice, tel. kom. 502-602-463.

 �Kupię mieszkanie na Tkaczewie, 
50-60 mkw., może być do remontu, 
tel. kom. 669-303-235.

 �Ziemię rolną przy drodze 1-5 ha 
w okolicach łowicza kupię, 
tel. kom. 888-431-443.

 �Kupię mieszkanie w Głownie o pow. 
około 50 mkw., tel. kom. 663-059-224.

 �Kupię ziemię, gospodarstwo rolne 
lub wydzierżawię grunty w gminie: 
żychlin, Zduny, bedlno lub inne,  
tel. kom. 604-188-396.

sprzedaż
 �Działki budowlane w Głownie, 

tel. kom. 698-282-998.

 �budynek nadający się na magazyn 
lub halę produkcyjną 1000 mkw.,  
tel. kom. 663-881-721.
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 �bliźniak na działce 1100 mkw. 
sprzedam lub zamienię na bloki  
+ dopłata, tel. kom. 519-662-782.

 �sprzedam M-3, dąbrowskiego,  
tel. kom. 531-521-751.

 �sprzedam niedrogo kamienicę  
do remontu. łowicz, Zduńska,  
tel. kom. 692-910-123, 600-205-292, 
606-108-354, 510-043-497.

 �sprzedam gospodarstwo rolne 
10,27 ha wraz z budynkami, różyce, 
tel. kom. 693-202-128, po 17.00.

 �sprzedam dom łowicz, Korabka, 
tel. kom. 697-378-885.

 �Mieszkanie 60 mkw., po remoncie, 
Głowno, Kopernika,  
tel. kom. 668-836-710, 600-895-257.

 �Mieszkanie, 75 mkw., bolimowska, 
tel. kom. 605-233-823.

 �sprzedam działkę 3.000 mkw., 
Zawady, tel. kom. 606-682-993.

 �sprzedam 13 ha gruntów rolnych, 
gmina Kiernozia,  
tel. kom. 888-283-376, 660-426-032.

 �sprzedam ziemię 3,6 ha, Wola 
stępowska, tel. kom. 501-504-723.

 �działka rolna, 9.172 mkw., Nadolna, 
tel. kom. 600-077-774.

 �dom w Głownie,  
tel. kom. 605-311-010.

 �działka budowlana, Mysłaków, 
tel. kom. 692-363-474.

 �Dom, 60 mkw.,  
działka 750 mkw., Łowicz, 
tel. kom. 793-734-485.

 �sprzedam mieszkanie 47 mkw.,  
os. Marii Konopnickiej, łowicz,  
tel. kom. 664-498-569.

 �Sprzedam działkę ziemi  
w Łowiczu o pow. 8.500 mkw.,  
tel. kom. 669-220-360.

 �sprzedam lub wynajmę 
umeblowane M-4, 72 mkw., łowicz, 
tel. kom. 500-222-737.

 �działki inwestycyjno-mieszkaniowe: 
282 mkw., 448 mkw., Turkusowa,  
tel. kom. 500-222-737.

 �działka inwestycyjno-mieszkaniowa 
7.800 mkw., uzbrojona, dąbkowice 
Górne, tel. kom. 500-222-737.

 �dom, żwirki i Wigury 7A,  
tel. kom. 500-287-713.

 �Mieszkanie 61 mkw., iii piętro, 
Kaliska (naprzeciwko sib), 
tel. kom. 664-767-412.

 �dom piętrowy 200 mkw. (cegła) 
do zamieszkania od zaraz, budynek 
gospodarczy z garażem,  
działka 500 mkw, w centrum Kiernozi, 
185.000 zł, tel. kom. 692-693-927.

 �działka budowlana, 4.100 mkw., 
Zielkowice, tel. kom. 721-540-472.

 �sprzedam mieszkanie M3, 60 mkw, 
os. bratkowice, tel. kom. 608-580-065.

 �bratkowice 60 mkw., blok 34, 
tel. kom. 691-961-280.

 �dom 140 mkw., działka 620 mkw., 
Głowno ul. sikorskiego,  
tel. kom. 607-137-393.

 �sprzedam działkę z domem 
drewnianym, świeryż,  
tel. kom. 600-176-795.

 �Ziemia orna, bobrowa, tel. kom. 
606-626-575.

 �siedlisko 0,25 ha, Klewków  
k. łowicza, tel. kom. 793-647-999.

 �Ziemia (łąki), 1,26 ha, Klewków,  
tel. kom. 793-647-999.

 �sprzedam grunty orne 1,35 ha, 
sromów, tel. kom. 692-039-886.

 �sprzedam grunty orne  
z możliwością zabudowy 1,36 ha, 
Płaskocin, tel. kom. 692-039-886.

 �domek 60 mkw., działka 6.000 
mkw., budowlano-usługowa, narożna, 
łowicz, tel. kom. 603-878-783.

 �działki budowlane, tel. kom. 
512-490-910.

 �dom, łowicz, tel. kom. 880-651-700.

 �działka budowlana 2.000 mkw.,  
k. Nieborowa, tel. kom. 661-887-760.

 �sprzedam dom w łowiczu,  
tel. kom. 603-653-001.

 �sprzedam ziemię 1,95 ha, osiedle 
Górki, tel. kom. 665-952-518.

 �sprzedam działkę budowlaną  
w Zielkowicach, 2.600 mkw.,  
tel. kom. 602-504-924.

 �dom w stanie surowym,  
ok. 300 mkw. na działce 1.200 mkw., 
w łowiczu, tel. kom. 661-385-154.

 �Mieszkanie, 49 mkw., po remoncie, 
i piętro, bratkowice,  
tel. kom. 515-268-775.

 �sprzedam działki budowlane 
bronisławów 39, 
tel. kom. 791-802-472.

 �Pilnie sprzedam mieszkanie  
48 mkw., os. dąbrowskiego,  
tel. kom. 696-385-646.

 �sprzedam mieszkanie 48 mkw. 
w centrum łowicza,  
tel. kom. 794-373-667.

 �sprzedam 2,17 ha ziemi  
w miejscowości Marywil,  
tel. kom. 695-533-346.

 �rolno-budowlana przy trasie A2, 
Popów k/łowicza,  
tel. kom. 889-435-189.

 �Mieszkanie 45 mkw., os. Kostka, 
blok 7, iV piętro, tel. kom. 602-706-178, 
po 19.00.

 �sprzedam 4 ha gruntów rolnych 
(kl. iii, iV) w miejscowości Osmolin, 
tel. kom. 663-729-248.

 �Grunty rolne 10 ha, gmina bielawy, 
tel. kom. 697-094-770.

 �sprzedam działki budowlane  
w strzelcewie, tel. kom. 600-723-972.

 �sprzedam działkę budowlaną 
na ul. Makowej (okolice bolimowskiej), 
woda, prąd, gaz,  
tel. kom. 790-877-445.

 �Mieszkanie 2-pokojowe,  
Nowe Zduny/dąbrowa,  
tel. kom. 604-122-730.

 �działka rolno-budowlana 2 ha, 
dąbkowice Górne, gmina łowicz, 
tel. kom. 781-673-787.

 �działka budowlana z budynkami, 
1.800 mkw., Głowno,  
tel. kom. 501-280-825.

 �budynek mieszkalny z budynkami 
gospodarczymi do remontu,  
działka 3.500 mkw., sypień,  
tel. kom. 695-774-319.

 �siedlisko 2,5 ha z budynkami, 
bednary, ul. dworcowa 15, tel. kom. 
698-334-328, 505-228-527.

 �działka budowlana, bednary, 
ul. Ogrodowa, tel. kom. 698-334-328, 
505-228-527.

 �działka budowlana, 3.006 mkw.,  
Zielkowice, ogrodzona, 
zagospodarowana, media,  
tel. kom. 516-180-997.

 �domaradzyn: działka budowlana 
80x100 m, woda na działce,  
prąd w drodze, dojazd asfalt,  
tel. kom. 601-255-238.

 �sprzedam dom z zabudowaniami 
i działką w okolicach domaniewic. 
Tanio!, tel. kom. 609-541-325.

wynajem
 �Wynajmę małe, 2-pokojowe, os. 

starzyńskiego, tel. kom. 505-187-576.

 �lokal do wynajęcia 22 mkw.,  
od lutego, łowicz, Krakowska,  
tel. kom. 698-535-737.

 �Wynajmę 2-pokojowe mieszkanie, 
os. starzyńskiego, tel. kom. 
537-040-533.

 �lokal do wynajęcia, Zduńska, tel. 
(46) 837-36-86, tel. kom. 883-201-761.

 �Przyjmę w dzierżawę grunty orne, 
tel. kom. 781-842-724.

 �Pokój, tel. kom. 883-363-814.

 �Mieszkanie do wynajęcia, 
łyszkowice, tel. kom. 601-099-701, 
695-669-018.

 �do wynajęcia pomieszczenie 
sklepowe 60 mkw.,  
tel. kom. 602-504-924.

 �Wynajmę 3-pokojowe mieszkanie, 
os. Tkaczew, tel. kom. 513-550-720.

 �lokal 40 mkw., stryków, 
tel. kom. 664-678-117.

 �lokal sklepowy do wynajęcia, 
Zduńska 32, tel. kom. 600-205-292.

 �do wynajęcia 2-pokojowe 
umeblowane mieszkanie,  
os. Kopernika, Głowno,  
tel. kom. 500-007-884.

 �Wynajmę 2-pokojowe, umeblowane, 
tel. kom. 795-562-119.

 �Wynajmę 2 pokoje z kuchnią, 
i piętro, os. sikorskiego, Głowno,  
tel. kom. 601-385-535.

 �Poszukuję domku do wynajęcia, 
tanio, tel. kom. 576-355-858.

 �do wynajęcia lokal 100 mkw., 
tel. kom. 506-903-574.

 �Mieszkanie do wynajęcia, os. 
Noakowskiego, tel. kom. 698-728-146.

kupno różne
 �Kupię poroże, tel. kom. 607-409-915.

 �drzewo na pniu, tel. kom. 
509-440-293.

 �Kupię topolę, inne, tel. kom. 
795-377-074.

sprzedaż różne
 �Piasek płukany, pospółka, żwiry, 

podsyp, tel. kom. 600-895-026.

 �Extra czarna ziemia ogrodowa, 
po obróbce mechanicznej, tel. kom. 
601-239-779.

 �Produkcja, sprzedaż kruszywa 
kamiennego, tel. kom. 501-029-833.

 �Kliniec pod kostkę i utwardzenia 
terenu, tel. kom. 601-239-779.

 �żwir 2-8, tel. kom. 601-239-779.

 �żwir 16-32 do ogrodu i drenażu, 
tel. kom. 601-239-779.

 �Zbiorniki plastikowe 1.000 l,  
tel. kom. 502-919-192.

 �Wózek paleciak, tel. kom. 
693-830-160.

 �sprzedam akordeon,  
tel. (46) 874-61-70.

 �Wersalka - nowy typ,  
tel. kom. 724-973-074.

 �drewno kominkowe, opałowe (buk, 
brzoza, olszyna, grab); workowane, 
tel. kom. 501-658-261.

 �drewno rozpałkowe w workach, 
tel. kom. 696-045-978.

 �sprzedam dywan 2x3, okno 
plastikowe 2,10x1,43 m, drzwi 
pokojowe, tel. kom. 660-027-671.

 �Konstrukcja tunelu foliowego 6x30, 
tel. kom. 606-461-348.

 �sterownik pompki c.o., 
tel. kom. 697-508-015.

 �drzewo opałowe, stemple 
budowlane, tel. kom. 518-560-797, 
504-553-289.

 �Kanapa, szafka z szufladami, 
tel. kom. 664-767-412.

 �sprzedam drewno kominkowe,  
tel. kom. 532-365-546.

 �fotel rozkładany, szafka, 
tel. kom. 783-587-948.

 �dwa piece kaflowe, dwie szafki 
bHP, skrzynka metalowa,  
tel. kom. 532-454-047.

 �sprzedam spawarkę małą, 
tel. kom. 663-150-837.

 �rębak do gałęzi, 
tel. kom. 798-057-367.

 �drewno opałowe i kominkowe, 
tel. kom. 505-700-777, 798-877-090.

 �frezarka dolnowrzecionowa, 
krajzega kompletna, szlifierka 
taśmowa, przecinarka metalu,  
tel. kom. 503-830-451.

 �Oddam ziemię z gruzem,  
tel. kom. 537-620-620.

 �sprzedam strój łowicki dziecięcy, 
tel. kom. 515-173-660.

 �sprzedam heblarkę, 850 zł, 
tel. kom. 798-600-686.

 �Kompletny strój komunijny, łowicki 
dla chłopca, tel. kom. 501-868-355.

 �Pianino, tel. kom. 577-014-868.

 �łubianki drewniane nowe 
2-kilogramowe i 1-kilogramowe, 
tel. kom. 792-902-783.

 �drewno opałowe ze śliwki,  
tel. kom. 661-887-760.

 �dwa żyrandole mosiężne 
(6-ramienny, 9-ramienny); komoda, 
toaletka 40-letnie, do renowacji, 
tel. kom. 723-741-238.

 �Drewno kominkowe, opałowe, 
tel. kom. 693-636-233.

 �silnik elektryczny, szybkoobrotowy, 
10 kW, tel. kom. 534-936-733.

 �Tuja 0,59 zł , tel. kom. 518-518-835.

 �sprzedam gitarę,  
tel. kom. 692-552-295.

 �szlaka, gruz, tel. kom. 605-097-071.

 �Kompresory, tel. kom. 513-666-808.

 �Zagęszczarka Honda 100 kg, 
tel. kom. 667-837-817.

 �sprzedam silniki elektryczne,  
tel. kom. 605-924-268.

 �Telewizor lG lEd 32 cale, na 
gwarancji, tel. kom. 509-775-218.

 �sprzedam lodówkę Whirpool,  
tel. (46) 838-13-05, po 18.00.

 �sprzedam wersalkę i meble 
kuchenne, tel. kom. 880-948-664.

 �sprzedam 2 nowe karnisze,  
tel. kom. 723-759-351.

 �Wiertarka kadłubowa,  
tel. kom. 509-481-762.

 �Piła spalinowa Wolf-Garten 2,6 KM 
na gwarancji, tel. kom. 602-820-852.

 �Altanka, buda, tel. kom. 511-311-145.

 �Meble, keyboard, tel. kom. 518-405-
534, 507-783-661.

 �Wełniak chłopięcy,  
tel. kom. 732-983-969.

 �silnik elektryczny 15 kW/2930 
obrotów, kamienie polne,  
tel. kom. 696-447-652.

 �Wełniaki łowickie,  
tel. kom. 500-791-151.

 �sprzedam Tig lorch 250 niemiecki, 
tel. kom. 601-813-186.

 �sprzedam aparaturę destylacyjną 
kwasówka, tel. kom. 601-813-186.

 �sprzedam betoniarkę 250,  
tel. kom. 601-813-186.

 �sprzedam segment pokojowy,  
tel. kom. 536-383-915.

 �Palety na opał, 
tel. kom. 786-992-060.

nauka
 �Matematyka, tel. kom. 791-802-482.

 �język niemiecki, skutecznie, 
tel. kom. 663-505-433.

 �język niemiecki,  
tel. kom. 668-963-922.

 �język angielski,  
tel. kom. 663-684-178.

 �Nauka czytania i pisania. Problemy 
z ortografią dla uczniów szkół 
podstawowych, tel. kom. 784-686-235.

 �Angielski, profesjonalnie dzieci, 
młodzież, tel. (46) 837-53-15.

 �Korepetycje: język niemiecki,  
tel. kom. 608-116-216.

 �Udzielę korepetycji z języka 
angielskiego,  
Aneta, tel. kom. 535-077-033.

 �Matematyka: gimnazjum, średnie, 
wyższe. Przygotowanie do matury,  
tel. kom. 660-781-884.

 �Matematyka, tel. kom. 601-303-279.

 �Angielski korepetycje, wszystkie 
poziomy, tłumaczenia,  
tel. kom. 693-833-062.

 �Niemiecki korepetycje, tłumaczenia, 
tel. kom. 693-833-062.

 �Angielski, tel. kom. 604-461-803.

 �Angielski, nauczyciel, egzaminator 
maturalny, tel. kom. 662-611-189.

 �Angielski, tel. kom. 515-459-141.

 �Nauka języka Angielskiego jacek 
romanowski, tel. kom. 607-440-582.

 �Matematyka, tel. kom. 607-440-582.

 �Udzielę korepetycji z języka 
angielskiego na wszystkich 
poziomach zaawansowania, 
posiadam wolne terminy, 
tel. kom. 791-541-987.

 �Kursy wózki widłowe, podnośniki 
koszowe, Hds-y, ładowarki 
teleskopowe. Egzaminy UdT Tanio, 
szybko!, tel. kom. 730-101-000.

praca

dam pracę
 �Szwalnia w Głownie zatrudni 

szwaczki, stała praca, 
tel. kom. 608-496-344.

 �Przyjmę do pizzerii kierowcę 
na stałe oraz pomoc kucharza 
weekendowo, tel. kom. 669-852-983.

 �Zatrudnię kierowcę kat. C+E  
z doświadczeniem w ruchu krajowym 
z naczepą, dobre zarobki, wolne 
weekendy, tel. kom. 668-946-210.

 �Zatrudnimy kierowców  
kat. C+E, do przewozu 
kontenerów morskich, Hamburg-
Polska, weekendy w domu, 
pensja+podstawa,  
stabilne warunki pracy,  
tel. kom. 506-836-200.

 �Zatrudnię pomocnika kucharza 
(możliwość przyuczenia do zawodu), 
łowicz, tel. kom. 721-680-807.

 �Zatrudnię krojczego(ą)  
do szwalni, może być 
do przyuczenia, 
tel. kom. 602-457-089.

 �Zatrudnię kelnerkę (możliwość 
przyuczenia do zawodu),  
tel. kom. 724-207-537.

 �Zatrudnię kierowcę do rozwożenia 
pizzy (łowicz), tel. kom. 724-207-537.

 �Zespół szuka saksofonisty 
lub akordeonisty, wesela,  
tel. kom. 663-973-945.

 �Okręgowa stacja Kontroli  
Pojazdów zatrudni diagnostę, 
tel. kom. 698-535-737, 602-354-612.

 �Szwaczki do szycia kostiumów 
kąpielowych w Głownie, stała 
praca, tel. kom. 602-457-089.

 �szwaczki chałupniczki - kurtka 
męska., tel. kom. 516-593-442.

 �Zatrudnię kierowców C+E, 
transport międzynarodowy,  
tel. kom. 504-879-432.

 �Zatrudnię szwaczki. Tkanina, 
konfekcja damska - sukienki, 
ul. Jana Pawła II 69, tel. kom. 
516-103-366.

 �Zatrudnimy magistra farmacji  
w łowiczu, tel. kom. 505-099-355.

 �Zatrudnię dekarzy lub pracownika 
do przyuczenia, okolice dmosina, 
tel. kom. 609-846-316.

 �Zatrudnię glazurników i gipsiarzy, 
tel. kom. 604-232-415.

 �Zatrudnię szwaczki (bielizna), 
możliwość przyuczenia, Głowno, 
tel. kom. 517-852-240.

 �Zatrudnię do pizzerii kierowcę  
oraz pomoc kelnerki. Praca  
w weekendy, tel. kom. 607-481-852.

 �Zatrudnię kierowców kat. C+E, 
możliwość codziennego zjazdu 
do domu po wykonanym kursie, 
możliwość pracy tylko w weekendy, 
praca w kółkach. Wysokie zarobki,  
tel. kom. 606-481-899.

 �Zatrudnię kobiety i mężczyzn 
do pracy w pieczarkarni. Praca 
całoroczna, umowa. Zgłoszenia 
osobiste: Dąbkowice Dolne 41,  
gm. Łowicz, tel. kom. 
605-081-709.

 �Pracuj z Promedica24 jako 
opiekun/ka seniorów w Niemczech. 
Trwają zapisy na bezpłatny kurs 
z języka niemieckiego, przyjdź na 
spotkanie informacyjne w łowiczu,  
tel. kom. 514-781-491.

 �Przyjmę pracownika do sklepu 
spożywczego, łowicz, tel. kom. 
515-122-403.

 �Zatrudnię młodą, energiczną  
na wykańczalnię do szwalni, 
Głowno, tel. kom. 602-457-089.
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 �Zatrudnię diagnostę 
samochodowego na stację kontroli 
pojazdów w łowiczu,  
tel. kom. 502-251-751.

 �Zatrudnię pracownika  
na fermę loch (pełny etat, umowa 
o pracę), tel. kom. 693-117-878, 
665-027-661.

 �Zatrudnię szwaczki na stębnówkę, 
owerlock, tel. (42) 719-18-43,  
tel. kom. 665-217-483.

 �Zatrudnię na stanowisko serwisant-
sprzedawca w sklepie rowerowym  
z doświadczeniem,  
tel. kom. 606-629-356, 
centrummotorowerowe@wp.pl.

 �Zatrudnię kierowców kat. C+E, 
kraj, zagranica, stałe trasy, wolne 
weekendy, tel. kom. 790-803-388.

 �Przyjmę do produkcji mebli,  
tel. kom. 501-129-752.

 �Tonsmeier Centrum zatrudni 
osobę na stanowisko kierowca-
ładowacz, wymagana kat. C, praca 
na terenie Żyrardowa, Łowicza  
i okolic, tel. (46) 830-35-25.

 �Zatrudnię sprzedawcę w hurtowni 
ogólnobudowlanej, tel. kom. 
602-587-341.

 �Zatrudnię fryzjerkę lub przyjmę  
na staż, tel. kom. 666-033-704.

 �Zatrudnię pomoc kuchenną, 
Cafe Brama, Łowicz, 
tel. kom. 668-262-741.

 �Zatrudnię brukarzy i pomocników 
brukarzy oraz operatora koparko-
ładowarki, tel. kom. 725-710-267.

 �Zatrudnię chałupniczkę szycie 
szlafroków (stębnówka, overlock 
4-nitkowy, dwuigłówka), tel. kom. 
601-306-165.

 �Tonsmeier Centrum zatrudni 
osobę na stanowisko specjalista 
ds. logistyki-dyspozytor. Mile 
widziane doświadczenie. Miejsce 
zatrudnienia: Łowicz, tel. (46) 
830-35-25.

 �Zatrudnię tokarz-frezer: może być 
emeryt, tel. kom. 602-249-683.

 �Praca w hurtowni odzieży roboczej 
„Kolo”. CV + foto: michal@ekolo.pl.

 �firma produkcyjna w łowiczu 
zatrudni elektryka ze znajomością 
zagadnień automatyki przemysłowej, 
tel. (46) 811-55-22, biuro@pro-vega.pl.

 �Zatrudnię operatora plotera 
CNC. Praca w Łowiczu, tel. kom. 
537-313-915.

 �Przyjmę do pracy na stację paliw  
w łowiczu, pracownik obsługi klienta, 
1/2 etatu, praca: poniedziałek-piątek, 
15:00-19:00, tel. kom. 605-199-148.

 �Przyjmę mechanika 
samochodowego oraz pomocnika 
lakiernika (po 30 roku życia),  
tel. kom. 504-167-269.

 �Zatrudnię kierowcę C+E kierunek 
litwa, łotwa, Estonia, weekendy 
wolne, tel. kom. 601-211-863.

 �firma zatrudni samodzielnych 
brukarzy, tel. kom. 789-116-316.

 �Zatrudnię kierowcę kat. C+E, 
transport międzynarodowy, chłodnia, 
tel. kom. 605-094-166.

 �firma robo Kop zatrudni operatora 
koparki, tel. (46) 838-31-62, tel. kom. 
533-660-088.

 �Zatrudnię pracownika do dociepleń, 
tel. kom. 667-286-782.

 �Zatrudnię osobę do serwisu opon 
na stanowisko mechanik-wulkanizator, 
bratoszewice, tel. kom. 505-151-701.

 �Zatrudnimy kierowców kat. C+E  
w ruchu krajowym, firanka, weekendy 
wolne, tel. kom. 574-493-614.

 �Zatrudnię kierowcę kat. C+E  
w transporcie krajowym, naczepa 
chłodnia, tel. kom. 608-067-847.

 �Zatrudnię kierowcę C+E, kraj,  
tel. kom. 607-137-690.

 �Zatrudnię kierowcę kat C+E  
z doświadczeniem do pracy  
w transporcie międzynarodowym  
na firankę, tel. kom. 606-231-122.

 �Przyjmę szwaczki, dzianina, 
Głowno, tel. kom. 604-081-248.

 �Zatrudnię handlowca do biura  
w łowiczu, CV na biuro@foodtrade.pl, 
tel. kom. 888-431-443.

 �Zatrudnię pizzermana, młodego 
piekarza, pomoc kuchenną, kelnerki. 
Mile widziane studentki,  
tel. kom. 506-598-759.

 �Zatrudnię kierowcę kat. C+E, 
C, okolice Strykowa, tel. kom. 
605-097-071.

 �Zatrudnię kierowcę kat. C+E, praca 
po kraju, tel. kom. 600-357-428.

 �Zatrudnię kierowcę C+E  
z doświadczeniem w transporcie 
międzynarodowym, chłodnie,  
tel. kom. 604-237-423, 782-223-211.

 �Zatrudnię spedytora, transport 
międzynarodowy (chłodnie,  
z doświadczeniem); sawtrans@wp.pl.

 �Poszukiwana osoba na stanowisko 
Pakowacza - praca dla osób  
z orzeczoną niepełnosprawnością. 
lokalizacja stryków,  
tel. kom. 735-933-872.

 �Zatrudnię młodą energiczną,  
o zdolnościach manualnych  
do szwalni na rygiel, może być  
do przyuczenia. Głowno,  
tel. kom. 602-457-089.

 �Przyjmę brukarzy z praktyką 
i pomocników, tel. kom. 508-286-519.

 �Zatrudnię sprzedawcę-serwisanta  
w sklepie rowerowym  
rowerowo.lowicz@gmail.com,  
tel. kom. 609-688-538.

 �Przyjmę 10 kierowców na stałą 
pensję, tel. kom. 501-630-015.

 �Zatrudnię kierowcę kat. C, tel. kom. 
605-924-268.

 �Zatrudnię pomoc szwalni, 
Głowno, tel. kom. 509-571-801.

 �Zatrudnię szwaczkę do szycia 
skarpetek możliwość przyuczenia, 
strzelcew k. łowicza,  
tel. kom. 604-460-843.

 �dziewiarzy zatrudnię na maszyny 
skarpetkowe, możliwość przyuczenia - 
PPH bratex, strzelcew k. łowicza, 
CV: kadrybratex@op.pl,  
tel. kom. 604-460-843.

 �restauracja w sochaczewie 
poszukuje kucharza  
z doświadczeniem,  
tel. kom. 509-249-136.

 �Zatrudnię ekspedientki do sklepu 
spożywczego w łowiczu, dobre 
warunki zatrudnienia,  
tel. kom. 512-088-422.

 �Pilnie zatrudnię fryzjera/fryzjerkę, 
możliwość wynajęcia stanowisk 
pod własną działalność, tel. kom. 
512-088-422.

 �Zatrudnię kierowcę kat. C, stałe 
trasy, możliwość przyuczenia, łowicz, 
Kiernozka 12, tel. kom. 600-357-428.

 �Zatrudnię do prac elektrycznych: 
elektromonterów, elektryków, 
tel. kom. 500-245-696.

 �Zatrudnię magazyniera z prawem 
jazdy kat. b, tel. kom. 661-880-276.

 �Zatrudnię kolorystę  
z doświadczeniem do sklepu  
z mieszalnią lakierów 
samochodowych. Atrakcyjne zarobki, 
tel. kom. 570-016-550.

 �Zatrudnię montera wentylacji  
lub pomocnika, tel. kom. 690-909-636.

 �Przyjmę pracownika do wykończeń 
i do dociepleń, tel. kom. 606-737-576.

 �Firma PaszPol zatrudni 
pracownika, umiejętności: 
spawacz, mechanik 
i operatywność,  
tel. kom. 606-989-491.

 �Zatrudnię do baru w Łowiczu, 
turbocar@poczta.onet.pl,  
tel. (46) 830-31-21.

 �Zatrudnię szwaczki i chałupniczki. 
biustonosze. stała praca. Głowno,  
tel. kom. 691-707-964.

 �Zatrudnię szwaczki oraz osobę  
do robienia form, tel. kom. 
607-930-278.

 �Zatrudnię magistra farmacji 
i technika farmacji, łowicz,  
tel. (46) 815-32-25,  
tel. kom. 695-920-000.

 �Zatrudnię kasjera na stację paliw 
BP w Łowiczu, turbocar@poczta.
onet.pl, tel. (46) 830-31-21.

 �szukam chałupniczek szycie 
sukienek z dzianiny (overlock 4),  
tel. kom. 537-725-898.

 �Przyjmę do pizzerii kelnerkę  
z możliwością przyuczenia - praca 
na stałe oraz pomoc na kuchnię - 
weekendowo, tel. kom. 601-846-354.

szukam pracy
 �Emeryt, prawo jazdy kat. b 

poszukuje pracy,  
tel. kom. 504-352-822.

 �szukam pracy dorywczej 2-3 razy/
tygodniowo, prawo jazdy,  
tel. kom. 692-924-221.

 �Poszukuję pracy jako kierowca C+E 
+karta (tylko na wywrotkę).  
łowicz teren, tel. kom. 605-470-435.

 �Prawo jazdy C+E, karta kierowcy, 
przewóz rzeczy,  
bez doświadczenia,  
tel. kom. 607-144-579.

inne
 �Zwrot podatku z pracy, rodzinne, 

Niemcy, Holandia, Austria, Anglia, 
belgia, Norwegia., tel. (71) 385-20-18, 
tel. kom. 601-759-797.

usługi wideo
 �Wideofilmowanie, fotografowanie, 

tel. (46) 837-94-85, tel. kom. 
608-484-079.

 �Wideofilmowanie Hd, 
tel. kom. 606-852-557.

 � indywidualne filmowanie ślubów 
i wesel www.videopiksel.pl,  
tel. kom. 505-780-835.

 �Wideofilmowanie, fotografowanie, 
www.fotowideo.webt.pl,  
tel. (46) 837-79-81, 
tel. kom. 606-302-466.

 �Wideofilmowanie: full Hd, dVd, blu-
ray. fotografia, tel. kom. 698-535-780.

remontowo-
budowlane

usługi
 �Wylewki agregatem, 

tel. kom. 531-402-222.

 �regulacja, montaż okien, parapety, 
pranie dywanów,  
tel. kom. 501-930-953.

 �Usługi koparko-ładowarką, 
młotem hydraulicznym; koparką 
gąsienicową, 
tel. kom. 790-606-451.

 �Wylewki betonowe,  
tel. kom. 511-440-509.

 �Wylewki betonowe,  
tel. kom. 509-038-623.

 �Tynki maszynowe, wylewki, tanio, 
solidnie, tel. kom. 604-144-668.

 �schody, tel. kom. 793-297-933.

 �docieplanie budynków, gładzie, 
malowanie, płyty k/g, panele 
podłogowe i ścienne, glazura, 
terakota, tel. kom. 607-343-338.

 �Układanie kostki brukowej, tanio, 
tel. kom. 667-837-817.

 �Wylewki maszynowe mixokret, 
tel. kom. 517-032-915.

 �Cyklinowanie, polerowanie, 
układanie parkietu,  
tel. kom. 501-249-461.

 �dachy, elewacje. szybko, tanio, 
8% VAT, tel. kom. 502-859-742.

 �Zabudowa pryszniców szklanych, 
szkło lacobe, tel. kom. 782-730-137.

 �Wykończenia wnętrz, remonty, 
tel. kom. 532-115-111.

 �Wylewki, tynki agregatem, 
tel. kom. 605-416-083.

 �budowa domów parterowych, 
budynków gospodarczych,  
tel. kom. 784-464-959.

 �Wykończenia od A do Z i nie tylko, 
tel. kom. 512-159-417.

 �Usługi minikoparką,  
tel. kom. 608-612-013.

 �Cyklinowanie bezpyłowe, 
tel. kom. 504-960-515.

 �Docieplenia stropu, styrobeton, 
zamiennik styropianu,  
tel. kom. 605-416-083.

 �Układanie kostki brukowej, 
granitowej, jumby, ażury. Ogrodzenia 
betonowe, ażurowe,  
tel. kom. 723-743-361.

 �Usługi koparko-ładowarką, 
konkurencyjne ceny,  
tel. kom. 784-464-959.

 �Cyklinowanie bezpyłowe,  
tel. kom. 604-075-293.

 �Układanie kostki brukowej, 
ogrodzenia betonowe, panelowe, 
tel. kom. 508-286-519.

 �dachy, pokrycia dachowe, 
konstrukcje, obróbki, 
tel. kom. 609-846-316.

 �Ocieplenia poddaszy, płyty g/k,  
tel. kom. 609-846-316.

 �Podłogi drewniane, parkiety: 
układanie, cyklinowanie, polerowanie, 
lakierowanie, olejowanie. schody: 
renowacja. Profesjonalnie, solidnie,  
tel. kom. 733-552-113, 601-378-677.

 �Gładź, malowanie, glazura, terakota, 
wykańczanie wnętrz, docieplanie, 
malowanie elewacji, tel. (46) 837-10-
33, tel. kom. 609-541-373.

 �Ocieplenie pianką 
poliuretanową,  
tel. kom. 698-480-048.

 �Usługi remontowe, wykończenia 
wnętrz, glazura, terakota, adaptacja 
poddaszy, tel. kom. 880-542-743.

 �Malowanie, gipsowanie, 
tapetowanie, panele, płyta G/K, 
glazura, terakota, wykańczanie 
poddaszy, tel. kom. 535-466-501.

 �Krycie dachów, obróbki, rynny, 
podbitki, papa termozgrzewalna, 
wolne terminy, tel. kom. 789-181-282.

 �Rozbudowa, nadbudowa, 
więźba, krycie dachów, adaptacja 
poddaszy (płyta KG, gipsy), 
docieplenia budynków, montaż 
podbitki dachowej, materiały  
8% VAT, tel. kom. 507-056-578.

 �Glazura, terakota, zabudowy k/g, 
gładzie gipsowe, montaż drzwi, 
panele, przeróbki hydrauliczne, 
elektryczne, tel. kom. 600-779-659.

 �budowa i przeróbki domów i 
budynków gospodarczych.  
Tanio, szybko, solidnie!  
tel. kom. 609-497-778.

 �Okna: naprawa, regulacja, serwis, 
tel. kom. 609-135-411.

 �Bramy garażowe, wrota, drzwi. 
Ogrodzenia, balustrady,  
tel. kom. 506-771-822.

 �Klinkier (płoty, kominy),  
tel. kom. 725-668-616.

 �Murowanie - docieplenia, 
tel. kom. 725-668-616.

 �Tynki tradycyjne, mułkowane,  
tel. kom. 725-668-616.

 �Meble kuchenne, tel. kom. 
793-297-933.

 �Tynki maszynowe gipsowe, wolne 
terminy, tel. kom. 533-506-298.

 �Tynki maszynowe gipsowe, 
cementowo-wapienne  
oraz posadzki (mixokret),  
tel. kom. 502-452-907.

 �Wolne terminy. Glazura, terakota. 
Usługi wykończeniowe,  
tel. kom. 783-815-744.

 �budowy domów, docieplenia, 
tel. kom. 794-230-700.

 �Montaż konstrukcji drewnianych,  
tel. kom. 730-723-823.

 �budowy domów i garaży,  
tel. kom. 783-117-546.

 �Malowanie, tel. kom. 607-168-196.

 �łazienki, kompleksowo,  
tel. kom. 733-788-522.

 �Ogrodzenia panelowe, metalowe, 
siatki, betonowe, łupane, bramy  
i furtki, balustrady, wiaty, fundamenty, 
tel. kom. 505-700-777.

 �Układanie glazury, terakoty, gładź, 
malowanie, panele. Wolne terminy,  
tel. kom. 696-344-737.

 �Usługi transportowe wywrotką, 
usługi koparko-ładowarką, 
tel. kom. 784-464-959.

 �Usługi koparko-ładowarką, tel. kom. 
725-710-267.

 �Adaptacja poddaszy, ścianki 
działowe, gipsowanie, malowanie,  
tel. kom. 607-612-176.

 �docieplanie budynków, elewacje, 
struktury: agregatem. Tanio, szybko, 
solidnie, tel. kom. 607-612-176.

 �Malowanie, tapetowanie, gładź, 
płyty k/g, glazura. Wieloletnie 
doświadczenie, tel. kom. 608-685-867.

 �remonty, wykończenia wnętrz,  
tel. kom. 799-268-290.

 �Profesjonalne układanie, 
cyklinowanie z polerowaniem 
parkietów, lakierowanie. Schody: 
cyklinowanie, lakierowanie, 
tel. kom. 607-090-260.

 �Tynki ręczne, tel. kom. 575-661-940.

 �Usługi minikoparką, przeciski 
kretem, tel. kom. 668-591-725.

 �rozbiórki, wyburzenia. 
Kompleksowo „od A do Z”. 
Porządkowanie terenów, 
tel. kom. 665-412-890.

 �Układanie kostki brukowej,  
tel. kom. 731-034-742.

 �docieplenia budynków, elewacje, 
glazura, terakota, adaptacja poddaszy, 
kompleksowe wykończenia wnętrz. 
fVAT, tel. kom. 606-737-576.

 �Brukarstwo, tanio,  
tel. kom. 503-976-505.

 �Tynki cementowo-wapienne 
+ piasek kwarcowy, 
tel. kom. 692-157-417.

 �budowy od podstaw, domy, garaże, 
ogrodzenia, gospodarcze. solidnie, 
niedrogo, tel. kom. 691-736-552.

 �Pokrycia dachowe od A do Z, papa, 
rynny, podbitki, tel. kom. 605-850-706.

 �Remonty, modernizacje, 
wykończenia wnętrz, usługi 
ogólnobudowlane,  
tel. kom. 607-164-101.

 �Usługi ładowarką teleskopową,  
7,2 m, tel. kom. 603-387-474.

sprzedaż
 �drewniane parkiety, drzwi, okna 

oferuje producent, łowicz, 
tel. kom. 602-587-434.

 �Cegła kratówka Max, 5.000 szt., 
tel. kom. 500-222-737.

 �szlaka, gruz, tel. kom. 605-097-071.

 �Kostka brukowa z demontażu, 
200 mkw, „konieczynka”, tel. kom. 
604-147-907.

 �Tania blacha trapezowa, ocynk,  
0,5 mm, 14,90 zł/mkw. łowicz  
ul. łódzka 18, tel. (46) 838-98-98.

usługi 
instalacyjne

 �Hydraulika kompleksowo,  
tel. kom. 601-818-310.

 � instalacje, przeróbki elektryczne,  
tel. kom. 509-838-364.

 �Usługi hydrauliczne, spawalnicze, 
mechaniczne, złota rączka,  
tel. kom. 506-891-289.

 �systemy alarmowe,  
tel. kom. 696-545-570.

 �Monitoring iP, tel. kom. 696-545-570.

 �Usługi hydrauliczne także awarie, 
tel. kom. 883-958-267.

 �Hydraulika,  
tel. kom. 608-263-951.

 � instalacje elektryczne,  
tel. kom. 723-125-777.

 �Hydraulik, także awarie,  
tel. kom. 733-788-522.

 �Oczyszczalnie przydomowe 
z montażem. dofinansowanie, www.
bioinstalacje.pl, tel. kom. 693-413-492.

 �Alarmy, monitoring. tanio,  
tel. kom. 576-613-350.

usługi inne
 �Pranie dywanów, tapicerek, mebli 

wypoczynkowych, 
tel. kom. 501-930-953.

 �Masz problem z komputerem: 
zadzwoń. fachowo. szybko. Tanio, 
tel. kom. 504-070-837.

 �Przeprowadzki, transport,  
tel. kom. 695-885-953.

 �Zespół, deejay, doświadczenie, 
tel. kom. 503-746-892.

 �dekoracje sal weselnych,  
tel. kom. 886-328-694, www.facebook.
com/WardArt7.

 �Wycinka drzew, 
tel. kom. 696-008-528.

 �Ginekolog, tel. kom. 791-949-970.

 �Cięcie drzew niebezpiecznych, 
pielęgnacja ogrodów,  
tel. kom. 693-552-240.

 �Usługi rębakiem, rozdrabnianie 
gałęzi, przycinka drzew,  
tel. kom. 606-370-008.
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 �Transport, bus, meble, AGd, inne, 
tel. kom. 609-405-308.

 �dekoracja sal weselnych 
(pokrowce, obrusy w komplecie), 
tel. kom. 693-776-474.

 �Zespół Maraton: wesela, bale, 
imprezy okolicznościowe, 
tel. kom. 692-373-529.

 �Usługi informatyczne, 
tel. kom. 696-545-570.

 �rozdrabnianie gałęzi rębakiem, 
wycinka drzew i zakrzaczeń, 
tel. kom. 667-732-751.

 �Wycinka drzew  
www.wycinkaskierniewice.pl,  
tel. kom. 506-660-095.

 �Pranie dywanów i tapicerki 
meblowo-samochodowej w zakładzie 
i u klienta, tel. kom. 501-431-978.

 �Pożyczki pod zabezpieczenie 
pojazdu bez biK, kredyty gotówkowe, 
konsolidacje zobowiązań, chwilówki. 
Akceptujemy każdy rodzaj dochodu, 
tel. kom. 536-536-826.

 �Naprawa telewizorów, łowicz, 
Topolowa 19, tel. (46) 837-70-20, 
tel. kom. 728-227-030.

 �Okna: naprawa, regulacja, serwis, 
tel. kom. 609-135-411.

 �Wycinka drzew, pielęgnacja, 
aborystyka, tel. kom. 
693-208-999.

 �Profesjonalne cięcie drzew 
niebezpiecznych, pielęgnacja zieleni  
i ogrodów, tel. kom. 782-718-483.

 �Wycinka drzew, skup drewna na 
pniu, tel. kom. 505-700-777.

 �Oprawa muzyczna imprez, 18-stki, 
dyskoteki, itp, tel. kom. 782-718-483.

 �Usługi wywrotką,  
tel. kom. 784-464-959.

 �Praca na wysokości wycinka, 
tel. kom. 509-440-293.

 �Potnę tanio drzewo, 
tel. kom. 537-843-600.

 �Posprzątam tanio garaże, komórki, 
tel. kom. 537-843-600.

 �Wycinka drzew, usługi 
podnośnikami koszowymi 
27-metrowymi, tel. kom. 668-591-725.

 �rozliczenia PiT,  
tel. kom. 665-752-680.

 �Auto do ślubu, tanio,  
tel. kom. 665-752-680.

 �Usługi projektowo-kosztorysowe, 
budowlane, nadzory,  
tel. kom. 509-299-685;, 509-299-676.

 �Catering dietetyczny całodniowy 
z dostawą. dieta bezglutenowa, 
cukrzycowa, wysokobiałkowa. 
Odchudzanie i fitness,  
tel. kom. 537-483-518.

 �sala, wynajem, imprezy 
okolicznościowe, Nieborów, wolne 
terminy, tel. kom. 605-695-882.

 �Transport bUs, skrzynia otwarta,  
1,3 T, tel. kom. 603-387-474.

 �Kursy wózki widłowe, podnośniki 
koszowe, Hds-y, ładowarki 
teleskopowe. Egzaminy UdT Tanio, 
szybko!, tel. kom. 730-101-000.

 �Kolektory słoneczne, panele 
fotowoltaiczne z dotacją  
do 40% + dogodne kredyty! duże 
doświadczenie w montażu. Gwarancja 
5lat!, tel. kom. 600-047-254.

matrymonialne
 �Poznam kobietę, 

tel. kom. 723-084-321.

 �Pani po 60-tce pozna Pana  
w tym samym wieku do stałego 
związku, tel. kom. 663-384-569.

rolnicze – kupno

płody rolne
 �Kupię każde zboże,  

odbiór własnym transportem, 
tel. kom. 783-112-512.

 �Kupię każde zboże, odbiór własnym 
transportem, tel. kom. 607-202-732.

 �Kupię żyto i pszenicę 
konsumpcyjną, tel. (46) 874-39-22,  
tel. kom. 605-139-221.

 �skup zbóż paszowych: jęczmień 
630 zł, pszenżyto 610 zł, pszenica  
685 zł, transport/załadunek, 
leśniczówka k./soboty, 
tel. kom. 505-406-917.

 �Kupię pszenżyto, jęczmień, 
mieszankę zbożową bez owsa, 
transport, gotówka,  
tel. kom. 504-561-585.

 �skup żyta wymiana na otręby, 
tel. kom. 501-713-862.

 �Zboże, tel. kom. 603-945-983.

 �Kupię zboże paszowe,  
tel. kom. 726-721-037.

 �Kupię słomę, tel. kom. 668-478-617.

 �Kupię zboże, tel. kom. 508-471-814.

 �Kupię słomę, tel. kom. 573-915-369.

 �Kupię jęczmień, pszenżyto, 
tel. kom. 608-037-669.

 �Kupię słomę, tel. kom. 692-996-054.

 �Kupię zboże paszowe,  
tel. kom. 693-157-117.

 �Kupię zboże, tel. kom. 667-566-276.

 �Zboże paszowe,  
tel. kom. 668-478-617.

 �Kupię słomę, tel. kom. 786-992-060.

hodowlane
 �Skup macior, knurów, trzody 

chlewnej. Wysokie ceny,  
tel. kom. 603-711-760.

 �Skup trzody chlewnej.  
Odbiór z gospodarstwa, 
tel. kom. 602-669-812.

 �Kupię byczki (mieszańce, mięsne) 
do chowu, cena do 15 zł, 
tel. kom. 696-130-651.

 �Kupię cielaki 80-100 kg, 
tel. kom. 607-376-264.

 �Kupię cielaki, tel. kom. 662-240-085.

 �Kupię byczki, jałówki powyżej  
150 kg, tel. kom. 515-692-678.

 �Kupię kilka par prosiąt,  
tel. kom. 600-623-430.

maszyny
 �siewnik poznaniak do remontu 

(może być dziurawy zbiornik), C-360 
do remontu, tel. kom. 664-981-618.

 �Kupię prasę kostkującą: sipma 
Z-224, Welger, Claas, famarol, 
john deere; kombajn: Anna, bolko, 
Karlik; kopaczkę; sadzarkę; ciągnik 
Władimirec T-25, MTZ, belarus, 
Pronar; prasę rolującą: Claas rolland, 
Arobale, Welger,  
tel. kom. 518-857-308.

 �Kupię dojarki i maszyny rolnicze, 
tel. kom. 605-055-227.

 �Kupię każdego bizona, może być 
do remontu, tel. kom. 602-522-478.

 �Kupię ładowacz Troll,  
tel. kom. 797-513-264.

 �Kupię C-328, C-330, C-360, C-355, 
C-380, MTZ, Mf-255, T-25 Władimirec 
bez dokumentów, do remontu, 
tel. kom. 502-939-200.

inne
 �Przyjmę grunty rolne w dzierżawę, 

gm. bolimów, gm. Nowa sucha,  
tel. kom. 607-231-803.

 �Przyjmę gnojowice,  
tel. kom. 504-270-890.

rolnicze - 
sprzedaż

płody rolne
 �Ziemniaki jadalne,  

tel. kom. 669-775-344.

 �jęczmień, owies, pszenżyto jare, 
mieszanka z odnowy,  
tel. kom. 693-830-160.

 �Mieszanka, tel. kom. 693-830-160.

 �Zboża jare, sadzeniaki 
ziemniaka, kukurydza, trawy i inne 
nasiona. Firma Nasienna  
Granum Oddział Łowicz, tel. (46) 
837-23-05, (46) 837-23-01,  
dowóz od 1 tony.

 �Wysłodki suszone granulowane,  
tel. kom. 509-282-302.

 �sianokiszonka, tel. kom. 
664-981-618.

 �sprzedam nasiona łubinu żółtego 
„Mister”, tel. kom. 504-962-113.

 �sprzedam baloty sianokiszonki, 
tel. kom. 510-846-486.

 �sprzedam owies, żyto, pszenżyto, 
tel. kom. 694-075-080, po 15.00.

 �łubin do siewu, tel. kom. 
739-592-991.

 �Pszenżyto, 65 zł, tel. kom. 
661-463-619.

 �sprzedam kukurydzę (sucha),  
tel. kom. 660-330-597.

 �sprzedam 2 topole, żyto,  
tel. kom. 736-417-516.

 �siano, bele, tel. kom. 606-286-544.

 �żyto 1 tona, Kamień, gm. Głowno, 
tel. kom. 723-046-340.

 �Sprzedam słomę w kostkach,  
tel. kom. 508-586-263.

 �sprzedam jęczmień jary Ella,  
tel. kom. 664-724-850.

 �Ziemniaki paszowe,  
tel. kom. 601-654-447.

 �sprzedam ziemniaki jadalne,  
tel. kom. 606-383-995.

 �Zboża: pszenica, jęczmień, 
pszenżyto, tel. kom. 789-319-421.

 �słomę w okrągłych belkach, 
pszenicę, Kiernozia,  
tel. kom. 605-278-719.

 �sprzedam jęczmień,  
tel. kom. 519-441-580.

 �sprzedam bób,  
tel. kom. 608-613-658.

 �łubin żółty Mistral, siano,  
tel. kom. 605-679-558.

 �sprzedam zboże paszowe,  
tel. kom. 726-721-037.

 �sprzedam jęczmień,  
tel. kom. 506-103-998.

 �Nasiona bobu bizon, dyni bambino, 
tel. kom. 601-615-639.

 �sprzedam ziemniaki jadalne Vineta, 
cena: 60 gr, paszowe: 30 gr,  
tel. (24) 277-44-51.

 �Mieszanka, jęczmień, tel. kom. 
889-013-143.

 �siano kostka, tel. kom. 532-454-047.

 �Nasiona bobu, fasoli, tel. kom. 
693-677-112.

 �sprzedam łubin żółty, słodki, 
szerokolistny (Mister), tel. kom. 
725-587-653.

 �siano, sianokiszonka, 
tel. kom. 603-254-329.

 �żyto, tel. kom. 512-544-156.

 �jęczmień, owies. Okolice Głowna, 
tel. kom. 504-985-644.

 �Pszenżyto, tel. kom. 601-851-421.

 �Pszenżyto 70 zł,  
tel. kom. 607-168-196.

 �sprzedam pszenżyto oraz owies,  
tel. kom. 605-120-638.

 �łubin słodki szerokolistny,  
tel. kom. 888-043-928.

 �jęczmień, pszenżyto,  
tel. kom. 509-171-283.

 �sprzedam pszenżyto,  
tel. kom. 517-895-817.

 �sprzedam sianokiszonkę, żyto, 
tel. kom. 662-585-814.

 �jęczmień, tel. kom. 793-553-004.

 �jęczmień jary stratus, i odsiew,  
tel. kom. 609-842-747.

 �sprzedam słomę w balotach,  
tel. kom. 507-203-961.

 �Pszenica 50 ton,  
tel. kom. 605-278-719.

 �Mieszanka, pszenżyto, sanniki, 
tel. kom. 606-576-999.

 �jęczmień, pszenica, 
tel. kom. 697-008-251.

 �sprzedam łubin niebieski,  
tel. kom. 668-302-457.

 �Owies, mieszanka,  
tel. kom. 504-832-533.

 �sprzedam słomę w kostkach  
ze stodoły, tel. kom. 508-831-707.

 �sprzedam słomę w belach,  
tel. kom. 698-489-550.

 �łubin gorzki niepryskany,  
tel. kom. 663-722-467.

 �Sprzedam bób Bachus, tel. kom. 
691-270-909.

 �siano w kostkach, mieszanka 
zbożowa 2,5 t, Popów k/łowicza, 
tel. kom. 889-435-189.

 �sprzedam słomę,  
tel. kom. 602-673-239.

 �jęczmień jary,  
tel. kom. 723-741-238.

 �sprzedam dużą ilość kapusty 
kiszonej, tel. kom. 796-184-401.

 �sprzedam łubin,  
tel. kom. 512-280-159.

 �Młóto gorzelniane, suszone,  
tel. kom. 692-996-054.

 �Pszenica, żyto. Gmina dmosin, 
tel. kom. 604-871-975.

 �sprzedam ziemię, 3,25 ha, Urzecze, 
tel. kom. 503-782-462.

 �łubin żółty „Mister”,  
tel. kom. 691-243-245.

 �Owies, jęczmień,  
tel. kom. 783-580-175.

 �żyto, słoma kostka 4 zł, Mąkolice, 
tel. kom. 781-484-941.

 �sprzedam marchew, ziemniaki 
jadalne i paszowe,  
tel. kom. 693-172-904.

 �żyto, owies Valentin,  
tel. kom. 600-068-542.

 �Pszenżyto jare i-odsiew,  
tel. kom. 667-732-751.

 �żyto, tel. kom. 601-785-433.

 �łubin Karo niebieski, okolice 
łyszkowic, tel. kom. 513-184-091.

 �Słoma, baloty 120-160, Bielawy, 
tel. kom. 604-147-907.

 �Zboże paszowe, transport,  
tel. kom. 668-478-617.

 �łubin żółty, słodki, szerokolistny 
Mister 150 zł, tel. kom. 697-677-530.

 �sprzedam siano w kostkach,  
tel. kom. 508-586-263.

 �sprzedam owies bingo i jęczmień 
stratus, tel. kom. 793-718-288.

 �sprzedam słomę w belach,  
tel. kom. 606-487-445.

 �sprzedam łubin żółty, szerokolistny, 
tel. kom. 501-007-298.

 �Cebula, tel. kom. 604-277-932.

 �bób bizon, tel. kom. 693-977-198.

 �jęczmień 8 ton, Niedzieliska 4, 
tel. (24) 277-91-85.

 �Kiszonka z kukurydzy, pszenica,  
tel. kom. 518-103-986.

 �sprzedam ziemniaki na paszę, 
sadzenie, tel. kom. 795-257-972.

 �sprzedam mieszankę i jęczmień 
jary, tel. kom. 691-235-046.

 �baloty sianokiszonki,  
tel. kom. 505-371-658.

 �słoma w belach,  
tel. kom. 666-937-442.

 �sprzedam pszenicę,  
tel. kom. 668-199-261.

 �sprzedam sianokiszonkę,  
tel. kom. 880-099-514.

 �Marchew, ziemniaki, buraki 
dla zwierząt, tel. kom. 515-727-900.

 �Marchew paszowa,  
tel. kom. 600-323-947.

 �sprzedam mieszankę zbożową, 
tel. kom. 603-093-799.

 �Pszenica jara 10 t., przyczepka 
samochodowa, tel. kom. 602-321-014.

 �sprzedam słomę okrągłe bele 
120x120, okolice Głowna,  
tel. kom. 502-436-234.

 �Ziemniaki pastewne, burak 
pastewny, tel. kom. 509-853-384.

 �sprzedam łubin wąskolistny, 
niebieski, tel. kom. 604-281-093.

 �sprzedam pszenżyto,  
tel. kom. 501-235-473.

 �sprzedam słomę owsiankę, 
tel. kom. 534-662-961.

 �siano, słoma owsiana w kostkach, 
tel. kom. 507-689-930.

 �sprzedam bób,  
tel. kom. 787-714-185.

 �sprzedam nasiona bobu, 
tel. kom. 607-889-654.

 �sprzedam słomę, małe kostki, 
tel. kom. 604-710-347, po 16:00, 
jamno 14.

 �sprzedam słomę,  
tel. kom. 669-137-703, 511-318-490.

 �Zboże, mieszanka, żyto, 
tel. kom. 691-937-326.

 �sprzedam pszenżyto,  
tel. kom. 604-165-150.

 �sprzedam 40 bel siana,  
tel. kom. 668-402-201.

 �sprzedam łubin żółty po wymianie 
nie pryskany, tel. kom. 697-089-674.

 �Kukurydza, owies, pszenica, 
pszenżyto, tel. kom. 506-115-015.

 �Ziemniaki paszowe i jadalne, 
kapusta biała, tel. kom. 501-538-808.
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 �sprzedam słomę suchą okrągłe 
baloty, otręby z prosa, z grochu, 
tel. kom. 693-729-472.

 �Nasiona bobu odmiany Top,  
tel. kom. 501-454-304.

 �Wytłoki buraczane,  
tel. kom. 786-992-060.

 �sprzedam żyto,  
tel. kom. 509-704-346.

 �Pszenica jara,  
tel. kom. 662-095-386.

hodowlane
 �sprzedam ładną jałówkę,  

tel. kom. 600-749-007.

 �Prosiaki, tel. (24) 277-64-24.

 �Krowa na wycieleniu, termin 5 luty,  
2 cielak, tel. kom. 665-489-346.

 �sprzedam jałówkę na wycieleniu, 
tel. kom. 889-933-041.

 �jałówki wysokocielne, 3 szt.,  
tel. kom. 500-823-368.

 �Młody knurek, tel. kom. 
502-680-055.

 �sprzedam jałówki na wycieleniu, 
tel. kom. 609-514-291.

 �Krowa mleczna,  
tel. kom. 696-332-993.

 �jałówka hodowlana, termin 
wycielenia 15.02.,  
tel. kom. 602-512-587.

 �sprzedam cielaki,  
tel. kom. 888-953-006.

 �sprzedam jałówkę, wycielenie 
16.02, tel. kom. 602-845-722.

 �sprzedam 2 półroczne byczki,  
tel. (46) 838-89-90.

 �Cieliczka czerwono-biała, byczek 
3-miesięczny, tel. kom. 694-903-163.

 �jałówki cielne,  
tel. kom. 725-566-362.

 �jałówka cielna,  
tel. kom. 609-536-927.

 �Kozy mleczne,  
tel. kom. 601-141-164.

 �jałówka mleczna na ocieleniu, 
simental, termin: luty,  
tel. kom. 693-048-613.

 �byczek mieszany z simental  
ok. 80 kg, tel. kom. 669-324-290.

 �sprzedam byczki 200 kg,  
tel. kom. 512-981-861.

 �jałówka na wycieleniu,  
tel. kom. 887-682-975.

 �sprzedam krowę cielną, 
tel. (46) 838-38-75.

 �sprzedam jałówkę na wycieleniu, 
tel. kom. 695-416-748.

 �Prosiaki 50 sztuk,  
tel. kom. 885-973-099.

 �jałówka cielna,  
tel. kom. 730-816-171.

 �Krowę wysokocielną,  
tel. kom. 691-937-326.

 �jałówka na wycieleniu, koniec 
lutego, tel. kom. 785-245-811.

 �sprzedam jałówkę hodowlaną 
rasy Hf w dobrej kondycji, wycielenie 
koniec lutego, tel. kom. 690-620-606.

 �jałówka i krowa wysokocielne,  
tel. kom. 607-494-146.

 �Prosiaki, tel. kom. 787-140-487.

 �sprzedam indyki,  
tel. kom. 798-906-448.

 �sprzedam małe cielaki,  
tel. kom. 517-914-085.

maszyny
 �sprzedam rozrzutnik 10 ton  

+ nadstawki do kukurydzy  
na tandemie, resorowany zaczep, 
podnoszona hydraulicznie przednia 
oś, klapa hydrauliczna, stan bdb,  
tel. kom. 609-541-340.

 �loda do zielonki, zgrabiarka 
5-gwiazdowa, zgrabiarka konna, 
przetrząsarka do siana, kopaczka  
do ziemniaków, tel. kom. 724-973-074.

 �Na części: C-360, C-330, MTZ, 
jumz, Zetor, tel. kom. 504-475-567.

 �rozrzutnik obornika fortschritt  
oraz wszystkie części nowe, 
tel. kom. 693-830-160.

 �brony 3-ki i 5-ki,  
tel. kom. 693-830-160.

 �rozrzutnik 2-osiowy z przystawkami 
do kiszonek, tel. kom. 609-843-635.

 �siewnik poznaniak, rozrzutnik 
1-osiowy, pług 3-skibowy, 
tel. kom. 509-853-384.

 �Przyczepa Hl, 3-stronny wywrot; 
opryskiwacz Pilmet 1000; siewnik 
Amazone d9 z agregatem,  
tel. kom. 660-408-769.

 �Przyczepa samozbierająca 5 ton, 
tel. kom. 782-647-730.

 �Pług obrotowy 4, 
tel. kom. 726-794-875.

 �sprzedam C-330 po kapitalnym 
remoncie, tel. kom. 788-403-617.

 �Zetor 5320, 3320, 2002 rok, 
tel. kom. 501-850-017.

 �sprzedam przyczepę d50 6 t.;  
wózek widłowy rak, stan bdb, 
580 mtg; opryskiwacz 800 l, 
z komputerem Pilmet, używany  
2 sezony, tel. kom. 502-498-184.

 �sprzedam brony, opielacz, pług, 
wóz, tanio, tel. kom. 605-530-775.

 �bizon Z-56, 1989 rok; Ursus U-902, 
1982 rok, tel. kom. 512-179-465.

 �Opony do przyczep, rozmiary: 
900/20-1200/20, używane i nowe.  
do Hl z felgami 385/55/22,5  
oraz ciągnikowe 16.9/28,  
tel. kom. 601-272-521.

 �Części używane do bizona, 
tel. kom. 602-522-478.

 �Pług 3-skibowy Grudziądz, agregat 
uprawowy 2,10 szer., wózek paleciak, 
tel. kom. 534-932-072.

 �rozrzutnik 1-osiowy, kultywator 18  
z wałkami, tel. kom. 668-551-389.

 �rozrzutnik 1-osiowy, obcinarka  
do cebuli, tel. kom. 513-787-661.

 �Kultywator, pług 2, brony 3,  
tur C-360, tel. kom. 690-899-100.

 �C-360, Mf 235, C-360 3P,  
tel. kom. 690-899-100.

 �sprzedam ciągnik 3P, 
tel. kom. 600-176-795.

 �sprzedam ciągnik T-25A, stan 
dobry, sadzarkę łańcuchową, siewnik 
zawieszany, śrutownik walcowy,  
tel. kom. 695-243-117.

 �Producent maszyn do łuskania 
bobu, tel. kom. 600-176-795.

 �siewka Kos, tel. kom. 784-537-266.

 �Pług 4-skibowy obrotowy 
Kverneland, zabezpieczenie resorowe, 
stan dobry, tel. kom. 606-641-506.

 �rozrzutnik 1-osiowy,  
tel. kom. 607-316-902.

 �Zgrabiarka 3,2 m; wycinak  
do kukurydzy; przekładnia  
do wyciągów, kompletna z silnikiem 
i kołami; stanowiska do krów; 
maszyna do cebuli,  
tel. kom. 604-948-642.

 �sprzedam dojarkę przewodową 
typu Westfalia, zbiornik typu frigomilk 
1,890 l, tel. kom. 512-348-128.

 �sprzedam rozrzutnik 1-osiowy,  
tel. kom. 517-895-817.

 �beczka asenizacyjna,  
tel. kom. 608-691-072.

 �Ciągnik ogrodniczy lsr60 
2-sezonowy, i właściciel, niebieski,  
z kabiną, jak nowy, na raty,  
tel. kom. 502-037-679.

 �siewnik poznaniak 2,7 m,  
tel. kom. 502-680-055.

 �Cyklop, tel. kom. 606-383-995.

 �sprzedam opryskiwacz 300 litrów, 
pompa, rozdzielacz, pilne, tel. kom. 
602-318-971.

 �sprzedam pług obrotowy 4-skibowy 
Unia Grudziądz, taśma do zbioru 
brokuła, tel. kom. 608-400-447.

 �sprzedam lub zamienię C-360  
na przyczepę, tel. kom. 607-306-247.

 �Prasa kostkująca Z-511, stan bdb., 
tel. kom. 607-181-404.

 �Kabina C-330 z błotnikami,  
tel. kom. 608-684-292.

 �sprzedam Kombajn Z-56, 1985 rok, 
tel. kom. 668-840-049.

 �sprzedam talerzówkę 7, tel.  
kom. 668-840-049.

 �sprzedam opryskiwacz Pilmet  
1000 litrów na kołach 15 m lance,  
tel. kom. 725-486-878.

 �rozsiewacz Kos, 
tel. kom. 667-837-817.

 �rozrzutnik 1-osiowy, stan bdb., 
tel. kom. 510-351-019.

 �sprzedam przyczepę zbierającą 
oraz przekładnię do wyciągu,  
tel. (46) 838-30-29.

 �Kosiarka bębnowa 1,85 samasz,  
tel. kom. 519-522-605.

 �Wycinak, tel. kom. 605-670-919.

 �dwa kultywatory, obsypnik 
ziemniaków, sadzarka, 
tel. kom. 519-716-665.

 �Pług 4-skibowy, maska 3P, 
tel. kom. 721-169-137.

 �sprzedam krajzegę i wóz konny,  
tel. kom. 605-878-236.

 �Automatyczna łuskarka do bobu, 
tel. kom. 790-575-493.

 �sprzedam bizona 1988 rok, stan 
bdb, tel. kom. 509-336-821.

 �sprzedam prasę Z-224, 
tel. kom. 604-518-607.

 �Przetrząsarka fella, 5,20 m, 
hydrauliczna, tel. kom. 692-996-054.

 �Przyczepa d-35,  
tel. kom. 692-996-054.

 �Prasa Z224/1 + drabinka, 1997 rok, 
tel. kom. 608-105-375.

 �Pług 3-skibowy, 850 zł,  
tel. kom. 607-547-591.

 �Kultywator „14”, opryskiwacz 350 l, 
tel. kom. 784-710-545.

 �Prasa zwijająca, w dobrym stanie, 
tel. (46) 837-14-61.

 �Przetrząsacz siana, stan bdb.,  
tel. kom. 534-936-733.

 �stanowiska do bydła, nowe, 
ocynkowane, tel. kom. 693-830-160.

 �sprzedam pług, opryskiwacz,  
tel. kom. 512-831-605.

 �sprzedam ciągnik Es320 palony 
z rozrusznika, podnośnik, 
z osprzętem, tel. kom. 665-276-448.

 �Pług 4-skibowy, 1700 zł, tel. kom. 
604-213-682.

 �Mocne chwytaki do bel  
na 1 siłownik, paleciak na tura, 
tel. kom. 608-591-942.

 �Przyczepa ifA 4,5 ton wywrotka, 
kosiarka dyskowa lely, przyczepka 
samochodowa 5x1,2 m,  
tel. kom. 608-591-942.

 �Wykonuję kosiarki gałęziarki, 
tel. kom. 513-666-808.

 �Kopaczkę do ziemniaków 
sprzedam, tel. kom. 667-837-817.

 �sprzedam poznaniaka, śrutownik 
na kamienie, tel. kom. 784-720-912.

 �rozsiewacz lejowy stan bdb,  
tel. kom. 504-270-890.

 �ferguson 575, 1982 rok, 4.300 mtg, 
wspomaganie, ładowacz czołowy, 
stan bdb; adapter pionowy do 
rozrzutnika, tel. kom. 510-420-824.

 �Ciągnik rolniczy T25,  
tel. kom. 726-121-861.

 �sprzedam przetrząsacz do siana, 
kultywator, tel. kom. 517-064-773.

 �sprzedam przyczepę 7,5 tony 
dwutłokowa, wywrotka,  
tel. kom. 669-066-290.

 �sprzedam C-330 i narzędzia, 
tel. kom. 692-673-808.

 �Części używane do C-328, C-330, 
C-360, C-380, C-355, MTZ, T-25 
Władimirec, tel. kom. 880-353-819.

 �Ciągnik Massey ferguson 6120  
z ładowaczem czołowym,  
tel. kom. 606-753-417.

 �New Holland Td 5030 z turem,  
tel. kom. 501-850-017.

 �C-330M, 1987 rok, 
tel. kom. 501-850-017.

 �Zetor 3320, tel. kom. 795-377-074.

 �C-360, pług 3,  
tel. kom. 505-201-737.

 �rozrzutnik 2-osiowy, dwukółkę  
do ciągnika 4-gwiazdową,  
tel. kom. 605-278-719.

 �siewnik poznaniak, 2013 rok, stan 
nowego, tel. kom. 607-813-558.

 �sprzedam myjkę do warzyw,  
tel. kom. 798-765-412.

 �Pług 2-skibowy, tel. kom. 
601-141-164.

 �sprzedam przekładnię do wyciągu 
i silnik 5,5 kW, tel. kom. 793-022-959.

 �Pług podorywkowy 3, kultywator 
2,10, tel. kom. 509-481-762.

 �Poznaniak 2,7 m na docisku, 
kompletny, tel. kom. 512-799-479.

 �star 200, pług 2, ślizg bel,  
tel. kom. 663-226-547.

 �sprzedam gruber 5.500,  
tel. kom. 607-275-528.

 �sprzedam rozrzutnik fortschrit 
10 ton, tel. kom. 500-225-198.

 �sprzedam siewnik do kukurydzy 
becker składany teleskopowy, 
tel. kom. 500-225-198.

 �sprzedam Zetora 9540, 1998 rok, 
tel. kom. 502-436-234.

 �sprzedam przetrząsarkę 
karuzelową do siana, tel. (46) 
838-71-25.

 �sprzedam 4 szt. okna plastikowe, 
białe w złote sprosy, 97x140 cm,  
tel. (46) 838-71-25.

 �Pług 4-, 5-skibowy,  
tel. kom. 512-981-861.

 �rozrzutnik tandem, kolumna 
kierownicy C-360, nowa pompa 
podnośnika, tel. kom. 691-524-901.

 �sadzarka do ziemniaków, czeska; 
sortownik do ziemniaków, tel. kom. 
603-387-474.

 �sprzedam nowe części leyland 4 
stacjonarny, tel. kom. 601-813-186.

 �sprzedam s301d,  
tel. kom. 601-813-186.

 �Gruber Unia Kos, 2,6 m, 6 łap + 
siewnik poplonów,  
tel. kom. 724-551-112.

 �sprzedam 2 maszynki do łuskania 
bobu, tel. kom. 604-291-850.

 �Ursus 4514, 2002 rok, 2.200 Mth, 
idealny, tel. kom. 791-189-495.

 �ładowacze czołowe, pługi  
do śniegu do Ursus C-330, C-360, 
T-25, 3512, Mf255. Hydrauliczne 
lub na linkę, tel. kom. 608-686-489.

inne
 �Agrowłóknina z dostawą do klienta, 

tel. kom. 693-177-813.

 �fendt 390ls + tur 1983 rok,  
tel. kom. 608-891-942.

 �Obornik, cielaka,  
tel. kom. 692-556-557.

 �baloty 120 na 120, siano 
i sianokiszonka, tel. kom. 501-368-724.

 �sprzedam obornik, ok. 200 ton 
lub zamienię na słomę,  
tel. kom. 604-853-854.

 �Tunel foliowy 30x7x3 m, 
tel. (46) 838-81-43, 
tel. kom. 609-907-092.

 �Obornik kurzy,  
tel. kom. 663-591-339.

 �sprzedam oponę używaną do 
C-330 na tył, tel. kom. 538-329-461.

 �basen na mleko frigo Milk 550l, tel. 
kom. 883-237-644.

 �sprzedam obornik  
bądź zamienię na słomę/siano, 
tel. kom. 691-173-664.

 �Opony rolnicze 13.6/24 4 sztuki, 
pompa paliwa do 3P,  
tel. kom. 782-122-496.

 �dojarka 2-konwiowa Alfalaval,  
tel. kom. 696-332-993.

 �sprzedam obornik bydlęcy, 
kamienie polne, tel. kom. 604-518-607.

 �Tunel foliowy 32/7,5/3,  
tel. kom. 600-858-370.

 �Tunele foliowe, produkcja, 
sprzedaż, tel. kom. 660-326-496.

 �basen na mleko 330 litrów, dojarka 
przewodowa Westfalia,  
tel. kom. 885-353-501.

 �sprzedam obornik po koniach,  
tel. kom. 500-237-778.

rolnicze - usługi
 �bielenie budynków inwentarskich, 

dezynfekcja, tel. kom. 663-452-727.

 �Zrobię bramy do stodoły, garażu, 
obory oraz ogrodzenia, 
tel. kom. 505-928-735.

 �Naprawa ciągników, maszyn 
rolniczych, sprzętu budowlanego, 
samochodów ciężarowych,  
tel. kom. 510-809-025.

 �Transport maszyn rolniczych, 
tel. kom. 665-734-042.

 �Usługi księgowe dla rolników, 
tel. kom. 508-191-628.

 �Naprawa silników diesla i maszyn 
rolniczych, tel. kom. 782-273-568.

 �Piaskowanie z dojazdem do klienta, 
tel. kom. 518-168-598.

 �Transport rolniczy przyczepą 
16-tonową, tel. kom. 603-387-474.

zwierzęta

sprzedaż
 �sprzedam owczarki niemieckie 

9-tygodniowe, tel. kom. 886-559-176.

 �sprzedam owczarka niemieckiego 
4-miesięcznego, tel. kom. 
694-694-428.

 �Owczarek niemiecki długowłosy, 
3-mies., tel. kom. 665-752-681.

 �Paw niemiecki, 3-letni samiec,  
tel. kom. 885-353-501.

 �Hodowla owczarków niemieckich, 
szczenięta, tel. kom. 660-854-640.

 �Mleczna koza, 6-miesięczna kózka, 
tel. kom. 799-195-226.

 �szczeniaki owczarki niemieckie 
3-miesięczne, sprzedam, tel. kom. 
603-879-670.

 �Owczarek niemiecki, 10-miesięczny, 
tel. kom. 694-308-076.

 �Owczarki niemieckie szczenięta,  
tel. kom. 693-138-330.

 �Gołębie staropolskie i rzeszowskie, 
tel. kom. 882-404-160.

 �sprzedam bażanty diamentowe, 
tel. kom. 606-432-666.

 �sprzedam owczarka niemieckiego 
2 lata, tel. kom. 663-657-020.
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informacje
 �Informacja PKP 22-194-36 
 �Informacja PKS 46-837-38-13
 �Krajowe Biuro Numerów 118-913
 �Międzynarodowe Biuro Numerów 

118-912
 �Rozmowy krajowe – zamawianie 

19050 (koszt 1,07 zł z VAT)
 �Rozmowy międzynarodowe – zama-

wianie 19051 (koszt 1,07 zł z VAT)
 �Awarie tel. stacjonarnych – zgłoszenia: 

801 505 505
 �Biuro zleceń 19497 (zamawianie budze-

nia, przypominanie o terminie załatwienia 
sprawy, przekazywanie życzeń itp.).

telefony
 � Taxi osobowe:  

46-837-34-01; 46-191-91; 46-830-05-00; 
794-013-013; 606-486-555; 600-508-308; 
dworcowa: 602-774-552

 �Taxi bagażowe: 46-837-35-28 
 �Powiatowy Urząd Pracy: 46-837-04-20
 �Starostwo Powiatowe w Łowiczu: 

sekretariat 46 837-59-02
 �Urząd Miejski: sekretariat 46-830-91-51 
 �Urząd Skarbowy: centrala 46 837-43-

58, 46-837-32-38, sekretariat 46-837-80-28 
 �ZUS 46-830-17-12
 �Łowickie Stowarzyszenie Absty-

nenckie „Pasiaczek” łowicz, ul. św. 
floriana 7, tel. 46-837-66-92, pon.-pt. godz. 
16.00-20.00.

 �Grupa AA „Łowiczanka” spotkania  
przy Klubie Pasiaczek czw. godz. 19.00. 

 �Punkt pomocy dla ofiar przemocy  
w rodzinie (siedziba stowarzyszenia 
„Nadzieja” ul. Podrzeczna 3a),  
tel. 46-830-03-63, czynny: 16.00-19.00.

 �Gminna Grupa Abstynencka  
w Bielawach, spotkania w czwartki 
w godz. 10-11. informacji udziela UG biela-
wy w czwartki w godz. 8.00-10.00.

 �Punkt konsultacyjny przy Grupie 
Wsparcia „Przeminęło z wiatrem”  
w Domaniewicach, (problem przemocy)  
czynny: pt. 16-18 tel. 46-838-33-11.

 �Samopomocowa Grupa Abstynencka 
„Nie ma mocnych” w Zdunach 
(siedziba GOK), czw. godz. 18.00.

dyżury przychodni
 �Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul. Ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-56-
12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– czynna: 
w dni robocze 18.00-8.00, soboty, niedziele 
i święta od 8.00 (przez 24 h). 

 �Poradnia Leczenia Uzależnień,  
ul. Ułańska 28, tel.46-837-37-07

 �Poradnia Zdrowia Psychicznego  
ul. 3 Maja, tel. 46-837-33-07

pogotowia
 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �Straż pożarna 998 alarmowy
 �Policja 997 alarmowy
 �Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 �Ogólnopolska poradnia telefoniczna  

dla osób dorosłych w kryzysie  
emocjonalnym, czynna od pon.-pt. godz. 
14.00-22.00 pod bezpłatnym numerem 
telefonu 116 123; www.116123.edu.pl

 �Pogotowie energetyki cieplnej  
46-837-59-16

 �Pogotowie wod.-kan. 46-837-35-32
 �Pogotowie energetyczne 991, 

46-837-36-05
 �Awarie oświetlenia ulicznego:  

konserwator 881-551-551, 46 830-91-53
 �Warsztat konserwatorski  

łsM 46-837-65-58
 �Gaz butlowy: 516-053-554, 697-649-492, 

46-837-84-40, 46-837-16-16, 46-837-66-08, 
46-837-41-02, 46-837-30-30, 46-837-20-37, 
46-838-36-36, 509-887-080; 46-837-47-77, 
46-837-44-44

 �Zakłady pogrzebowe: 46-837-53-85, 
46-837-07-10, 46-837-20-22, 46-837-26-74, 
46-838-72-62, 602-131-698

 �Lecznice dla zwierząt:  
ul. starościńska 5, tel. 46-837-52-48, 
ul. Chełmońskiego 31, tel. 46-837-35-24, 
ul. Krakowska 28, tel. 46-830-22-86,  
łyszkowice, tel. 46-838-87-19 
bielawy, tel. 46-839-20-95

 �Wojewódzkie Centrum Zarządzania 
Kryzysowego w łodzi 9287; 42 664-14-09, 
42 664-14-10, 26 144-44-05

apteki
 �Łowicz – apteka całodobowa: 

ul. Stanisławskiego, tel. 46-830-22-02
 �Bielawy, ul. Garbarska 10, tel. 839-22-76
 �Chąśno 64, tel. 838-18-25
 �Domaniewice, ulica Główna 9,  

tel. 838-33-85; ul. Górna 1A, tel. 911-55-44
 �Kiernozia, rynek Kopernika 12,  

tel. 24-277-91-58; ul. Kościuszki 6, tel. 24-
277-97-64; ul. łowicka 12A, 24-382-11-66

 �Kocierzew Płd. 101, tel. 839-42-42
 �Łyszkowice, ul. Kościelna 3, tel. 46-838-

87-86; ul. Wolności 6b, tel. 606-221-872
 �Nieborów 209, tel. 46-838-56-25
 �Bełchów, Przemysłowa 2, tel. 46-837-11-83
 �Sobota, Pl. Zawiszy Czarnego 20,  

tel. 46-838-22-81
 �Zduny 1a, tel. 46-838-74-68
 �Zduny 34, tel. 46-838-75-35

msze święte  
w niedziele i święta

 �Kościół pw. św. Ducha: 7.00, 8.30, 
10.00, 12.00, 18.00.

 �Kościół pw. Chrystusa Dobrego 
Pasterza: 7.00, 8.00, 10.00 (dla młodzieży), 
11.15 (dla dzieci), 12.30, 17.00.

 �Bazylika Katedralna: 7.00, 9.00, 10.30, 
12.00, 18.00.

 �Kościół o.o. Pijarów: 8.00, 9.30, 11.00, 
12.30, 16.00.  
Kościół Sióstr Bernardynek: 8.00, 10.00

 �Kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 
Pomocy: 8:00, 10:00, 12:30, 18:00; 
Kaplica seminaryjna: 10.00

 �Kościół św. Leonarda: 11.30

pływalnia miejska 
łowicz, ul. Kaliska 5, tel. 46-837-32-94

Grafik wejść na pływalnię dla posiadają-
cych karnety i kupujących bilety

 �Poniedziałek – 13.00-16.30; 20.15-22.00 
(ostatnie wejście o 21.00);

 �Wtorek – 12.10-13.00; 15.00-16.30, 19.30-
22.00 (ostatnie wejście o 21.00);

 �Środa –14.00-14.45; 20.15-22.00 (ostat-
nie wejście o 21.00);

 �Czwartek – 13.00-14.45; 19.30-22.00 
(ostatnie wejście o 21.00);

 �Piątek – 17.40-18.30; 19.30-22.00 (ostat-
nie wejście o 21.00)

 �Sobota – 11.00-20.00  
(ostatnie wejście o 19.00)

 �Niedziela – 10.00-20.00  
(ostatnie wejście o 19.00)
Grota solna – codziennie w godzinach 
wejść na pływalnię. Sauna – w dni powsze-
dnie godz. 16.00-22.00, w soboty i niedziele 
w godz. 13.00-20.00.

boiska i hale 
sportowe

 �Orlik przy ul. Grunwaldzkiej 9 
w Łowiczu tel. 735-048-951

 �Orlik przy ul. Bolimowskiej 15/19  

w Łowiczu tel. 516-031-268; czynny: pon.-
-pt. 10.00-21.30, sob.-ndz. 10.00-20.00;

 �Stadion piłkarski w Łowiczu ul. starzyń-
skiego 6/8, tel. 46-837-62-08

 �Stadion wielofunkcyjny w Łowiczu  
ul. jana Pawła ii nr 3, tel. 46-837-51-06

 �Hala OSiR nr 1 ul. jana Pawła ii nr 3,  
tel. 46-837-51-06, czynne: pon. 7.00-15.00, 
wt. 7.00-20.00, śr., czw., pt. 7.00-15.00; 

 �Hala OSiR nr 2 ul. Topolowa 2,  
tel. 46-837-09-04; pon., wt., śr., 8.00-16.00; 
czw. 8.00-20.00; pt. 8.00-16.00; 

 �Boisko Orlik przy SP nr 1 w Łowiczu – 
tel. 519-130-551 czynne od pon.-pt. w godz. 
16.00-20.00, w weekendy 12.00-20.00

 �Boisko przy SP nr 4 w Łowiczu –  
tel. 46 837-36-94

 �Boisko przy LO im. Chełmońskiego  
w Łowiczu – 46 837-42-00

 �Boisko Orlik w Popowie tel. 46 895-15-36
 �SP Bąków Górny – 46 838-79-66
 �SP Bednary – 46 8386576
 �SP Kocierzew Płn. – 46 838-48-26
 �SP Stachlew – 46 838-67-29  

(tylko dla mieszkańców gminy łyszkowice)
 �SP Mysłaków – 46 838-59-25
 �SP Nieborów – 46 838-56-94
 �Gimnazjum Bolimów – 46 838-03-99
 �Kompleks sportowy w Bolimowie 

czynny od 8.00 do zmroku
 �Gimnazjum Łaguszew – 46 838-43-93
 �ZSP Błędów – 46 838-14-76

muzea i wystawy
 �Muzeum w Łowiczu ul. stary rynek 5/7, 

czynne codziennie oprócz poniedziałków  
w godz. 10.00-16.00 (ostatnie wejście do 
muzeum na pół godziny przed zamknię-
ciem). bilety: normalny 10 zł, ulgowy 6 zł; 
wstęp bezpłatny na wystawy stałe – wtorek. 

„Sztuka Baroku” – stała wystawa 
rzemiosła artystycznego (meble, tkaniny, 
szkło, porcelana), malarstwa i rzeźby; 
Kaplica św. boromeusza w Muzeum. 
„Historia miasta i regionu” – stała 
wystawa zabytków archeologicznych, mili-
tariów, portretów trumiennych, pamiątek 
powstańczych, gabinet kolekcjonera. 
„Etnografia Księstwa Łowickiego” 
– stała wystawa strojów ludowych, wycina-
nek, rzeźby, ceramiki, tkanin i eksponatów 
z dziedziny papiero-plastyki. 
Izba Pamięci Łowickich Żydów – wy-
stawa stała, ukazuje dzieje społecz-
ności żydowskiej w łowiczu, od chwili 
pojawienia się starozakonnych w mieście, 
poprzez powstanie i intensywny rozwój 
Gminy żydowskiej, aktywny udział  
w społeczno-gospodarczym życiu miasta  
w XiX i XX wieku, wybuch ii wojny świato-
wej, aż do ostatecznej jej zagłady. 
„Pisane na wodzie” – wystawa 
malarska doroty Pietrzkowicz. Woda 
to temat wiodący wystawy. będą też 
zaprezentowane obrazy malowane 
akrylem pochodzące z wystawy „Po 
drugiej stronie lustra”. Wernisaż: sobota 
11 lutego 2017 godz. 16.00, Muzeum 
w łowiczu, stary rynek 5/7. Wystawa 
czynna do 12 marca.

 �Mini skansen przy Muzeum w Łowiczu 
– do 31 marca czynny tylko z zewnątrz; 
codziennie oprócz poniedziałków w godz. 
10.00-16.00. Obowiązuje bilet spacerowy:  
2 zł; wstęp bezpłatny – niedziela.

 �Łowicki Park Etnograficzny – Skansen 
w Maurzycach – do 31 marca nieczynny. 

 �Muzeum Diecezjalne w Łowiczu – 
zwiedzanie katedry wraz z eksponatami 
znajdującymi się w wieży; możliwość oglą-
dania panoramy miasta z tarasu – czynne 
pon.-czw. w godz. 10-16; pt. i sob. w godz. 
10-14; w ndz. i święta – nieczynne. łowicz, 
stary rynek 20. Zwiedzanie jest możliwe 
po zgłoszeniu w biurze Muzeum.

 �Izba Pamięci Stanisława Klickiego 
w Łowiczu – wystawa urządzona przez 
Grupę Historyczną „Kampinos” na i piętrze 
baszty im. gen. Klickiego; czynna w niedzie-
le, w godz. 16-18. Wstęp wolny.

 �Łowicz: „Beauty of Cambogia” – wysta-
wa zdjęć Edyty i łukasza Zawół z podróży 
po Kambodży; foto Art Galeria Ekspozycja 
34, łowicz, ul. Zduńska 34. 

 �Łowicz: „Powrót do przeszłości  
1919-2014 – 95. rocznica przybycia 
do Łowicza 10 PP” – wystawa zdjęć  
w dużym formacie; Zespół szkół Ponad-
gimnazjalnych nr 1, ul. Podrzeczna 30.

 � Łowicz: malarstwo Anny Szcześniak 
– wystawa czynna codziennie w godz. 8.00-
18.00; Centrum Kultury i Promocji Ziemi 
łowickiej, łowicz, stary rynek 17.

 �Nieborów: Pałac, Manufaktura Majoliki 
– nieczynne do końca lutego 2017;  
wstęp do ogrodów – bezpłatny.

 �Arkadia: Świątynia Diany i ogród – do 
końca lutego zamknięty dla zwiedzających.

 �Muzeum Motoryzacji w Nieborowie– 
czynne: pt., sb., ndz. w godz. 10.00-1800, 
w innych terminach tylko po telefonicznym 
uzgodnieniu (tel. 46 838-50-68, 501-945-
960); Nieborów 231a; bilety: normalny 10 zł, 
ulgowy (dzieci i młodzież do lat 15, emeryci, 
renciści) 7 zł, dzieci do lat 7 bezpłatnie.

 �Muzeum Guzików – ekspozycja 500 
guzików, w tym ok. 200 sztuk guzików 
personalnych; Galeria łowicka, i piętro,  
ul. stanisławskiego; czynna pon.-pt. w godz. 
10.00-19.00, sob. 9.00-15.00. Wstęp wolny.

 �Sromów: Muzeum Ludowe rodziny 
Brzozowskich – czynne pon.-pt. w godz. 
9.-17.00, ndz. i święta w godz. 12-17.00. sro-
mów 11, gm. Kocierzew; tel. 46-838-44-72.

 �Sanniki: Zespół Pałacowo-Parkowy 
– czynny codziennie w godz. 8.00-21.00; 
zwiedzanie z przewodnikiem pon.-pt.  
w godz. 8.00-15.30, sob.-niedz. w godz. 
10.00-18.00. bilety: do pałacu: 10 zł 
(normalny), 3 zł (ulgowy), dzieci do lat 6 – 
gratis; park – wstęp wolny. 

„Ożywić historię, czyli pałac w Sanni-
kach za czasów Natansonów 
i Dziewulskich” – kontynuacja historii 
kolejnych właścicieli dóbr sannickich.

 �Walewice: Pałac – wart obejrzenia jest 
m.in. apartament Napoleona bonapartego 
z XViii-wiecznymi malowanymi ręcznie tape-
tami ściennymi – czynny w każdą sobotę 
i niedzielę; oprowadzanie z przewodnikiem 
w godz. 10.00-16.00. bilety: 5 zł (dzieci  
i seniorzy), 8 zł (dorośli w grupach zorgani-
zowanych), 15 zł (zwiedzanie indywidualne).

20 obrazów Jana Bonawentury 
Ostrowskiego w Walewicach – wysta-
wa prac pełnych odważnych kolorów, ale 
także spokoju i harmonii, które wprowa-
dzają obserwatora w zaczarowany świat 
surrealistycznych istot, inspirowanych 
nierzadko sztuką włoską i weneckimi 
karnawałami. Czynna do 9 lutego.

 �Wystawa on-line: „Gloria Victis  
1863-1864. Pamięć i tradycja w 150. 
rocznicę wybuchu Powstania Stycznio-
wego na Ziemi Łowickiej” – wystawa 
przygotowana na podstawie materiałów 
archiwalnych prezentowanych w 2013 r.  
w siedzibie Oddziału w łowiczu Archiwum 
Państwowego m. st. Warszawy; scenariusz 
Marek Wojtylak; www.warszawa.ap.gov.pl/
powstanie/lowicz/

koncerty
 �Niedziela, 5 lutego:
godz. 19.00 – XVIII Och! Film Festiwal  
– Kinga Głyk Quartet – koncert jazzo-
wy; bilety: 30 zł (przedsprzedaż  
do 31 stycznia), potem 40 zł. Kino fenix 
w łowiczu, ul. Podrzeczna 20.

 �Sobota, 18 lutego:
godz. 19.00 – XVIII Och! Film Festiwal – 
Fisz Emade Tworzywo – koncert bilety: 
60 zł do nabycia w kasie kina. 
Kino fenix w łowiczu ul. Podrzeczna 20.

Kino Fenix 
łowicz ul. Podrzeczna 20, tel. 46-837-40-01

 �Czwartek, 2 lutego:
godz. 17.00 – Sekcja siedemnaście 
– Historia Marii – film biograficzny, 
dramat, francja; reżyseria: jean – Pierre 
Ameris; czas: 1 godz. 35 min.
Historia Marii to oparty na faktach poru-
szający filmowy portret głuchej i niewido-
mej od urodzenia Marie Heurtin, żyjącej 
we francji pod koniec XiX wieku. jej 
przypadek stał się głośny dzięki francu-
skiemu profesorowi louisowi Arnouldowi, 
który w 1910 roku opublikował obszerne 
stadium na jej temat, zatytułowane Ames 
en prison (przetłumaczone na angielski 
jako imprisoned souls/Uwięzione dusze). 
Książka bardzo szybko zyskała popular-
ność, miała wiele wydań i przetłumaczo-
no ją na kilka języków.
godz. 19.00 – Och!FF: Ja, Daniel Blake 
– dramat, francja, Wlk. brytania; reży-
seria: Ken loach; czas: 1 godz. 40 min. 
„ja, daniel blake” uhonorowany został 
najważniejszą nagrodą canneńskiego 
festiwalu. Niesamowicie wzruszająca 
i pełna humoru historia dojrzałego 
mężczyzny, który decyduje się pomóc 
samotnej matce z dwójką dzieci stanąć 
na nogi. jednak gdy sam zacznie starać 
się o rentę, trafi w tryby bezdusznej, 
biurokratycznej machiny niczym z powie-
ści franza Kafki. Pomimo obojętności 
urzędników i kolejnych wyzwań, jakim 
muszą sprostać w codziennym życiu, 
daniel i Katie na nowo odnajdą radość 
życia i prawdziwą przyjaźń.

 �Piątek, 3 lutego:
godz. 17:00 – Och!FF: Powidoki – film 
biograficzny, dramat prod. polskiej, 
reżyseria: Andrzej Wajda, czas: 1 godz. 
38 min. bohaterem filmu „Powidoki” jest 
Władysław strzemiński, artysta, który nie 
poddał się socrealizmowi i doświadczył 
dramatycznych skutków swoich wyborów 
artystycznych. To film o tym jak socjali-
styczna władza zniszczyła charyzmatycz-
nego, niepokornego człowieka.
godz. 19.00 – Och!FF: Ja, Daniel Blake 
– dramat, francja, Wlk. brytania; reżyse-
ria: Ken loach; czas: 1 godz. 40 min. 

 �Sobota, 4 lutego:
godz. 17:00 – Och!FF: Powidoki;
godz. 19:00 – Och!FF: Lion. Droga do 
domu – dramat, Australia, UsA, Wlk. 
brytania; reżyseria: Garth davis;  
czas: 2 godz. 9 min. 
film poruszający, pełen emocji i niezwy-
kłej energii. Pięcioletni chłopiec gubi się 
na ulicach Kalkuty, tysiące kilometrów od 
domu. Napotkanym ludziom nie jest w 
stanie powiedzieć wiele. Nie zna swojego 
nazwiska ani adresu. Zdany wyłącznie na 
siebie, musi stawić czoło zagrożeniom 
czyhającym na ulicach wielomilionowe-
go miasta. W najmniej oczekiwanym 
momencie jego los odmienia para 
Australijczyków. 25 lat później, już jako 
mężczyzna wspierany przez ukochaną, 
wyrusza na poszukiwanie utraconego 
domu i rodziny. 

 �Niedziela, 5 lutego:
KiNO NiECZyNNE

 �Poniedziałek, 6 lutego:
godz. 19:00 – Och!FF: Lion. Droga do 
domu – dramat, Australia, UsA, Wlk. 
brytania; reżyseria: Garth davis;

 �Wtorek – środa,  
 7-8 lutego:

godz. 19:00 – Och!FF: Toni Erdmann – 
komedia, Austria, Niemcy; reżyseria: 
Maren Ade; czas: 2 godz. 42 min.
Winfred jest rozwiedzionym, emeryto-
wanym nauczycielem gry na pianinie, 
który uwielbia wygłupy i nieustannie robi 
kawały swoim sąsiadom na niemieckich 
przedmieściach. jego córka ines – pra-
cująca za granicą konsultantka  

telefony
 �Informacja: PKS 42-631-97-06
 �Policja 997 alarmowy
 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �Taxi w Głownie 42-719-10-14
 �Filia PUP w Głownie 42-719-20-76
 �Filia Powiatowego Urzędu Pracy  

w Strykowie 42-719-84-22
 �Urząd Gminy Głowo 42-719-12-91
 �Urząd Miejski w Głownie 42-719-11-51
 �Urząd Mista-Gminy Stryków 42-719-80-02
 �KRUS 42-719-95-15
 �Punkt Selektywnej  

Zbiórki Odpadów Komunalnych, teren 
ZGKiM w strykowie przy ul. batorego 25, 
czynny: od wtorku do piątku  
w godz. 10.00-18.00  
oraz w soboty 7.00-14.00.

pogotowia
 �Policja 997 alarmowy; w Głownie 42-719-

20-20; w Strykowie: 42-719-80-07
 �Straż pożarna: 998 alarmowy 

w Głownie 42-719-10-08  
w Strykowie 42-719-82-95;

 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �Lecznica dla zwierząt w Głownie:  

42-719-14-40, 887-894-942;  
w Strykowie: 42-719-80-24 

 �Zakład pogrzebowy  
w Głownie: 42-710-71-90, 42-719-30-24;  

w Strykowie: 42-719-86-16
 �Pogotowie wodociągowe  

w Głownie 42-719-16-39
 �Pogotowie energetyczne w Strykowie 

42-719-80-10; w Zgierzu 42-675-10-00.

dyżury
 �Punkt Konsultacyjny ds. Uzależnień
i Przemocy w Rodzinie: Urząd Gminy 
Głowno, ul. Kilińskiego 2 pok. nr 2; 
czynny do końca grudnia 2016 r. w 1.  
i 3. środę miesiąca, godz. 15.30-18.30. 
informacje w GOPs: 42-719-26-46.

 �Punkty nieodpłatnej pomocy prawnej
Głowno, ul. Norblina 1,  
czynny: pon.-pt. w godz. 8.00-12.00;  
Stryków, ul. Kościuszki 29,  
czynny: pon.-pt. w godz. 12.00-16.00

 �Przychodnia Rejonowa w Głownie, 
ul. Kopernika 19, tel. 42-719-10-92; 
poradnia ogólna: pn.-pt. 7.00-18.00.

 �Przychodnie w Strykowie: 
ul. Kościuszki 27: tel. 42-717-45-15; 
ul. Targowa 16: tel. 42-719-92-30.

apteki
 �Dyżury aptek w Głownie 
czwartek, 2 lutego:
ul. Kopernika 19, tel. 42 719-20-12
piątek, 3 lutego:  

ul. sikorskiego 59, tel. 42 710-12-99 
sobota, 4 lutego:  
ul. swoboda 17, tel. 607-680-286
niedziela, 5 lutego:  
Pl. Wolności 4/5, tel. 42 710-89-60
poniedziałek, 6 lutego:  
ul. Młynarska 1, tel. 42 716-45-95
wtorek, 7 lutego:  
ul. sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
środa, 8 lutego:  
ul. Kopernika 19, tel. 42 719-20-12
Apteki pełnią dyżury: w dni powszednie 
od zakończenia zmiany dziennej do godz. 
8.00 dnia następnego; w sob. i niedz. 
w godz. 20.-8.00 dnia następnego; święta 
w godz. 8.00-8.00 dnia następnego.

 �Dyżury aptek w Strykowie 
niedziela, 5 lutego:  
pl. łukasińskiego 15, tel. 42 719-80-85. 
dyżur w godz. 9-14.

 �Punkt apteczny w Popowie  
Głowieńskim nr 35: tel. 42 719-57-57, 
czynny: pon.-pt. w godz. 8.00-15.00.

 �Punkt apteczny w Bratoszewicach,  
ul. Szkolna 14, tel. 42 719-65-25,  
czynny: pon., śr., pt. 8-16, wt., czw. 8-17.

msze święte  
w niedziele i święta

 �Parafia św. Jakuba w Głownie:  
7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00

 �Parafia św. Maksymiliana w Głownie: 
8.00, 9.30, 11.30, 16.00

 �Parafia św. Barbary w Głownie:  
7.00, 9.00, 11.00, 17.00

 �Parafia Św. Marcina w Strykowie: 
8:00, 9:30, 11:00, 18:00

 �Parafia w Dmosinie: 7:30, 10, 12, 18:00

wystawy
 �„Motocross”– wystawa fotograficzna 

Mirosława Wężyka z Motocrossowych 
Mistrzostw Polski w strykowie. Wystawa 
czynna do 3 lutego. Miejski Ośrodek Kultu-
ry w Głownie, ul. Kopernika 45.

inne
 �Czwartek, 2 lutego:
godz. 8.30-10.30 – Zbiórka krwi zor-
ganizowana przez regionalne Centrum 
Krwiodawstwa i Krwiolecznictwa w łodzi. 
Zespół szkół nr 1 im. r. A. Cebertowicza 
w Głownie, ul. Kopernika 24.
godz. 11.30 – Akcja krwiodawstwa  
w Zespole szkół Nr 1 w bratoszewicach.

 �Sobota, 4 luty:
godz. 10.00 – Spotkanie kolekcjone-
rów pamiątek sportowych, będzie 
można kupić, sprzedać czy wymienić 
każdą polską oraz zagraniczną pamiątkę 
sportową, domu Kultury w Niesułkowie.

godz. 10.30 – Maraton charytatywny 
na rzecz 11-mies. Tymoteusza Kacz-
marka zmagającego się genetyczną 
chorobą Krabbego; Klub fit Up  
ul. Targowa 2/4 w strykowie.  
Wstęp 15 zł/os za godzinę zajęć.
godz. 10.45 – Pierwszy Ogólnopolski 
Turniej Tańca Towarzyskiego, sala 
Zespołu szkół w Popowie Głowieńskim.
godz. 17.00 – Choinka dla najmłod-
szych, świetlica Wiejskiej przy ul. Nowo-
ści 16 w bratoszewicach, wstęp wolny.

 �Czwartek, 9 lutego:
godz. 10.00, 11.45 – Czwartek ze 
specjalistami ŁODR – szkolenia dla 
rolników, których tematem będzie: re-
strukturyzacja małych gospodarstw oraz 
promocja i sprzedaż produktów regio-
nalnych i lokalnych; sala konferencyjna 
Urzędu Miejskiego w strykowie

 �Piątek, 10 luty:
godz. 18.00 – „Landrynkowy wieczór” 
–  spotkanie autorskie z bogdanem 
Prusiszem. Artysta zaprezentuje swoje 
wiersze o tematyce miłosnej, a także wy-
konane przez siebie fotografie kwiatów, 
MOK Głowno, wstęp wolny.

 �Poniedziałek, 13 lutego: 
godz. 16.00 – Rozstrzygnięcie walen-
tynkowego konkursu „Zakochane 
zdjęcie” – domu Kultury w Niesułkowie. 
Wystawa pokonkursowa zdjęć  
od 21 lutego. 



OFERTy PRACy
POWiATOWy UrZąd PrACy W łOWiCZU
(stan na 1.02.2017 r.) 

 � Ekspedientka
 � Asystent nauczyciela przedszkola 

(staż z UP)
 � Księgowy (staż z UP)
 � blacharz samochodowy
 � Mechanik pojazdów samochodowych 

osobowych
 � Technik prac biurowych-staż dla osób 

do 30-go roku życia (staż z UP)
 � Pomoc kuchenna
 � brukarz
 � Pomocniczy robotnik budowlany
 � Pielęgniarka
 � sekretarka
 � inżynier

INFORMATOR GłOWiEńsKi i sTryKOWsKi 

w wielkiej korporacji – lubi mieć wszystko 
pod kontrolą, równie mocno, jak jej ojciec 
lubi się zgrywać. Przez lata ich relacje 
nie układały się zbyt dobrze, więc kiedy 
ojciec nieoczekiwanie przyjeżdża na 
kilka dni odwiedzić córkę, jego wizyta 
przybiera zaskakujący przebieg.

bilety: seanse 2d: 16 zł (normalny), 14 zł 
(ulgowy), 12 zł (tanie poniedziałki); seanse 
3d: 18 zł (normalny), 15 zł (ulgowy). 

inne
 �Niedziela, 5 lutego:
godz. 11.30 – Złoty Łuk Amazoński  
w Łowiczu – przekazanie przechodniej 
statuetki im. Anny stefańczyk przedsta-
wicielkom klubu „Amazonek” z Kutna. 
Kościół św. leonarda i Małgorzaty  
w łowiczu.

 �Sobota, 11 lutego:
godz. 9.30 – Rajd Szlakiem Powstania 
Styczniowego – wpisowe dla członków 
PTTK i dzieci wynosi 5 zł, dla pozostałych 
osób 10 zł. Wpłaty do 7 lutego w biurze 
PTTK w łowiczu ul. stary rynek 1 lub na 
konto z dopiskiem „Opłata za rajd”. 

 �Niedziela, 12 lutego:
godz. 11.00 i 13.30 – „Z sercem 
drukowane. Warsztaty graficzne” – 
uczestnicy wykonają kartę o tematyce 
walentynkowej przy użyciu odbitki linoryt-
niczej. Warsztaty dla dzieci od lat 6. 
Koszt 6 zł, obowiązują zapisy, ilość 
miejsc ograniczona; Muzeum w łowiczu, 
ul. stary rynek 5/7.

SKARB ROLNIKA 
NOTOWANiA Z TArGOWisKA MiEjsKiEGO 
(ceny z dnia 31.01.2017 r.)

  w łowiczu w Głownie
brokuły szt. 7,00-8,00 -
buraki czerwone kg 2,00 1,00-1,50
cebula  kg 2,00 1,00-1,50
czosnek szt. 1,00-2,50 -
gruszki kg 3,00-6,00 -
jabłka kg 1,00-2,00 1,00-2,00
jaja fermowe 15 szt. 5-8 -
jaja wiejskie 15 szt. 9,00-12,00 10,00-12,00
kalafior  szt. 12,00 -
kapusta biała  szt. 1,00-3,00 2,00
kapusta kiszona kg 3,00 3,50
kapusta pekińska kg 3,00-4,00 -
koperek pęczek 2,00 -
marchew  kg 2,00 1,50
natka pietruszki pęczek 2,00 2,00
ogórki kiszone kg 6,00 -
ogórek gruntowy kg 10,00 -
ogórek zielony kg 10,00 -
papryka czerwona kg 16,00 -
papryka zielona kg 16,00 -
papryka żółta kg 16,00 -
pieczarki kg - 5,00
pietruszka kg - 2,00-3,00
pomidor szklarniowy kg 10,00-16,00 -
por szt. 1,00-2,50 1,00-1,50
rzodkiewka pęczek 3,00 -
sałata szt. 5,00 -
seler kg 4,00 2,00
szczypiorek pęczek 2,00 -
włoszczyzna  pęczek 4,00 2,50
ziemniaki  kg 1,00 0,80

ROLNIK SPRZEDAJE 
(ceny z dnia 31.01.2017)

Żywiec wieprzowy:

 � różyce: 4,50 zł/kg+VAT

 � domaniewice: 4,50 zł/kg+VAT

 � Chąśno: 4,40 zł/kg+VAT

 � Kiernozia: 4,50 zł/kg+VAT

 � skowroda Płd.: 4,50 zł/kg+VAT

 � Karnków.: 4,40 zł/kg+VAT

Żywiec wołowy:

 � skowroda Płd.: jałówki 7,00 zł/kg+VAT,  
krowy 5,60 zł/kg+VAT; byki 7,80 zł/kg+VAT;

 � różyce: jałówki 7,00 zł/kg+VAT;  
krowy 5,00 zł/kg+VAT; byki 7,50 zł/kg+VAT.

 � domaniewice: jałówki 7,00 zł/kg+VAT;  
krowy 5,00 zł/kg+VAT; byki 7,50 zł/kg+VAT.



34  www.lowiczanin.info2 lutego 2017      nr 5

Aktualności
Głowno | Co czeka miasto po reformie oświatowej?

Nauczyciele gimnazjalni 
chcą odtworzenia „Czwórki”

dokończenie ze str. 10
Burmistrz przypomniał też, że 

w minionych latach miasto zro-
biło wiele, by nauczycielom gim-
nazjalnym, z których 2/3 nie ma 
dziś pensum (czyli pełnego etatu) 
w macierzystej placówce, zapew-
nić stabilność zatrudnienia, ofe-
rując im uzupełnianie etatów 
w szkołach podstawowych. 

Maciej Stępień odpowiedział, 
że woleliby być „na swoim”, czyli 
pracować w SP 4, niż opierać swo-
ją zawodową przyszłość o zapew-
nienia władz. O obawach swoich 
nauczycieli mówiła też dyrektor 
Gimnazjum Miejskiego Edyta 
Strumian. 

 Przed omówioną wyżej wy-
mianą koncepcji na funkcjono-
wanie sieci szkół, w dyskusji 
raz jeszcze mowa była o zapro-
ponowanym przez burmistrza 
pierwotnie rozwiązaniu – czy-
li utrzymaniu trzech podstawó-
wek i „naturalnym” wygaszeniu 
gimnazjum, przy równoczesnym 
zatrudnianiu jego nauczycieli 
w szkołach podstawowych. Dru-
gi i wcześniej nie dyskutowany 
wariant zakłada włączenie gim-
nazjum do jednej ze szkół pod-
stawowych, najprawdopodobniej 
najbliżej położonej SP nr 2, z za-
pisaniem, że zajęcia odbywałyby 
się w jej budynku głównym oraz 
w budynku obecnego gimnazjum. 
Zgodnie z zapisami prawa oświa-
towego to rozwiązanie można 
wdrożyć we wrześniu 2017 r., we 
wrześniu 2018 r. lub, najpóźniej, 
we wrześniu 2019 r. Z dniem włą-
czenia gimnazjum do podstawów-
ki nauczyciele gimnazjalni staliby 
się z automatu jej pracownikami. 
W budynku gimnazjalnym na ul. 
Kościuszki najprawdopodobniej 
uczyłyby się klasy starsze – VII 

i VIII. Obradom komisji bacznie 
przysłuchiwali się licznie zgro-
madzeni na sali nauczyciele, nie 
tylko gimnazjalni, ale i uczący 
w trzech miejskich szkołach pod-
stawowych. 

W fi nale obrad na pytanie jed-
nej z nauczycielek klas I-II SP, czy 
wygaszanego gimnazjum nie moż-
na uczynić fi lią wszystkich trzech 
miejskich szkół podstawowych, 
burmistrz Janeczek odpowiedział, 
że zgodnie z prawem gimnazjum 
może zostać włączone tylko do 
jednej szkoły podstawowej. Na tym 
dyskusję zamknięto. 

Uchwałę w sprawie projektu 
uchwały ws. sieci szkół w Głow-
nie Rada Miejska musi podjąć 
i przesłać do zaopiniowania ku-
ratorowi najpóźniej do 17 lutego. 
Czasu pozostało wiec niewiele. 
Cokolwiek zdecyduje rada, musi 
to zyskać pozytywną opinię kura-

tora oraz opinię związków zawo-
dowych (jednak bez rygoru apro-
baty), które na komisji 30 stycznia 
reprezentowali Marzena Kowal-
ska (Prezes ZNP w Głownie) oraz 
Wiesław Łukawski (przewodni-
czący oświatowej „Solidarności" 
Łódź Górna-Widzew). 

Marzena Kowalska przyznała, 
że sytuacja jest trudna, a najtrud-
niejsze wyzwanie reformy przyj-
dzie za 2 lata, gdy w skali miasta 
braknie jednego rocznika uczniów 
(bo ośmioletni cykl nauki w pod-
stawówce zastąpi dotychczasowy 
cykl 6 lat nauki w podstawówce i 3 
w gimnazjum). Obiecała radnym 
i nauczycielom, że ZNP zaopiniu-
je propozycję „zgodnie z sumie-
niem i wyliczeniami”, świadoma, 
że żadne rozwiązanie nie zadowo-
li wszystkich. 

Pani prezes mówiła też, że 
może o ile, jeśli wierzyć ministro-

wi oświaty, w szkołach faktycz-
nie nie będzie stricte zwolnień, 
to wdrażanie reformy może do-
prowadzić do tego, że jedni na-
uczyciele będą pracowali na zni-
komych cząstkach etatu, inni 
przejdą w stan nieczynny, a jesz-
cze inni, którzy nabiorą upraw-
nień – wybiorą świadczenie 
kompensacyjne, choć w innych 
realiach mogliby pozostać aktyw-
ni zawodowo. 

Przedstawiciel „Solidarności” 
mówił, że związek ma jeszcze 
zbyt mało danych do ostatecznego 
wypowiedzenia się. Zawniosko-
wał, by szybko doszło do spotka-
nia dyrektorów wszystkich szkół 
miejskich w Głownie z pracowni-
kami referatu oświaty, celem pre-
cyzyjnego nakreślenia oczekiwań 
i możliwości szkół w zakresie za-
trudnienia nauczycieli gimnazjal-
nych. 

Apelował też do środowiska 
nauczycielskiego o solidarność 
zawodową, czyli sprawiedliwy 
podział godzin. Wcześniej na ten 
sam temat mówiła też dyrektor 
Szkoły Podstawowej Nr 2 Beata 
Pilarska, która przypomniała, że 
szkolnictwo w Głownie to, poza 
placówkami miejskimi, także Ka-
tolickie Liceum Ogólnokształcą-
ce, ZSLG, ZS Nr 1 i ZSS. 

Ponieważ dyrektor Gimnazjum 
Miejskiego Edyta Strumian sprze-
ciwiała się łączeniu w dyskusji 
wątku pracy nauczycieli gimna-
zjum z ich aktywnością zawo-
dową w KLO, dyrektor „Dwój-
ki” pytała: – Jeśli ktoś ma pracę, 
obojętnie czy to jest jedna szkoła, 
dwie czy pięć i w tych szkołach ra-
zem ma co najmniej półtora etatu, 
to czy etyczne jest, żebyśmy o tym 
nie rozmawiali w kontekście tego, 
że drugiemu nauczycielowi grozi 
ograniczenie etatu? (...) To nie jest 
zabawa, to jest walka o byt. Bądź-
my uczciwi i oddajmy to, co mo-
żemy oddać, na rzecz tego, kto tej 
pracy mieć nie będzie (...). Trzeba 
wyważyć: albo pracujemy wszy-
scy po 18 godzin, albo są tacy, któ-
rzy mają 6,7,11 godzin, a reszta po 
półtora etatu – apelowała dyrektor 
SP 2, a do niedawna jeszcze miej-
ska radna.  ewr

Twardy orzech do zgryzienia. Trwa dyskusja nad kształtem sieci szkół miejskich po reformie. Głowno, 30 stycznia. 

MACieJ stępieŃ
nauczyciel Gimnazjum 
Miejskiego w Głownie

Utwórzmy „czwórkę”, 
zobaczmy jak wtedy 
na arenie miasta 
poradzą sobie wszystkie 
szkoły podstawowe. 
To będzie o tyle 
sprawiedliwe, że każdy 
zapłaci trochę. Każdy, 
nie tylko nauczyciele, 
gimnazjum. 

Grzegorz janeczek 
mówił także, że na 
straży pierwszeństwa 
w zatrudnianiu 
nauczycieli 
gimnazjalnych 
w podstawówkach 
będzie stało nowe 
prawo oświatowe, 
nad którego 
przestrzeganiem 
czuwać ma Kurator 
Oświaty w łodzi i jego 
wizytatorzy.

jeśli ktoś ma pracę, 
obojętnie czy to jest 
jedna szkoła, dwie czy 
pięć i w tych szkołach 
razem ma co najmniej 
półtora etatu, to czy 
etyczne jest, żebyśmy 
o tym nie rozmawiali 
w kontekście 
tego, że drugiemu 
nauczycielowi grozi 
ograniczenie etatu?

Beata Pilarska
dyrektor Szkoły 

Podstawowej Nr 2

Sprostowanie 
To nie jodła, 
lecz modrzew

Zdjęcie zamieszczone przy ar-
tykule „Na tropie pięknych drzew” 
z nr 4/2017 r. zostało błędnie pod-
pisane jako jodła zwyczajna. Tym-
czasem naprawdę przedstawia ono 
Mirona Tomczyka przy modrze-
wiu polskim (Larix polonica), wy-
tropionym przez niego w Trębacze-
wie. Za pomyłkę przepraszam. 

 Elżbieta Woldan-Romanowicz

Zelgoszcz | świetlica wiejska

Pierwsza choinka dla dzieci
To była pierwsza 
i na pewno nie ostatnia 
choinka dla dzieci 
w Zelgoszczy. 

Rada sołecka, miejscowe koło 
gospodyń wiejskich przy udziale 
strykowskiego OKiR-u i Urzędu 
Miejskiego zebrały siły i zorgani-
zowały zabawę dla najmłodszych, 
jakiej tu jeszcze nie było. W sobotę, 
28 stycznia, na sali pojawiło się 32 
dzieci z Zelgoszczy i okolic, więk-
szość przyszło z rodzicami. 

Muzyka i taniec serwowane 
przez DJ Show nie były jedynymi 
atrakcjami. Oczekiwanie na Mi-
kołaja, który dla każdego dziecka 
przyniósł upominek, uprzyjemni-
ły konkursy, gry i zabawy z na-
grodami. Nie zabrakło słodkiego 
poczęstunku. Swój wkład w to, 
czym dzieci zostały obdarowa-
ne, miały również fi rmy, których 

przychylność udało się zaskarbić 
organizatorom choinki. 

Przygotowaniem do sobot-
niej imprezy były feryjne warsz-
taty plastyczne i kulinarne, jakie 

w zelgoskiej świetlicy poprowa-
dziła z dziećmi Maria Kakrusiń-
ska, współpracująca cyklicznie 
z domami kultury w Strykowie 
i Niesułkowie.  ljs

Modrzew polski z Trębaczewa. 
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Jedną z atrakcji choinki w Zelgoszczy był konkurs plastyczny 
o wymarzonych świętach.

il
O

N
A

 N
O

W
A

K

Głowno | spotkanie noworoczne

Goście zjawili się tłumnie
dokończenie ze str. 9
Zaproszenie przyjął także sta-

rosta zgierski Bogdan Jarota, 
członek zarządu powiatu zgier-
skiego Wojciech Brzeski, wójt 
gminy Głowno Marek Jóźwiak 
czy też zastępca prezydenta 
Zgierza Bohdan Bączak.

W dworku pojawili się też ho-
norowi obywatele oraz zasłuże-
nia dla miasta Głowna. Obecni 
byli również szefowie miejskich 
spółek, szkół, przedszkoli, jed-
nostek organizacyjnych, przed-
stawiciele biznesu, radni czy też 
byli i obecni pracownicy Urzędu 
Miejskiego. Nie zabrakło rów-
nież przedstawicieli służb mun-
durowych: policji i straży pożar-
nej. Na zaproszenie burmistrza 
odpowiedzieli także duchow-
ni: proboszcz parafi i św. Jaku-
ba Apostoła ks. dr Stanisław 
Banach, proboszcz parafi i św. 
Barbary w Osinach ks. Andrzeja 

Kapaon, a także dyrektor Radia 
Victoria ks. Piotr Krzyszkowski.

Jako pierwszy głos zabrał go-
spodarz spotkania, czyli burmistrz 
Grzegorz Janeczek. W swoim 
wystąpieniu złożył on życzenia na 
nowy rok, ale także podziękował 
pracownikom magistratu i radnym 
za ich pracę na rzecz miasta. Wło-
darz miasta zwracał także uwagę 
na perspektywy rozwoju Głowna, 
jak choćby zagospodarowania za-
lewu Mrożyczka.

Za dobrą współpracę dzięko-
wał z kolei starosta Bogdan Jaro-
ta. Kilka słów od siebie dodali tak-
że wójt Marek Jóźwiak oraz ks. 
dr Stanisław Banach. Na koniec 
głos zabrała z kolei przewodni-
cząca Rady Miejskiej Magdalena 
Szajder.

Po lampce szampana goście zo-
stali zaproszeni na okolicznościo-
wy tort oraz smaczny poczęstu-
nek.  kl
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Piłka nożna | Turniej

Świetny wynik młodzieży Stali w Zgierzu
Piłkarze Stali zajęli 2. miejsce podczas  
VII Turnieju Halowej Piłki Nożnej im. Macieja 
Kozłowskiego rocznika 2006 w Zgierzu. 
Podopieczni trenera Szymona Kowalczyka  
w finale ulegli gospodarzom zgierskiemu Borucie.

Osiem uczestniczących drużyn 
w Turnieju o Puchar Prezydenta 
Miasta Zgierza Przemysława Sta-
niszewskiego zostało podzielo-
nych na dwie grupy. Głownianie 
w pierwszej fazie zaprezentowa-
li się bardzo dobrze, wygrywając  
2 z 3 spotkań. Jedyną porażkę 
Stal poniosła z pierwszym zespo-
łem Boruty 1:3. Pozostałe dwa 
młodzi głownianie wygrali pew-
nie: 4:1 z Widzewem II Łódź  
i 2:0 z Termami Uniejów, co dało 
im 2. miejsce w grupie A i awans 
do strefy medalowej.

W półfinale młodzi piłkarze 
pod wodzą trenera Szymona Ko-
walczyka rozgromili jednego  
z gospodarzy zawodów Borutę 
II Zgierz 4:0. W drugim poje-
dynku o awans do finału zgierza-
nie z pierwszej drużyny pokona-
li również bez problemów łódzki 
Widzew 3:0. W meczu o brąz ło-
dzianie skromnie wygrali z Bo-
rutą II 1:0. Wielki finał dostar-
czył kibicom wielu emocji, ale 
młodzi piłkarze Głowna musie-
li uznać wyższość rywali, ulega-
jąc 0:2. 

Najlepsze drużyny otrzymały 
puchary i medale, które wręcza-
ła rodzina Macieja Kozłowskie-

go. Przyznano również wyróż-
nienia indywidualne i tu duży 
sukces odniósł gracz Stali Kac-
per Dziędziela, który został naj-
lepszym golkiperem Turnieju. 
Królem Strzelców został zawod-
nik Boruty I Zgierz Kacper No-
wicki, natomiast MVP całych 
zawodów uznano Bartosza Chą-
dzyńskiego z drużyny Widzewa 
I Łódź.  wp

 Grupa A: boruta ii Zgierz – Wi-
dzew i łódź 1:0, Włókniarz Zgierz 
– Victoria rąbień 2:1, boruta ii 
Zgierz – Włókniarz Zgierz 2:0, Wi-
dzew i łódź – Victoria rąbień 4:0, 
Włókniarz Zgierz – Widzew i 0:4, 
boruta ii Zgierz – Victoria rąbień 
2:3.

1. boruta ii Zgierz 3 6 5-3

2. Widzew i łódź 3 6 8-1

3. Włókniarz Zgierz 3 3 2-7

4. Victoria rąbień 3 3 4-8

 Grupa B: boruta i Zgierz – Wi-
dzew ii łódź 13:0, stal Głowno – 
Termy Uniejów 2:0, boruta i Zgierz 
– Termy Uniejów 0:1, Widzew ii 
łódź – stal Głowno 1:4, boruta i 
Zgierz – stal Głowno 3:0, Widzew 
ii łódź – Termy Uniejów 2:2.

1. boruta i Zgierz 3 6 16-1

2. Stal Głowno 3 6 6-4

3. Termy Uniejów 3 4 3-4

4. Widzew ii łódź 3 1 3-19

 Mecz o 7. miejsce: Victoria rą-
bień – Widzew ii łódź 3:1.
 Mecz o 5. miejsce: Włókniarz 
Zgierz – Termy Uniejów 2:1.

 Półfinały: boruta ii Zgierz – stal 
Głowno 0:4, boruta i Zgierz – Wi-
dzew i łódź 3:0.
 Mecz o 3. miejsce: boruta ii 

Zgierz – Widzew i łódź 0:1.

 Finał: boruta i Zgierz – stal 
Głowno 2:0.

Młodzi piłkarze Stali Głowno odnoszą sukcesy mimo krótkiego stażu treningowego. 

Piłka nożna | sparingi

Zjednoczeni bez kolejnego sprawdzianu
Strykowscy piłkarze 
IV-ligowego klubu MKS 
Zjednoczeni tym razem 
nie rozegrali meczu 
sparingowego.  
Ich weekendowy 
pojedynek przeciwko 
Włókniarzowi Pabianice 
został odwołany  
z powodu zmrożonej 
płyty boiska.

Trenerzy obu zespołów do-
szli do wniosku, że gra w ta-
kich warunkach nie ma żadne-
go sensu i może niepotrzebnie 
narażać zdrowie piłkarzy. Zjed-
noczeni odbyli więc w weekend 
jedynie sesje treningowe, ale już 
szykują się do kolejnego spraw-
dzianu. Trener Tomasz Muchiń-
ski sprawdza kolejnych piłkarzy 
i chce jak najlepiej przygotować 
drużynę do być może najcięższej 
rundy wiosennej w historii IV-li-
gowych występów strykowian. 
Utrzymanie w rozgrywkach bę-
dzie zależeć w wielkim stopniu 
od tego, jak dobry start zaliczą 
piłkarze Strykowa.

Warto przyjrzeć się także wy-
nikom rywali Zjednoczonych  
w walce o punkty w IV lidze. 
W pojedynku dwóch czołowych 
ekip Warta Działoszyn pewnie 

pokonała Omegę Kleszczów 
3:0. Zwraca uwagę także skrom-
na porażka LKS Kwiatkowice  
z III-ligowcem Sokołem Alek-
sandrów Łódzki 0:1 i wysokie 
zwycięstwo Ceramiki Opocz-
no nad rezerwami Lechii Toma-
szów Mazowiecki aż 8:0. Więcej 
wyników prezentujemy poniżej. 

Dla kibiców w Strykowie 
mamy także ciekawą informa-
cję odnośnie obchodów 40-lecia 
MKS Zjednoczeni. W związku 
z rocznicą powstałego w 1977r. 

klubu miłośnicy zespołu z ul. 
Brzezińskiej 24 i także zwy-
czajni sympatycy futbolu mogą 
spodziewać się niebawem spe-
cjalnego wydania pozycji od-
nośnie historii Zjednoczonych  
i sportu w Strykowie w ogóle, od 
czasów powojennych do obec-
nych. Szczegóły mają być znane 
wkrótce, a sam pomysł wyszedł 
od prezesa honorowego Zjedno-
czonych Grzegorza Kozłowskie-
go. Zjednoczeni Stryków obcho-
dzą zatem 40-lecie.  wp

 Wyniki sparingów: sokół Alek-
sandrów łódzki – lKs Kwiatkowice 
1:0, Omega Kleszczów – Warta 
działoszyn 0:3, Andrespolia Wiśnio-
wa Góra – Mechanik radomsko 2:1, 
Hutnik Warszawa – Unia skierniewi-
ce 1:2, Ner Poddębice – Zjednocze-
ni bełchatów 1:0, Zawisza Pajęczno 
– Agroplon Głuszyna 2:3, lechia ii 
Tomaszów Mazowiecki – Ceramika 
Opoczno 0:8, jutrzenka Warta – 
Prosna Kalisz 6:0, Ks Kutno – MKP 
boruta Zgierz 0:1, Zawisza rzgów – 
Polonia Piotrków Trybunalski 3:1.

Zjednoczeni Stryków (niebieskie koszulki) szykują się do kolejnych meczów sparingowych.

Łyżwiarstwo | Uniwersjada

Wojciech Sut  
już w Kazachstanie

Łyżwiarz UKS Błyskawicy 
Domaniewice Wojciech Sut szy-
kuje się już do pierwszego startu 
podczas Zimowej Uniwersjady 
w kazachskim Ałmaty. 

Podopieczny trenera Mieczy-
sława Szymajdy uczestniczył  
w ceremonii otwarcia, gdzie po-
kazał się publiczności z innymi 
zawodnikami z kadry Polski, po-
dążając za chorążym Jakubem 
Kotem.

Sut już w tym tygodniu wy-
stąpi w biegach na 500 m, 1000 
m i 1500 m oraz w wyścigu dru-
żynowym, ponadto jest rezerwo-
wym w mass starcie. Ostatnie 
wyniki pokazują, że jest w do-

brej formie, ale jak będzie prze-
konamy się już wkrótce.

Transmisje z zawodów można 
oglądać na żywo na kanale Eu-
rosportu, natomiast wyniki i in-
formacje dostępne są na stronie 
www.uniwersjada.pl. Życzymy 
powodzenia.

Wszystkich miłośników jaz-
dy na łyżwach zapraszamy do 
klubu UKS Błyskawica Doma-
niewice, gdzie pod okiem tre-
nera Mieczysława Szymajdy 
można odkryć i później oszlifo-
wać talent. Przykłady Zbignie-
wa Bródki czy chociażby ostat-
nio Wojciecha Suta pokazują, że 
naprawdę warto. wp

Ceremonia otwarcia Zimowej Uniwersjady w kazachskim Ałmaty,  
w której udział bierze zawodnik błyskawicy domaniewice Wojciech sut.
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Wicemistrzostwo 
Powiatu Zgierskiego
dla Stali Głowno. str. 40
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Pływanie | Zawody Pływackie 

Młodzi pływacy ścigali się w ferie
Młodzi miłośnicy pływania 
rywalizowali na Pływalni 
Miejskiej w Łowiczu  
w zawodach uczniów szkół 
podstawowych i gimnazjów, 
które odbyły się  
26 styczniaw ramach 
Łowickiej Feriady 2017.

Organizatorzy przeprowadzili 
ponad 30 wyścigów. Młodzi spor-
towcy rywalizowali w czterech 
stylach: grzbietowym, dowolnym, 
motylkowym i klasycznym. Naj-
młodsi ścigali się na dystansie 
25 metrów, starsi na dystansie 50 
metrów, a dla najlepszych i najbar-
dziej doświadczonych pływaków 
przygotowano wyścigi otwarte na 
dystansie 100 metrów stylem do-
wolnym. 

W zawodach wzięli udział 
głównie pływacy, którzy swoje 
umiejętności doskonalą pod okiem 
trenera Marcina Skóry na tak zwa-
nym „karnecie sportowym”. 

Wśród dziewcząt na dystansie 
100 metrów najlepsza okazała się 
multimedalistka tych zawodów 
– Julia Wosiewicz, która poko-
nała swoje koleżanki, pokonując 
dystans w czasie 1:24,11. Wśród 
chłopców rywalizację na najdłuż-
szym dystansie wygrał Mateusz 
Cyganiak z czasem 1:22,62. 

– Takie zawody to doskonała 
forma sprawdzenia swoich umie-
jętności pływackich. Dzieci, które 
uczęszczają na zajęcia „na karnet 
sportowy” ciężko pracują na swo-
je wyniki. Zdecydowanie najlepiej 
zaprezentowała się Julia Wosie-
wicz, która uzyskała w swoich wy-
ścigach super wyniki.  zł

 WyNIKI – Szkoła Podstawowa:

wyścig dziewcząt z rocznika 20010 i 
młodszych, stylem dow. na dystansie 25 m: 

1. Nina bolimowska    34,40

2. Klara skoneczna    49,37

3. lena Kępka   1’12,00

wyścig chłopców z rocznika 2010 i 
młodszych, stylem dow. na dystansie 25 m:

1. Ksawery Kruszczyński   47,95

 wyścig dziewcząt z rocznika 2009 i 2008, 
stylem dowolnym, na dystansie 25 m:

1. Aleksandra Czubik (2008)   18,40

2. lena Wróbel (2008)  28,46

3. julia Golisz (2009)   30,90

wyścig dziewcząt z rocznika 2009 i 2008, 
stylem grzbietowym, na dystansie 25 m:

1. Aleksandra Czubik (2008)   24,05

2. lena Wróbel(2008)   26,05

3. julia Golisz (2009)   26,06

4. Maja skoneczna (2008)   34,95

5. Magdalena Gawrońska (2009)  44,96

Najlepszą zawodniczką w tym roczniku 
została Aleksandra Czubik. 

wyścig chłopców z rocznika 2009 i 2008, 
stylem dowolnym, na dystansie 25 m:

1. dawid fabiański (2009)   25,29

2. szymon Kołudzki (2009)   31,73

wyścig chłopców z rocznika 2009 i 2008, 
stylem grzbietowym, na dystansie 25 m:

1. szymon Kołudzki (2009)   25,44

2. dawid fabiański (2009)   25,80

3. Oskar dęgus (2009)   37,95

Najlepszym zawodnikiem w tym roczniku 
został dawid fabiański

wyścig dziewcząt z rocznika 2007 i 2006, 
stylem dowolnym, na dystansie 25 m:

1. Marta Czubik (2006)   17,76

2. Patrycja Grzelak (2007)   19,93

3. Agata Popławska (2006)   19,97

4. Gabriela Kępka (2007)   20,32

5. Michalina Kędzia (2007)   22,05

wyścig dziewcząt z rocznika 2007 i 2006, 
stylem grzbietowym, na dystansie 25 m:

1. Marta Czubik  (2006)  17,55

2. Aleksandra Więcek(2006)   20,56

3. Michalina Kędzia (2007)   21,38

4. łucja bolimowska (2006)   22,83

5. Aleksandra latoszewska (2007)  22,97

wyścig dziewcząt z rocznika 2007 i 2006, 
stylem klasycznym, na dystansie 25 m:

1. Agata Popławska (2006)   23,96

2. Gabriela Kępka (2007)   27,81

3. Aleksandra Więcek (2006)   32,35

wyścig dziewcząt z rocznika 2007 i 2006, 
stylem motylkowym, na dystansie 25 m:

1. Marta Czubik  (2006)  20,14

2. Patrycja Grzelak (2007)   25,79

3. Gabriela Kępka (2007)   25,88

4. Michalina Kędzia (2007)   26,55

Najlepszą zawodniczką w tym roczniku 
została Marta Czubik. 

wyścig chłopców z rocznika 2007 i 2006, 
stylem dowolnym, na dystansie 25 m:

1. jakub drop (2006)   19,15

2. sebastian Głowacki (2007)   19,41

3. Mikołaj Grzegorek (2006)   19,93

4. Tomasz Gluba (2006)   21,45

5. Krzysztof bogusz (2006)   23,01

wyścig chłopców z rocznika 2007 i 2006, 
stylem grzbietowym, na dystansie 25 m:

1. jakub drop (2006)   19,70

2. Tomasz Gluba (2006)   20,09

3. sebastian Głowacki (2007)   21,57

4. Mikołaj Grzegorek (2006)   21,70

5. bastian stobnicki (2006)   23,27

wyścig chłopców z rocznika 2005 i 2006, 
stylem klasycznym, na dystansie 25 m:

1. Krzysztof bogusz (2006   28,54

2. jakub drop (2006)   28,81

wyścig chłopców z rocznika 2007 i 2006, 
stylem motylkowym, na dystansie 25 m:

1. sebastian Głowacki 2007  22,02

2. Tomasz Gluba 2006  22,78

3. bastian stobnicki 2006  26,12

4. Mikołaj Grzegorek 2006  27,75

Najlepszym zawodnikiem w tym roczniku 
został Jakub Drop.

wyścig dziewcząt z rocznika 2005 i 2004, 
stylem dowolnym, na dystansie 25 m:

1. julia Wosiewicz (2004) 15,31

2. bogumiła Czubik (2004) 15,43

3. laura Kruszczyńska (2005) 16,21

4. Kinga Kacprowska 2004 25,99

wyścig dziewcząt z rocznika 2005 i 2004, 
stylem grzbietowym, na dystansie 25 m:

1. julia Wosiewicz (2004)   16,52

2. laura Kruszczyńska (2005)  18,19

3. bogumiła Czubik (2004)   18,73

4. Amelia siejka (2005)   19,07

5. Kinga Kacprowska (2004)   21,17

wyścig dziewcząt z rocznika 2005 i 2004, 
stylem klasycznym, na dystansie 25 m:

1. bogumiła Czubik (2004)   20,86

2. Amelia siejka (2005)   24,27

3. Kinga Kacprowska (2004)   26,36

wyścig dziewcząt z rocznika 2005 i 2004, 
stylem motylkowym, na dystansie 25 m:

1. julia Wosiewicz (2004)   18,22

2. laura Kruszczyńska (2005)   18,90

3. Amelia siejka (2005)   21,49

Najlepszą zawodniczką w tym roczniku 
została julia Wosiewicz

wyścig chłopców z rocznika 2005 i 2004, 
stylem dowolnym, na dystansie 25 m:

1. Mateusz Wolski (2005)   17,09

2. Antoni bogusz (2004)   18,37

3. franciszek Wojciechowski (2005)  21,37

4. Tomasz Cyganiak (2005)   25,23

5. bartosz dębiński (2005)   28,82

6. Mateusz Wiśniewski (2005)   32,11

wyścig chłopców z rocznika 2005 i 2004, 
stylem grzbietowym, na dystansie 25 m:

1. Mateusz Wolski (2005)   18,98

2. Antoni bogusz (2004)   20,07

3. franciszek Wojciechowski (2005)  20,56

4. Tomasz Cyganiak (2005)   23,76

5. bartosz dębiński (2005)   24,35

6. Mateusz Wiśniewski (2005)   24,48

wyścig chłopców z rocznika 2005 i 2004, 
stylem klasycznym, na dystansie 25 m:

1. Mateusz Wolski (2005)   22,23

2. Antoni bogusz (2004)   24,98

3. bartosz dębiński (2005)   37,82

wyścig chłopców z rocznika 2005 i 2004, 
stylem motylkowym, na dystansie 25 m:

1. Tomasz Cyganiak (2005)   35,85

Najlepszym zawodnikiem w tym roczniku 
został Mateusz Wolski

 WyNIKI – Gimnazja: 

wyścig dziewcząt z rocznika od 2003 do 
2001, stylem dowolnym na dyst. 50 m:

1. Weronika Wach (2002)   38,72

wyścig dziewcząt z rocznika od 2003 do 
2001, stylem grzbietowym., na dyst. 50 m:

1. Wiktoria Kosmowska (2003)   39,58

2. Weronika Wach (2002)   41,05

wyścig dziewcząt z rocznika od 2003 do 
2001, stylem klasycznym, na dyst. 50 m

1. Wiktoria Kosmowska (2003)  44,44

2. Weronika Wach (2002)   50,80

wyścig dziewcząt z rocznika od 2003 do 
2001, stylem motylkowym, na dyst.25 m:

1. Wiktoria Kosmowska (2003)  49,30

Najlepszą zawodniczką w tym roczniku 
została Wiktoria Kosmowska

wyścig chłopców z rocznika od 2003 do 
2001, stylem dowolnym, na dyst. 50 m:

1. Mateusz Cyganiak (2002)   31,77

2. bartosz Kępka (2002)   32,39

3. Maciej żuchniewicz (2001)   32,96

4. Wiktor Grzegorek (2003)   41,89

wyścig chłopców z rocznika od 2003 do 
2001, stylem grzbietowym, na dyst. 50 m:

1. Mateusz Wosiewicz (2001)   34,76

2. Mateusz Cyganiak (2002)   35,95

3. Maciej żuchniewicz (2001)   36,22

4. Wiktor Grzegorek (2003)   45,30

wyścig chłopców z rocznika od 2003 do 
2001, stylem klasycznym, na dyst. 50 m:

1. bartosz Kępka (2002)   40,30

2. Mateusz Wosiewicz (2001)   40,64

3. Maciej żuchniewicz (2001)   47,43

4. Wiktor Grzegorek (2003)   53,99

wyścig chłopców z rocznika od 2003 do 
2001, stylem motylkowym, na dyst. 25 m:

1. Mateusz Cyganiak (2002)   36,89

2. bartosz Kępka (2002)   39,16

3. Mateusz Wosiewicz (2001)   40,33

Najlepszym zawodnikiem w tym roczniku 
został Mateusz Cyganiak

Wyścig, w kategorii otwartej, na 100 m, 
stylem zmiennym – dziewczęta: 

1. julia Wosiewicz (2004)   1’24,11

2. bogumiła Czubik (2004)   1’32,12

3. Marta Czubik  (2006)  1’33,42

4. laura Kruszczyńska (2005)  1’35,75

5. Wiktoria Kosmowska (2003)  1’48,58

6. Aleksandra Czubik (2008)   1’50,26

Wyścig, w kategorii otwartej, na 100 m, 
stylem zmiennym – chlopcy: 

1. Mateusz Cyganiak (2002)   1’22,62

2. Mateusz Wosiewicz (2001)   1’27,30

3. bartosz Kępka (2002)   1’29,96

4. Maciej żuchniewicz (2001)   1’32,40

Mulimedalistka zawodów – julia 
Wosiewicz

Piłka Nożna | Zimowe sparingi Pelikana

Do trzech razy sztuka
 Znicz Pruszków – Pelikan 

Łowicz 1:0 (1:0)
1:0 – Adrian Paluchowski (28 – 
karny).
Znicz: (i połowa) Michał Olczak 
(zawodnik testowany) – Przemy-
sław dwórzyński, Mateusz dłu-
gołęcki, Maciej Mysiak, Marcin 
rackiewicz – Mateusz stryjewski, 
Andrzej Niewulis, Maksymilian 
banaszewski, Patryk serafin (za-
wodnik testowany), Aleksander 
jagiełło – Adrian Paluchowski. (ii 
połowa) Piotr Misztal – damian ja-
kubik, Paweł Czarnecki, Grzegorz 
janiszewski, Michał Kucharski – 
Maksymilian brzosko (zawodnik te-
stowany), Maciej Machalski, daniel 
Nawrocki, janusz bucholc (zawod-
nik testowany) – Przemysław Kita, 
Karol Podliński.
Pelikan: Michał Nowak – Piotr 
Gawlik (46 Eryk Padzik), bartosz 
broniarek, Grzegorz Wawrzyński 
(46 daniel bończak), Mateusz Ka-
sprzyk – jakub Mierzejewski (46 
Kamil Kuczak), Tomasz bogołęb-
ski (46 Krystian Mycka), Przemy-
sław bella (46 Arkadiusz Mrocz-
kowski), Wojciech Wojcieszyński 
(46 bartosz bujalski), rafał Parob-
czyk (46 jurij Hłuszko) – Ambrose 
Gnahore.

 Pelikan Łowicz – Warta Sie-
radz 2:0 (1:0)
1:0 – Paweł jastrzębski (35), 2:0 – 
Arkadiusz Mroczkowski (78).
Pelikan: Michał Nowak (46 Patryk 
Orzeł) – Piotr Gawlik (46 Eryk Pa-
dzik), Grzegorz Wawrzyński (46 
fabian Woźniak), bartosz bronia-
rek (46 Mateusz Kasprzyk) – Ka-
mil Kuczak (46 daniel bończak), 
Tomasz bogołębski (46 Krystian 
Mycka), Przemysław bella (46 Ar-
kadiusz Mroczkowski), Wojciech 
Wojcieszyński (46 bartosz bujal-
ski), Paweł jastrzębski (46 rafał 
Parobczyk) – jurii Głushko (46 
Gnahore Ambrose).
Warta: Maciej Mielcarz – dominik 
jagieła, Adrian Klepacz, sylwester 
Pawlak, Piotr bartłoszewski – Wik-
tor Płaneta, łukasz Mitek, jarosław 
szyc – zawodnik testowany, bar-
tosz Narożnik. Grali także: Kamil 
Pluta, Mateusz Wlazłowski, rafał 
swędrowski, jakub szulc.

Nie próżnowali w ostatnim 
czasie piłkarze Pelikana Łowicz. 
Biało-zieloni mają za sobą dwa 
kolejne mecze sparingowe. Pierw-
sze zwycięstwo odnieśli w trze-
cim tegorocznym testmeczu. Pod-
opieczni Piotra Zajączkowskiego 
najpierw przegrali z walczącym o 
utrzymanie na zapleczu ekstrakla-
sy Zniczem Pruszków.

Wyżej notowani rywale oka-
zali się nieznacznie lepsi. O ich 
końcowym sukcesie zadecydo-
wała bramka zdobyta z rzutu kar-
nego wywalczonego po niespeł-
na półgodzinie gry. Skutecznym 
egzekutorem został Adrian Palu-
chowski. Na boisku nie było wi-
dać różnicy klas pomiędzy eki-
pami, a łowiczanie w dalszej fazie 
meczu mieli znakomite okazje do 
wyrównania. Najbliższy szczęścia 
był Rafał Parobczyk, po które-
go strzale piłka obiła poprzeczkę. 
Dwie dogodne okazje zmarnował 
także testowany Ambrose Gna-
hore. Gry nie ułatwiały piłka-
rzom trudne warunki. Zmrożo-
na sztuczna murawa na obiekcie 
w Pruszkowie miała wyraźny 
wpływ na poczynania obu ekip.

Lepszy wynik udało się ło-
wiczanom osiągnąć w ostatnią 
sobotę. Z Łowicza ze spusz-
czonym głowami wracali zawod-
nicy lidera grupy łódzkiej IV ligi 

– Warty Sieradz. Początek spo-
tkania miał wyrównany przebieg, 
chociaż widać było, że przyjezdni 
nastawieni byli na grę z kontrata-
ku. Biało-zieloni swoją wyższość 
udokumentowali po 35 minutach 
gry. Na listę strzelców wpisał się 
testowany Paweł Jastrzębski sku-
tecznie dobijając strzał jednego  
z partnerów. Obaj trenerzy prze-
prowadzali liczne zmiany, ale ob-
raz gry nie ulegał wielkim zmia-
nom. Sieradzanie ambicją i wolą 
walki nie mogli wiele wskórać 
przeciwko Pelikanowi. Wreszcie 
na 12 minut przed końcem wy-
nik rywalizacji na 2:0 ustalił Arka-
diusz Mroczkowski. 

Dla łowiczan spotkanie z War-
tą może mieć jeszcze dodatko-
wy, szkoleniowy atut. Sieradzanie 
będą rywalem Pelikana w ćwierć-
finale wojewódzkiej edycji Pucha-
ru Polski. To spotkanie zostało za-
planowane na 26. kwietnia, a jego 
gospodarzem ma być Warta.

pierwsze transfery  
do klubu
Do tej pory mówiąc o trans-

ferach w klubie ze Starzyńskie-
go 6/8 informowaliśmy tylko o 
zawodnikach, którzy opuszcza-
li biało-zielonych. Do tego gro-
na dopisać można Dawida Fe-
ligę, który dołączył do Michała 
Fabijańskiego i przeniósł się do 
Szwecji, gdzie będzie występo-
wał w V lidze w drużynie Char-
lottenberg.

Przewijało się wielu graczy 
testowanych jak Ambrose Gna-
hore. 21-letni brytyjski napast-
nik i wychowanek Chelsea Lon-
dyn, ostatnio grający w III lidze 
portugalskiej w drużynie CD 
Gouveia. Przeciwko Warcie Sie-
radz jedną z bramek zdobył Pa-
weł Jastrzębski. 20-letni defen-
sor ostatnio grający w rezerwach 
Zagłębia Lubin.

Jest jednak dwóch zawodni-
ków, którzy już złożyli podpi-
sy pod umowami z Pelikanem. 
Obaj to młodzi obrońcy. Pierw-
szy z nich to urodzony w Płoc-
ku w 1995 roku Eryk Padzik. 
Wychowanek tamtejszej Wisły 
od początku sezonu 2015/2016 
związany był z Błękitnymi Ra-
ciąż. Od tamtego czasu był pod-
stawowym piłkarzem drużyny, a 
w tym sezonie oprócz regularnej 
gry w Raciążu dał się zapamiętać 
dwoma asystami.

Formację defensywną wzmoc-
nił także o dwa lata młodszy ło-
dzianin – Fabian Woźniak. Fili-
granowy, bo mierzący tylko 170 
cm wzrostu, piłkarz jest wycho-
wankiem UKS SMS Łódź. Jego 
pierwszym seniorskim klubem 
była Siarka Tarnobrzeg, do której 
trafił przed rundą wiosenną sezonu 
2014/2015. W II lidze zadebiutował 
jednak dopiero w następnym sezo-
nie. Oszałamiającej kariery jednak 
tam nie zrobił wchodząc głównie 
na końcówki meczów. Stamtąd, 
znów w przerwie pomiędzy run-
dami, powrócił do rodzinnego mia-
sta wiążąc się z ŁKS Łódź. W III 
grał już regularnie, a w 11 meczach 
strzelił nawet 3 gole. Na początku 
bieżących rozgrywek przeniósł się 
do Widzewa Łódź. Jesienią roze-
grał jednak zaledwie 57 minut w 
trzech meczach.

Okazje do kolejnych testów tre-
ner Piotr Zajączkowski będzie miał 
już w sobotę. Pelikan podejmie 
na stadionie OSiR w Łowiczu 15. 
drużynę II grupy III ligi – Gór-
nik Konin. Początek zaplanowa-
no na godzinę 13:00.

 Mateusz Lis

Piłka nożna | Turniej Halowej Piłki Nożnej

Wszyscy byli zwycięzcami
2 stycznia na sali gimnastycz-

nej w Bielawach odbył się Feryj-
ny Turniej Halowej Piłki Nożnej. 
Organizatorem imprezy byli: 
Starostwo Powiatowe w Łowiczu, 
Urząd Gminy Bielawy, Szkoła 
Podstawowa mi. 17 Pułku Ułanów 
Wielkopolskich w Bielawach oraz 
Victoria Bielawy. W zawodach 
wzięły udział następujące drużyny: 
Astra Zduny, SMS Piątek oraz trzy 
drużyny z Bielaw. Turniej rozgry-
wany był systemem „każdy z każ-
dym” bez prowadzenia klasyfikacji 
drużynowej (każdy jest zwycięzcą i 
otrzymuje takie same nagrody). 

W klasyfikacji strzelców najlep-
szy okazał się Karol Cywiński (V 
B), który zdobył 11 bramek, drugi 
był Mateusz Błaszczyk (Astra),  
a trzecie Hubert Michalski (VB) 
– 4 bramki. Kolejne miejsca zaję-

li: Bartek Jaros (Astra) – 3 bram-
ki. Kacper Czarnecki (SMS) – 2 
bramki, Adam Werwiński (VB) – 
2 bramki, Ania Wagner (VB) – 2 
bramki, Filip Wielkopolan (VB) – 
1 bramka, Zosia Witczak (VB) – 1 
bramka, Bartek Gajek (Astra) – 1 
bramka, Adrian Gajek (Astra) – 1 
bramka, Patryk Wołek (VB) – 1 
bramka, Bartek Burzyński (VB) – 
1 bramka. 
Wyniki spotkań: 
 Victoria Bielawy II – Victoria 
Bielawy 0:11; br.: Karol Cywiński 
4, Hubert Michalski 4, Adam We-
rwiński 2 i bartek burzyński 1.   
 Victoria Bielawy dziewczyny 
– Astra Zduny 0:3; br.: Mateusz 
błaszczyk 2, bartek jaros1.
 SMS Piątek – Victoria Bielawy 
II 3:0; br.: Witold Matusiak 2, Kac-
per Czarnecki 1.

 Victoria Bielawy I – Victoria 
Bielawy dziewczyny 2:0; br.: Ka-
rol Cywiński 2. 

 Astra Zduny – SMS Piątek 3:2; 
br.: Mateusz błaszczyk 2, bartek 
jaros 1 – Kacper Czarnecki 1, Wi-
told Matusiak 1.
 Victoria Bielawy II – Astra Zdu-
ny 0:5; br.: Mateusz błaszczyk 2, 
bartek jaros 1, Adrian Gajek 1, 
bartek Gajek 1. 

 SMS Piątek – Victoria Bielawy 
0:2; br.: filip Wielkopolan 1 i Karol 
Cywiński 1.  
 Victoria Bielawy dziewczyny – 
SMS Piątek 2:0; br.: Ania Wagner 
1 i Zosia Witczak 1. 
 Victoria Bielawy I – Astra Zdu-
ny 4:0; br.: Karol Cywiński 3 i Pa-
tryk Wołek 1.
 Victoria Bielawy II – Victoria 
Bielawy dziewczyny 0:1; br.: Ania 
Wagner 1.

Wszyscy byli zwycięzcami w turnieju w bielawach
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Futsal | 10. i 11. kolejka i KiA Open łolif

Mistrzowski Renix, Fantazja i Błękitni utrzymani
To był jeden z najbardziej emocjonujących 
weekendów w I KIA Open Łowickiej Lidze 
Futsalu. W dniach 28-29 stycznia na boiskach hali 
OSiR w Łowiczu rozegrano ostatnie dwie kolejki 
najwyższej klasy rozgrywek halowej piłki nożnej.

Pewna utrzymania Fantazja 
Głowno nie wysiliła się w spo-
tkaniu z Zatorzem ZU-AN Ło-
wicz, który był już pewien spad-
ku do II ligi. Łowiccy piłkarze 
nie wygrali dotąd spotkania i nie 
zgarnęli choćby jednego punktu. 
W pojedynku z głownianami na 
pożegnanie z KIA Open I Ligą 
w końcu im się to jednak uda-
ło, pokonując Fantazję 5:2. Gole 
dla przegranych zdobyli Patryk 
Połynkin i Damian Mospinek.  
W zespole z Głowna zagrał To-
masz Lenart, który wkrótce ma 
wyjechać z Reprezentacją Polski 
na MŚ Beach Soccera na Bahamy.

 Zatorze ZU-AN Łowicz – Fanta-
zja Głowno 5:2 (2:0).

Bramki dla Fantazji: Patryk Po-
łynkin (11 min.) oraz damian Mo-
spinek (w 16 min.).

Fantazja: Adrian bakalarz – łu-
kasz Nagański, damian Mospinek, 
Tomasz lenart, Patryk Połynkin 
oraz Zbigniew Witczak.

Znacznie trudniejszą dro-
gę przeszli w miniony weekend 
gracze Błękitnych Dmosin. Pod-
opieczni grającego trenera Dawi-
da Ślązaka musieli wygrać przy-
najmniej jedno z dwóch spotkań, 
by zapewnić sobie utrzymanie  
w lidze. W najważniejszym poje-
dynku z bezpośrednim rywalem 
w walce o byt dmosinianie prze-
grali po ciekawym meczu 5:9  
z Bo-Dach Grudze. Warto zazna-

czyć, że hat-trickiem popisał się 
w tym spotkaniu Grzegorz Piela. 
Ponadto na konto Dmosina za-
pisał jeszcze trafienie Jarosław 
Bąba oraz gracz rywali, trafiając 
do własnej bramki.

Aby w kolejnym sezonie  
I Łowickiej Ligi Futsalu Błę-
kitni mogli znów mierzyć się  
z najlepszymi musieli pokonać 
w ostatniej kolejce silną eki-
pą Drużyny KIA Łowicka Ło-
wicz, która wciąż miała szansę 
na ligowe podium. Łowicki ze-
spół przystąpił do niedzielne-
go meczu mocno osłabiony, co 
ekipa z Dmosina wykorzystała  
w stu procentach. Udało się poko-
nać bardziej renomowany team,  
a bohaterem spotkania został 
grający trener Dawid Ślązak, 
który zapewnił zwycięstwo swo-
jej drużynie minutę przed koń-
cem spotkania. Wcześniej na 1:0 
strzelił dla Błękitnych Mateusz 
Wardziński. Dla łowiczan była 
to pierwsza i jedyna porażka  
w tym sezonie.

Dzięki wygranej nad Drużyną 
KIA Łowicką Błękitni zapewni-
li sobie pozostanie w najwyższej 
klasie rozgrywek Łowickiej Ligi 
Futsalu. Mistrzem w sezonie 
2016/2017 został jedyny niepo-
konany zespół Renix Eko-Plast 
Łowicz, który na 9 rozegranych 
spotkań wygrał aż 8 i zaledwie 
raz zremisował. Z I Ligi ŁoLiF 
spadają natomiast dwie drużyny, 
a są to: Zatorze ZU-AN Dach-
-Lux Łowicz oraz Bo-Dach 
Grudze.  wp

 Błękitni Dmosin – Bo-Dach 
Grudze 5:9 (3:4).

Bramki dla Błękitnych: Grzegorz 
Piela 3 (5, 11 i 18 min.), jarosław 
bąba (2 min.) oraz gol samobójczy 
(w 10 min.).

Błękitni: szymon ślązak – Grze-
gorz Piela, jarosław bąba, Piotr 
Knera, damian szatan, bartłomiej 
sibielak. 
Trener: dawid ślązak.

 Drużyna KIA Łowicka Łowicz – 
Błękitni Dmosin 1:2 (0:1).

Bramki dla Błękitnych: Mateusz 
Wardziński (2 min.) oraz dawid ślą-
zak (w 19 min.).

Błękitni: Karol Kacprzyk – jaro-
sław bąba, Piotr Knera, bartłomiej 
sibielak, Mateusz Wardziński, da-
wid ślązak, damian szatan oraz 
szymon ślązak. Trener: dawid 
ślązak.

 10. kolejka: sMs dąbkowice – 
reklama frog blokersi łowicz 4:4, 
błękitni dmosin – bo-dach Grudze 
5:9, Zatorze ZU-AN łowicz – fan-
tazja Głowno 5:2, Chińska Haczy-
kowscy subiekt łowicz – drużyna 
KiA łowicka łowicz 2:4, Novum 
Pędzące imadła łowicz – renix 
Eko-Plast łowicz 1:3.

 11. kolejka: bo-dach Grudze – 
Zatorze ZU-AN łowicz 4:3, druży-
na KiA łowicka – błękitni dmosin 

1:2, reklama frog łowicz – Chiń-
ska Haczykowscy łowicz 4:6.

1. renix Eko-Plast łowicz 9 25 39-17

2. drużyna KiA łowicka 9 20 34-20

3. Novum Pędzące imadła ł. 9 19 35-17

4. Chińska Haczykowscy ł. 9 18 40-27

5. reklama frog blokersi ł. 9 13 33-26

6. sMs dąbkowice 9 10 21-35

7. Fantazja Głowno 9 9 24-41

8. Błękitni Dmosin 9 9 27-39

9. bo-dach Grudze 9 6 27-45

10. Zatorze ZU-AN łowicz 9 3 17-26

Gracz Błękitnych Dmosin Damian Szatan (z prawej) gola w ostatnich meczach i ligi nie zdobył, ale był ważną postacią drużyny.

Piłka nożna | sparingi

Głownianie zwycięscy w pierwszym sparingu
Głowieńscy piłkarze 
rozpoczęli na dobre 
zimowy okres 
przygotowawczy, grając 
w weekend sparing  
i turniej halowy.

stAl GłoWNo  5
WiDzeW łóDź JuN. 2

Bramki dla Stali: damian fortuna 
2, zawodnik testowany ii oraz za-
wodnik testowany iV.

Stal: Niedomagała – Aleksy Waś-
kiewicz, A. Tomczyk, E. ignatow-
ski, Kruk – zawodnik testowany 
i – fortuna, Kuciński, Mospinek,  
P. ignatowski – zawodnik testowa-
ny ii. Grali także: zawodnik testowa-
ny iii, d. florczak, lech, suchenek, 
Nowak, Antoni Waśkiewicz, T. flor-
czak i zawodnik testowany iV.

Od 18 stycznia głownianie 
trenują, chcąc jak najlepiej przy-
gotować się do rundy wiosen-
nej Łódzkiej Klasy Okręgowej.  
W miniony weekend drużyna 
miała pracowite dni, bowiem 
trener Tomasz Szcześniak wró-
cił po przerwie do drużyny i od 
razu zaplanował sparing i tur-
niej halowy w Parzęczewie. Naj-
pierw Stal zmierzyła się w sobo-

tę, 28 stycznia na boisku CHKS 
w Łodzi z juniorami łódzkiego 
Widzewa i wygrała wysoko 5:2.

W barwach głowieńskiego 
klubu pojawiła się czwórka te-
stowanych zawodników. Sztab 
klubu z Głowna na razie nie 
chce zdradzać nazwisk spraw-
dzanych graczy, ale kilku zro-
biło w sobotnim meczu pozy-
tywne wrażenie. Piłkarze Stali 

pokazali dobrą skuteczność i nie 
dali młodym łódzkim zawodni-
kom zbyt wiele pola do popisu. 
Świetnie grał Damian Fortuna, 
który zdobył dwie bramki, ale 
uwagę trenera Szcześniaka przy-
kuła z pewnością także postawa 
graczy testowanych. Ostatecznie 
juniorski Widzew został wysoko 
pokonany 5:2 na dobre rozpo-
częcie zimowych testów.

Głowieńscy piłkarze mają 
przed sobą kolejne sparingi  
w zimowym okresie przygoto-
wawczym. Przed startem rundy 
wiosennej Stal czekają jeszcze 
pojedynki z Pelikanem II Ło-
wicz, Zjednoczonymi Stryków, 
LZS Justynów, rezerwami Wi-
dzewa Łódź oraz LKS Kobie-
rzycko. Czekamy na coraz wyż-
szą formę Stali. wp

Siatkówka | 6. kolejka XVii sAM łowicz

Volleyball nie grał
Głowieńscy siatkarze nie mogli wystąpić  
w kolejnym ligowym spotkaniu Siatkarskich 
Amatorskich Mistrzostw Łowicza. Podopieczni 
nauczyciela wychowania fizycznego Marcina 
Moszczyńskiego mieli rozegrać pojedynek 
przeciwko ostatniemu w tabeli UKS Pijarska 
Łowicz, ale z powodu okresu ferii ich spotkanie 
zostało przełożone.

Nieobecność głownian w ło-
wickiej hali OSiR wykorzystał 
drugi UKS Korabka Łowicz, 
który pewnie 3:0 pokonał I LO  
w Łowiczu i awansował na 2. 
miejsce. Liderem niezmien-
nie pozostaje LKS Retki, który  
z kompletem 18 pkt. przewodzi  
w stawce z zaledwie 3 straconymi 
setami. Kolejne mecze w XVIII 
edycji Siatkarskich Amatorskich 
Mistrzostwach Łowicza zaplano-
wano na piątek, 3 lutego o godz. 
17:30. Głowieński Volleyball 
zmierzy się w arcytrudnym spo-
tkaniu z LKS Retki. Na razie nie 
jest jeszcze znana data zaległego 
spotkania siatkarzy Głowna z Pi-
jarską z Łowicza.  wp

 6. kolejka: OsP seligów – lKs 
retki 0:3, i lO łowicz – UKs Ko-
rabka łowicz 0:3, Volleyball Głow-
no – UKs Pijarska łowicz (przeło-
żony).

1. lKs retki 6 18 18-3

2. UKs Korabka łowicz 6 13 15-7

3. Volleyball Głowno 5 11 13-7

4. i lO łowicz 6 6 9-13

5. OsP seligów 6 3 4-15

6. UKs Pijarska łowicz 5 0 1-15

 Następna, 7. kolejka odbędzie 
się w piątek, 3 lutego: i lO łowicz – 
OsP seligów, UKs Korabka łowicz 
– UKs Pijarska łowicz, Volleyball 
Głowno – lKs retki.Piłkarze Stali Głowno (żółto-niebieskie stroje) koniec stycznia mieli bardzo aktywny. Pierwszy zimowy 

sparing trener Tomasz szcześniak zaplanował przeciwko juniorom łódzkiego Widzewa.

Volleyball pauzował ze 
względu na wyjazdy 
zawodników na ferie 
zimowe. Głowieńscy 
siatkarze wkrótce 
wrócą do rozgrywek.
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Futsal | 7. kolejka robkol iV łolif

Tylko remis Błękitnych II
Zawodnicy drugiej drużyny Dmosina  
nie wykorzystali szansy na komplet punktów  
w starciu z niżej notowanym rywalem.

KoroNA J WeJsCe 1 (1)
błęKitNi ii DMosiN 1 (1)

Bramkę dla Błękitnych II zdobył w 11 min. Krystian Kuna.

Błękitni II: Piotr szatan, Tomasz stecko, Piotr błaszczyk, Krystian Kuna, 
Karol racułt, bartłomiej Krakowiak, Paweł Mielczarek, jakub Klimczak, 
bartłomiej jóźwiak oraz Michał Polit.

W niedzielę, 29 stycznia  
w łowickiej hali OSiR rozegra-
na została 7. kolejka Robkol IV 
Łowickiej Ligi Futsalu. W sze-
ściu rozegranych pojedynkach 
padło kilka niespodziewanych 
rozstrzygnięć. W jednym z nich 
młoda drużyna Błękitnych II 
zremisowała z Koroną Junior 
Wejsce 1:1.

To był pojedynek dwóch naj-
mniej doświadczonych zespo-
łów ligi. Pierwsi na prowadzenie 
wyszli rywale, którzy za spra-

wą Augustyna Kobiereckiego  
w 6 min. objęli prowadzenie. 
Stracony gol ustawił nieco dal-
szą część spotkania. Błękitni 
mieli trudność ze znalezieniem 
drogi do bramki. Na szczęście 
jeszcze przed przerwą wyrów-
nał Krystian Kuna. W kolejnych 
minutach oba zespoły postawiły 
na rozważną grę, ale też często 
zawodnikom brakowało skutecz-
ności. Ostatecznie pojedynek za-
kończył się sprawiedliwym re-
misem.

Stracone punkty spowodowa-
ły spadek Błękitnych II w tabeli 
na 6. miejsce. Dmosinianie mają 
na swoim koncie 11 pkt. i po-
dium już im odjechało. Prowadzi 
samotnie FC Jeziorko, który po-
konał w najciekawszym spotka-
niu 7. kolejki SMS II Dąbkowi-
ce 2:1 i wykorzystał potknięcie 
drugich Strażaków z Łowicza. 
Oba zespoły jako jedyne są nie-
pokonane w IV lidze. Na ostat-
nim miejscu FC II Ostrowiec, 
który zapunktował jak na razie 
tylko za jedno oczko. Przed za-

wodnikami IV-ligowców ŁoLiF 
jeszcze cztery kolejki. Teore-
tycznie Błękitni II mogą powal-
czyć o podium, ale będzie o to 
bardzo trudno. wp

 7. kolejka: strażacy Powiat ło-
wicz – żuberki.pl łowicz 1:1, sMs 
ii dąbkowice – fC jeziorko 1:2, Ks 
żychlin – Załoga Auto-strefa ło-
wicz 4:2, Kropidła Niepokalanów – 
OsP soccer stachlew 1:6, Korona 
junior Wejsce – błękitni ii dmosin 
1:1, ZsCKr Zduńska dąbrowa – 
fC ii Ostrowiec 1:0.

1. fC jeziorko 7 19 31-11

2. strażacy Powiat łowicz 7 17 23-8

3. Ks żychlin 7 16 28-14

4. sMs ii dąbkowice 7 14 21-11

5. ZsCKr Zduńska dąbrowa 7 12 13-12

6. Błękitni II Dmosin 7 11 19-14

7. żuberki.pl łowicz 7 8 17-23

8. OsP soccer stachlew 7 6 18-20

9. Korona junior Wejsce 7 6 13-21

10. Załoga Auto-strefa łowicz 7 3 12-26

11. Kropidła Niepokalanów 7 3 9-24

12. fC ii Ostrowiec 7 1 6-25

Druga drużyna Błękitnych Dmosin (niebieskie koszulki) w ostatnim czasie nieco obniżyła loty, ale wciąż ma szansę na podium iV ligi łolif.

błękitni ii mają 5 pkt. 
straty do podium 
i wciąż szanse na 
dogonienie rywali, ale 
o błędach nie może 
być już mowy.

Bieganie | dobra

Trzy tygodnie do startu 
Biegu i Marszu Powstańca
Tylko nieco ponad trzy 
tygodnie zostały  
do największej biegowej 
imprezy w Gminie Stryków. 
W sobotę, 25 lutego  
w Dobrej odbędzie się 
bowiem V Bieg Powstańca  
i IV Marsz Nordic Walking.

Organizatorem zawodów jest 
Stowarzyszenie Klub Biego-
wy Powstaniec przy współpra-
cy Gminy Stryków, Szkoły Pod-
stawowej im. 24 lutego 1863 r. 
w Dobrej oraz Ośrodka Kultu-
ry i Rekreacji w Strykowie. Dla 
uczestników przygotowano dwie 
trasy: 10 km dla biegu główne-
go i krótszą 6 km dla miłośni-
ków marszu z kijkami. Od po-
czątku trwania zapisów na obie 
imprezy można zauważyć duże 
zainteresowanie. Na bieg po 
Parku Krajobrazowym Wznie-
sień Łódzkich zapisało się już 

245 zawodników przy limicie 
400 osób. Natomiast w marszu 
swój udział zadeklarowało 30 
chętnych, a maksymalna licz-
ba startujących wynosi tutaj 100 
uczestników. Wpisowe wyno-
si między 25 a 35 zł i jest uza-
leżnione od momentu zapisania 
się na zawody. Im wcześniej tym 
lepiej nie tylko ze względu na 
ograniczoną liczbę miejsc.

Zawody w Dobrej, co roku or-
ganizowane są z okazji obcho-
dów rocznicy powstańczej bitwy 
pod Dobrą. W tym roku mijają 
154 lata od tamtego pamiętne-
go wydarzenia. Zgłoszenia moż-
na dokonać za pośrednictwem 
strony internetowej www.zapi-
syinessport.pl, natomiast wię-
cej informacji oraz szczegółowy 
regulamin i mapki tras dostęp-
ne na stronach www.kbpowsta-
niec.pl oraz oficjalnym profilu 
Stowarzyszenia Klub Biegowy 
Powstaniec na Facebook'u. Ser-
decznie zapraszamy. wp

Uczestnicy Biegu Powstańca mogą liczyć na ciekawą, ale trudną trasę.

Piłka nożna | Podsumowanie

Dawid Ślązak trenerem roku
Szkoleniowiec piłkarskiej 
drużyny A-klasy, gr. II 
Błękitnych Dmosin  
oraz trener I-ligowego 
zespołu beach soccera 
BSC Pro-Fart Głowno 
Dawid Ślązak został 
Trenerem Roku Powiatu 
Brzezińskiego w roku 2016.

W zakończonym 30 stycz-
nia głosowaniu Ślązak zebrał 
aż 2468 głosów i o 36 wyprze-
dził drugiego kontrkandydata do 

tego zaszczytnego tytułu. Trener 
Błękitnych i Pro-Fartu nie tyl-
ko szkoli swoich podopiecznych, 
ale także pomaga im w walce na 
boisku, bowiem sam również jest 
aktywnym piłkarzem. Zarówno 
oba kluby jak i sam zaintereso-
wany dziękują wszystkim, którzy 
oddali głos za pomocą SMS-a 
czy też poprzez Facebook. Da-
wid Ślązak cieszy się sympatią  
i popularnością w środowisku 
piłkarskim. Szkoleniowcowi Ślą-
zakowi serdecznie gratulujemy 
i życzymy powodzenia w kolej-
nym sezonie. wp

Trener Błękitnych Dmosin i BSC Pro-Fart Głowno Dawid Ślązak  
z uśmiechem podchodzi do swojej pracy, co jak widać przynosi efekty.
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PROGNOZA POGODy | 2.02.2017 – 8.02.2017

biUrO METEOrOlOGiCZNE CUMUlUs

PROGNOZA BIOMETEOROLOGICZNA 
Pogoda niekorzystnie wpływać będzie  
na nasze samopoczucie. Osłabiona sprawność 
psychofizyczna i fizyczna.

SyTUACJA SyNOPTyCZNA: 
Pogodę kształtuje obszar obniżonego ciśnienia.  
Z południowego zachodu napływa trochę 
cieplejsza i wilgotna masa powietrza  
polarno-morskiego.

CZWARTEK – PIąTEK: 
Pochmurno z przejaśnieniami, bez opadów, 
trochę cieplej. Widzialność umiarkowana, 
zamglenia, początkowo słaba – miejscami mgły.
Wiatr południowo-wschodni, słaby  
do umiarkowanego, 3-8 m/s.
Temp. max w dzień: + 2 st. C do + 3 st. C.
Temp. min w nocy: – 1 st. C do – 3 st. C.

SOBOTA – NIEDZIELA: 
Pochmurno, miejscami możliwe przejaśnienia, 
bez opadów. Widzialność umiarkowana, 
zamglenia, początkowo słaba – miejscami mgły.
Wiatr południowo-wschodni, słaby, 1-4 m/s.
Temp. max w dzień: + 3 st. C do + 4 st. C.
Temp. min w nocy: 0 st. C do – 2 st. C.

PONIEDZIAŁEK – WTOREK – ŚRODA: 
Pochmurno z przejaśnieniami, bez opadów.
Widzialność umiarkowana, zamglenia, rano 
słaba – miejscami mgły.
Wiatr południowo-wschodni, słaby, 1-4 m/s.
Temp. max w dzień: + 1 st. C do + 2 st. C.
Temp. min w nocy: – 3 st. C do – 5 st. C.
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Wieści z Głowna i strykowa
członek stowarzyszenia Gazet lokalnych
Edycja wspólna z tygodnikiem „Nowy łowiczanin”

WyDAWCA: 
Oficyna Wydawnicza „Nowy łowiczanin”
Waligórscy s.c. w łowiczu
99-400 łowicz, ul. Pijarska 3a, 
tel./fax 46 837-46-57, 46 837-37-51
e-mail: wiesci@lowiczanin.info 
adres dla korespondencji: 
99-400 łowicz, skrytka pocztowa 68. 

REDAKCJA W GŁOWNIE: 
ul. łowicka 40, tel./fax 42 710-82-55
Redaktor naczelny: Wojciech Waligórski 
Dyrektor zarządzający: Ewa Mrzygłód-Waligórska

Dziennikarze: lilianna jóźwiak-staszewska, 
jakub lenart, Elżbieta Woldan-romanowicz,
Wojciech Pożarlik (sport) 

redakcja zastrzega sobie prawo skracania nadesła-
nych tekstów, zmiany ich tytułów, dodawania śródtytu-
łów. Nie odsyłamy niezamówionych tekstów. 

skład tekstu własny. 

Ogłoszenia ramkowe i reklamy 
przyjmujemy telefonicznie, faxem:  
42 710-82-55 w Głownie;  
46 837-37-51, 46 830-34-08 w łowiczu, 
 e-mailem: reklama@lowiczanin.info lub osobiście  
w biurze ogłoszeń w Głownie: ul. łowicka 40  
od poniedziałku do piątku w godz. 8.30-15.30  
lub w łowiczu: ul. Pijarska 3a w pon., wt. i pt.  
w godz. 7.30-18.00, śr. i czw. w godz. 7.30-16.00,  
sob. w godz. 8.00-14.00.

Ogłoszenia drobne przyjmowane są osobiście 
w biurze ogłoszeń, punktach wymienionych  
na stronie 28, a także przez stronę internetową:  
www.lowiczanin.info

Druk: sErEGNi PriNTiNG GrOUP sp. z o.o.  
03-796 Warszawa, ul. rzymska 18a.

Nakład kontrolowany Wieści z Głowna i strykowa  
2.280 egz. 
Nakład kontrolowany wraz z wydaniem głównym 
(Nowy łowiczanin): 10.420 egz.

100%
własności polskiej

Lekkoatletyka | Mityng hala

Brąz Weroniki Kaźmierczak i Tomasza Wieteski
To była udana sobota dla zawodników UKS 
Błyskawicy Domaniewice, którzy 28 stycznia 
wzięli udział w Mityngu WMZOLA  
– 1 Sprawdzianie Kontrolnym PZLA,  
będącym klasą MM. Dwójka startujących 
zawodników pod wodzą trenera Mieczysława 
Szymajdy uplasowała się na podium.

W rywalizacji w Centralnym 
Ośrodku Sportu w Spale wy-
stąpili Weronika Kaźmierczak 
i Tomasz Wieteska. Uczenni-
ca Szkoły Pijarskiej w Łowiczu 
musiała zmierzyć się w katego-
rii open z rywalkami kilka lat od 
siebie starszymi. W gronie 18 
startujących zawodniczek głow-
nianka zajęła świetne 3. miejsce 
z wynikiem 165 cm, co jest tylko 
5 cm gorszym rezultatem od jej 
rekordu życiowego. Zwycięstwo 
odniosła 23-letnia Mistrzyni 
Polski U-23 Aneta Rydz z RLTL 
Radom, która uzyskała 180 cm  
i wyprzedziła kolejną Mistrzy-
nię Polski U-20 Aleksandrę No-
wakowską z RKS Łódź. Obie za-
wodniczki miały ten sam wynik, 
ale łodzianka przegrała przez 
większą liczbę zrzutek.

Miejsce na podium uzupełni-
ła kolejna Mistrzyni Polski U-16 
głownianka Weronika Kaźmier-
czak, która podobnie jak cztery 
inne zawodniczki miała iden-
tyczny wynik, ale zajęła 3. miej-

sce dzięki mniejszej liczbie zrzu-
tek. Głownianka wyprzedziła 
wiele starszych zawodniczek, 
także reprezentantek kraju, więc 
jej wynik należy docenić tym 
bardziej.

Drugi z reprezentantów Bły-
skawicy Domaniewice Tomasz 
Wieteska wystartował w sko-
ku w dal chłopców U-18, gdzie  
w gronie 5 zawodników upla-
sował się na 3. miejscu z no-
wym halowym rekordem ży-
ciowym 5,85 m (poprawionym  
o 14 cm). Wieteska przegrał je-

dynie z Michałem Szumiec  
z KS AZS AWF Kraków, który 
miał 5,88 m oraz Patrykiem Ko-
cińskim z KS Słoneczko Busko 
Zdrój, który skoczył na odległość 
5,87 m. Różnice w czołówce były 
więc bardzo niewielkie.

Oprócz skoku w dal Wieteska 
wziął udział również w biegu 

na 60 m. Niestety tutaj nie po-
szło łowickiemu zawodnikowi 
tak dobrze. W czwartym biegu 
eliminacyjnym zawodnik Bły-
skawicy uzyskał czas 7,60 sek., 
co dało mu 3. miejsce, a ogól-
nie dopiero 27. pozycję w gronie 
41 startujących. Trener Mieczy-
sław Szymajda tak skomento-

wał występ swojego podopiecz-
nego: – Tomek przy wyjściu  
z bloków, które zwykle jest jego 
silnym atutem, popełnił poważ-
ny błąd i z trudem uratował się 
przed upadkiem. Popełnienie 
jakiegokolwiek błędu w biegu 
sprinterskim i to na tak krótkim 
dystansie jest nie do odrobie-

nia. Prawdopodobnie to jednak 
w tej konkurencji, a nie w sko-
ku w dal Wieteska wystartuje  
w Halowych Mistrzostwach Pol-
ski U-18, które odbędą się już  
w połowie lutego w Toruniu. 

Trzymamy zatem kciuki za 
młodych lekkoatletów UKS Bły-
skawicy Domaniewice. wp

Weronika Kaźmierczak skakanie ma we krwi. Głowieńska lekkoatletka osiąga znakomite rezultaty i w przyszłości może być medalistką Mś czy iO.

W zawodach w spale 
padło aż 6 rekordów 
Polski. Uczestnikami 
imprezy byli Weronika 
Kaźmierczak i Tomasz 
Wieteska.

Piłka nożna | Turniej

Start najlepszy, Zjednoczeni tym razem daleko
Tym razem nie udał 
się występ młodym 
piłkarzom Strykowa 
podczas Turnieju 
Halowej Piłki Nożnej 
Chłopców rocznika 
2004. 

Walkę o Puchar Prezyden-
ta Miasta Zgierza Przemysława 
Staniszewskiego wygrał Start 
Łódź. Zjednoczeni zajęli dopie-
ro 7. miejsce w gronie 10 drużyn.

Podopieczni trenera Przemy-
sława Fortuny po niedawno wy-
granych zawodach w Szczerco-
wie z nadziejami przystępowali 
do rywalizacji w Zgierzu. Nie-
stety tym razem młodym stryko-
wianom nie udało się powtórzyć 
sukcesu, choć trzeba przyznać, 
że poziom rozgrywek był znacz-
nie wyższy.

W zmaganiach na zakoń-
czenie ferii zimowych w nie-
dzielę, 29 stycznia udział wzię-
ło 10 zespołów. Najpierw grano  
w ramach fazy grupowej, a póź-
niej bezpośrednio w walce o po-
szczególne miejsca. Zjednoczo-
nym nie udało się awansować do 
strefy medalowej. Strykowianie 

ostatecznie wywalczyli dopie-
ro 7. miejsce. Warto również za-
znaczyć, że w Turnieju uczestni-
czyli także młodzi gracze Iskry 
Głowno, którzy uplasowali się 
na 9. miejscu. Całe zawody wy-
grali łodzianie ze Startu.

Królem strzelców został 
Adam Król z ekipy MKP Boru-
ta Zgierz „Czarni”, z kolei naj-
lepszym bramkarzem wybrano 

Piotra Klajnerta ze Startu Łódź. 
MVP Turnieju został kolejny 
łódzki reprezentant triumfatora 
imprezy Nikodem Stępniewski. 
Młodzi piłkarze grali z dużym 
zaangażowaniem i co najważ-
niejsze w duchy sportowej rywa-
lizacji. Strykowianom i głownia-
nom gratulujemy pasji i życzmy 
powodzenia w kolejnych piłkar-
skich turniejach. wp

 Klasyfikacja końcowa:

1. start łódź

2. MUKs Akademia Tuszyn

3. MKP boruta Zgierz „Czarni”

4. sokół Aleksandrów łódzki „biali”

5. start brzeziny

6. Włókniarz Zgierz

7. Zjednoczeni Stryków

8. MKP boruta Zgierz „biali”

9. Iskra Głowno

10. sokół Aleksandrów łódzki „Zieloni”

Młodzi piłkarze Zjednoczonych (białe stroje) tym razem musieli uznać wyższość rywali.

Bieganie | Przełaj

Łukasz Majchrzak 
wysoko w Mostkach

Strykowski biegacz LUKS 
Dwójki Łukasz Majchrzak cały 
czas aktywnie spędza weeken-
dy, przygotowując się do sezo-
nu 2017. Po startach w łódzkim 
Biegu Trzech Króli i strykow-
skim Biegu po zdrowie WOŚP 
tym razem strykowianin wybrał 
się w Góry Świętokrzyskie, gdzie  
w miejscowości Mostki wystarto-
wał w górskim biegu terenowym 
na dystansie 8,5 km, w którym 
rywalizowała największa grupa.

Majchrzak wziął udział  
w Biegu Powstańców Stycznio-
wych i uzyskał czas 43 min., co 
dało mu wysokie miejsce w kla-
syfikacji końcowej. Zawodnik 
LUKS Dwójki Stryków upla-
sował się na 64. pozycji w gro-
nie ponad 200 startujących. 
Organizatorem imprezy było 
Stowarzyszenie Biegacz Święto-
krzyski oraz Świętokrzyskie Sto-
warzyszenie Kolarstwa Górskie-
go MTB Cross.  wp

Łukasz Majchrzak (pierwszy z lewej, na czarno) podczas biegu.
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Sport
KALENDARZ
IMPREZ 
SPORTOWyCH

Drugie miejsce
młodzieży Stali
na Turnieju w Zgierzu. str. 35

CZWARTEK, 2 LUTEGO:
 godz. 10:00, hala MOsir przy ul. 
Wschodniej 2 w Zgierzu, Licealia-
da – rejon, tenis stołowy dziew-
cząt i chłopców.

SOBOTA, 4 LUTEGO:
 godz. 9:00, Hala sportowo-Wi-
dowiskowa przy ul. Andersa 37 
w Głownie, 4. kolejka Woje-
wódzkiej Ligi Koszykówki do 
lat 12 dziewcząt: Alles basket 
Głowno – UMKs Księżak łowicz,
 godz. 10:00, sala gimnastyczna 
szkoły Podstawowej w dąbrówce 
dużej 60, 5. kolejka Wojewódz-
kiej Ligi Koszykówki do lat 12 
dziewcząt: TK basket stryków – 
sK Mag-rys Zgierz,
 godz. 12:00, Hala sportowo-Wi-
dowiskowa przy ul. Andersa 37 
w Głownie, 5. kolejka Woje-
wódzkiej Ligi Koszykówki do lat 
12 dziewcząt: Alles basket Głow-
no – UKs szkoła Gortata łódź,
 godz. 12:30, hala ZsG nr 4 przy 
ul. św. jadwigi 20 w radomsku, 
8. kolejka Wojewódzkiej Ligi 
Koszykówki do lat 14 chłop-
ców, gr. B: Esbank junak ra-
domsko – GTK Głowno.

NIEDZIELA, 5 LUTEGO:
 godz. 9:30, Hala sportowo-Wi-
dowiskowa przy ul. Andersa 37 
w Głownie, 5. kolejka Finału D 
Wojewódzkiej Ligi Koszykówki 
do lat 16 chłopców: GTK Głow-
no – sKs start łódź,
 godz. 10:00, sala gimnastyczna 
szkoły Podstawowej w dąbrów-
ce dużej 60, 12. kolejka Woje-
wódzkiej Ligi Koszykówki do lat 
14 dziewcząt, gr. A: TK basket 
stryków – MUKs bełchatów,
 godz. 12:00, Hala sportowo-Wi-
dowiskowa przy ul. Andersa 37 
w Głownie, 3. kolejka Woje-
wódzkiej Ligi Koszykówki do 
lat 12 chłopców: GTK Głowno 
– KKs Pro-basket Kutno,
 godz. 15:00, Hala sportowo-Wi-
dowiskowa przy ul. Andersa 37 
w Głownie, 4. kolejka Woje-
wódzkiej Ligi Koszykówki do 
lat 12 chłopców: GTK Głowno 
– iUKs lider Tomaszów Mazo-
wiecki,
 godz. 17:00, Hala sportowo-Wi-
dowiskowa przy ul. Andersa 37 
w Głownie, 12. kolejka Woje-
wódzkiej Ligi Koszykówki do lat 
14 dziewcząt, gr. A: Alles basket 
Głowno – łKs sMs łódź.

PIąTEK, 10 LUTEGO:
 godz. 18:00, sala sP w Koźlu, 
14. kolejka II Łódzkiej Ligi Teni-
sa Stołowego Amatorów i We-
teranów: lUKs Koźle – Zapał,
 godz. 19:00, sala Ogniska TKKf 
przy ul. łowickiej 8 w Głownie, 14. 
kolejka III Łódzkiej Ligi Tenisa 
Stołowego Amatorów i Wetera-
nów: Expandor Głowno – raven 
Club.

Piłka nożna | Turniej

Wicemistrzostwo powiatu dla Stali
Głowieńscy zawodnicy 
zanotowali dobry występ 
w corocznym Turnieju 
Halowej Piłki Nożnej 
o Mistrzostwo Powiatu 
Zgierskiego. Powracający 
do zespołu trener Tomasz 
Szcześniak i jego 
podopieczni wywalczyli 
2. miejsce.

Rywalizacja o Puchar Staro-
sty Zgierskiego odbyła się w nie-
dzielę, 29 stycznia w Parzęcze-
wie. W Turnieju uczestniczyło 
8 drużyn, które zostały podzie-
lone na dwie grupy. Po dwie 
najlepsze awansowały do pół-
fi nałów. Głownianie musieli 
zmierzyć się z LKS Rosanów, 
Bzurą Ozorków i gospodarza-
mi z Orła II Parzęczew. Piłkarze 
Stali rozpoczęli fazę grupową 
od wysokiego „c”, wygrywając 
z LKS Rosanów aż 4:1. Później 
głownianie pokonali skromnie 
trudnego rywala Bzurę Ozor-
ków 1:0 i zapewnili sobie udział 
w strefi e medalowej. W ostat-
nim spotkaniu Stal przegrała 2:3 
z parzęczewianami, ale i tak za-
jęła 1. miejsce w grupie.

W walce o fi nał drużyna tre-
nera Tomasza Szcześniaka 
zmierzyła się z kolejną ekipą go-

spodarzy, tym razem Orłem I, 
a więc bezpośrednim rywalem 
w rozgrywkach Łódzkiej Kla-
sy Okręgowej. Po zaciętej wal-
ce w regulaminowym czasie gry 
był remis 2:2 i do wyłonienia 
zwycięzcy potrzebna była do-
grywka. Głowieńscy zawodni-
cy utrzymali nerwy na wodzy 
i ostatecznie wygrali 4:2, dzięki 
czemu awansowali do wielkiego 
fi nału, gdzie czekał już na nich 
Boruta Zgierz, kolejny główny 
V-ligowy rywal.

Zaprawieni w halowej wal-
ce zgierzanie nie dali Stali żad-
nych szans i zasłużenie zwy-

ciężyli 9:3, wygrywając cały 
Turniej bez ani jednej porażki. 
Gracze Boruty zgarnęli rów-
nież większość nagród indy-
widualnych. Królem strzelców 
z 8 bramkami na koncie został 
Igor Olesiński, natomiast naj-
lepszym bramkarzem wybrano 
Macieja Kaźmierskiego. Nagro-
dę specjalną otrzymał także Ra-
fał Niewiadomski. Z kolei MVP 
Turnieju wybrano zawodnika 
gospodarzy z drużyny Orła Pa-
rzęczew Michała Dębskiego.  wp

 Grupa A: boruta Zgierz – so-
kół Aleksandrów ł. 6:1, Orzeł Pa-

rzęczew – Włókniarz Zgierz 2:1, 
boruta Zgierz – Orzeł Parzęczew 
3:2, Włókniarz Zgierz – sokół 4:2, 
Orzeł Parzęczew – sokół Aleksan-
drów ł. 3:2, boruta – Włókniarz 
Zgierz 3:0.

1. boruta Zgierz 3 9 12-3

2. Orzeł Parzęczew 3 6 7-6

3. Włókniarz Zgierz 3 3 5-7

4. sokół Aleksandrów ł. 3 0 5-13

 Grupa B: stal Głowno – lKs ro-
sanów 4:1, bzura Ozorków – Orzeł 
ii Parzęczew 2:1, stal Głowno – 
bzura Ozorków 1:0, lKs rosanów 
– Orzeł ii Parzęczew 4:3, Orzeł ii 

Parzęczew – stal Głowno 3:2, bzu-
ra Ozorków – lKs rosanów 4:3.

1. Stal Głowno 3 6 7-4

2. bzura Ozorów 3 6 6-5

3. lKs rosanów 3 3 8-11

4. Orzeł ii Parzęczew 3 3 7-8

 Półfi nały: boruta Zgierz – bzura 
Ozorków 5:1, Orzeł Parzęczew – 
stal Głowno 2:4.

 Mecz o 3. miejsce: Orzeł Parzę-
czew – bzura Ozorków 5:2.

 Finał: stal Głowno – boruta 
Zgierz 2:9.

Wicemistrzowie Powiatu Zgierskiego 2017 z drużyny Stali Głowno. W górnym rzędzie od lewej: trener Tomasz szcześniak, jakub Niedomagała, 
Michał lech, Eryk ignatowski, Patryk ignatowski, dariusz smurzyński i kierownik drużyny sławomir lewandowski. W dolnym rzędzie od lewej: Antoni 
Waśkiewicz, Tomasz florczak, Adrian Tomczyk oraz Karol Kruk.

dla drużyny stali 
był to pierwszy tak 
pracowity weekend 
od rozpoczęcia 
zimowego okresu 
przygotowawczego.

Kolarstwo | Podsumowanie

Głownianka Malwina Pilarska doceniona przez PZKol
Głowieńska cyklistka 
z klubu LUKS Dwójka 
Stryków otrzymała 
wyróżnienie za sezon 
2016 z rąk kapituły 
Polskiego Związku 
Kolarskiego.

Podsumowanie osiągnięć 
w kategorii masters odbyło się 
w minioną sobotę, 28 stycznia 
w siedzibie Polskiego Związ-
ku Kolarskiego – BGŻ Arena 
w Pruszkowie. Nagrody odebra-
li najlepsi kolarze w kilkunastu 
różnych grupach, którzy przez 
cały sezon walczyli w ramach 
Pucharu Polski i Challange Ma-
sters. Głowieńska zawodniczka 
reprezentująca LUKS Dwójkę 
Stryków otrzymała dwa wyróż-
nienia.

Malwina Pilarska zwycięży-
ła w ogólnej klasyfi kacji kate-

gorii K20 zarówno w Pucharze 
Polski, gdzie zdobyła 200 pkt., 
jak i w Challange PZKol., gro-

madząc aż 423 pkt. Głownianka 
w obu klasyfi kacjach zdeklaso-
wała rywalki. Oprócz zawod-

niczki z Głowna nagrodzeni zo-
stali także inni kolarze LUKS 
Dwójki Stryków kategorii ma-

sters, m.in. Dariusz Leduchow-
ski i Daniel Chądzyński. Ten 
ostatni otrzymał ponadto spe-
cjalne wyróżnienie za zdobycie 
tytułu Mistrza Świata Federacji 
WMCF w sezonie 2016.

Głowniance, która w kolar-
stwie aktywnie bierze udział 
dopiero od niedawna gratuluje-
my sukcesów i życzymy rów-
nie wielkich w nowym sezonie. 
Wyzwania przed Pilarską nie-
małe, w tym m.in. start w Mi-
strzostwach Świata Masters UCI 
w jeździe indywidualnej na czas. 
Życzymy powodzenia.  wp

 Klasyfi kacja Pucharu Polski:

1. Malwina Pilarska 200 pkt.

2. sylwia Gajdka 140 pkt.

3. lidia Pyciarz, Monika sawa 80 pkt.

 Klasyfi kacja Challange PZKol.:

1. Malwina Pilarska 423 pkt.

2. Monika sawa 190 pkt.

3. sylwia Gajdka 187 pkt.

Malwina Pilarska z Głowna (w środku) odebrała nagrodę za wyniki w sezonie kolarskim 2016.
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Koniec sezonu
w KIA Open I ŁoLiF,
Renix Łowicz mistrzem. str. 37


